
.
IM TUOR RKI@ YE BAROLAR BIRLIGI

XV. GENEL KURUL TUTANAÖI
14-15-16 MAYIS 1982 ZONGULDAK



TÜRKIYE flI.ROLAR B İRLIĞI
XV. GENEL KURUL TUTANAKLARI

Atilla SAIY1: Burhan KARACEL İK arkaas ımı z Ba şkanl ık iç.n öne-
rilmi ştir. Say ın Burhan KARAÇELİK'j Ba şkanlık için kabul edenlr oy-
larıyla göstersjn ı , kabul etmeyen yok. Oyhirli4i ile Zonguldk De-
legesi. Avukat Burhan KARAÇELIK Ba şkan olmutur efendim.(alk ışlar)

Burhan İ<ARAÇEL İK: .Efenjm öncelikle divan ı tamamlaya1 ım ikin-
ci başJcanl ı a Samsun Delecesi Say ın Avukat Co şkun CAB İ P.' İ teklif
ediyorlar.Ba şkan bir öneri var mi? Buyurun Sinan bey.

Sinan : Sayın ba şkan, değerli arkada şlarım, ıllar-
dan beri Barolar Bir.ljğindej bu tür seçimler teamül haline gelmi ştir.
Bu tür seçim demokratik usullere aykir ıd ır, Hizmet hizmet ètmek iste-
yene verilir. Say ın 'arkadaşımı z çok değerli bir
cak gönül istiyor ki, aday olmak isteyenler ben aday ım desin vè aday-
lığını koysun.Binana ıeyh bu görü ş altında şu iki hususu belirt ınekis-
tiyorum. Ben kendimi aday gösteriyorum.

BASKAN: Efenjm ba şka teklif varmı? 0 halde Iki adayımız var;
Sayın Cokun CABİR, Samsun Dele gesi, say ın 1hami GÜVEN Ankara dele-

.gesi. Buyurun. sayın Coşkun bey.

Coşkun CAB İp : Efenim önerilen Cokun CA İR Bendenizim. ' İ lk
defa genel kurula kat ı lıyorum. l5.Genel Yurul 1 dà Ba şkanl ık divan ında
Ba şkan Yard ımcı s ı olarak hizmet etmek. istiyorum.. ' Savc ılarımla.

BAŞKAN: Te şekkür ederim. 0 halde mtisade edersenjz s ırayla,
oylayal ım, sayın GÜVEN bu usühleri bilir- verilip s ı ra's ına cröre oya',
arzedeceğim. Samsun De].ecesi Say ın Coşkun CABİR'i Başkan vekilli Ğine
kabul edenler lütfen i şaret buyursunlar. Co şkun CAB İR 48. Ankar De-
legesi Sayın Ilhami GÜVEN Beyi kabul, edenler lütfen.11. Sa yın Sam-
sun Delegesi Avukat Coşkun CAB İP. Divan 2.Başkaniıına secilmi ştj.r
lütfen te şrifini rica ediyorum. (alk ış lar)

Bfenim Yazmanl ıklara Adana Delegesi Say ın Avukat Esen
ÇUBUKÇU, ve say ın Ankara Dele gesj Avukat Cemal CINAR teklif ediliyor
başka teklif yarını acaba yazmanj. ık icin. Yok. Bu iki arkada şımı h,.	

t
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divanyazmarıl ı j.na kabul edenler i şarethuyursalar, etmeyenler 7
Kabul edilrnJ. ştir. efendim. Arkada şlarımı z ı lütfen buraya davet ediyorum.

Sayın Bas ın, TRT mens ıpları ve 15.e ııel Kurulün say ın dele-
geleri. Türkiye Barolar Birliğinin 15.Genel Kurulu Divan te şekkülüne
şu anda resmen ba ş lanmış bulunmaktad ır. Değerli delegler bu oplan-
tıyı yönetmek üzere bizlerè itimatlar ını vermi ştirler. Türkiye Baro-
lar Birliği özellikle Türkiye'de hukukun .üstünüğti kavram ınınyerleş-
mesi, olu şmas ı ve geli şmesi için bugüne kadar büyük çaba sarfetmi ştir.
Bundan sonra'daTürkiye, Barolar Birli ği gerek hukukun üstünlüğü kavra-
mının geli şmesinde ,gerekse Türkiyede 1nayasal sistemin enibi-
çide ölusmas ında kendisine dü şen görevleri apmaktad ır. Buna iyürek_
ten inan ıyoruz, bu toplant ıda da sizlerin -erli önerilerinizi ve
bize yard ımlarını z ı rica ediyoruz, heninize sayg ılar sunuyor,ba şar ı-
lar, diliyoruz, te şekkür ederim. (alks şlar)'

Gündemimizin I. maddesi sayg ı duruşu, bu vatanın kurtr ıc ı s ı
ve kurucusu büyük ATTt'ün onun yak ın silah, arkada ş larının ye ş e-

hitlerimizjn aziz ruhlar ını bu arada Barolar'dan aram ı zdan ebediyete
intikal eden arkadaş larımı zın aziz ruhlar ını an--.k üzere bir dakikal ık
saygı duruşuna davet ediyorum. Bu qörevide yerine getirerek gindemimi-
ze devam edeceğiz. Ancak bu arada sayın konuklardan çTözUınüzde kaçan
olursa lütfen kusurumuza hak ılmas ın Toplantımıza şeref veren say ın
valimizi takdim ediyorum. Te şekkür ediyorum. (alk ışlar) Toplant ımı za
şeref veren sayın TK İ Genel Müdürü büyefendiyi takdim ediyoruın.Yine
toplantımıza şeref veren say ın Ali Riza Beyi takditr. ediyorum, (alkış-
lar) Sayın Savcımı z ı takdim ediyorum. (alkışlar) Say ın Ağır Cza Mah-
kemesi üyesini takdim ediyorum. Say ınAsliye 2.HukukHakimi akada-
şımı z ı takdim ediyorum. (alk ışlar) Sayın l.Asliye Hukuk Hakjmi arka
daşımı zı takdim ediyorum. Sayın 4.i ş Mahkemesi hakimi arkada şımı z ı
takdim ediyorum. (alkışlar) savin 2.1 ş Mahkermepi Fakimi arkada şımı z ı
takdim ediyorum. Say ın 3.1 ş Mahkemesi Hakirni arkada şırnı zi . takvim

ediyorum. (alk ışlar) Sayın 2.Sulh Ceza Mahkemesi haki,mi arkadi.m ı z ı
takdim ediyorum, Say ın Belediye Ba şkanımı z ı takdimediyorum(alkış-
lar) Sayın ev sahibi Müessese Miidürti beyefendiyi takdim ediy'orurn
(alkışlar) Sayın Sendika Ba şkanıinı z ı takdim ediyorum (alkışlar)
Sayin Beden Terbiyesi Bölge Miidürümtizü takdim ediyorum. (alk ışlar)
Sayın EKI Hukuk Mü şaviri Arkada şımı z ı takdim ediyorum (alk ışlr)
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Sayın Milli Eğitim Müdürü arkada şıını z ı• takdim ediyorum, say ın
sendikadan Mehmet arkad ışımı z takdim ediyorum, (alk ışlar) sa ın
Şerif Cans ı zoğlu arkadaşınü ı takdim e9iyorum, yine say ın Sendika
Icra Kurulu üyesi arkadasimizi'takdim eüiyorum. Gerçi deerl iki
dane konuğuırıuz var ama onlar ın burda özel gti-ıdemi var , orada ken-
dilerjrıj takdim etmek istiyorum. Saygılar sUnarım.

• Gündemimizj ı 5. maddesi Zonguldak Barosu Ba şkanı 'nın aç ış
konuşmas ı . Sayın Başkan Kamil KB İLAY' ı konu şmaya davet ediyorum.
(alkışlar)

Kamil KAB İLAY: Say ın divan, sayın konuklar, sayın basın ve
TRT mensupları Türkiye Barolar Birliğinin say ın delegeleri,sayqj.
değer meslekta ş ları , Zonguldak Barosu ad ına hepinizi sayqıyl se-
lamlar, Türkiye Barolar Birli ğinin 15.Genel Kurulu'nun ilimizde
toplanmas ından duyduğumuz büyük memnuniyeti ifade etmek istiyorum.
Zonguldak Barosu bu toplantıyı müstesna bir olay olarak kabul et-
mektechr.

1'.dalet Mtilkün Temelj'djr vecizesj, yara ı bnalar ına bc şuna
konulmu ş değildir. Çadas bir to plum düznj anlayışının ürünüolan,
bu kaide devlet hayatimiz ın esas meselesini te şkil etmektedir Yö-
netim biçim].eri üzerinde yap ılan tartışmaların bu felsefe i4de
düşünU1melidjr. Toplumlar var oldukça yönetim biçimleriyle ilgili,
tartışmalar da sürecektir. Tart ışmas ı z olan husus in şan şeref ve
haysitenin en ileri şeklinin hakimiytjn kay ıts ız şarts ız mil]te
bırakı ldığı çoğulcu ,ör gürlükçü, narlementer denokratik devlet dil-
zenidir,

Egemenliğin ulusal irade ile hütilnle ştii zgürlükçU,çoul-
cu, parlernenter demokratik sistemlerde siyasi iktidarlar mevc ıJdiret
seheplerini adalet mefhumuna dayand ırdıklarl için insan mutluJ.iuu-
nu en geni ş manada aerçekle ştirmeyj.hef al ırlar. Bu özellikleriy-
le diğer sisternlere kar şı üstün gelirler. Biz ulus olarak me şruti-
yet idarelerinden geçerek 1920 Cumhuriyet dönemine ula şmışı zdiir.
1950 tarihi çok partili siyasi hayat ın ve millet iradesinin ulaş-
tığı başka bir sonuç olmaktad ır.	 1
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Türkiye'yi 1960 ihtjlaijne crötüren ana neden anayasa d ışı
tedbirler ve temel hak ve özgürlüklerin k ı s ıtlanmas ıdır. Bu olayın
Sonucu haz ırlanan 1961 Anayasas ı o alanda uzman ki şiler taraf ından
geli şi güzel kaleme al ınmış ,vaz ı l ı bir metinden ibaret de ğildir.
ATATÜRKÜtI yüksek bir insan, cemiyeti oiarak iftiharla dUnyayL tak-
dim ettiği Turk'ün 700 yı ll ık ciddi ve ozlu beklentis ının cıvabıd ır.

Son 20 y ı l içinde geçirilen tecrüheler ışı ı ında 12 Eylül
yönetimi özgürlükler ile devlet politikas ı aras ında dengenin,nas ı l
sa1anmas ı gerekeceği sorusunun ceab ını yeni anayasayla tes 1it et-
inek gayretini göstermektedir. Te şkil olunan Danışma Meclisi bünye-
sinde görev yapan Anayasa komisyonün yüklendi ği tarihi aörev büyük-
tür. Bu dnemde önemli olan öz qflrlüklerjn t., zilne clokunmadan devlet
otoritesjni güçlendirmek ,yürütme gücünün öz gürlükleri korumak için
var Olduğunun ilkesini kabul etmektir.'.

12 Eylül öncesinde Türk milletinin mevküresi olan ATArüPX
ilkelerine pervas ı zca saldır ılabilirıiıi ş , teokratik, fa şist ve komti-
nist devlet düzeni aray ış ları 1961 anayasas ı r türlü dü şüncenin
te5kilatlanmasina yer veriyor aldatmacalar ıyla pervas ızca hevslen

•	 dirilini ş , bu ö lçülerle 12 Eylül Tarihimizin önemli bir sayfa ını
• 	 teşkil etmektedir.	 1

Sapık ideolojilerle ve yönetim modeli aray ışları ile ülke-
yi iç harbir esiine sokan devletin varlığına ve ba ıms ı zlıına
ihanet eden bır devri 1961 Anayasas ının tanıdıı ozgurlukler ın so-
nucu olarak yorumla ınak yerine siyasi iktidarlar ı elinde tütanfar ın
ve siyasi iktidara ortak olanlar ın veya ortak olduklar ını sananla-
rın qafletleriy ıe iza.h etmek daha do ğru olacakt ır.

\

12 Eylül yönetiminin .Anayasa ,.siyasi partiler ve seçim ya-
'salarıyla ilgili tarihleriyle erçek1e ştiri1mesinden duyulan mem-
nunluk büyUkür. Ancak devletin temel nizam ı çağda ş tartxşma üsul-
lerinin dışında tutulmas ı (tutuj.mamas ı ) en büyük dileğimizdir.J
Çağdaş tartışma usulleri dışında tutularak haz ırlanacak anayasa
metninin halk oyu-ıa .sunulmas ıyla yetinrnevi kayg ı verici değildir
diyemiyoruz.
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Yukar ıda ifade ettiaimiz gibi devlete ekil ve hayat ve-
ren yasama ve yürütme dayanağıda y.argıd ır. Bu gücün denetimi d ışı n-
da bir devlet düzeni dü şünemiyöruz Bu aç ıdan yarg ı ve yürütme gil-
cUnde yapı lmsl tasarlanan dei ş ik1ikler1e yarg ı 	 lii:n ı bcjabi-
lecek kaidelerden uzak kalmaya özen gösterj İme1 jdjr Ctinkü yargı
siyasal güce bağ landığıhda fonks ıyonunu ifa edemez duruma dubile-
cek ve mulkup temeli olmak vasf ı nj. kaybedeb ı lecekt ır. Yargıçlar
het y5ntiyie bağ ims ı zlıı flı koruyahilmelidirler. Yar ıclar Cumhuri-
yet savc ı lari. ve 1\vukatlardan olu şan yargı giicU bir bütün teşkil

•	 eder.

Çağda ş tolurn dUze ı inde bağıms ı z yargın ın her türlü aalet-
sizliğ i yok edeceğ i kuşkusuzdur. Yargı c ve Cumhuriyet Savc ı larımı z
yargı erkini kullan ırken bu vicdani kanaatleri ve kanunlara tbi

» olacaklarını söylemek kafi olmay ıp bu bağıms ı zlığı eli ş tireck ön-
lemler alı nmal ı ve örneğin, özlük islerine , yürütme gücünün mildahe-
lesi önlenneli ve yargı n ın her kesimi maddi ve manevi imkanlarla
donatı lrnal.ıdır.

•

	

	 Savunma meleğ i olmadan yargin ırı gereii gibi i ş lediğini dü-
şünmek mümkün değ ildir. Savunmayı cıfiçlestiren fiili Ve yasal ler
tütlü engeller kal'5 ırı lrn1 ıd ır. Çağda ş sorgulama, sanık-avukat ili ş-
kisi Cumhuriyet Savcı s ı vekolluk kuvvetlerinin kar şı s ına almas ı n ın
ispatlanmasi şartına bağl ı bulunduğu dikkate al ınarak dUzen İenneli
ve hiç bir san ık avukat ıyla cıoru$t ı.rulmden ifade 'ye vermeye zorlana-
mamal ıd ır.	 »

Avukatl ık mesleği Yargıçlar ın. ve Cumhuriyet Savc ı lavın.n.
tabi OİdUU hukuki ni-ıma bar lanrnai ı v ' >5zellikle Cumburiyet Sayı-
lar ıyla Avukatlar vifçatlar aras ında ceza davalarındacezadaa-
ları n ın yüriitülrnesjnc yarc ı ç önünde iddia ve savunma esitli ği san-
lanmal ıd ır.

Avukatl ık :anunu bütünüyle ele al ı nmal ı ve mesleğ in kamu
görevi ifa etti ğ i c İ1t.nülerek» .mesle ğin e ifas ında1i bütün enge±ler
kald ırı lmalı Avukatlik ücreti, noter harç ve gelirleri gibi esas-
lara bağ lanmal ı meslein ticari görüntüsü silinmeli, ve ciddiyeti
arttırı lmal ıdır.	 •	 •
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Sayın başkan ve sayın meslekta ş larım, TürkiyeBarolaı
Birliği Olağan (enel Kurulu'nun ilimizde toplanmas ını vsi1es-
yarak Zonauldak'ta ta şınmaz mal hukukunun taşıdığı özelliklere dik-
kaninizi çekmek için izninizi almak istiyorum.	 1

Zonguldak Kömür Havzas ı 1326 senesinde bir haritaya
lanmış vead ına flavzai Fahmiye denilmi ştir. Bu harita için
merkez ilçe ,Devrek, Çacuma, Bart ın, Ereğli, ve Karabük ilçleri-
nin kasaba merkezleriyle bir k ıs ım köyleri de gimektedir. 1326
yı l ında Sadr olan padi şah iradesiyle Éavz .ai Fahmiye dahilindeki ta-

şınmazlara tapu verilmesi yasaklanm ış ve taşınmaz ın te şçili 1326
senesinden geriye 10 seneden ba ş layan aral ıks ız tasarrufunkan ıt-
lanınasışartına bağ1amıştır

Bu durum karşı s ında tsarrufun kan ıtlanmas ı için 100 yaşın-
da insanlara ihtiyaç vard ır. Halbuki yap ılan incelemeler sonucu
ve yüksek yargıtayın görü şü ilede böicjemizde ortalama yapa4a şan-
sa 60 ya ş olarak kabul edilmiştir. Zonğuidak Insani çal ıştı i i ş-
yeri ko şullarının etkisiyle 60 ya şınıda bula ınarnaktadır. ,u itibarla
Tabnan bö-lgeleri dışıııda kalan alanların Yurta ş 1 ık Yasası gerec1i
ve gneel kuralları ıcerıs ınde tapuya tesc ı lı ımknının salartabi1-

- mesi için konunun te şkil edilecek bir komisyonla ele al ınmas ı ve
haz ırlanacak raporun yasama meclislerine sunulmas ını arz ve talep
ediyorum.

Zonc!uldak Valisi say ın Haluk DEM İREL'in yak ın tarihte Tür-
kiye Radyo ve Televizyonlar ındayapmış olduğu genis v isabeli
tesbit ve aciklamalarinin konuya ayd ınl ık ve aç ıklık kazandırıldı-
ğını belirterek kendisine teekkür etmeyi borç bilirim.

Sayın başkan ve değerli meslekta şlnrım, maruzatımı sunmuş
bulunuyorum. Beni di ıleme lütfunda bu1uuuniz için hepinizi şük-
ranlarımı arzeder, fevka1edhassas bir dönemde toplanan 15.130rolar
Birliği Genel Kurulunda al ınacak kararlar ın yurdumuza ve ulusumu-
za hayırlı olmasi dileği ile hepinizi sayc ıyla selamlar ını . (alkış -
lar).

1
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BASKAN: Sayın Başkana te şekkür ediyoruz. Müsade ederseniz
kutlama teigraflar ından bir kısmını bu arada takdim etmek istiyorum.

Türkiye Barolar Birliği Ba şkanlıına,

Nazik Davetinize tesekkur eder, Genel Kurulun arzulad ığııı z
düzeyde ba şarıli geçmesini diler, şahs ınızda genel kurula kat ıla-
caklara en engin ba şarı dileklerjmle sevgiler yollarım, (alkışlar)

Tahsin AH İNKAYA.

Orgeneral

Milli Güvenlik Knseyi t!yesi

Türkiye Barolar Birliği Ba şkanlığına,
15. Olağan Genel Kurul toplant ı s ına nazik davetinize te şek-

kUr eder, ba şarılar diler sayg ılarımı sunar ım. (alk ışlar)

Necdet ÜRU
'rgeneral
MGK Genel Sekreteri

Türkiye Barolar Birliği Başkanlığına,
Birliğinfzin 15.0lağan Genel Kurul toplantıs ına davetiniz

ıçin te ş eJekur ederim Genel Kurul çal ı c mlarınıza ba şarı lar temen-
ni eder size, birlik mensuplar ına ve davetlilere en iyi dileklerimi
sunarım. (alkışlar)	 1

BUlend ULUSU
Başbakan

Turkıye Barolar B ırlıı Ba şkanlığına,
Türkiye Barolar Birliğinin 15.O1aan Genel Kurul toplant ı-

s ına davetinizi almış bulunuyorum. Bakanl ık i ş lerimin çok yoğun
oluşu nedeniyle çok yararl ı olacağına inndığım toplantan ıza katı -
lamıyacağım, için üzgünürn Genel Kurulunuzda görU ştilüce1konuaar ın
ve alınacak kararlar ın yüce ve saygın mesleimizin ve de ülkeye. ha-
yırl ı olmas ını içten dileklerimizleçal ışmalar ını zda hepinize başa-
rılar diler kayg ılar sunar ım. (alkış lar)

Cevdet NENTEŞ
Adalet Bakan ı
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• Türkiye Barolar Birli ği Başkanlığına,
Nazik davetinize te şekkür eder, Genel Kurulunuzun ba ar ı l ı

geçmesi dilej ile sayg ılar sunar ım. (alkı lar)

Münir GÜNEY
Köyi şleri Bakanı

Türkiye Barolar Birli ği Ba şkanlıına,

Türkiye Barolar Birliinin 15.Ola ğan Genel Kurul toplant ı s ı
münasebtiy1e gönderciiğiniz davete te şekkür ederim. Genel Kurulun
faydal ı ve ba şarı l ı geçmesinj duler, sayg ılar sunar ım. (alkış lar)

Haluk I3AYÜLKE14

Milli Savunma Bakanı

Türkiye Barolar Birli ği Başkanl ığına,
BirliĞinjzjn 15.01ağanGene]. Kurulu için cönderdiiniz nazik

çağrıyı ald ım, te şekkür ederim. Yoğun yarc ı çalışmaları içinde bulun-
mamız nedeniyle toplant ıya katılamıyacağım için üzgünüm. Genel kuru-
lun ba şarı l ı creçmesinj yürekten diler ,kat ılan tüm konuklara sayg ı-
lar sunarım. (alkışlar)

Şevket MÜ!'TttGİL
Anayasa Mahkemesi.a şkanı

Sayın Atilla SAy,
15.Olağan Geel Kurul toplant ı s ınedeniyle gönderdiiniz

nazik çağrıya i şlerimin yoğunluğu nedeniyle kat ı lamıyacağımdah üz-
günüm. tizüntümü bildirir, ba şarı lar diler sayg ı larımı sunar ımL
(alkış lar)

Orhan ÖZDES
Danıştay Ba şkanı

Türkiye Barolar Birliği Ba şkanl ığına,
Genel kurul Toplant ınıza nazik davetiniz için te şekkür ede-

rim. Toplant ı süresince ortaya konulacak görü ş .ve önerilerin yarar-
l ı sonuçlar sağlamas ını diler, şahs ınızda 9eğerli üyelere ve
mac ılara sevgi ve sayg ı lar sunar ım. (alkı slar)

Dervis TURHAN
Yargıyat Ba şkanı

ş -
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den toplantınıza katılamıyaca ım icinüzgünüm. Yarg ılama
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Türkiye Barolar P3irlicij Ba şkanlığına,
15. Olağan Genel Kurul toplantıs ının başarı l ı geçmesini

diler saygılar sunar ım. (alkış lar)
Sabahattin DEVRIM
Z\keri İdare Mahkemesi Ba şkanı

Sayın I\tillA SAy,
Bit1iinizjn 15.Olağan Genel Kurul toplant ı s ının önceki yıl-

larda olduu cribj. ba şarı l ı .creçmesini dilr, savallarimi sunar ım.
Oalka şlar)

FirUZÇ İL İNG İROĞLU
Cumhuriyet Ba şsavc ıs ı

Türkiye Barolar Birliği Ba şkanlığına,
Türkiye Barolar Birliğinin 15.Olağan Genel Kurul toplant ı-

nıza nazik davetinizi ald ım. Yoğun i şlerim nedeniyle kat ılammak-
tan dolayı üzgünüm. Sizin şahsinizda ba şarı dileklerimle delege ve
izleyicilere sayg ılarımı sunar ım. (alkış lar)

Naci V?\PLIK
Yüksek Hakem Kurulu Ba şkanı

Türkiye Barolar Birli ği Ba şkanlığına,
15.Genel Kurula davetinizi ald ım. Junu kadirbilirli ğin sim-

ges ı saymaktayım Son gunlerde yetk ı lı lerın demeçler ınde yeralmakta
olan hukukun üstünlü ğü kavramının gelecekte de bir güvence olarak
stireceğine inanmaktay ım. Pu kavramın kamuoyunayans ımas ındaki! onur-
lu çbas ını ödünsüz sürdtiren Birliğimizin ba şta zatıaliniz olmak
üzre yöneticilerini ve bu konudaki yardımlar ını esirgememi ş bulu-
nan genel Kurulumuz üyelerini kutlarker ı , değerli mesleta şlr.ıma
sonsuz sevgilerimi ,ba şar ı diiekleri ıni iletınenizi en derin sevgi
ve saygılar ımla arz ederim. Aziz ve çokde ğerli ba şkanım. (alkış lar)
(uzun süreli alkışlar)

Avukat FARUK EREN

Sayın Atilla SAV
Türkiye Barolar Birliğinin 15.01aan Genel Kurulu ça ırını-

za te şekkür ederim. Göreyim Ankara'dan ayr ılmaya olanak vermedi ğin-



bir önemi bulunan savunman ın adaletin gerçekL şmesindeki kat] ı s ı
Birliğinizjn öndülüöündekj çabalarla artacak avukatl ık mesleğ i ken-
dine yara şan düzeyi bulacakt ır. 5aviınma hakkın ın kutsa1111 mes-
lek gelenekleriyle gereklerine bağl ı lıın yüceliğ i meslek adamla-
rı nı n erdem ıyle birle ş ince Turk yarqı s ı ça'da9 anlayışı ornek bır
biçimde yans ıtacaktır. Hukukumuzun gücü etkinliinden ve bilimsel
niteliğ inin insanl ık deerleriyle dokunmas ından kaynaklanaca]t ır.
Ustun gorev anlayışı , sorumluluk duygusu ve yurtta11k b ı lı n9ı tum
tıukukçular ın ortak yapı s ı nı oluş turacaktır. Bu'da büyük ulusuuza
sunabileceğimiz en seçkin hizmettir. Haklar ın ve özgürlükerin koru-
yucusuyuz. Anayasa'n ın yeniden düznlenecei bu günlerde yarğı ba-
ğıms ı zlığı ,.yargı sal denetim ,hukukun üstCnlüü, yönetimin yans ı z-
lığı ve temel kurumlar ın özerklii huku!- '1 evletinin ve demokrasinin
'eçerliliğ i ko şulu say ı lmal ıd ır.'

Savunma dokunulmazl ığı nı temel hak ve özgürlükler inind say-
manı n zamanı geçmektedir. Yarg ı ve varg ı c bağıms ı zlığı nı ilusun gü-
vensesi bilerek hukuksal oluşumlara ve sorunlara yaklaşmak aukat-
ların ve berolar ı nın önde gelen görevidir.. itatürk ilkelerine yü-
rekten bağ l ı Türk hukukçular ı olarak yargı sal yd ı nl ığı ulusal ba-
rışın temeli k ı lmal ıyız.0 temel ülkemizin temeli olan ,Adaletin
özüdür. Hukuku politikay çinetmeven ideolojik 'saolanti. ve ayr ım-
ları ıten, olumlu, ozver ı l ı , qerçe1c ı bır tuturnia hukuk orenm ın-
den meslek içi 'eğ itimden avukatlar ın görev ve yetkilerinden aliye-
mizin yoksunluk, ve sorunlar ından hukuk kurallar ımı z ın etkinlik ve.
uyahlar ı lığına dein geni ş 'bir alanda çözümler önerecekçal ı mala-
rı nı z ın ulusumuz ve ülkemiz için getirece ğ i vararlar büyüktürL

Hukuk ve yarg ı kurulu ş ları aras ındaki i şbirliĞ i ve dayan ı s
manın, hukuk sorunlar ın ın giderilmesjndekj etkilerini . gözard ı ede-
meyiz. Hukuk çal ışmaları nın görevlisi ve ilgisi ne ölçüde artarsa
sonucun değerie q ölçüde olur. Barolar ın bu konuda yapmış olduk-
ları bundan sonra yapabileceklerinjn kan ıtıd ır. Kurulu şu öncesinde.
Ankara barosuna dü ş en ça1ı ma İarın kimin'e kat ı ldığım, 7.0-laah Ge-
nel Kurul Ba şkanl ı r ın ı yaptiğım 8.O1ağan <.enel Kurulun üyesi bulun-
duğum Türkiye Barolar Birliğini s ıcak duygular ,iyi dü şuncelekle
anmaktay ım.	 .	 ..
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Mesleğe söz getiren, gölge getiren çabaar nerden gelire
giesin bunlara olanak vermeyecek kar şı ç ıkacak ve bunlar ı etkisiz
kılacak aüç ve uyumla cal ısmalarını z ı srdtirmenizj, ba şarı l ı olma-

1nı z ı diler ,hukukumuza yeni katk ı larını zı umarak görevli kurulları
Genel Kurulun tüm üyelerini içtenlikle selamlar ım, saygılarımla.
(alk ışlar)

Yekta Gtingör ÖZDEN

Znayasa Mahkemesi üyesi

Sayın Atilla Say,
Hukukun üstünlüğü ilkesinin qerçeklesmesi yönünde öneml. kat-

k1±r getirecğine inandığım Genel Kurulunuza ba şarılar diler tün
delegeleri saygıyla selamiar ım. (al ı s İar)

Prof.Rona AYBAY

SDP Dekanı Yardımc ı s

Sayın Atilla SAy,
Türkiye Barolar Birli ği Genel Kurul Tonlant ı s ına hukuk dev-

leti liKes ının gerçekle şmesi yolunda önemli k.--arlar ın al ınac ı inan-
c ıyla baarılar diler , saygılar sunar ım. (alkış lar)

Prof.Dr. Cevat GEPAY

SBF Dekanı

Türkiye Barolar Birliöi, Genel Kurul Divan Baskanlıına,

Cüzide ilimizde yap ılmas ı şerefine nail olduğumuz Olağa ı Ge-
nel kurul toplant ısına meclisteki youn çal ışmalar ım nedeniyle ka-
tılamadığım için üzgünüm. Toplant ının ba şar ı l ı gecmesini diler say-
gılar sunar ım.

Avukat Isa VARDAL

Danışma Meclisi Zonguldak
Uyesi,

Türkiye Barolar Birli ği Kongre Fçkanlıına,

İş leriinin yoğunluğu sebebiyle sayın meslekta ş larımın aras ında
olamamaktan üzgünüm. Kongremizi ı ülkemiz veçilees mesleğimizin
hayırl ı görü ş ve kararlara vesile olmas ını diler saygılar sunarım.
(alkışlar)

Danışma ciisi üyesi
Avukat Güngör CAKMAKÇI
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Say ın Atilla SAy,
Sendikaını z ııı mühim baz ı çal ışmalar ı nedeniyle genel kurulunu-

• za katı lma fırsatı hulamaman ın üzüntüs ı i içindeyim. Nazik davtinize
teş ekkür eder, genel kurulunuza ba şarı lar diler saygı lar sunr ım.
(alkış lar)	 1

P<i3eyin PALA	
1Tl'lr l-iye Belediye Hizmetleri

Federasyonu Genel Ba şkanı

Say ın Divan Ba şkanlığına,	 ı

Nazik davetinize içtenlikle te şekkür eder, aynı tarihlerde
Istanbul'da olah ve Genel Ba şkanl ığını siftdürmekte olduğum TEK-
GIDA- İŞ Genel Kurulunda bulunacağımdan toplantı n ı za kat ı lamı acaĞım
için üzgünüm. Genel Kurulun ülkemiz, milletimiz, ve seçkin camian ı z
yararına çok yararl ı çalışmalar yapaca Ğından, ba şarı lı sonuç]iara
ulaşacağından kuşkumuz yoktur. Cağdas hukuk düzeni ve hukukun tistUn-1
lüü• ilkesine 'gönülden inanan Türk tonluluğu ve şahs ım ad ına Yüce
Genel Kurula ba şarı lar diler ' saygı lar sunar ım. (alkış lar)

İ brahim DEN İ ZC İER
TüRK- İŞ Genel Ba şkanı

Diğer mesajlara sonra devam edeceğ iz. Simdi aündemimizin 6.
maddesine gelmi ş bulunuyoruz. Avukatl ık mesleğ inde önemli y ı l olan
40 yı l ı doldurmus d.eerli.üstatlar ımı za Birliğ in nlaket ve a±mağan-
ları n ı takdim edeceğ im.

Sayın Avukat Ş emsettin ATCIOCLUi hurdalarm ı , yok. Say ın,
Avukat tclal ASIGİL, yoklar. Say ın Pvuka€ Rafi OPJ\LKAN, yokl'r.
Say ın Avukat Beraet ZekitiNGöR, yok. Say ın Avukat Hadi SÉMIH ktok.
Sayın Avukat Jak Nizrahi, yok. Say ın Avukat Süreyya AAOĞLU hanım-
efendiyi, lütfen davet ediyorum. (alk ış lar) (uzun süreli alk ış lar)
Müsadelerinizle say ın Valimizi plaket ve armaanlar ıni vermek üzere

.davet ediyorum.

Vali: Bana bu şeref i verdiklerinden dola yı çokte şekkür1 ede-
rim, efenirn sizi gönülden kutluyorum. O sene hukukun fistünlü ğünü
korudunuz. Te şekkir ederim, (akış lar)
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Süreyya Ğ•?OĞLU: Sayın meslekta ş lar, benim icin çok önemli
bit gündür bugün. Ben 40 senelik değ il 52 seneli'k bir avukat ı m.
Türkiye'nin ilk kad ın avukatıy ım. Bualdıım 3.silttir. Bir kere
Cumhuriyetin 50. seneyi devriyesinde zaman ın Reisicumhuru taı af in-
dan ş ut. verilmipti,.40 seneyi tan ıamladıımdan dolayı Istanbul Ba-
rosu vermi ş ti, bu defada Barolar Birli ği tarafından bu serefe nail
oluyorum, bu ya ş tan sonra Zonguldak'a gelmek benim için hayli!, güç
zannediyoröuırı , halbuki hiçte. güç değilmis. 22 yaşında bir hukuk ta-
lebsi olarakta Ankara'ya bu yoldan gitmi ştim, o ginleri hatiJrid ım
ve bak ıyorum o günlerden bu günlere ne kadar' zaman geçmi ş , ne kadar
k ıymetli ne kadar genç avukatlar kar şımda. Ben o zamanlar taiLbe'
idim, avukat filan deildirnama, bu yoldan gitmi ştm. galiba sonum-'
da burda oluyor, efenim çok te şekkür ederim. (alkış lar uzun süreli)

BAPK7':Sireyya han ımefendiye çok çk mutlu, sa ğl ıkl ı uzun
ömürler diliyor sayg ı lar sunuyoruz. Sayın Avukat Hadiye CELEB İ ,

-(alkış lar) Hanımefendiye armatan ı n ı ve plaket ini müsadenizle. say ın
Belediye Ba şkan.mı z ın sunmas ın ı 'rica ediyorum. (alk ış lar)

• BELEDIYE BAKANI Bana böyle bir günde k ıymet verip vazife ve
ren divana(enel Kurula kongreye en derin saygı lar ımı arzederim,
Canabi Allahtan Hukukun üstünlüğüne Türkiyede hercün ispat etmek
fırsat ın ı vermesini ulu tanr ıdan diler, sizlere ho şqeldin der en
derin saygı larımı arzederim, say ıdeer misafirlerim. (alk ış lar)
Han ımefendi ben bir evlat olarak elinizi o pebilirmivim. (alk ış lar)
Allah senden sonra gelecek avukatlar ımı zadaböyle ş eref ii arm ğan-
ları nesip etsin, allaha emanet olun arkaciaslar. (alk ış lar)

Hadiye ÇELEB İ : Bu mutlu güne eri ştiğ im icin hakikaten çk
sevinçliyim ve o kadar heyecanl ıy ım ki, size söyleyecek bir sz bu-
lamıyorum. Yalnı z bütün arkadaş larım ın bu ınutlu.güne.eri şmelerini
temenni ediyor, ve he pinizi, aerek konu k larını , gerek sayın ba ş kan ı-
mı gerek delegeleri ve gerekse meslekta ş larım ı saygı ve sevgiyle
selaml ıyorun ı .. (alkış lar uzun süreli) 	 .

BASKN: Say ın Hadiye ÇELEB İ hanımefendiye de çok sağ l ıkl ı
daha nice uzun y ı llar diliyoruz. Sayc ı lar sunuyorum. Say ın '1utar
TURKEKUL, yoklar. Bu gündem maddesinide böylece tamamlam ış bulun-
maktayı z.	 .	 .
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Efenim afedersiniz, gelemeyen arkadaş iarııı z ınmesaj1rı
varmış , müsade edrsni onlar ıda takdim edelim,

Türkiye Barolar Birliğ i Say ı n Pa şkanl ı r ına,
Avukatlık mesleğ inde 40 y ı l emek verenler ara ı.nda bu]Junmak-

tayım. s ıhhi dedenlerle merairne i ş tirak edemiyeceimden meslek
hayatım ın en değerli belgesi olarak saklayaca ım plaketin adima
Baromuz ba şkanı sayın Güney D İNCe verilmesini rica ederim.
Derin saygı larımla. (alk ış lar)	 .

Zv. Muhtar TPPKEKUL
Bu görevierinecetirmek üzere say ı n Pvukt Güney DINÇ,

lütfen efendim.

Sayın Atila SAV
Türkiye Baolar Birli ğ i Ba şkanı
sayın bask,anve değerli meslektaşım, avukatl ık\mesleihde

50 yı l,hizmet etmenin mutlulu ğu icindeyim.. Meslek dayanışmas ınin
güzel bir örneği olan kadirbilir airiiminizj takdirle kar şı lad ım.
Çarın ı za teşekkür ederim. Toplant ı için tayin huyurduğunuz belli
güdde' maalesef zonquldakta bulunamıyaca ım.	 nirn için büyük önem
taşıyan p laketi toplantıya i ş tirak edecek bir mdslekta ş Veya Is-
tanbul Barosu' arac ı i ı t ıy1a göndermenizi rica eder sayg ı lar sunarım.
(alkış lar)

2\v.Beraet Zeki UNGÖR

TUrkiye Barolar Birliği Say ın Ba şkanlıına,
7.4.1982 tarihli iltifatnarnenjzi ald ım. S ıhhatirn bu seyahati

yapmama mani olduğundan bizzat bulunmak ve say ı lar ı rnı arzetı ek ş-
ref ve mahsariyetinden mahrum kald ım. Kusürumun aff ı mazur görül-
mekliğ iın temennisiyle sonsuz sayg ı larımı sunar ım efendim.

Z'vukat Hadi SEMİ H

Efenim Ba şkanlik Raporu ve Birlik Yönetim Kurulunun 1981 yili ça-
l ışma Rooru, hianço, Gelir-gider, cTıderler ın ın butce ıle ınukayese
tablolar ının ,	 kurulu raoor1'ar ının ok.unulmas ı ve göü şül-
mesi gündem madiesine geçmi ş bulunuyoruz. Anak bir anane vard ır
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•	 Türkiye Parolar Birli ğ i (enel Kurulunda, esen birlik taraf ından
raporlar daha önce delegelere gönderiimektedir ve delegeler bu ra.

poru okumaktad ır. Buitibarla, vakit kayb ı olmamas ı için sayin
Ba şkanlar raporu özetlerler. Simdi say ın Ba şkanımı z ı Baskanl ık ra-
porunu okumak, ve İdare Kurulu raporunu özetlemek üzere kürsüye

• çağırıyorum.	 1

Atilla SAV: Sayn konuklar, değerli meslekta ş larım, sevgili
delege arkda şlarım. Avukatl ık yasas ın ın 123. maddesinin 7. bendi

• başkana, Birliğin Çalışmalar ı ile ilgili olarak genel kurula bir
rapor sunma görevi vermektedir. Yasam ı za aöre, ba şkanl ık bir organ

• o1duundan ve Yönetim Kurulu üyesi olma i şlevinden ayr ı olarak
Ba şkanl ık i şlemi bak ımından bu iki görev nedeni yle ay ı ayrı rapor-
lar sunulmas ı önörll1mü ştür.

Yasa koyucu bu iki p raporu birbirinden ayr ı olarak dü şünür-
ken ku şkusuz ba şkanın yönetim Kurulundaki ve . dışındaki i şlev]eri
nedeniyle bir özetii yapmas ı gereğini öngörmü ştür. Pelki Yönetim
Kurulundan ayrı olarak gör,üs ve dü şüncelerinin bulunmas ı olas ı lı-
ğı da dü şUnülınüştür.eçen çaI ı ma döneminin 9ev1eti ıTiz ve tcn1u-
mumuz için taşıdığı olaanüstU, nitelik üzerinde bir görü ş ayr ı lığı
bulunmamaktadır.

Bu hakimdan Ba şkanla YöretimKru1u aras ında temelde bur gö-
rüş ve anlay ış birliği vard ır. Ayr ıntıya ili şkin konulardaki oy
ayrılıkları dışında ana doğrultuda Yönetim Kurulu tam bir anlay ış
ve goruş bar1ıı içinde cal ışrnı stır. B ır1ıımı z ın akcal cpluk1er-
den doan yan ısal s ık ınt ı s ı bu e şgudum ve ı shırli ını bozarnam ı stır
Yönetim kurulunun bir öesi ve ;Uyesi olarak Yönetim Kurulunc ha-

z ırlanan ve bilgniz sunulan raporun her sat ır ını payia ştıımı ve.
bu nedenle ayn ı zamanda ba şkanl ık raporu olarakta kabul edilmesini
rica ettiğimi bilgilerinize sunar ım.

Geçtiğimiz bir y ı ll ık dönemde,de savunman ın sorunlar ı , ıresle-
• ğimizi ve meslek kurulu.slar ımı z ı birinci derecede u ğraştıran konu

olmu ştur. Savunmas ı z yarq ının eksik kalacağı ve eksikli olaca ı ko-
nusunda kimsenin kuşkusu yoktur.	 .
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1

• Ne varki hemerihi- çevrede kabul gören bu dü şünce uygulamada
bir tak ım güçlüklerıekar şı karşıya kalmıştır. Birliğ imiz sürk1i
olarak meslekta ş lar ımı z ın mesleğ ini yurutmedek ı cruçlukler ı asma yo-
lunda uğras vermi ş tir. Bu surekJ. ı uraş 1ara kars ın sorunlarınbutu-
nuyle yen ı ldığın ı soylenıek olana ıda pek bulunmamaktad ır. Bu taba-
lar ırnı z Yönetim Kurulu Raporunda ayrıntı larıyla yerairnışt ır. Bu a şa-
mada savunma mesleğ i konusunda butur hukukç'ular ın goru b ırlıınde
olduklar ı bu inanc ı bir kez .daha.vurula ınak istiyorum.

Diler-i m ki, savunman ın deer ı ve onemı konusunda yakla ık
olarak 2 bin yı l önce yaz ı lm ış bir kararnarnedeki anlay ış bu gtlnde
etkin ve sorumlu makamlarca paylas ı lmakta olsun. Bu . imparator leon

• ve Antenyüs zaman ında illerye illerine gönderilmi ş bir yuztuzkarar-
nanemesidir. Kararname -şöyle; Dağ ların karanl ık ve şüpheli no]tala-
rı nı çczumleyen,'avunmadak ı ustal ıkları ve ctucler ıyle çrerek ceza ve
gerekse hukuk davalar ında ca ğnennıış haklar ı koruyan kaybclmy yuz
tutmuş olan haklara destek olan avukatlar ın gördükleri i ş çok Jönem-
lidir. Bu i ş savaş lara katı lıp yaralar alarak ,ana babalar ı nı ve
oz yurtlar ını kurtarrpak ı çin yapabilecekleri hizmetten ' daha az ya-
rarlı de ı "d ır t ı raratorluğunıız icin sava şan ır ı n yalnı zca ziirhl ı
gömlek giyen ve kalkan kuliananlardan ibaret olmad ığını biliyruz.
Bu iç;i-avukatlardà yap ıyorlar.

Cunku ıst ırap çekenler ın umutlar ın ı ya şamlar ı n ı ve çoluk ço-
cuklar ın savunan ,görev yaparken yaln ı zca vicdanları nın sesini din-
leyen bu kursu ustac ıa:ın ın savasc' ı lar denli oneml ı bır iş gofduk-
lerini gözden kaç ırı lman!al ıd ır. "	

1

Aş ağı yukar ı 2 bin y ı l önce yazilniF. bu kaarnamedkig1örü-
şun her çağda ve her toplum için gecerl ı olduğuna inan ıyoruz. Bun-
dan kuşkumuz yoktur. Yüce (enel Kurulu sayg ılar ımla selamnlar ım.
(alk ış lar) Ef.-,iri Yönetim Kurulu Raporunu olabildi ğ ince ana ba ş-
l ıklariylave savunirıa mesleğ i, hukuk devleti ve hukukun üstünlü ğü
aç ıs ından ve baz ı konularda da ayr ıntıya ili şkin noktalarda dayap-
tığımı z çal ı smalala özetlemeye çal ış aca ım •
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Giri ş Bölümürnüzde k ısaca şu genel görü şü yineliyoruz. 1Birliğimiz geçen çalışma döneminde de kurulu ş amac ı ve çal ışma ilke-
leri doğrultusunda bilinçli., ourlu ve sorumlu bir tutumla va•l ığı-
nı ve etkinljĞjni sürdürmüstür. Geçen bir y ı ll ık dönemin belirgin
özelliği kuşkusuz siyasal ve ekonomik ortamdaki geli şmelerdirlBu
geli şmeler içinde anayasay ı haz ırlayan ve haz ırlamakla görevlendi-
rilen Danışma Meclisinin seçim yöntemindeki s ınırl ı l ı a karşı l ık
kuruluşu ve çal ı maya başlamas ı kamuoyunda özlenen demokratik yasama

• dönü ş sürecinin bir aşamas ı olarak değerlendirilmi ştir. Bu değer-
lendirmeye kat ı lıyoruz.

Türkiye Barolar Firlii Yönetim Kurulu bu dönemde de •ço ğulcu
ve özür1ükçu demokratik düzene ve hukuk devleti ile hukukun 9stün-
lüğü ilkelerine inanç ve balı l ğınıfl gereklerini yerine getirme 'ça-
basında bulunmu ş iur.Hak arama özaürlWü ve savunma hakk ını kullan-
ma görevini yüklenen mesleimizin bu i şlevini hangi ko şullar alt ında
olursa olsun er iyi biçimde yapabilmeleri için meslekta şlarımı za
gerekli olanaklar ın sağlanmas ına çal ışı lmışt ır. Bir yı ll ık dönem
içinde tam bir uyumla ve temelde anlay ış biçimiyle grçekle şti İrilen
çalışmalar ımı z ın özeti şöyledir:

l.Bölümde Türkiye Barolar Bir İ iği.nin Yönetim Kurulu olarak
Anayasa ve anayasal ditzenle ilgili çalışmaları yeral ıyor. Bunitar ın
ilki Danışma Meclisi ,Baskanlièiinca Birliimizden istenilen göü ş
üzerine Birlik Yönetim Kurulunca ya pılan calışma sonucunda sunulan
rapor gelmektedir. Bu rapor delege arkada şlar ımı za sunuldu. ,ba şkan-
lığa sunuldukta ı sonra delege arkada ş larımı zada 'posta ile gönderdik
ve bas ın arac ı lığıyla da Türk kamuoyunada ve hukukçularada duyurduk
raporu ayr ıca bastırdık say ın hkukçulara ve TÜrk ayd ınlar ına' su-
nabı lırız. Raporda su q'oru ş ve du şuncelere k ı saca yer ver ı lmı ctir:

Genel Olarak Anayasa Hakk ındaki Dü şünceler ve öneriler:
100 yı llık bir dönem içinde(1876 ila 1976 aras ında yani) 6 Anayasa.
ve 19 Anayasa deği şikliği olmu ştur. imdi 7.bir Anayasanın yar ı1ma-
s ı a şamas ına gelmi ş bulunuyoruz. Bu geli şme anayasa yapma ve
lanları değ i ştirme yolunda bir al ışkanlık göstermektedir. Nedenleri
üzerinde durulmaks ı z ın salt bu ol gunun siyasal bir cıeli şme aç ı s ın-
dan' sal ık1 ı bir durumun •olmadıı söylenebilir.
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Türkiye sürekli anayasal arayı ları içindedir. Anaysyapmak
ve anayasalardan şikayetçi olma . alışkanlığımı z ın övünülecek br yanı
olmadığı qorusnc1eyız Oneml ı olan bu tur al ı skanl ıktan kurtuLmaktır.
Aksi halde dunrımadan yeni anavasalar ve anayasa de ı sjkl ıklerjara
yışlari. içinde oiaca ğımııda kuşkusuzdur. Si' s ık deği ştirile ı ya da
yenileri yapılan anayasalar ülkemizin sorunlar ını çözemiyor ie bu
sonuçlardan yapt ığımı z ve vapacağı nız rayasaları sorumlu tutramal ı-
yız. Anayasalar yap ılanlardan dolay ı suçlanınamal ıdır. Ar	 bir
metin ve belgedir, tüm sorumlulu ğu bh-ylè bir bel geye yüklemekyan-
l ış ve kolayc ı bir tutumdur,

Bu genel aç ıklaman ın ışığında 1961 Anayasas ının Türkiy'nin
siyasal ve toplumsal geii şmeinde önemli bir asama olu şturduğdnu da
göztlenerek, yeni anayasamı z için şu temel ilkeleri bilgiye àunduk.

a) Yeni anayasa bir aeriye dönüsü, bir raksiyonu simglememe-
lidir.	 .	 .

b) Geçi ş döneminde ç ıkarılan baz ı yasalarla oluşturulan ku-
rumlara ve kurallara anayasal nitelik kazand ır ılmamas ına ve ariaya-
samı z ın sistemine ayk ır ı dü şecek bu türlü kurailar ınvekurum]iar ın
anayasanın ereklerne uygun htirado d.Uzenlen: sine de özen göste-
rilmlidir. Türkiyenin. siyasal geli şmesi.. demokratla şma ve huk!uk dev-
letini gelitire çizgisinde bu- vörün ğe çizmektedir, tek ki ş il su].-
tas ından siyasal iktiar ı eraokratik süreç içinde ve genel oy ilke-
sine dayal ı partiler yar ı mas ından kayn.k İanan ve değ i.ştirilmeside
olanakl ı bir model olarak d .finüp .crerçekle ştjmek yolundayız.Dvieti
önce hukuk devleti. deha sonrada bir sosyal hukuk devleti olarak dü-
şiinmek ve gerçekle ştirmek ,a ık bir toplum, ekonomik, sosyal ,kül-
türel ve siyasal kat ılmanın tüm boyutlar ının özqürlükçü bir ortamda
erçekie şmesinj sağlamak	 ..	 .

Bilindi ği üzere anayasa sistemimiz 3 erk aras ında tam, bir
dengeyı orgÜrmemı st ır 0 Yasama ve yu.rutme meslec. ı ı le yarcr ı aras ında
b ır ayr ım	 Dir hakem gorevı yaptırırcas ına var ıya[on_.
celik ve üstünlük tnznmış tır. Yargısal denetim yasaman ın ve firüt
menin çoğun1 ık tehakkiimane yo1 açmamas ı için bir qüvencedir. Yeni
anayasamızda da bu sistemin korunmas ından yanay ı z.



Anayasal düzen anayasa metninin ötesinde cesitli ögeleri
içerir. Bu nedenle sadece siyasal ve hukuksal sorunlar ın çbzUmU ile
toplumda uyum ,bar ış ve adalet sağ lanamaz. Ekonomik ve sosyaa. ya-
ş amın ili şkilerini Adalete ve geni ş halk kitlelerinin gereksi.nm
lerine uygun bir biçimde düzenleyecek hatta yap ısal sorunlara kadar
da uzanan köklü çözümler yaln ı z anayasada değil, yasalarda benim-
senip sürekli uyqulanmad ıkça 1retimin art ır ı lmas ı yanı nda herkese
insan onuruna yara şır yaş am ko şullarını sağ layan bir .payla ştrma
sistemi gerceklet ırı lrıed ıkçe ve sosyal yaamda toplumu ı ler..ye do-
ru çeken enaz ından çağda ş değerler dorultusunda aeli şmesini zor-
laştıran.sosyal engelleri a şafl kurum ve kurllar ın i ş lerliği sağ lan-
madıkça hiç bir anayasa toplumu hu.zura kvuşturamaz ve sürekli ola-
rak buna1 ım1rı önleyemez.	 t

Bu nedenlerle ilan etti ğ i ekonomik ve sosyal hedefler ve
ilkeler ysalrla benimsenmemni ş ekonomik ve sosyal kurumlar ı yete-
rince aerçekle ş tirilmemi ş olan 1961 anayasas ı nı n siyasal ve ıukuk-
sal kurum ve çözümlerin i ş lerliğ i büyük öl.de ortadan kalkm ştır.
0 kadarki 1961 anayasas ının tümüyle ve etkili, olarak uyguland ığını
söyleyebilmek olanaks ı zd ır. Bundan sonraki anayasal düzen bak ımın-
dan da aynı kural geçerlidir.

öyleyse, anayasanın ekonomik ,.sosyal ve külUrlaııaçve il-
kelerini yaşama aktamayan yasalar, onun kurumlar ını ve kurallar ın ı
k.ğıt üstünde b ıraktığı ölçüde yeni anayasal diizennde dengeide
bozulacak ,siyasal, hukuksal çözüm ve kurumlar temelsiz de ğerler
düzeyine dü şecektir.

Türkiye Barolar Birliğ i kuruluşundan beri izleyicisio1duu
hukukun Üstünlüğü ilkesi aç ı s ından da diincIerini aç ıklamak du-
rumundadır. f1kemizdehukukun üstünlü ğti ilkesi son 10 yı lda kendi-
ne özgü ve gerçek bir anlam kazanabilmi ştir. Danışma meclisinin
yemininde de yeralciığına göre haz ırlanacak anayasada da Terejttii
yeri alması beklenmektedir. Hukukun üstünlüğü kavram ı doktrini ne
olursa oluun, hukukun uygulanmas ı dönemlerine rastlamaktad ır'. Yani
sadece yasalar ın değil, bu toplumda hukukun uyulanrnas ı nın ba ş l ıca
ve manen sorumlusu hukukçulard ır.
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-	 Eğer yasalardanöteye hukukun ne dediinirtaya koymak
olanağı yoksa hukukçunun görevi anlams ı z hale gelir. Bilindiğ i' üzere

•	 hukuka bağl ı devlet salt yasalara bal ı devlet anlamında alı nı rsa
ona hukuk devleti demek güçtür. Gerçek hukuk devleti hukukun 9sttin-
lüğünü kabul eden devlettir. Böyle al ışı l ınca hukukun üstünlU ğüne
bağl ı lık devletin me şruluunu saptamakata bir ölçü say ı lır.

Insan Haklar ı konusunda Birliiimizin cörü şü temelde şudur:
Anayasamı z ın 2. maddesinde yerald ğı üzere insan haklar ının içhu-
kuk aç ı s ından geçerli ği ,tartışmas ıd ır. 1961 anayasas ı 2.maddesinde

•	 Türkiye Cumhuriyetinin insan haklar ına dayanan bir hukuk dvleti
olduğunu belirtnıi ş tir. Böylece in şan. haklar ınin Cumhuriyetin temel
bir düzenini de ği ştirilemez olduğunu aç ıkca belli eder. Anayasa mah-
kememizde bu hükme dayanarak insan haklar ının aynı zamanda bir1 iç•
hukuk kural ı hatta bir anayasa kural ı olduğunu hükme bağ lamış ve.
insan hakları kural ı olan masumluk karinesine aykırı olarak ayk ırı

•	 bulunan ceza mahake ınelerj usulü kanununun ek 3. madde ğ i bu gerekçe
ile iptal edilmi ştir.

Temel hak, ve özgürlükler:
•

	

	 - a) Temel hak ve öz gürlükler klasik ayr ıın ına uy<ıun olarak sis-
tematik bir biçimde düzenlenmeli ,aeni ş ve ayrıntı l ı bir biçimde
anayasalarda yeralmas ı gereken özgürlüklerin kuralla ştır ı lmas ı a ay-
r ı bir özen gösterjlrneljdir.

b) Benimsenen özaürlük anlayışı nın adaş , genel kabüle el-
veri ş li ve yeni etkinlik böyutlar ı nın ortaya ç ıkmas ı nı enelleeyen
bir anlayış olmas ıda sağ lanmal ıd ır. Ekonomik ve sosyal haklarl kla-
sik temel öz gürlüklerin-dengeli uyumu sa ğ lanmalı gerçek özgürlüğün
bunların başarı l ı bir setnezinden ölu şabilecei gözetilerek kural-
lar konulmal ıdj.r.

Temel hak ve özqürlüklerjn özüne dokunulamaz. Ancak özürlü ğü
•	 yok etme özaürlü ğünü kabul tmeyen. ola ğanüstü durumlarda da hukuka

• uygunluk gereğini gözeten bir öz gürlükler düzeni salanmal ıd ı rL Özgür-
• lüklerin tan ınıp düzenlenmesi ile yetinilmemeli, cri4venceleride ana-

•	 yasamı zda yeralmal ıd ır. Sosyal ve ekonomik haklar ın erçekle ştiri1-
mesi vaatlerinin söz olman ın ötesinde belirli ko şulların varl]f ı
halinde siyasal iktidar ı kullananlar icin hukuksal sorumluluk	 u-
rucu bir bicimde düzenlemeye kavuş turulmas ı sianmal ı dır.
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Böylece devlete aynı zamanda özgürlest ı rme qörevi veril
mel ıd ır. Bunun 'yeni ve-oneml ı b ır anlayış olduqu ı nanc ınday ı z.Ceza-
ların infaz ının insanile ş tirilmesi,anayas ımı z ın 14. maddesi

Insan haysiyetiyle bağda şınayan' ceza konularnaz hükınüne ceza-
lar insan onuruna aykırı biçimde çektirilemez ve infaz hakimiZ ı de-
netimi altındadır, kayı tlar ı nın da eklenrnsi yerinde olacakt ır..

İşkence: 7\nayasanın 14.maddesi, "kimseye i şkence rapı lmaz
konusundaki hüküm ne yaz ıkki karakol tatbikat ı nı önieyememi şkir.
Alınacak idari önlemler sakl ı kalmak üzere en etkili çözüm i şkence
sonucu iddian ı n geçersiz say ı lmas ıd ır. nedenle i şkenceyi askla-
yan anayasa hükmüne sanığın ancak hakim huzurunda veya seçti t
savunucusunun haz ır bulunduğu s ırada yapt ığı ikrar geçerli sayı -
labilir htikmü könulmal ıd ır.

.5lUm Cezasi g Ya ş ama hakk ı temel haklar ın en eskisi, ve1 en
önemlisidir. Bütün öteki hak- ve özgürlüklerin oda ğıd ı r. Bu hakka
dokunmak, onu k ı smak, s ı nırlama, değil, onu toptan ortadan kald ır-
maya yönelen ölün cezas ı nı insanc ı lbir ceza 2yamayaz ı . HuRuJya-
şama hakk ına do1nulmazl ığı kabul etmektedir. Insan onuruna yra ş-
ınayan ceza konulamaz ilkesi.bütün uluslararas ı temel hak ve özgür-
•lüklerin belgelerinde olduğu qibi anayasamı da da yeralmıştır yeni
anayas-ada da yeralacağı ndan kuskumuz yoktur.

Bilim ve Sanat özgürlü ğü Anayac q 21,maddesi: 1961 anrYa_
sası Bilim ve Sanat Hürriyeti ha ş lığı ltınd kiş inin nelere sahîr.
o1duunu göstermek suretiyle bu özqürlüğü daha somut biçimde belirt-
mek istemi ş , kışıı n bilim ve sanat ı serbestce oğrenrne ,oretnc,
aç ıklama, yayına, ve araştırma hakk ı na sahip huluhduğunu saptanıştır.
Bilim ve sanat özgür1Wtinün anayasalarda yeralmas ı ikn Voymd
anayasas ı ile baş l ıybr, 100 y ı l ı bulan bir e1i ş im sonucunda bu
qünkü aşmaya u1a ı lıyor.

Demokratik anayas.alarcla tercihli bilim vesanat anlay ışı
benimsenınemi ştir. ncak bu anayasalarda eksik olan bilim ve sanat ın
geli şmesi için devlet katk ıs ını n aç ıklanmadı i veya bu katk ını n ye-
terince aç ık bulunmad ığı ve yapt ırıms ı z olduğu cörüimekteir.
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Bu nedenle 1961 Anayasas ının 10.maddes±nde yeralan devlet,
insanın.maddj ve, manevi varlığının geli şmesi için gerekli şarkiar ı
haz ırlar hükmü yeterli olamamıştır. özgürluklerjn anayasada yra1-
mas ı ,özgUrlUün devlet cüvencesi alt ında olduğunu göstermektdjr,
fakat. güvence ile devlet yardımı esanlaında sayılmamıştır. Su hal-
de özgürlükleri kendi haline b ırakmak c'erekli şartlar ı haz ırlamak de-
ğildir. Bu bak ımdan Türkiye Barolar Birli ği T'Tayman anayaşas ı ile
balayan geli şme ve özgürlüğün yanı s ıra Bu anayasada yeralan devlet
katkısı ki, özellikle ülkemizde aynı geli şmeyi göstermemi ştirJ yeni
anayasamızda bu boş1uUn doldurulmas ı aerektiği ctörttşündeyiz.

İİ

Basıl ı Eserlerin Toplatılmas ı : Madde 22, f ıkra 5. Bası li.
eserde yeralan bir suç isnad ı crereei ceza yargılamas ı aç•ıs ınd.n
bası l ı esere ancak delil olarak gereksinim duyullailir. Eserin sa-
dece bir ya da iki nüshas ının elde edilmesiyle bu gerekçe kar ı-
lanır..o halde bas ı mış eserin htikiimlülükten nce tümünün tc platı l-
masıı da yargı lama hukuku amac ı görmek olanağı yok'tur. Ancak kesin
mahkümiyeti verildikten sonra toplama kar ır'ı ki ( bu takdirde ve-
rilecek karar zaten mtisadereljdjr) bu karar ın verilmesi ancak bu
aşamada kabul edilmelidir. Bu nedenle 1961 - ana ras ıda 1971 deği ş ik-
liği ile giren 5.f ıkranın yeni anayasada yera1amas ı yerinde ola-
caktır.	 -

Tutuklama: Madde 30, Tutuklama nedenlerinin anayasada ctfiste-
rilmesinin ki şi güvencesi aç ı s ından önemi bilinmektedir, ve kabul
edilmektedir. Fakat bu nedenler ,aç ıkca belirtilirse ancak amaca ula-
şıiabilir. Tutuklama nedenlerini sayd ıktan sonra, bu gibi hallez
denildijnde anayasada gösterilenler dı $ında tutuklama tutuklama
nedenlerinin çoğaltılmas ı önlenememi ştir. Bunun için tutuklama ne-
denlerinin anayasada kesinlikle ve say ısal olarak saptanmas ı yerin-
de olacaktır.	 -

Savunma Hakkı : Anayasa 31.madde, gecikmi ş veyaeciktifi1_
mi ş savunma, ÇOğU kez görevini yapamarnakt ır. Bu nedenle savunma
suçlarna ile ba1ar kural ı anayaada mutlaka yeralmal ıdır. Ayr ıntı-
ları usul yasalar ında gösteriimelidir. Ayrıca devlet savunma hkk ı-
nı engelleyici, halleri kald ıran ,savunma hakk ının kullanılmas ını
sağlayan önlemler amak1a da yükümlü tutulmal ıdır.-
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Hak Arama Öz qürlflğfl : Anayasa 31.madde, Hak Arama Hürriyeti
baş lığı altında herkesin me şru, tüm yollardaiı istifade ederek yarg ı
mercjlerjrnjzde davac ı ve dayalı olarak ic1di vesavunma hakk ına sa-
hip oldu ube1jrtjlmektedjr. Anayasanı n bu hükmü kanun yollarina mü-
racaat hakk ını da içermektedir. Zira yasal yollara havurmadajbi.r
hak arama olduğu gibi, ayr ıca bu bavuru 5ü teknik alanda, bu anlamda
bır dava ao ına nı te1 ı nded ır, Buna oktrirıde yasa yolu davası denı l-
mektedır. Ancak bunun at ık hale getirilmesi, ve hurrivet ı baĞ layı c ı
cezayı içeren hükünlere karsl yasal yol]arı n kapatı lmayacağı eni
bir hükiim olarak anayasaya konınas ı nı n gerekli bulunduĞu İnanc ı ndayı z.

Ayr ıca Savunma ve Hak.araman ın korunmas ı için, meslek ör güt-
lerine verilecek görev ve i ş levin aynı maddede bulunmas ı yerinde ola-
caktır. Êu nedenle şu hUkrntln .anayasada yer1 ııas ı gerektiğ i ciör şü-
deyiz. Barolar ve Tİirki,e Barolar İrliği her t(rlfl yarc ı merc'i jeri..'
önünde yurtta ş ların hakk ını aramak ve savunhak icin gerek İ i olnak-
ları sağ larlar. Yoksul yurtta ş ların e ş itçe bu hakkı sağ lamalark da
bu kuruluş ların görevidir.

Doğal Yargı ç Ilkesi: Anaysa 32.madde, 1961 Anayasas ında
1971 deği ş ik1jj ile doğal yargıçlık kanunu ç ıkarı lmış , yerine ya-.
sal yarg ı ç kavramı konmu ştur. arg ı yerinin kanunla saptanmas ı kuş-
kusuz gereklidir. Hatta zorunludur. Ancak yarg ı mercinin yasa ile
belirtilmesi yeterli değildir. Suç i ş le ıy kten sonra.yar mercinin
yasa ile ola dahi deği ş tirilememezi, ve hukuk ilkelerininorunlu
saydığı istisnafar d ışında genel krallar1a istisna getirilmesi
olanaklar ının tanınmamas ı gerekir.

Bunun ise yasal yarg ıç ilkesi değil, doĞal yargıç ilkesi ile
sağlanabileceği aç ıktır. Bu nedenle, anayasada do ğal yarg ıç ilkesi-
ne yeniden dönülmesi yerinde olacakt ır.

Yasal ık Ilkesi: 1\nayasamı z ın 33.Macldesi, bu, konu ile iiili
hüküm, cezalar ve emniyet tedbirleri ancak yasa, ile konur biçiminde
aç ı klanmış tır. Aç ıklanmaldır. Ayrıca 33. maddedeki geçmi şe yüU-
meme yani Ademi- şurntjl ilkesi ve suç ve cezalar ın yasallığı ilkesi
ayr ı hükümlerde yeralmal ı , suç sayı lan ey lemlerin yasada aç ıkca gös-
terilmesi zorunluğunun getirilmeidir. Genel deyimlerle suçlama ki ş i
özür1üü aç ı sı ndan sakı ncalıd ır.
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Yürütme erki ile ilrTili örü ş lerimizi söylece özetleyebi-
liriz: Yürütmenin Cumhurba şkanı , Bakanlar Kurulu ve İdareden tlusan
üçlü görünümü korunmal ıd ır. Cumhurba şkanirıa ba şkanl ık sistemirin
benimsendij veya ağırlık verildjj.nj gösteren	 yasal 'reli ş i-
mine uygun dü şmeyen, sak ıncalar yaratan yetkiler ve görevler ıeril-
memesi yerinde olacaktır. Parlementer sistem içinde bir cumhuita şka ın
veya devlet ba şkanının görev ve yetkilerinin bukapsam içindebelir-
tilmesi veya ilkelerinin saptanmas ından sonra yasal düzenlemel ile
konumu aç ıklığa kavu ş tirulmaşıyıa yetinilmesinde yarar vardt ı .
Cumhurbaskan ıpın Türkiye Büyük MilletMeclisjnce ve kendi üyelri ara-
s ından seçilmesi, Yürütmenin ba şı olarak soriımuzluğu tiim karar ve
i§lemlerinlà n Ba şbakan-ve Bakanlarca yürUtülecei ve ancak Vatan hain-
liği dahilinde suçlanahilecei hakk ındaki kurallar konulmal ıd ıı r.

tnjver'sje özerkliğ i: 120.madde, Yeni Anayasada da iini1rersi-
telerin idari ve bilimsel bakımndan özerkli ği ilkesinin 1961 anaya-
sas ında-olduğu gibi kahtilündG zorunluk vard ır. İdari özerklikolma-
dan bilimsel terilik dü şünülemez. Nas ı l Yargı ç güvencesi g1maan.
yargıçlar bağıms ız olamalarsa ve orneğı n anaYasa yargıçlar ha ım-
s ı zd ır dediği halde yar ıçlar ın özlük ac ı s ıpdan adalet bakanl ığına
bağ lanmaları halinde bu ba ğıms ı zl ık zedelenirse tniversite İerde de
idari özerkljin zedelenmesi halinde bilimsel özerklik sözkonusu
edilemiyecektir, aynı zedelenme ort aya ç ıkacakt ır.

Kamu Kurumu Nite1iindeki Meslek Kurulu ş ları :Bu kuru1 ş 1arın
Anayasamı zdaki yerini korumalar ı gereklidir. Jnunla birlikte bu ku-
ruluş ların ç ıkar gruplarına dönü şmemesi için engelleyici yoll1r ve
önlemler gösterilmelidjr. Partiler kamu oyunu kendi inançlar ına çek-
me çabas ı içinde olabilirler. Fakat Kamu Kurur'u niteli ğ indeki kuru-
luşların etkisi kamuoyunu olu ş turmak ve ayd ınlatrak niteiğ jniL taşı-
maktad ır. Demokrasilerde kamuoyunun sa ğ 1 ı r ın ı korumak ancak hukuk
kuruluş larına tü şer.

Yasama Erki : Bu konuda hiç ku şkusuz Cumhuriyetimizin ar1e-
rnentolu bir demokrasi fl1dUU görüünU payla şıyoruz. Bunun en 9üzei
anlatırnı Ecemenlik Kayıts ı z ve Kosulsuz ulusundur ilkesidir. 9lusun
bu egemenli ğ ini en<elleyen hiç bir kural anayasada yeralamaz Lu
kullanımı sağ layacak UsUllere yer verilmesi zorunludur ve yasama
erki Türkiye Büyük Millet reclisindedir.
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Yargı Erki : Temel ilke yarcT ı nın h j ım .- ı z1ııd ır. Anaasa-
mızda erkin a' rrı i ık ilkesi yeralmamıştır. Başında da belirttiimiz
gibi Yargı yasama ve yürütmeyi. denetleyici i ş levi bakımından UstUn
bir durumdadır. Bu iliski hukuk,de.vletinin vazcTeçjlemez bir ögesi-
dir, ve toplumumuzun siyasal hukuki geleneinj ve deneyimleriinide
uygundur. Türk ulusu ad ına yargı erkini bağıms ı z mahkemeler ve gU
venceli yarg .çlar kullan ır. 1961 anayasas ında yeralan bu hükmün
çağda ş nitelikli bir hüküm olduu bütün cada ş anayasalarda yeral-
dığı da kuşkusuzdu . Bu nedenle yapı lacak yeni anayasalarda dk yer
alacağına inan ıyoruz.

Yargıya ili şkin anayasa hüktimlerinjn'venjden önlenmesinde
bir ilkeden hareket etmek zorunludur. Bu ilke 1961 anayasas ınkn 7.
maddesinde gösteri ımj ş tjr. Bi.i maddece gösterilen ilke hiç bir ş ekil-
de deği ş tirj lemjyeceğjfl e göre yargıya ili şkin konular ın bu ilkeden
kaynaklanmasinda da zorunluk vard ır. nayasam ı z ın 7 .maddeSinei göreyargı erkj yetkisi Türk Milleti ad ına bağıms ı z rnahkenelerceku11anı-
ur. öyleyse yarg ı sorunu sadce yasa de ği ş ikliğine indirgenei1en
konulardan değildir. Türk Ulusu adına de r jminjn anlamı nı bu düzeyde
aramak gereklidir.

Yüksek Hakimler Kurulu : 1\nayasarn ı z ı n 143.maddesjnde yeralan
hüküm, yap ı lacak yeni anayasacıa da yeralmal ıd ır. Yüksek Hakim1er.
Kurulu nas ı l bir düzenlemeye bağ lanmal ıdır, as ı l sorulmas ı gereken
soru bu tabii. pe ı tabii dei ş iklj]çfl önceki çözflrnde olduu illeri
sürülernez tekdo ğru diye, bundan önce iki dönem ya ş ad ık, Ilkinde
yargıçlar ı 	 temsilcilerini seçtiler, Onlar Yüksek Hakimler ku- -
rülunu seçmekle gbrevlend-irildi . ler. Bundan iyi sonuc al ınarnad ıLYahut
böyle bir genel kan ı vavgın1a şt ı-ıı B'.mdan sonra kurul üyelri-
nin yarqı tayca ve kendi üyeiri aras ından seçilmesi ustilüne g.di1-
di, bunun eskisinden daha iyi hirsönuç verdi Ğ ide söylenemez. öyle
ise ilkeye ayk ır ı clii şmeden nas ı l bir düzenleme yap ı labilir. söyle
bir seçenek önerilebilir, bütün yargı çlar bulunduklar ı hölcTenih en
kıdemljsjnin cıözetimi at ında gizli oyla seçim haklar ı nı kullanır-
lar. Merkeze gelecek.zarf ı a	 aç ık sayımı ilesonuca var ı i ı , ve
böylece daha isabetli bir seçim ya p ı 1abi1ecej vebu ş ik.yet1erin
önlenebileceği kabul edilebilir.. Ama hiç ku şkusuz. qeni ş tabanl ı
bir seçim ancak sorunu çözebilecektir.
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Böyle b ır sistemin yapı lacak anayasa cas1ar ını n gosterı l-
mesi yerinde olacaktır.'

Savc ı l ık <tivencesi: 1961 Anayasas ı nın 137. maddesi, Yüksek'
Savcı lar Kurulu uygulamas ına dörıülmeljdjr. Hakim ve savc ıiarJı aynı
oğretımden kaynaklanmalar ı aıb ı dusunceler ıki kurulun b ırleştıril-
mesini hakl ı ç ıkaracak çerçek İer ve gerekceler değildir. Çünkü grev-
ler farkl ıdır.Yarqı çlar bağıms ı zd ır, savv ı lar Adalet Bakanl ığına
bağlıdır. Bununla beraber görev aç ıından ve ancak yasada sayi!.lan
hallere indirgeli olarak ba ımlı 1 ık1arı savcı l ık cUvencesi ile ka-

savc ı l ık örevinj tarfs ı z1 ık ilke-
sine uygun olarak yapmakta s ıkı ntıya uğrar. Beraatlesonuçlana bile
haks ı z suçlama ile haks ı z yarqı aras ında büyük bir fark yoktu.

1961 Anayaaas ında (son d ğiş ik1ikten önce) ibare bölümünde
yeralan memur teminat ından ayr ı :oı ak yargı bölümünde savc ı lar için
ayrı bir düzenlemeyi cTösterilmjs olmas ının anlamıda budur. ujiti_
bana 137. maddenin 1483 say ı l ı yasa ile deği ştirilmesi ve savc ı la-
rın idari görev1ri yönünden adalet Bakanl ığına ba*lı olduklar ı nın
aç ıklanmas ı ve idari görevinin anlamını n helirtiimernesi bu gtiven-
ceyı zedelemıştır hatta belkide tumuyle kald ı rmı c tır, Bunun ı se de-
ğ i ş iklikterı önceki metne dönülmesi yeterli de ğidir, savc ı l ık tiven-
cesi aç ıkca gosterı lmecııkç, idare emrinde savc ı lık uygulamas ı on-
lenebjlecektir.

Baroların ve Türkiye Barolar Birliin.in .nayasal Yeri:
1 Aral ık 138 giinu y ı 'rurluğe ciirerek 7 Terıuz 1969 qunune kadar' uy-
gulanan 3499 sayı l ı Avukatlık kanunu avukatl ığı amme hizmeti 4hi-
yetinde bir meslek olarak kabul etmi ş tir. 0 zamana kadar ki uyju1a-
malara göre cTe.rçeken bir çok hükümleriyle avukatl ık mesleğin say-.
gınlık kazand ı rmışt ır. Buna rağırren bir süreden beri yetersiz hale
celmıştır. Bu s ıraöa yururlu ıe giren 1961 anayasas ı yeni bır avukat-
lık yasas ı yap ı lmas ını gerektirmi ş hulunduundn 1136 say ı li avu-
katlık yasas ı haz ırlanarak 7 Temmuz 1969 tarihinde yürürlüğe kan-.
mu ştur. 1136 sayı lı Avukatl ık Yasas ı Avukatl ığı kamu hizmeti ve
serbest bir meslek saymıştır. Baroların idaresiyle Adalet Baka ıı 1 ığ1-
nın Önaylaına de denetimi azalt ı lmı c , ve Turk ıve I3Zrolar B ırliği ku ş

-ru]muş , ve Adalet Bakanl ığınca yürütüien bir çok hizmetler ve i ş ler
bu yeni kuru1usa.bırakı 1m ş 0

1
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Butun bu crel.ı smelere kars ın ele ımı z..n gerçek nıte1i ı
uzun sure yeterince anlas ı lamaınıştır Yarc1 b ı l ındı i ı uzere sutc'lama
savunma ve hükum d ıyalektığ i içinde gerçekle ır. Savunmay ı savunucu-
dan soyutla ınak olanaks ı zd ır. Bu nedenle Barolar ve Turkiye Barolar
Birliğinin Anayasadayrqı bölümünde yerinin saptanmas ı zorinludur.
Ancak boylece qerçek yerini almı s olacakt ır

Anayasa Mahkemesi Anayasa tnahkeme ı yasaların esas hı c' ım
yonünden yargısal denetımını yapar, anayasal de ış ikl ıklerınin ana-
yasal sisteme uvaun1uunuda denetler. Anayasa , mahkemesine ba$vurma
hakkının geni şletilmesi gerekli görülmektedir. Çünkü blindi ği gibi
yargı merciler ınden gelen iptal istemleri ancak baz ı makam ve grup-
ları iptal davas ı açma olnağı tanı nmı c tır. Ve bavuru yetkisi
s ınırlı tutulmu ş tur Bazı ulkelerde vatand.slar ın bile clava harc ı
olmasına karşı l ık Anayasamı z başka bır	 seçmı tır. Fakat hU
s ını rlama sii koruda haks ız ve yeters ı zdir Herhangi b ır mahkemenin
başvurusuna veya d ı er merc ı lerın ıl'is ı ne gırmeyen b ır yasa s ırf
onu Anayasa Mahkemesine goturecek b ır makam bulunmad ıı ı çin Arıava
saya aykırı olduğu halde mevzuatımı da ya şayabı lmekted ır.

öyleyse bu tür yasalar ı Anayasa mahkemesine aötürecek hr
merc ıye ihtiyaç vard ır. Bu corevı Turk ıye Barolar B ırlıı uslerıecek
durumdad ır. Uygulamayı pek yak ından izleyen bir meslek kuuluşu ola-
rak böyle bir sorunu yansizolarak ve sorumluluk anlay ışı içinde
değerlendirebilecek durumda olan bir kurulu ş olduğu kuşkuşUzdu.
Idari ve adli kollukaVırimı Türkiye Barolar Birliğ i Bi İ ihdiij üzere
kurulduğundan beri bu konuda görüş lerini ve inançlar ını korumakta-
dır, yeni anayasada cia h ı doğrultuda b ı r hukum konmas ı cterekt ı6 ı
inanc ınday ı z. Bu raporumuzu Anayasa Komisyonu Baskanl ığına bizzat
sunduk vel\nayasa Komisyonu ba şkanlığından da şöyle bir yanı t aldık.

"Haz ırlanmakta olan Anayasa konusunda bir1iinizin görü ş leri-
ni bildiren raporu remnuniytle ald ık. Pa-Dorunuz 11.2.1982tarihve
96 sayı ı le )'-av3tlar ı mı za ge<' ır ı ln ı s bulunmaktad ır. Deerl ı h ı 1r emek
ürünü olan' crörü ş er.elbetteki çal ışmalarım ı za yardımc ı olacaktır,
katkı ve yard ımları nı z ıçin içten teekk ı ı rler ımı sunar ım.

Prof .Dr .Orhan ALDIKAÇTI
DM Anayasa Komisyonu- Ba şkanı
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Efeniın bir yandan yeni bir Znayasanın c lu şturülmas ıhazrlık-
ları yürütülürken Anayasal düzenin çerçevesini olu şturan bir takim
kurumların ve kuruluş lar ın oluşturulmas ı üzerinde de dikkatle dur-
mak gerekti ği inanc ındayız. özellikle yeni anayasada tam ba ır ıs ı zl ık
ilkesine uyun olarak yerlras ı düşünülen ve Türkiye Barolar ir-
liğiflin belirlenmi ş inançlar ına uygun olan görüşümüz bu yolda iken
Danışma Meclisinden çalışmalar yürütülürken Yüksek Hakimler K ıtruİu
nun kald ırıldıını ve Hakimler ve Savcılar Yüksek Kurulunun krul-
duğunu biliyorsunuz. Bunun yan ı sıra Danıştay yasas ında da daha
aeni ş bir deyimle düzenleyici yasalar ç ıkartı ldıı bu vasalarca
yarcrıç ba ıms ı z1ıına ve yargının kuru.luşundaJi ilkelere baz ı ayki-
rı lıklar olduğu görü şünde hulunduumuz için birlik olarak gerekli
makamlara ve kamuoyuna bu konudaki rôrfiller .imizi aç ıklad ık.

Ermeni Terörü Sorunü: Bilindi ği üzere Türkiye 1973 y ı l ından
beri belli odaklardan yönetilen bir Ermeni Terörü ile kar şı kar şı-
yadır. Bu terör t ırmandırj.lmaktad ır. Terör 20.yüz yı l ın 2.yar ıis ınd
hı lanan ve toplumlar ı tehdit eden bir tehlike haline gelmi ş ti!r.
özünde ya şama hakk ına yöneltilen bir tehdit olan ve insanl ı a, ve
hukuka aykırı bu davranışları Türkiye Barolar Birli ğinin onaylama-
sina olanak bulunmamaktad ır.

Bu nedenle konunun Mince uluslararasj Barolar 13ir1iince ele
alınmas ı için bir ba şvuruda bulunulmu ştur. Ilkin haz ırladığı rnı:z bir
bildiriyi 13-14 Haziran 1981 günleri yapt ığımız toplant ıda bu ku-
ruluşlara sunduk. Daha sonra soruna daha ciddi daha geni ş bir yak-
laşımla bak ılmas ı aerektiğj inanc ıyla bir ermeni sorunu raporu
hazırladık . 10 sayfa kadar tutan bu rapor, ermeni sorununun rencekte
sorun olarak var olmadığı bunun tarihimizin bir döneminde olu şmu ş
baz ı olayları belli çevreler gerek Türkiyeyi dıstan ve içten zay ı f-
latmak, gerekse uluslararas ı ili şkilerde baz ı yeni dengeler oluştur-
mak için sömürdüklerjni belli eden, tespit eden,santayan bir papor
olarak haz ırland ı . Bu raporun yabanc ı dillere çevirdik, çesitl
uluslararas ı hukuk kurulu şlar ına crönderdik.

Izin verirseniz raporümuzun sadce sonuc' bölümünü okumak is-
tiyorum. Rapor ingilizce olarak bas ılmış ve çe şitli hükümet makam-
larına, başbakanl ığa, dış • i şleri bakanlıına ,kültflr ve Tan ıtma Ba-
kanlığına da sunulmuştur, bu bakanl ıklar arac ı 1ııy1a da çe ş itli
uluslararas ı kurulu ş lara iletilmi ştir.
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Süre crelen ct5z	 n'ij slüè-itin ve bu cinayet şebekelerini'evren-
sel insan haklar ına ayk ır ı yaŞam hukukuna tim-den ters dü ş en
eylem . ve davranış ları önlemenin yolu ya da vollari nelerdir. Bunla-
r i aşağıda kesin ve ana hatlar ıyla aç ıklamak ve gerekli öneri-ler
saptamak olas ı lığını dü şUnınkve çarelerinin neler oldu ğunu ster-
mek istiycruz.Ermenj terörüne sahne olan ülkelere ve bu ülkeleri
baş ta. hukuk kurumlar ı olmak üzere çe ş itli kesimlerine bir takm
önemli görevler dü şmektedir. Bu görevler öncelikle Türk diplonatla-
nı ile temsilcileri ve kurulu ş larının aüvenlii için aerekli
lemleri almak, ki bu zatenuluslararas ı anla şmalardan :doğan ytiküm-
lülüklerdir. Sonra da yakalanan ermeni teröristlerinin hakettjtkle-
ri cezalara çarntırınak ve nihayet ermeni sald ırı lanıyla uğna9naktan
vazeçip tarihsel gerçekleri. ara ştırmak zahmetine kat]anmak h ı ül-
kelerde bile gerc'1enin ne olduğunu gösteren belgeler çok boldur.

Bir başka görev dünyanı n her yerindeki ermeni tonlumlar ına
düşmektedir. Y ı llardır bir tak ım ülkelerce aldat ı lan ve buçünde
alatı lmaya devam eden ermeni tonlumlanı artık yabanc ılar ı n ç ıkar-
larına alet olmaktan kurtar ı lmal ıd ırlar. Türkiye ermenilerinin
yaptıklar ı gibi ermeni terörüne kar şı kesin tavır al ınmal ı velbu
terör tecrit edilmelidir. Cünkü bu sözde. dava onlar ad ına sürdü-
rülmektedir. Türkiye'ye dü şen görev ise önce d ışardaki temsilcile-
r ının guvenl ıklnıı sağ layabilmek ı çin gereken onlemler ı almak
sonra'da ermeni sorununa iliskin gerçekleri b ık ınusanmadan d.Unya
kamuoyunduyurrnakt ır.

Ermeni nropoganda ı nı n bugün ula ştıı boyutlar karşı s ı nda
gerçeklerin dünya kamuoyuna duyurulmas ı yalnı zca resmi makamln ı-
m ı z ın çabaları ile mümkün olam ıyaca ı na, göre böyle bir, çal ışmaya
.ve aç ı lacak kampanyayà Türk ayd ınları her düzeydeki kurulu şlar
biran rnce kat ı lmal ıciirlar flu kat ı lma d ış bas ında gbrü len erp1eni,
savları naralelindeki yayı nların nerçekler çerçevesinde yan ı tl'an-
nas ı ndan ve belgelerin aç ıklanmas ından d ı an ıdaki bir takım kuru-
luş lar ımı z ınyjne gerçekler ynünde'harekee gecirilmelerine kadar
uzanmalıciir.	 .	 .
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Türkiye Barolari. ve Türkiye Barolar Bir•liide bu a şama
kendisine dü şen görevi daha youn bir şekilde yerine getirmeli

-	 enazından dışardaki baro örgütleri ve hukuk kurulu ş lar ına erın
sorununa ait gerçekleri belgelerle duyürmal ı . Böylece uhukukur üs-
tünitiğtl ilkesinin bir düzen ye doğru sözden öteye gerçe ğe ve eyleme
dönüşrnesinLsalamak için katkıda bulunu1 ıı l ıdır. Raporurnuz bU.

amaçla yapı1 ı 'tır.

14 • Çenel kurula sunduğumuz raporda da belirtildi ği üzere
12 Eylül 1980 den sonraki s dönemde, daha önceki dönemde ülke }rerek_
sinimlerinjn kars ılanmas ı bakımından özlenen,heklenen baz ı yasa-
ların ç ıkmamas ı , ya da c ıkarı lamarnas ı yüzünden bo şluklar ın do1urul-
mas ı gerei gözönünde tutuldu ve bu nedenle arka arka şa bir çok ya-
salar ç ıkartıldı . Hiç kuşkusuz baz ı sorunların yasal boşluklar veya
yasaların eskimis olmas ı nedeniyle karşı lanarnarnasl birtemel hukuk
sorunudur...	 .

Ancak bunun çözümü alelecele yap ılmı •• ve kısa zamanda sak ı n-
caları belli olacak yasalar ç ıkartmaklada çözülernez. Çünkü biryasa-
nın olmamas ı .sorundur ama yanlış yapı lmış bir v.aan ın yürürlüğe kon-
muş olması enaz onun kadar sak ıncal ı bir ba şka sorun getirir. flir
yasanin sakıncalar ını gördük, hemen düzeltiyoruz demek, hiç ku şkusuz-
ki yanlışta direnmmek gibierdenili, faziletli bir davranıştırLAma
acaba o yararl ı bir yönte ınmidir. Ttirkiy£ :3arölar Birliği olarac. şu
sakıncaya c1einrekte zorunluluk ctördük. En iyisi yasalar ın iyice
düşünüldükten sonra bütün sak ıncalar ından arınmıs olarak yapılmas ı-

0 sak ıncalı durumu sattarken şöyle bir teshitte belirlernede
bulunduk. 18 AyliksUre içerisinde vergi yasaları 47 kez dei ş1k-
11k görmüştür. 0 kadar k ısa bir sürede bir tek alanda yani vergi
yasalar ı alanında 47 kez değiş klik yapılmış olmas ı vatandaşın yurt-
taşın ençok ilgi duydu ğu alanlardan birisi olan verdi alan ında Mi-
yük.bir belirsizlik ve kari,s ıklık cioğurmuştur, Sade vatandaşı bira-
kal ım bu ı s ın uzmanLa'i bile i şin içinden ç ıkamamaktad ır. Cdnk ı,ı bır
yasa y ı1rur1u	 ııp hemen b ır hafta sonrada deit ıri1mi ş olsa hı c
yı1rı1r1trcjirmemi ş yasa durumuna gelmiyecektir, hukuk kural ı beli-
rir, öyleyse yürürlükte kald ığı sürece bir tak ım sonuçlar doğurmu ş-

-	 tur.
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Bundan doğan sak ıncaların incelenmesi icin bu kez filan
• tarihlerde hangi yasa yürürlükteydi sorunuyla hukukçular, kamu gö-
revlileri, bürokratlar kar şı karşıya kalmaktad ır. İşte bunun için
• Türkiye Barolar Birliği bir Ba şka alanda da (geçen raporuınuzda da
yer almıştı anımsanacakt ır) 1402 sayı lı S ıkıyönetim yasas ıda çok
s ık değistirj].rnj ştjr, son dönemde 7 ya da kez deği ştirilmi ş ol-
duğunu qörmtitük. rrn kez 4 kez deği şiklik crördii, bir y ı l içer'isin-
de, gerçi bu deği şikliklerin önemli bir kısmı olumlu dorultuayd ı
yani, gözaltı süresinin k ısalt ılmas ı gibi, temyiz eilebilir karar-
lar ın sürelerinin kısajtj.lmas ı ve s ınırın genişletilmesi gibi yasa-
lardı , bunlara kar şı ç ıkmak Türkiye Barclr Birliğinin inançlar ına
uygun düşmeyecekti.

Yalnız biz onun yerine bütün sak ıncalar ı cTiderici bir 'sistem
bir yöntem önermeyi uygun gördük ve 12 A ğuts 1981 . tar±hinde Devlet
Başkanlığına bir rarorla durumu ve görü şlerimizi ilettik.

•Dedikkki, bu tür istikrars ızlık yaratan durumlar ın gi.erii-
mesihakımından bir temel yasa haz ırlanmal:. ı Iır o da temel Yasalar ın
haz ırlanmas ı hakk ındaki yasa olacakt ır, bu br yönteme balannal ı
tasari haz ırlayan hüktirnetlere yasama meclisle.-ine, cayd ırıcı olmak
bakımından çe şitli kurulu şlar ında görevle ı d:::i1mesi gerekir diye.
dü şündük.	 -

Nitekim bu süre içerisinde ç ıkart ılan yasalar ile baz ı yasa-
ların haz ırlanmas ında üniversiteler ' arolar Lrliği gibi az ı kuru-
luşlara yardımcı görevler verildiğinide bilirsunuz. Bizim birinci
sorunumuz bilindi ği üzere Avukatl ık vasas ındE:i 81.rnaddenin 2,f ık-
ras ında Anayasa Mahkemesininyapmış olduğu a.ı • ış .clduu bir kararla
keseneklerin Barolanj.n Genel Kurul karar1ar ıyL saptanmas ı yolundaki
fıkra iptal edilmi şti, Oradayariı larak ç ıkar ı .n 2174 sayil ı rasa
Para değerindeki dü şü şler aedeniyle yetersiz 1--:ele geldi, aere<sin-
melen kar şılayamaz hale aeldi, bu konuda j3p ılan nal ışrnalara geç-
tiğimiz,dönem içinde var alabildik. Bi1iri ği cihi 14Nisanki
bu raporun yaz ılmas ı s ıras ında 14 Nisan 12 ctiriU kabul ediler
2652 sayı lı Resmi gazetede 20 Nizan 1982 	 vayınlanc'. ı ve YUrrltie
girdi. Bunun dışında Türkiye Barolar BirliJL Milli Güvenlik krnse_
yince yap ılan baz ı yasa çal ışmalarında hi2 tate çağr ıldı bu hizmet
leride göreveri olarakllO.maddenin 6.ber'indeki görevimiz -e

sorumlüluk duygumuz olarak kar şılad ık Türk Tec'c.ni Kanunuyla ilgili
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çalısmalaLa B ırlığimızden' temsilci cronderild sonra hukuk yarg ılama
hukuk yarcr ılama usulu yasas ı , adli tıp yasas ı 67 sayı l ı cezalar ın
infaz ına çektirilmesine ili şkin yasa gibi yasalarla ilgili çal ışma-
lar ilgili arkada ş larımız katı ldı lar.

Raporumuzun meslek sorunlar ıyla ilgili bölümti Genel ku'rulu-
muzda arkadaslar ımı z ında en cok üzerinde duraaklar ı konulardan
birisi meslek sorünlar ıdır. Ranoramuzun cTiri5 bölümünde ya da' ba ş-
kanlık raporunda helirtmeye çal ıstık. 4esleğimzin sorunları çok
bu sorunların bir k ısmı yapısal, yasalardanterneideki baz ı ]sik-
liklerden geliyor, bir k ısmıdauvculamadan doan s ıkıntılar. 1Geçen
dönemde bu uygulamadan do ğan s ıkıntılar ın meslektaşlarırnı z ın çal ış-
malarinı çok cüç İe ştirdiğini biliyoruz. özellikle s ıkıyönetim mah-
kemelerinde çalışan arkada ş larirıı z ın ciddi sorunlar ı van, özellikle
bu mahkemelerde görev yapan arkada şlarımıza her zaman barolara
şikayetler getrrnektedirler. Bu nedenle 2arnlar Pirli ği alaks ı
?ervevesinde ve eri şebildiği kadar, görevini yapmaya çalışmıstır.

Çe şitli zamanlarda sorumluluk ta şıyan ve yüksek yetki makam-
larına görü şlerimizi iletmeve çal ı stık. unlardan sonuncusu 11 0 Mart

1982 tarihli bir rapordur. Devlet Ba şkanına sunulmu ştur. Bu rapor
izninizle bazi bölümlerini okumak istiyorum. Cünkü bütün arka ş-
larımı z ın ilgilendii bir konudur,	 1

Sayın Orgeneral Kenan Evren
Devlet Ba şkanı Ankara
Bütün demokratik ülkelerde yargı önünde hak arama özgürlüğü

ve savunma hakk ını kullanmak isteyen yurtta şlara yol göstermeyi ve
yardımc ı olmay ı meslek eciinmis olan aukatlar ile onlar ın meslek
kuruluşu olan barolar adaletin gercekle şmesi bakımından ç<k önem-
i ve vazgeçilmez bir i şlev yapmaktadır. Bu görevin zaman zaman

kimi çevrelerce anlay ışla ve ho şgörü ile kars ı lanmadıını bu yüz
dende baz ı güçlükler ve encTelemelerle kar şılaşıldığı bir gerçektir.

pu tür <'clükl'er ve engellemeler meslekta şlarımız ın çal ışma
ve hizet1erinin olanaklar ını ağıra ştırmaktad ır. Souçta savUnma
ve hak aramay ı sınırlamakta Hatta kimi durumlarda bütünbütüne en-
ge1lemektedir.
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Bu da sonuç olarak hakk ın as ıl sahibi olan yurtta şiar ıi za-.
rara sokmakta, haklar ından ve àzciirlUklerïnden yararlanma o1iana ını
ortadan kald ırmaktadır. Türkiye Barolar Birliği Genel Rurullar ında
belirtilen görü şler ve al ınan kararlar dorultusunda barolrcia ha-
rolardan ve meslekta şlarımızdan iletilen bilc!i'lere dayan ılarak zaman

- .	 zaman sorumlu ve yetkili maka,ınlara ba şvuru.larımız olmuş tur.

•	 Bu ba şvurularırnı zdan kimi alanlarda olumsu sonuç al ınmış
ise de çoklukla ko şullar ın giderek a 'ırlaştııda anlaşılmaktadır.
Bu ise avukatlar ın adalete hizmet 'konusundaki i şlev ve katkı l1arını

Mülkün temelidir, bu ilke siyaset rejimi ne,

olursa o1un tüm devletlerce kabul edilmi ştir. Hukuka dayal ı ev-
letirı en iyi çTerçekİştiği siyasal düze' olan özürlUkçü ve
çoğulcu demokrasilede ise çok daha büyük olmaktad ır bu hak, Hangi
siyasal 'rejimle yönetilirse yönetilsin,adalete ha ğ l ı l ıktan vaz
geçilemez. Adeletin.a ğı tımı terte İ yargının yar ının temel ödvi-
dir.Bu görevde savunma ve i şlemesinde ögeleden birinin yeterince
çal ış rnamas ı adaletin qerçek eşmesine engel olacakt ır.Türkiye Baro-
lar Birliğinin Barolar ve Anayasam ı z ı n imzac:'. ;; ı bulünduğumuz ulus-
lararasi insan haklar ı helcelerinin •(bant değ i ş imi) Türkiye Baro-
lar Birliğide ancak çoğu]cu ve özgüiükçü cfJzen hakk ını vehak
arama özgürlüğünün gerçek bir anlamı olacağı görü şünü payla şmakta-
dı r.

Çünkü ancak çoğulcu demokrasilerde Barolar ve Barolar Bir-
liği yüceltici ve olumlu bir isleve kavu şahilirler. Her türlü bas-
kıc ı ve toplayıc ı rejimlerde barolar ancak bir ç ıkar toplul.uĞunun
dar ve k ı s ır yararlar ını koruyan örgütler durumuna dü şerler. 3 ı
nedenlerledirki, Adaletin cerçekle şmesinde görev yapan avukatlar
ile onlar ın meslek örgütleri bir özür1ükçU demokrasi modeli olu ş-
turan Türkiye Cumhuriyeti Znayasas ına ve anayasal düzenimize a-
l ıdirlar.'

Yine bu nedenle hak arama ve savunma görevi yapan bUt avu-
katlar ve onlar ın meslek örgütü olan barolar ve birlik bütün
yasal kurumlar gibi hukuk düzenine ve ana yasal br düzenleme lan
Sıkıyönetim kurallar ına savcı l ıdırlar.,



Hukuki ve anayasal bir düzenleme olan : ıkıyönetirnd Ah,t-
sanın 11 maddesinde yeralan kanun temel hak ve ozcurluklerın ozune
dokunamaz ilkesi temel ölçü, olarak durmaktad ır. Böyle olunca s ıkı-
yönetim dönemi içinde de ba şta savunma hakk ı Ve hak arama özgürlüğü
olmak üzere temel hak ve,özcTürlüklerjn ortadan kalkmış sayı lnias ı
dü şünülmerne].jdjr, Türkiye Barolar Birliri Yönetim Kurulu 28 ubat.
1982 günü yap ılan toplantı s ında daha önce yanı ları çiri şimleride
gözden geçirerek hirliğimj.ze iletilen' somut ya kanıtlı olay1ara
dayatarak ba ştan i şlevimizin temel i şlevi olan hak arama ve s'avunma
hakkına,, insan hak ve özcTürltiklerinjn özüne yöneltilen her türlü ki-
s ıtiamayı ve çal ışmayı qüçle ştirme ve ortadan kald ırma giri şimle-
rini en yüksek sorumluluk ve görev makamlar ının bir kez daha bilgi-
sine sunarak tarihsel göre-ini yarmak zorunluluunuduymu ştur.

1. Yakalanın yada tutuklanan ki şiler ve yakınlarına bilgi
verilmesi, Yakalanan ya da tutuklanan ki şilere yakalama v tutuk-
lanıa nedenlerinin ve haklar ındaki iddialar ın yaz ı l ı olarak hemen bil-
dirilmesi yaklanan veya tutuklanan ki şinin durumunun Yak ınlar ına
bildirilmesj gerei bir anayasa hükmüdür. nayasanı z ın 33. madde-
sinin 3.4. bendler ıdır. Bu hıldır ımın yn ı 1ma e ı kı s ı cruvenhığı
aç ıs ından son derece önemli kabul edilmi ştir. Bu nedenle anaysava
bu bildirimden bulunulnıarnas ından 'dolay ı zarara uğrayan ki şinin aara-
rının devletçe ödeneceği hükmü konmu ştur.

Tutuklanan san ığın yakınlar ına bilgi verilmesi, ayr ıca ceza
ceza mahkemeleri usulü kanunun 127. maddesinin de bir qere ğidir.
Her ne kadar tutuklaman ı rı ama ına aykır ı düşmemek .tSz.önüne alma-
caksa da bu takdirjn ancak istisnai durumlarda kullan ı lmas ı <Tere-
kir. Bir kimse ak ıbetinden yak ınlarının h ıbersiz bırakı lmas ı ra_
nığ£n dışındaki kirns1eride ağır bir kukuya ve ti.züntüyecTötürUr.
Bu toplumun huzurunu zedeleyhilir. 	 .

2. Gözaltına alınan sanıklarla avukatlar rörü ştürülmemesi:
Sanağın soruşturmanın her aşamas ında savunucunun yard ımına ba şvu-
rabilmesi yasanın tanıdığı bir haktır. Ceza ahakemeleri Kanununun
136.maddesi ve Askeri Yar qı larna yöntem yasas ının 85.maddesidif.Su
halde' haz ırlık soru şturmas ında avukata .ba şvurulaca ı kural ının
doğal sonucu olarak savunucunun yardm ının engellenmemesi gerekir.
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Ak3ihalde savurlucunun yard ımını ist'main anlamı kalma i ş
olacaktır. UycTulamada 30 c ı tin ki uzatmalarla 60.c!üne'kadar ula şabi-
len uzun bır sure yargıç guvences ınden yoksun kolluk kuvvetlerinin
elinde bulunan san ıkla savunucunun qörfişmesi,haber ıeşmej, hata
sanığın erinin öğrenhlehilmesi kesin kes yasakt ır. Bu durum bir
çok sakıncaları yaratmaktad ır. özellikle son soru şturma a şamas ında
i şkence-altında ikrar savları çoğalmaktad ır.Bu yüzden son soru ş-
tu±mada haz ırlık soru şturmas ının özellikle ikrara daal ı hütün i ş-
lemleri değerini yi:tirmektedir.

Ceza mahkemeleri kanünunun ek birinci maddesinde gbsteilen
suçları ki (bİ ifldjğj üzere bunlar siyasal, nitelikli suçlard ı ) ha-
z ırlık soruşturmas ınjn savc ı tarafından yapılmas ı . Ceza mahkemele-
ri uşulu kanunun ek .3.nıaddesi bu suçlar ın haz ırlık soruşturınas ını '
bizzat savcı ve yard ımc ı ları ya da yargıç tarafindan'afl ılaca ıhuk_
ınünü ko ımuş ur Sanık için bir güvence o1n bu hüküm hiç uygulan-
mamakta san ıkların sorgular ı kolluk görevlileri taraf ından yapıl-
makta sanık ifadelerini saotayarı tutanaklarda ise poiisierink ı
yerine Kiii-t A, Kim D gibi yaz ılar yaz ılmai<t ., ve alt ında da okjınma-
yan imzalar bulunmaktad ır.	 -I

Böylece san ıın i şkence ve bask ı ile ifade alan nolisle-1.

-	 hakkında da'a açma olana ıda bulunmamaktad ır. Bu ise sonuçta. şken-
ce altında ikrar savunmas ına yolaçmaktad ır.

4. Savunucular ın haz ırl ık soruşturmas ında dava evrakın.
inceleyemeüıeleri: Dava aç ılmadan önce haz ırl ık soru şturmas ı
mas ında soruşturmanın amac ını bozmayacağı anlaşı l ırsa savüncular
soru şturmaya ait her ç şit k ıt ve belgeleri inceleyebilirler.
Bu a şamad sanığın sorcruuna ili şkin tutanak bilirki şi raporlrı
sanığın bulunmaya yetkili olduğu diğer i şlerle ±lgili tutanaklar ı
kavunucunun incelemesine hiç bir vakit kar şı konülamaz C'eza i90.ala-
kemeleri usulü 146,maddesj Askeri yargı lan'a yöntemi yasas ının
maddesi.

5.Savc ılarla görüşmek, savc ı lık kaleminclen bilgi almak
adeta olanaks ız hale eimi ştir,
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kadaşlar ıını z buranorları okuyoriar, 1 liyorlar uzatmak is-
temiyorum.

6. Tutuklu sanık ile savunucunun aörü şmesinde uygulanan yön-
temler yaalara ayk ır ı dır.

7. Avukatl ık onuruyla bac1a şmayan uygulamalar. Izin verir-
seniz, bu maddeye de ğ inmek istiyorum, özellikle arama konusuna mes-
lekta ş lar ımı z çok 5ikvetcidir1er. Gerçekten avukat ın s ıfatını ka-
P ıtladıktan sonr üstünün. ve çantas ının aranmas ın ın haklı göstere-
cek hiç bir kural vasalar ımı zda gösterilmemektedir. Buna rağmen s ı-
k ıy5netim mahkemelerjnde gözalt ında bulunan san ıklar ın yanına' Tiri-
lirken üst arama, çanta arama islemleri, zedeleyici ve incitici bi-
çimde yap ı lmaktad ır. Bu ş ikytlerimiz zaman zaman düzeltilmekte
isede temelden kald ır ı lamamaktad ı r0

Ceza ve Tutukevlerindekj Tutuklu ve Hükümlülerin Durumu: Tür-
kiye bilirıdii aibi.Birle şmi ş Milletler ör<ütUncü kabul edilen mah-
puslar ın tabi tutulaçaa ı asgari insani, muamele hakk ındaki esasları
kabul etmi ştir. Buna rağmen ne yaz ıkkı , cezaevler ımı zde ve ozell ıkle
askeri cezaevierinde bu uluslararas ı kurallara uygun önlemler1 al ı-
namamaktad ı r. Bunda belki san ıkların ve son z'-rnanlarda çok say ıda
aç ı lmış davalar nedeniyle n5zait ına al ınanlar ı n ı tutuklananlar ı n
sayı sını n çokluğu neden olabilir, ama bu bizim insan haklar ı yolunda
bir özveride bulunmam ı z anlamına cTelmez, nihayet bir ölçüve kadar
bir anlayış la karşılanabilir.

Sonuç olarak şunu belirttik. Daha öncede bilgiye .sunulduu
üzere s ık ıyönetim rnahemelerinde yargı lanan san ıkların davala1r ını
yüklenen ttiın savunucular ın ortak yak ı nmalar ı nın konusu olan bu uy-
gulamalar ın ve i ş lm•lerin isabetli say ı lmas ı mümkün olmayany1orum-
lara dayandığı ve yasalara ayk ırı olduğu için düzeltilmesi e1rekir.
0 aksakl ıklar ı n düzeltilmesi 've s ı n ırlamalarınve dekı smalar ı n
kald ırı lmas ı bir, ayrıcal ık istemek değildir. Bu hizmetin ere1ğidir.
Savunma hakk ın ın tanı nmad ığı , savunuculuk görevinin yar ı laad ığı
bir ortamda göreve israrda devam etmek olma yan savunma hakk ını var-
mis gibi gstermekten öteye bir yarar salam ıyacakt ır. Bir hi1zme-

tirı önemi ve değ iri onun bütünüyle durmas ı veya i ş lememei halinde
daha iyi belli olur. S ık ıyönetim mahkemelerinde görev yapan n1eslek-
taş lar ımı iın ka şı la ştık1arı güçlükler ve k ı"s ıtlamalar' svunmay ı
engellemek , amac ına , yönelik olamaz ,ünkü savunmas ı z yargı , dü şünüle-
mez.	 -
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Avukatiarn büyUk b ı r ozver ıie y:u ukler: çabalar ve
hizmetler yargının vasail ı41nın öze11i,ininbır güvencesidir, ta-
rih hiç bir dönemde savunmas ı z varqıyı kabul etmeni ştir. Firli ği-
mize ula şt ırılan ve inand ırı c ı katıtlara dayanan ayk ır ı uygulfama_

lara. son verilmesi umut ve dile ği ile durumu bir kez daha biiqi-
lerinize sunar ım.	 .	 .

Efenim bunun yanı s ıra ne yaz ıkki, Askeri ceaevlerinde ınes-
lekta ş lar.ımı z ın ka şı la ştıkiarı güçlükler bir zamandan beri sivil
cezaevlerinde de bi ölçüde uygulanmaz hale 	 Pu konudaki

giri şimlerimizide ' adalet bakan1ıınszdinde yaptık, ne yaz ık. ki , bu
uygulaman ın da s ıkıyönetim makamlar ının uyarı s ı ile yapılmış olmas ı
cevab ı ile kar şılatı k.

Danıştay Ysas ı ile getirilen hUktkler aras ında. sak ıncalı
olduğunu varsaydııınız yahut kabul ettiimiz bir geli şme oldu,

- bu da daha önce eski dan ıştay yassi ında bi1indii cTihi belli bir

süre Avlikatl ık görevi 'yapmış olan kimseler danıştay üyeliğine se-
çilebilme1te idi. Son Danıstay yasas ı ile bukural kald ır ıldı j yan-
tığımız giri şimlerde Adalet BakEr ıl ığındcın aldığımı z cevanta Danış --

tay üyeliinin art ık :Ldr ı yar ıçl ık kariyer. in bir üst mertebesi,
aşamas ı Olduğu için böyle bir dü nlmeye gidiidiği belirtiidi.Arna
bu görtisilinand ırıc ı kaln'i otyoruz ve bu knudaki çal ışrnala ımı z ı
sürdürmek niyetiriceyiz

Yin meslek sorunia ıınızdan bir Eansi adli ara vermenin
düzenlenmesi sorunu idi, hilindii üzere zaman zaman adli a4 ver-

menin uzunluğundan ya da adli çal ı manın adaletin çal şmas ının e-
cikmesine yolaçt?.ğından zedilmektedir. Biz Barolar Birli ği olarak
bu konuda brir düz'znlemeni..n bu gecikneleri azaltaca ğı inandınday ı z.
Bu nedenle haz ırladığım ız bir rar. 0 14 Temmuz .1981 tarihinde adli
ara vermeden önce ilgili nakamlir ın bilgilerine sunduk

Avukatlar ın bUolar ına iercihli tele fc.vr. verilmesi s6rünu

öteden beri meslek tas iar ım z ı Uzen bir sorund., Bunun da çözümünde
bir a şama kaydedildi, bu :onudki y3neielik deci;ikii ği rapbrumuz-
da yeralmıştır, Bir ba şka uyq2.ama hi1inditi üzere avukatl ık yasa-
s ının 76maddeine bir hUktim rar Törenlerd protokol hk ımından
Baro Ba şkanlar ı t. Cumhur ıyer Sav ı iarıyia bırl ıkta veral ırlar."
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Bu aç ık hükme rağmen Içi ş leri l3akanh ı cr ınca haz ırlanan ve
Hükümetçe yürürlüğe konulan bir yönetmelikle bu gereği dikkat
edilmemi ştir. Pesmi törenlerde özellikle ulusal bayramlarda ap ılan
törenlerde Baro ba şkanlar ının yas.l yerinden ba şkahir yerde ulun-
maları öncrörtlmüş , buna karşı cereken qirisimlerde bulunulrnu tur.

Kamu Avukatlar ının sorunu bölümünde,: bilindi ği üzere avu-
katlàr iki ana statüde çal ışmaktadır. Bir kısmı tam hirserbest
meslek anlayışı ve hukuki doğrultusunda çal ışır bir k ı s ım arkada ş-
larımızda meslekta şlarımızda çal ışmalarının ve emeklerinin t?münü
belli bir i şverene ve özellikle bir kamu kurulusuna veya özellikle

doğrudan doğruya devlete adayarak çal ışırlar. Bu durumda ola ıı nmes-
lektaş larımı z ın bir takım sorunlar ı vardır. Bunlar ın bir kı4ı öz-
ilk işleriyle ve akçal durumlarla ilgiliydi, geçtiğimiz döneır
içinde bu sorunun büyük ölcüde çözülmü ş olduğunu seviçnle bilgini-
ze sunmak isterim. Bu konu ile ilgili geli şme ve yasa deisiklii
raporumuzda yeralmıştır.

Bilimsel Kurultaylar ve Toplant ılar: Ranorumuzun 4.b Mimün-
de yeraliyof. Bilindiği flzere 1980 Genel Kurunda, Türkiye Baro-
lar Biriiinin 1981 y ıl ında l\TP.TURK'ün doümunun i00.y ıi ını kut-

lama yı lı nedeniyle III.hukuk kurultay ının Atatürk ve Türk H ıkuk
devriıtıi konusuna ayr ı lmas ı kabul edilmi şti, bu kabul doğrultLsunda
Türkiye Barolar Birliği 111. Kurultay çal ışmalarını yarmıştır, daha
sonra 100. yıl kutlama komitesibir karar ardı . Benzer nitelikteki
kurultaylar ın ve bilimsel toplantıların çok say ıda olmas ı ne

^'ku-

eniyle

çalışmaların zayıflamamas ı , seviyelerinin dü şmemesi için haz
ruluşları birlikte toplant ı dtizenlemeye çağırdılar. Bu cümieen ola
.rakta Türkiye Barolar Birliğinin Haz ırladıı Türk Hukuk Kurultay ı
için Adalet Bakanl ığının koordinatörlüğü öngörüldü, Barolar Birli-
ğinin Malet Bakanlıı ile birlikte yapmış olduğu 3.hukuk küul-
tay.ı 19 ila 21 Ekim 1981 günlerinde YarcTıtay Konferans sa1on ında
topland ı .	 -

£

Bu toplantıya sunulan 2Lbildiri, bir kitap olarak topland ı
bas ıldı , sayın delec'e arkada ş larımıza birer örneğinisunduk..ToPlan-
tl çok olumlu geçti, çok olumlu yank ılar uyandırdı , bununla övtlç
duyuyoruz tabii, biiyuk kurucumuza kars ı crevımı zi yapma çal1as ında
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olduk ve bu görevi birliğe yara şır, ATATURK'c yara şır bir'düLyde
yaptığımı z inancı ndayız.• Türkiye Barolar Birliği Yönetim •Kurlu
bu toplant ıya bir bildiri ile kat ı ldı . Cumhuriyet Hukukü ve Cum-
huriyetin Devlet Arş ivi"baş lıkl ı bu bildiride sabahleyin aç ı b
konu şmas ı yapan say ın Zonguldak Barosu Ba şkanı toplant ının ypı l-
d11 yer başkanı. olan Say ın Meslekta şırnın •üzerinde durduğuHvza-
1, Fahmiye ,Tezkereyi Seniye konusunada değ inilmi ş bülunmaktad ır.'.
F3ukonuda da art ık Cumhuriyet hukukuna yara ş ir bir yeni düzenlemenin
yapı lmas ı gerektiğ i görti şünd bulunulmu ş tur.

Sosyal güvenlik konusundaki çal ışmalarımı z çok kısaca hilih-
diği üzere 1980-81 döneminde sosyal güvenlik sorunlar ımı z büyük
ölçüde çözülmü ş tür. Sosyal güvenlik BakaPl ıı , Sosyal sigortk ıar
Kurumu ve Barolar Birli ği aras ı nda varı lmış olan topluluk si1'rorta-
si Sözleşmesinde rUrüz yaratan, güclük yaratan kurallar,cltizenler ı-
mi ş olduğunda bu dönemde ıneslektaş larımı zdan bu konuda ş ikayetler
almadık yaliıı z arkada ş larımı z ın durumlar ını ayd ınlatı c ı bir izel-
ge hazırlattık ve barolara sunduk

:Vergi yaalarj ve mali konularla il gili çalışmalar yasama
bolumuyle ı lgı li noktada değı nd ığlınız ıb ı 18 ayl ık sure içer*
de vergi yasala ında çok sayıda deği şiklik yapı lmış olmas ı hpimi-
zi bütün h'ukukçular ı ve bütün vatanda ş ları ha ı ctüçlük1erle' kar şı .
karşıya bırakmıştır. Bu güçlüklerden bir tanesi nesin ödeme sis-
temiidi.

\Peş in ödeme sistemi bilindi ği giLi 191 yı lı sonunda deği ş-
tirildi, yeni sistemin sak ıncaları önümüz<1 eki• uygulama dönemi icin-
de belli olacaktır. I3ukoyıularda haz1r1ad1 ? ırn1z bir raporu Dau şma
Meciisine ve Milli Güvenlik Konseyine sunduk. Daha sonra vergi
usul yasas ı ile ilgili bir haz ırl ıkta bir çalışma da YaPt ık,!cünk

' vergi usul yasas ında yapı landei ş iklik1er bilindiği üzere vergi
us ı l yasasrıı . ki (geçen . 'raporumuzda da yer vermi ş tik bu konulara)
Vergi usul yasas ını Türk Ceza yasas ından sonra en çok ceza hükmü
taşıyan bir ya şa haline getirmi ştir.. y ni bununla vatanda şındaha
çok vergi vermesi öngörtjlüyorsa, böyle bir. anlay ış kabul edilemez
çünkü devlet vatanda ştan yalnı z g y ı lc ı ile, bask ı. ile ceza teh-
didi ile vergi alamaz, bu bir başka bilinç
sorunudur. Bu konudaki göüş lerimizi Vergi
raporumuzda da özetle sunduk.
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Mali Mü şavirlik Yasas ı , yeniden cünde geldi, bu konuci
haz ırladığımız çe şitli ranorlari yeniden derleyin torarlayarak
bir yeni rapor haline cTetirdik, ve Dan ışma Meclisi l\dalet	 1

Komis-
yonu üyelerine sunduk, daha önümüzdeki, ilerdeki dönemlerde adalet
komisyonundan ç ıkarsa Danışma Meclisi üyelerinede ayn ı raporu suna-
cağız, bukonuda ' Barolar Birliğinin iki temel gSrü şü vard ır, bir
kere şu noktayı belirtmek isteriz, Türkiye Barolar Birli ği Ma!li
Müşavirlik Mesleğini bir yasa ile örcıütlenmesine kar şı değildir.
Böyle bir çörü ştimiiz yok hatta tersine Türkiye Barolar Birli ği ve
Barolar Türkiyede Cumhuriyet döneminde yaşa ile örgütlenmi ş ku-,
ruluşlar olduğu için biz kendjrnizde bu tür meslek kürulu şlarının bir
öncüsü niteliğini de côrUyoruz, . Bu bak ımdan her meslek dal ının
özellikle serbest icra edilen her mesle ğin yasalarla örqütlenmesinin
yararlı Olduğu inanc ındayız da, bir meslk disiplini ve bir meslek
ahlaki ancak bu ttir örcTütler ımelerle sağlanabilir. Bizim hurada ' kar-
şı Olduğumuz nokta savunma mesle ğine el uzat ı lmaması ko•nusudur,çün-
ku savunma hiçbir konuda uzmanl ık iddias ında de? ı ldır. Tıpkı yara
gibi, yarqıçlarda hüküm verme sanat ının uzmanıdırlar.

Yarqıç bellf konularda uzman1ıın ışıına ihtivaçduyarsa
bilirki şiye başvurur. •Avukatta• savunma görevini yaparken e ğer bir
uzmanl ık konu.su,ile karşı laşır ve bilcii bunu a şmaya yetmezse
elbetteki bir danışmanla özel bilctili danışmana danışma .ihtiac ını
duyacaktır. Ama yarc ı organlar ı önünd savunma yapma görevi avukat-
lardan ba şka belli bir meslek disiplinine bağlı svunrna 'mesleği
mensuplar ından başka kimseye tan ınarnaz, c'rörü şündeyiz ve bu cörü şümU-
zün sonuna kadar. da savunucusu lada ğı z.'	 -

Efenim Birliğimizin iç çal ışmaları 7.1>ölümde yeral ıyor ,bu
iç çal ışmalar tamamen teknik niteflktedjr, ra porda say ısal bilgi-
lerde bulunmaktad ır. <eçtiirniz dönem içinde birlik olarak türlü
s ıkıntılarımız oldu, bunlar ın bir tanesi bilindi ğiüzre akça1l ı
s ıkıntımızdır, çünkii 81.maddenin 2.bendindeki keseneklerle ilgili

/ hükmün günün ko şullarının qerisinde kalmış olmas ı nedeniyle h:ili-
yoruzki Barolar Yeterli Olanaklarlakesenek tonlama olana ğını' bu-
lamamaktad ırlar.Tahij Barolar Tonlayamadjf ı için Birliğin naylar ı -
da zamanında ve istendiği şekilde' c'önderilememektedir, bundan do-
ğan s ıkıntıları 'a şmaya çalıştık, tolant ımı z ın bundan sonraki hö-
lümünde bu konudaki, tart ışmalar hepimize yol gösterici nitelikte
olacaktır.
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İlke kararlarını geçtirniz dönem içi. de birlik yönetim
• kurulunun almış( olduru ı j1ke kararlar ını sunduk,sayın delcreleı1inde

ve haroların bilcTjsjneve bu suretle bir rnek uygulamaya bir yol
açmak istedik. Daha önceki y ıllarda da ranorıar ımı zda buna benzer

•	 bölümler vardı . Bu bak ımdan arkada şlarımı za yardımc ı olma amacını
çiüttük. Böylece raorumuzu özetleme aöreviri yapmaya ça ıst ım,biraz
uzun sürdü, özür dilerinrn. Yaln ız raporun baz ı 8nemli bölümleri
vard ı gectiğjmjz dönemin özel niteli ği ve tnemi nedeniyle bunlar ı
arkadaşlarımj. sabr ını ve nezaketiniös$:ern say ın konuklar,mı-

•	 z ın.bilgisjne sunrnakta da özel yarar gördüUmüz için bu konul;arj.
deştik, onun için beni dinleyen say ı n 1çorıuklrımıza Birlik Yönetim
Kurulu adına te şekkürlerjmjzj sunar, ytice Gel Kurula sayg ı le
selamlar ve eğer çal ışmalarımı z ı yeterJi aörü,yorsan ız Y8netirn Kuru-
lunu ak.lamanı z ı dileriz, en derin sagyılar ımınkahülunu rica eerim
efendim. (alk ışlar)

DP/AN J31SKANI Say ır Ba şk ıa TeşekkÜr ediyoruz. Değerli de-
legeler, vakit bir hayli geçti. Sat 13.00'de .Uüküet Konağı önün-
deki •ATATJRK an ıtına kurul. adına .bir çelenk kyun:sayg ı duru4ında
bulunacağı z, bütün delege atkada şiarırnın ctibheieryle alanda bulun-
rna]inı ri.a ediyoruz •ve saat l4.00 T de tor lanma3 üzere birle ş imi
kapat ıyorz

Jnci Oturumu aç ıyorum, Mali faaliyet raporu Ve bütçehin
okunma, ına. Yalnız bu konuda bir önerge var onu okuyorum.

Barolar BirliĞi •Divan Ba şkanlığına,
Mali Faaliyet Raporu ve Bütçe raporu önceden da.ıtıldığından

sunulmas ına ve özetlenmesine gerek olmadıından oylanarak karra
bağ lanmas ını arz ve teklif ederiz. Hatay, Nabi İNAL, ı<ütahya Mustafa
PEÇEN, Uşak Selahattin YÜKSEL, İstanbul, Ahmet Hadj SAYAN, .1?u
Gelir cider ve giderlerin bütçe ile mukayese tablosu hunlar ınokun-
ma ına gerek yok diyorlar, ama üzerinde tart ışı l ır, bizé dağıtı ldı
biliyoruz derler. Bütçe mtkayesesi ordaki deyimi ile öyle anla şıl-
mas ı laz ım, ç ı:inkü ayr ıca cündemde bÜtçe maddesi 'var. Bu önergenin
aleyhinde olan varmı? konu şmak isteyen varm ı önerge hakkında yok.
0 ha].de Önergeyi oylar ınıza arzediyorum, ' kbu1 edenler lütfen isa-
ret buyursuniar. Etmeyenler? önerge kabul edilmi ştir.
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0 halde Denetleme Kurulu Raporunu okunmak üzere nenetçi ar-
3<adaşı kürsüye davet ediyoruz.

DENETÇ İ RAPORU: a şkanl ık divanımı z ı , Yönetim Kurulumuzu
ve değerli Genel Kurul Deleqesj arkada şlarımı sayctı ile selamla-a
rak Denetim Kurulu Raporumuzu takdim ediyorum.

Sayın Genel Kuru]: Ayeieri, 1136 sayı l ı Avukatl ık yasas ının
133 ve Avukatl ık yönetme1inin, 92.ve 98.macldelerine uyarak Tür-
kiye Barolar Bir1inin 1 Mayıs 1981 ila 30 Nisan 1982 y ı l ı Jas ın-
da hesaplarına ili şkin defter ve belgelerle tüm.akçal ı i şlemler
kurulumuzca birlik binas ında 8Mayıs1982 tarihinde ince1enmi ştir.
Ara denetlemeler a şağıda yaz ı l ı, tarihlerde yarılmıs ve mali faa-
lietranorlar ına ayr ıca eklenmi ştir.

Ara denetimlerjmjz Eylül ay ında Ocak ay ında Mart ve Nisan
aylarında yapılmıştır,

Defterler: 1981 y ı l ı içinde kurulan defteri kebirli yv.L
miyenin yasal süresi içinde Ankara 4.'noter1iince tasik edilmi ş
o1duu gbrUlmiletiir. Pu. şekilde düzenli olarak is1endiitesbi't olun-
muştur. Yardımcı nitelikteki defterlerinde yasal defterlere uiyqun
bir. sek±lde ve düzenli olarak tutulduu saptarrnııstı'r,

Kasa: Nakit ve pul kasalar ının sayımları yapılmış ve 1izan
tp1aınına eklenmistir. Mali y ıl sonu iibriy1e kasada 18.329.99 TL
tesbit olunmus ve bu miktar ın kay ıtlara uyun olduru crörülmü ştür.

Bankalar: Birlik mevduat ının mevcut bankalardaki vadesiz
hesaplar ın bankalarla mutabakat halinde o1duu ve bunlara ait
mutabakat mektuplar ının faaliyet raporlar ına eklendieÏ müfred 1atı-
nında denetleme kurulu raporunda yaz ı l ı o1duu üzere ve to1am
536,301.13 TL'nin bankalarda mevcut olduğu cörü1mü ştt%r.

Yardımc ı Defterler:Budefter kay ıtlarının ana ve yard ımcı
defter kay ıtlar ıyla uygün olduğu, tüm dernirbas ın.amortismanlarıy-
ladökümlü olarak defterlerinin çetvellerinin bilanço op1am1nda
mevcut o1duu ,amber mevcutlar ı mtifredat ının ana ve yardımcı def-
terlere uy qun olarak ç ıkarılarak ranora eklendi ği ,yardımc ı hesap

-ların ayrint ı lar ını gösteren ve kalamozada takip edilen hesaplar ın
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yasal usulle tutulan yevmiye kay ı tlarına uyçun olduğu rrörülmüştür.

Belgeler: Türkiye Barolar Birli ğ i akçal ı i şlerinin gerek-
tiği <ibi yürütülmesi için 387 adet tahsil, 474 adet tediye ıe 226
adet mahsup olmak üzere toplam 1087 adet fi ş kullanı lmış ve ekle-
rinin düzenli şekilde ve aylık dosyalarda fişlere ekli olarak
hafaza edildiği ,fiş lerin yetkililerce imzalanmış olduğu gr

.
	imüş-

tür.

T3lanço: 30 Nizan 1982 tarihi itibariyle c ıkar1lan ve Gereİ '
Kurulumuzua sunulan biançoda kay ıtlı bulunan 21.1milyon 627 bin 502
lira 18 kuru ş luk aktif ve pasifteki hesap sonuçlar ı nın defter kay ıt-
larına uygun o1duu görülmt1 ştür. Faaliyet raporunda görülen muhte-
lif yaz ı ve cene1relere rağmen Baroların .864.591.- TL ölüm' yar-
dımı , ve•13.17.38 TL.ödenekten borçların ın bulunmas ı kurulLmuzca
MyUk bir endi şe ve üzüntü ile kar şı lanmıştır.

Sonuç: Genel Kurulun gündeminin 10.maddesinde 1 May ıs 1982
de baş layacak döneme ait hütçesi ile ilgili görü ş ler konusu yeral-
mıştır. Resmi gazetenin 20 Nisan 1982 tarih ve 17670 say ı lı Usha-
s ında yayınlanan .1136 say ı lı yasanın 81.maddesinin 2.hendinin de-
i ştiri1mesy1e ilcTili yasa, avukatlar ın yı llık keseneklerinin ta-

mamının 6 bin lira olarak .saptam ış bulunduundan Baroların bundan
sonra avukatlardan toplayacaklar ı kesenekleri hirliğimize gödere
bilmeleri aç ı s ından bir sorunları kalmamıştır.

Buna oöre; aram ı zdan ayrı lan meslekta ş larimı z ın geride
kalan yakınlarına yapı lamayan ölüm yard1m1ar1n ın bundan sonra ve-
fatlar ını izleyen kısa süre içinde gerçekleştirilmesi gerekmekte-
dir. Halen yak ınlar ına ölüm yard ımı önedememis bulunan vefat etmi ş
ftieslektaslar ımı z ı rı sayı s ının 158'e varm ış bulunduğunu üzüntü ile
müşahade olunmu ş tur. Değirilen yasa değiikliinin saladığı ola-
nak kar şı s ın<a Paroları n ölüm yardımı kesenekleririi süresi iinde
birliğe göndermemi ş olmalar ının özürü kalmamıştır. Bu nedenle Ge-
nel Kurulumuzun yeni durumu değerlendirerek ölüm yard ımı kesenek-
lerinin Barölarca düzenli bir şekilde birliğe gönderilmesini sağla-
yacak bağ layıc ı bir karar almas ını yararli bulmnaktay ı z.



Li

Avukatları n .y ı ll ık keseneklerinin tavan ınin 6.000.-TlJs ına
ükseltilmesjnden sonra Barolar ın birer olanüsücTene1 kurul yap

-mk yolunu. seçmek. Birliğiınize gönderecekleri kesenekleri arirma-
ları , böylece birliğ in criderlerjnjn kar şı lanmas ına olanak sallama_
ları zorunlu hale crelmi ştir. Bu yolla Barolar ın olağanüstü genel
kurulları nı t6playın kısa sürede Birlik Keseneklerini GenelFuru-
lurnuzun saptayaca?i ı miktara yükseltmekiçin I3irliğ imizce Rarolar
düzeinde giri ş imlerde bulunulmas ı nı önemle önermekteyiz.

Ara ve yı l sonu denetimlerimizle Birlik Defter kay ıt1rı .ve
be1ce1erjnjn düzenli tutulduğunu, ödemelerin bilteé ödenekler iiçin-
de Olduğunun, yasal gereklerin yerine c'et ırı ldığı santan ıırdan
yönetim kurulunun akçal ı çalışmalar ı ndan ötürü ak İanmasin.• syı n
Genel Kurulun değerlendirme ve kararlar ına sunat ı z. Sayoı larımizla.

Dene€çi Avukat Mahir Can ILICAK O Avukat Metin İSENDIYAR,
Denetçi Avukat Nuran YtJLU, ad ına sayCilarimla arz ederim. (alk ış lar)

BAŞ1<AJ: Te ş ekkür. edGriz efendim. Değerli delerreler başkanl ık
raporu, Birlik Yönetim Kurulunun 1981 y ı l ı çalışma raporu, hlanço,
gelir-gider giderlerin bütce ile mukayese tal lolar ı nın Denetleme
Kurulu Raporu, böylce hildilerinize sunuldu.. Ş imdi bu raporlar
üzerinde görü şmelere geçeceğ iz. Yalnı z tabiatıyla takdir edersiniz
birçok arkada'lar ımı z uzak yerlerden ce İmi ştir, yar ın bunu bltire-
11m derler, bu yönden divan olarak şu karara vard ık. Kohuşma1ar ın
münhas ıran bu raporlar ,bu belgeler üzerinde olmas ın ı , bunlar ın dı-
şındaki konu şmaların .diğer gündem maddesinde dilkler maddesinde
söylenmesini rica ediyoruz. Sayet bu gündemin d ışına ç ı kı l ırda biz
müdahale etmek zorunda kal ırsak kimse kusura hakmas ın. Çok istir-
han edeceğim. Söz s ıras ına göre veriyoruz sözü, sayın Nabi İTİAL
Hayat Barosu. Pardon efendim bu konusmalar hakkında bir önerge var.
Onuda bilginize sunuyoruz görü ş ve oyunuzu alacağı z.

Türkiye Barolar Biri ğ i Genel Kurul Ba şkanlığına,
Konu şmalar ın 10 dakika ile kı s ı tlanmas ını arz ve teklijf

ederim.Nabi1NAL Hatay, f inal Harcanolu, Manisa. Tülin AKYtİ REKL İ .
Izmir, Mehdi KESKIN, Kastamonu Bu onergn ın aleyhinde m ı saz ala-
caks ı nı z buyurun efendim.	 .	 .
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Av-'ILHAN. Muhterem arkadaslar: say ın Lvan, herşeyden evvel
hız bırşeye daha konuıcıuza c' ıı.meden, neyi coru şeceğımı z ı neyi konu-
şacağım-ı z ı belli etmeden zaman kı s ıtlamas ı falan bahis konusu
maktadır. Aendeniz burada bir şey arzedeceğim ki, bizim çok zarnaha
ve çokta konusmava ihtiyacımız var Zira, 5imdî elimizde bulunan
apo içerisinde, diğer konularla beraber bulunan anayasa komi+o ıu_

ha, Danışma Meclisi anayasa komisyonuna sunulmu ş ola ıı bir rapor
varki, bir metin varki,.o metni zaten Barolar Birliri Yönetim uru-

lunun veya ba şkanhığının öyle bir metin tanzim edin vermeye yetkisi
yoktur. Bizim kanunumuz bnu bo*'yle bir yetkiden tecrit etmi ştir. Hal
boyle iken yap ı.lmıs olan sey , oraya onderılmis yaz ının hukuki ma-
hiyetini tesbit edemedim. Hukukun üstünlü ğt5nü savunan sade kanunlar
değil parntez içerisinde,	 .	 .

BASKAN:.Say ın ILHAN önerge hakk ında konu şun lütfen.

ILHAN: Önerge hakk ında -kdnuşuyorum. Ama sebeolerinide itki-
za etmem gerekiyor. Bizim burada Anayasa komisyonuna gönderilen me-

tin üzerinde tart ışmamız iktiza ediyor her şeydenevvel. Dolayısiyla
bakınız birlik yönetim kuruluna görevleril2l..7adde içerisinde bu
hususa taallük eden yaln ızca Cenel Kurul kararlar ının uygulamas ı
vard ır. Barolar Birliğinin genel kurulunun görevleriiçerisinde1 ku-

ruluş amac ının islevine dair-haz ırlanan rarorlari ve gündemdeki
maddeleri görüşüp karar varmaktır, ondan sonra Barolar Birliğinin
Genel Görvlerine qelince, oda llO..maddenin 8,f1kras ı (salondan
itirazlar) müsade buyurun,

BAŞKAN,: Say ın İLHAN önerge hakk ında lütfen.
ILHAN: Önerge hakk ında, şu halde bizim adımıza verilmi ş olan

-metni, tasvi p edin tmemi ş olduumuzu burada tartışacağız. Karara
hağlayacağı z, onun için zaman k ı s ı lama-s ı buda àlamaz.	 .

BA ŞKAN: Te şekkür eder-im say ın ILHAN, önergenin lehinde 	 ş-
mak isteyen varm? Sayın Muammer AKSOY, ANKARA.

Muammer AKSOYÇ, ANKARA: Arkada şlar ben genellikle konu şr

ların s ınırlanmas ına karşı olan bir- insan ım. Ama eğer konu şahi
olanağı çok uzun süre 'için zaten var ise.
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Öyle değilcle bu çe şitli sebeplerden k ı s ıtlanınış ise burada
kalacağımız qünlerde öyle, malihak ımdan da öyle, salona Ödenn
para bakımından da öyle, bunu özellikle haz ırlatmak isterim,
zaman, mesele söztin k ısalt ılmas ı değil, baz ı arkadaşlaraçok-
konuşma imkanı tanımak, baz ılarına ihiç tnırnamak şeklinde oluyor.
Bu eşitlii zağlayahjlme bak ımından zoru'nlu1u1 var. Birincisi-bir
saat ikincisi bir saat, bitti. Ondan sonra öner ge gelecek iki şer
dakika konu şulmas. için,-iki şer dakika kc'nik, ama ondan evveiih bir
saat. Kemik d	 lse hile bir nevi hakk ın iötüye kullanılmas ı diuyor
ötekilerinin kar şı s ında. Bu nedenle bu i şi ba şından yapmak çok daha
yerinde ama lOdakika olmazda 15 dakika olur, o takdir edilebilir,

Fakat ben yine o]anaatteyjm ki, 10 dakikada söylnebilecek çck şey
söylenebiliyor, ve buün meciislerde hile qènellikle millevekjlle-
rine tanınak hak 10 dakika en fazla, uluslararas ı kurluşlarda tanı-
nan hak en • fazla bn dakika, ve 10 dakikan ın mücadelesini veriyoruz
çükü Per dakika veya 2ye indiriyorlar, 10 dkika ile s ınırlarsak
herkesde kısa konürnan ın yolunu bulur ve herkes konu şabilir. Amac.
bu qibj. topluluklarda bir iki şahs ınsaatlerce konu şmas ı değil bütün
arkadaşların görüslerini yans ıtabilmesidir. Te şekkür ederim.

BAŞKAN: Teşekkür ederiz say ın AKSOY. Önergninlehinde
aleyhinde konu şu1du Önergeyi oyunuza arzedecein. Konuşmaların 10
dakika ile k ıs ıtlanmas ını kabul edenler lütfen i Şaret etsinıerj.In-
diriniz. Etmeyenler? Büyük bir cc ğunlukla önerge kabul edimi ş tir.
Teşekkür ederiz.	 -

Nabi İNT, HATAY: Say ın; ba şkanlar, cok de ğerli arkadasirr ım.
Ba şkanlık ve Yönetim Kurulu çal ışma raporu hakkındaki cörü ş1erimizi
kısa olarak çal ışacağım. Pir noktada Ba şkanl ık raporu konusunda
sayın Ba şkan Atilla SAV'la aynı fikirde olmad ığımı z ı belirtmek is-
terim.. Yasa koyucu Ba şkanlık ranoru sunu1 ıras ın ı başkanın aynı bir
rapor sunmas ı nı önqörmüştür. Sayın Ba şka.nımız bu kurala uyarak çok k
kısa bir şekilde bir rapor haz ı lamış ve yönetim Kurulunun t iirnça-
l ışınalarına ve kararlar ına aynen kat ı ldığım icin bunun ba şkanLik ra-
poru olarak kabul edilmesini isterim demi ştir. Halbuki Başkanlık
raporunun ayr ı olarak haz ırlanın sunulmas ındaki kanun koyucunur
amac ı kanaatimize r öre yönetim kurulunun Cal ışma rnorlar ını başka-
nında beni ınsemesi ve bu şekilde sayunrnas ı değildir.

Fi
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ülke sorunlar ı yaslar, harolar ırnız.in Rirli è.eîin, avukatlar ın
sorunlar ının vemuhtemel geli şmelerin bakan tarf ından bir ranor
halinde ve kendi 'görü şlerini mhtemel celi şrneleri Genl Kurula sun-
-mas ı , Genel Kurulun bu sunulan konular ı .enine boyuna tartışmas ı ae-
tirilen meseleler hakk ında fikrini ac ıklarnas ı ve ondan sonrada crele-
cek yıl yönetim kurulunun bu tart ışı lan konular hakk ında bir cal ış-
ma yapmas ını sağlamak içindir. Bu itibarla ben say ın haskanımızdan
gelecek yılki genel kurula bu şekilde bu tema içerisinde bir rajPor
haz ırlamalar ını istirharn ediyor ve bu nedenlede bu görüşlerine 1a-
tılmadığımı z ı belirtmek istiyorum.

Bir önemli sorun bizi bekliyor (a1 ı5ma Rapörund-a heliri1-
mıştir. Burt ı'n ı<in b ır kac ilimızi. kansar c'oru	 cllmekte ır, ama yar ın
türlı mesleĞi il cTilendireçektjr, cerçi yönetimKurulu ' ve sayın ba şkan
üzerinde epeyce çaba sarfediyorlar ben bunu bir kez daha sunup her,
türlü çaban ın rösterilmesini istemek için konuyu retiö;um. vukat-
.lardan al ınmak istenen i şyeri açma izni harc ı .. Belediye gelirleri
asas ındaki deği şiklik sonucu avukatlardan i şyeri açma harc ı bele-

diyelerce al ınmak istenmektedir ve bu. yolda çaba gösterilmistir
Yaz ılar yaz ılmıştır bu harç avukatlardan alnacakt ır.

Bununla ne olur? bir para verilip verilmemesi sözkonusu de-
ğildir. Zaten biz çok kazan ıyoruz. Kazandıımı za nöre içinden bir
kaç kuru şunuda harç olarak,da verebiliriz. Öylede dü şÜnüiehilir ama
Belediyelerin avukatların i şyerlerine, hürolar ını açarken harç al-.
maya kaikmaları bundan sonra i şyerlerini denetlemelerine, öğ le ta
tilini yapacaks ın ,azar aCrna ruhsat ı alacaks ın i şyerin.ternizdir,
pisdir ben bunukaratca ım dernek suretiyle savunmaya bir yeni , mü-
dahaleyi avukat arkada şlarımı z ın çal ışmalar ına k ı s ıtlarnayı getire-
cektir. Bu nedenle bu önemli konu üzerin sa yın ba şkan hassasiyet-
le duruyor1r, titizliliklerinj deyam ettirmelerini istirham edi-
yorum.	 .	 .	 . 	 .	 . .	 .•	 .	 .	 .

Son bir soruna değineceğim, Geçen Y ılki Genel Kurul toplan-
tı s ında akçal ı durumu, dile c ı etirdiĞirnizde hirlirinkesenekleriJ
borçlarını ödemeyen Barolar ın takip etmesini dikkat ve titizlikle
takip edilmesini etmediklerinde. müteaki p cenel kurulda bunun ha-
bını soracaĞırnı z ı arzetmi ştim. Görülüyor ki. , 13 rnilyonun üzeri
borç var.	 .
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Bunun ödenmemesi hiç bir ' şekilde bir mazerete ba ğlanama'z,
bunun paralarını zaten biz avukat arkadalaT ımızdan al ıyoruz,
halde lütfen Mrll ik Yönetim Kurulü ' kendj zannediyorumki, bu yola
gitmek istemiyecekler ama, ilk önce ben öneriyorum 'Hatay Barosu'
olarak hiç b ir borcumuz yok ama önünüzdeki y ıl ödemeyelim, bizi
icraya versinler icraya verdikleri gün biz ödeyelim, bu yol aç ı lmak
suretiyle paralar tahsil edilsin, ve bu suretle Birlik bu zor durum-
dan bu muhtaç durumdan kurtar ı ls ın, hepinize saycT ılar sunuyorum
efendim. (alk ışlar)

BAŞKAN: Te şekkür ederiz Say ın' İNJ\L. Say ın Zeki BAL TCO?LU
Bolu. Lütfen.

Zeki T3ALTACIOĞLU, BOLU: Say ın arkadaşlarım, ranoru dikkatle
dinleiJç. Raporda Anaasa hakk ında birliğjmizjn rörü şlerinjn Dah ı s-
ma Pteclisine sunulduğu ayrıntı l ı bir sekilde belirtilmistir.1-^.
bir hususa isabetle değinilmjstjr. 0 da son yüzy ıl içinde Türkiye-
nin 7 anayasa yaptığı ve 'rntiteaddjt dei şiklikler yantıı konusuhda-

ır. Yani Bir anayasal kurumlar ı ve kurallar ı
lı deği ştirınek, devaml ı yerine yenisini ar3v ıp bulmak ibi bir ara-
yış içinde bir çaba içinde bulunuyoruz, bunun nedeni üzerinde ranor-
da bir tek nökta yok. Asl ında'as ıl ara ştir ı lmas ı cereken husus, bu
olmalıydı . Niçin 100 y ıl içinde 7 anayasa ve 17 kUsUr de ğisiklik ya-.
narak,düzenimizj korumaya' çal ışıyorüz.

Bunun sebenlerinelerdir, üzerinde clurulmamıs, bir nehze de-
ğinildi say ınbaskan arkada şım Atila SAy bu konuya konuşmalarinda
i şaret ettiler, idareciler kusuru, .idare edenler kusuru üzerind
durdular. Ancak bunun hemen arkasanda bir h ısusa deinmek qerekirdi.
O da son zamanlarda birçok resmi ağızlardan da söylenrni ştir. Tühi-
yenin as ıl sorunu parlementoya	 temsilciler sorunudur!Da-
ha doğrusu bir ba şka deyimle seçim kanunu sorunudur. Rapoic!a isabet-
le i şaret edilmi ş . 1961 Anayasas ının 12 Eyltile e1inmesind,e kusurlu
olmadığı , kanal ı da olsa sa*ıunul ınaya çal ışı lmış . Bunu takdirle 1ar-
şı l ıyoruin. <erçekten 1961 anayasas ı Türk toplumunu çok modern ucar
bir düzeye getirmeye amaciayan ve 'r erçekten bütün dünya hukukçalarl.
aras ında takdirle kar şılanmış ,evqi ile kr şı ian ı .bir anayasaya ı ,
bu anayasan ın raporda savunuirnu ş olmas ını bende takdirle ka'rs ıllo-
rum.

ly'
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Ancak1961 anayasas ı kusurlu değ ildi, kim kusurluydu,seçi-
len kusurluydu. Secilenlerin kusurlu olmas ını doğuran neden nedir,
buda seçim yasalar ıd ır. flaoorumuzda bu konuda bir tek nokta yokt
aslında üzerinde durulmas ı gerekli sanıyorum, en önemli nokta tsk

• seçimden ba ş lamak suretiyle seçim yasalar ıyla ,arlernentoya erek_
ten Türk milletini cesaretle temsil cedecek, parti ve lider etki-s

• sinde kalmayacak ki ş ilerin seçimini aaĞlaycak bir seçim yasas ı 1 ih
-tiyacı bulunduunun raporda yeralmas ı <rekirdj. Biliyorsunuz yurdu-

muz 1961 Anayasas ını yananlarca haz ırlanan çok iyi niyetle haz ırla-
nan bir ön seçim sistemini getirmi ştir.

ön seçim sistemi önceki uycrularnava nazaran daha demokratik
daha ileri bir sistem olarak kabul edilmi ş , ve öyle crörülmti ş tti,
yurdun o tarihteki durumuna koşullarına cröre yap ı labilecek en ileri.
bir demokratik düzen olarak dü şünülmü ş tür.Ancak görflldti ki, önseçim
bütün ekseriyet seçimlerinin ihtiva etti ğ i kusurlar ı üzerinde ta şı-
dığ .ı için k ısa bir süre sonra siyasi nartilerde gerçekten değerli
şahsiyet sahibi ki ş ilerin kenarda kalmalar ı-sonucunu doĞurmu ştu.

•	 Sanıyorum 12 Eylül'e oelinrnesinde ba ş seber te budur.öy1
olunca yönetim kuruluniuzun ranorunda yeni düzene geçiidi ği s ı radaki
hir yeni seçim kanununda anayasan ın kabUlünden hemen sonra ele
nacaktır, yeni seçim düzeninin ne olmas ı laz ım aeldiğine dair Baro-
lar Birliğ inin ve Türk Barolar ı nın örüfl yeralmal ıdır. Bunu büyük
bir noksanl ık olarak huzurunuzda tesbit •ediyorum.

Kendilerinden en k ı sa zamanda Türk barniar ı nın yeni seçim
kanunun ihtiva edec ği esaslar ın neler olmas ı laz ım geldii konusun-
da ayr ıntı lı vecrerçekten yurdun gerçeklerine uyun bir tasar ıyı
bir raporu ilgili makamlara sunmalar ı nı rica ediyorum.. Arkada ş lar ım
An yssalar hangi hükümleri ihtiva ederlerse etsinler uygulama 1er
o anayasa düzeni istikametinde olmaz ise ,kesinlikle 0 anayasa11r
ba şarıya ulasamazlar. Bir an ımı somut olarak sizlere arzetmek isti-
yorum. 1961 anayasa komisyonunda kurucu meelisin, say ın hocamı z
Muammer AKSOY hat ırlayacaklard ır. Milliyetçi kelimesinin Anayasin ın
2.rnaddesine Türkiye'nin komünist olmas ı nı önlemek için koymak qay-
reti içinde bulunan bir gru p büyük gayretler sarfederek, bununnilli
olmamas ını milliyetçi olarak kirmesini kelimenin arzu ettikleri
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gece bir meslektaşımız Avukat Emin PAKSüT aVnen şöyle sövlemi ş ti
gecenin çok ileri bir saetinde, "Bu Anavas'an ın her maddesine
desinin başına, bu anayasa komünizme izin vermez di ye bir madde
koysak, B ısmıllahırrahman ırrahım gibi, eğer tonluınun tum cruçleri
o istikamete qirıni şse o maddelerin ba şındaki kay ıtlar bunu önieke-
mez, onun ıçin anayasadan cok şey 1"eklemeyelim," simdi, bir anayasa
yapıyoruz- çok şeyler bekliyoruz aannediyoruz ki, bu anayasa her şeyi
düzeltecektir. Anayasa de ğil, anayasayı uygulayaniar her şeyi düel-
teceklerdjr.

Türkiye'de demokrasi kurulacaksa Türk milletini temsilen
seçilip gelen ki şiler herseyi düzeltecek. Böyle olunda bizim şu anda

•	 üzerinde durmamı z gereken en önemli konu önseçimdn ba şlamak sure-
tiyle seçim sistemidir. Zaman k ı s ıtlı olduğu için fazla konu şamiya-
yacağım ancak bir noktay ı takdirlerinize sunmak istiyorum.

Genellikle söylendiğjne göre parlementolarda en zor kabul
edilen kanun seçim kanunudur. Çünkttherkes o kanunun içinde hem 	 -
her parlementer kendisinin nas ıl seçileceğinin çaresini arar. 0
çareyi arad ığı Açindirki,.kanun bir türlü kabui edilemez ve deği ş-
tirilemez. Bu kurucu meciislerdede böyle olmu ştur.1961 Kurucümec-
lisinde de bir tahsil şartı olduğu zaman, rahmetli Hasan TEZ s ıra-
lar aras ında dolasmış , ve demi ştirki 'Biliyorum flniversiteyi ka4ul
etmezsiniz, lise'yide etmezsiniz, ilkokul diyehilirsiniz" Hasan'
Tez'in ilkokul diplomas ı var ama tipheli. Belki seçilemezde. Hasan
Tez yaz ını zda isterseniz Vniversite deyiniz, isterseniz. Avrupa de-
yiniz, demi ştir.

Bü samimi bir istektir, bir gerçe ği vurguluyordu. Bugünkü
kurucu meclisimizin,nolitik bünyeden'olu şmadıı bellidir ama, poli-
tik baz ı amaçlar ,politik baz ı' arzular iten sakl ıda olsa arzular
sözkonusu olabilir. Bu itibarla ' bu kurucu ırclisin kabul edecei
seçim kanununda da ben nas ı l seçilirim aranahilir, san ıyorum belki
yanlıştır, bir tesbitim vard ır bunu arzetmek istiyorum genel kuu
lumuza. Son zamanlarda dar bölge secim sisteminin yurdun ger çekle-

rine en uygun seçim sistemi olaca ğı hakkında-genel bir.temayül 1

vard ır.
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Arkadaşlar ım, herkes bu dar bölge ilekolay kaanaca ğı fl ı
zanneder. Ancak birini kurucu mecliste çok ayrıntı l ı bir şekilde
incelenıni ştir, dr bölge Türkiveyi fiaket 6tiircek, ekserivet
sisteminin her türlü sakıncalar ını her' türlü haks ı zlarını , her tUr
lü garabetlerini ihtiva eden bir sistemdir. Bu itibarla tesbit et-
tiğim bu temayüle Barolar Birli ğinin şiddetle kar şı ç ıkmas ı lazim-
diri Cumhurba şka. ın tek dereceM seçilmesine karşı ç ıktı ları' gibi.
Saygı lar sunarım. (alkış lar)

BASKAN: Tesekkür edeim. Sayın Ethem KODAMANOLU, İstanbul.

Ethem KODAMANOĞLtJ, ISTANBUL: Say ın baskan değerli meslekta ş-,
larım. Sabahleyin Yönetim Kurülu ba şkanı geni ş çapta anayasa konu-
sunda izahat ını verdi. Ve heoimize gelen raporunda ilk ba şında ana-
yasa çal ışmalar ına ait kaynak var. Patlamalar ba şladı ama bizim
üzüntümüz şurda oldu, bu görü şün Yönetim Kurulunun görü şü olarak
kalmas ı . Oysa avukatlak Kanunun lO.maddesi Barolar Birli ğinin
lışmas ırıı sistemlerken, 8.bendinde de yasama yetkisini taşıyan
ganlar ın sorular ına görü ş ve fikir bildirme vazifesini vermi ştir.
Bunu hangi organ yapacakt ır, 114.rnadde, Cenel :urulun en yüksek
organ olarak kabul etmi ş tir..

•

	

	 115.Madde Genel kurul y ı lda bir kere toplanır, ancak idre
kurulunun isteği üzerine yada Adalet Bakanl ığı nın adli veya merle_
ki ç ıkaracağı kanunlar ın tasar ı s ının görü şme bab ı rıda derhal binun
toplanmas ını , fikir ve örU şlerin al ınmas ını buna.'qöre dayanarak
çağır ılabilir.

Şimdi bu derece mühim bir meselede anlayam ıyorum, bütün
idari kurulun bir olaanüstU toplantı yapıpta şimdiki ç ıkacak
lamalara f ırsat vermek istemed.iidjr. Ben anl ıvorum ki, zamank ı s ıt-
l ı l ığı nı özür olarak göstermek istiyorlar. Halbuki onunda yanıbinı
bulmak mümkün olabilirdi. Yani o kadar zaruri bir hal idiki bu ya-

pılmadığı için bir serzeni ş olarak tenkidimi bildiriyorum. Bir ba ş-
ka mesele daha var. Bu arkada şlar ımı z geçen devrenin genel kurulun-
da seçildiler. Bu anayasaya ait fikirleri yeni kurulan seçeme ^-i-

miz kurulun zaman ına rastlar. Elbetteki bizim bu i şte bir firkirçiiz
olmal ı idi.
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Arkda şlarıın sonuç değ i.şmeyebili,oavr ı bir konu, ama1
benim tek üztintüm, bu idari konunun fevkalede bu to plantıya gitme-
yi şi idi. İstanbul Barosu örenebildi ğjm kadar ıyla bu tek1ji yap-
tı . Ama nedense idari konular itibar görmedi. Onun için böyle ak
sakl ıklar ve aksamalar meydanageimekte. En bu beyanlar ımı idar1i ko-
nunun heyetce ıyi niyetine 5Uphe etmeyerek b ır serzenıs olarak jb ırde
aç ık yüreklilikle bir tenkit olarak kabul etmenizi rica ediyorum,
hepinizi sayg ı ile selaml ıyorum. (alkışlar)

BASKAN: Te şekkür ederiz sayın KODANANOLU, sayın Çetin
YAMAN, Sakarya.

Tekin YANAN, SAKARYA: Say ın delegeler, ben çal ışma raporu-
nun birinci sayfas ındanson sayfas ına kadar ! ayr ıntılarina vararak
inceledim. Haz ırladığım yaz ı l ı metnimde bundan, ve .mflnhas ıran
lışına raporu hakk ında olan tenkitlerimi on dakika içine s ııdırma-
ya çalışacağım, yıllardan berisüreqelen bu genel kurullarda sayan
üstadım Nabi beyin bu takrirde gider ba şka küçük bir alonda da
toplanırız arkadaslar. Hem bu borcunu odemeyen Barolar ın dourduu
sonucu borcunu ödeyenlere de yüklemezdiniz. Ayr ıca (ene1Kuruluda
böyle bir takrire kar şı suskun kalmas ına daha sözümün başında işaret
ederek tenkitlerime ba ş l ıyorum.

Çalışma Raporunda görüyoruz ki, büük bir dil karga şas ı mev-
cuttur. Birliğin kendi iç yaz ışmaları , barolarla yaz ışmalar ı ve mer-
cilere gonder ılen yaz ılarda bu karma şıkl ık olanca gucuyle devam et-
mektedir. Rapor sayfa 59.10.3.1982 tarihli Devlet Ba şkanına gönde-
rilen yaz ı , savunucunun- san ıkla örUşmesi avukatlar ın görüşmeden
önce aranmas ı gibi uyulamalar meslek onurunu zedelemekedir" ci ınle-
ye bak ını z. Savunucu ile avukat aynı deilmi, bir yerde savunu9ı
bir yerde avukat deniliyor. 0 yaz ıda saydım, 30 kere savunucu 2
kere avukat geçiyor. Savunucuyu kim nerede han gi kararla c' ıkarmıştır.
Raporun 43.sayfas ı 3 yerde Yarkurul deyimi ger ıyor. ilkeli kanunu-
muzda, yonetmel ıkte- Boyle b ır kurul yok, Raporun 3.savfas ı tskrn_
ceci, i şkencevi feda ettiren bir cümle. Rapor ve Birlik vaz ı larf.nda
bir taraftan öge, geçilmez iken, Di ğer taraftan Danışma meclisine
sunulan yaz ıda rapor sayfa 14, Şöyledeniyor, "Danışma eciisine su-
nulan yaz ıda ittihaz vs.re "
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Bir yerde Yargıc, bir yerde hakim, ayr ı cflmlede yasa, ayri.
cümlede kanun, Bu suretle Birli ğ±miz Raporun 33.sayfas ında yas ma
ile ilgili çalışmalarda bir uygulama kar ş aşas ına i ş aret ederken. ken-
disi, devaml ı bir dil karga şas ı hın içinü şmü ş tflr. Diğer bir husus

• Danışma Meciisinden Baromuza g len yaz ı , adeta Barolar Birliğ inin
diline tercüme edilerek delegelerimize gönderilmi ş tir. 'Hiç buna
gerek yoktu. Dan ışma Meciisinden gelen yaz ıyı bize doğrudan do ruya
gönderselerdi belki çok daha iyi olurdu.

Çal ışma Raporu öncdcn flarolar ımı a ve bizlere crönderildi.
Uygulamaya te ş ekkür ediyoruz. Ancak 125 sayfadan olu şan bu rapor
incelendiğ inde 10/9 1 unun muhtelif makam ve mercilere gönderilen
yaz ışmalardan oluş tuğunu görmekteyiz. Tam-bir sayfa tutan raporun
116. sayfas ında keseneklerin zaman ında ve yeterince ödenmemesi
ve ondan sönra yapı lamayan i ş ler s ıralanıyor. l3irliğimiz tarafı ndan
İçi ş leri Bakanl ığı na yaz ı lan : 1.9.1982 tarihlibir yaz ıya tekite
rağmen cevap verilmemistir.

Adalet Bakanlığına gönderiln baz ı yaz ı lara hiç cevap al ı-
narnamışt ır. Çalışma Raporunun 67.sayfas ında y.vın1anmıs 1.4.192 ta-
rihli 409 say ı l ı , 85.sayfacia.yaz ı l ı 5.Ocak .982 tarihli 4 say ı l ı
yaz ı larada.Adalet Bakan1 ıından cevap geirnemi ştir. Diğer taraftan
Adalet Bakanl ığının cevap verdiği 16.11., 10.3., 19.3, 22.3 ta
rihli yaz ı ları nın hepsinin alt ında Adalet-Bakan ı yerine müste şar
veya Umum Müdür imzaların ı görmekteyiz.	 .	 .

Bunun, sadece bir raslanti mı o1duunu yoksa say ın AdalE€
Bakanının Barolar Birliğ i Paskan ı nı n imzas ıPa cevan vermeye, muha-
tap olmayaniyeti bulunmadığını mı kastettiğini ara ştı rmas ı laz ım-
d ı , say ın Barolar Birliğ i Ba şkanı 'nı n.

Bu konuda birmii şahademi daha arzetınek istiyorum.Barola
Birliğ inin ilk Genel Ba şkanı sayın Faruk EREM., zamanın Adalet a-
kanına gönderilen bir yaz ı s ında cümleyi şöyle bağ larnışt ır"Em
lerinize arz ederim, " .biz Sakarya Barolar ı olarak Türkiye na lar
Birliğ i Ba şkan ı nın bir Adalet 3akan ına Ernirlerinize .arzederim um-
lesinin yaz ı larnıyacağını , böyle bir cü ınleye Türkiye Barolar B
liği 'Yönetim kurulunun sahi p ç ıkmamas ı nı bildirdik.
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Yönetim Kurulunda konu crörü şüldü, bize bunun sadece bir ne-
zaket deyimini ihtiva ettiğ ini söylediler, öyle bir cevap geldiim-
d! arkada ş lar; Türkiye Barolar hirlii baz ı kararlar ı zaten Adalet
Bakanl ığına karşı bağıms ı z1ıını savunan yerlestirmek isteyen bir
kuruldu. B

Bir c1ier olayı bahsetmek istiyorum, 111. Türk Hukuk Kuul
tayı yapı ldı Ankara'da. Bu kurultayda l..crün ara verilmesi s ıraSind
katı lanlarla birlikte ANITKAPIR'e aidildi, ANITKABtR'de özel dete-
re Adalet Bakanı bir yaz ı yazd ı lar. Sayın Barolar Birliğ i Başkanı-
mazda onun yan gerisinde bulunuyorlard ı , kendileri hiç bir şey yaz-
maan o yaz ı nın yanına ima attilar.	 ..	 *

Dü şünülebiljrdj, Adalet Bakanı ne yazmıştır, ona ilave edi-
lecek bir şey varmıd ır, yokmudur.? Ben bu sahneyi dikkatle izledim,
hiç bir imza 'atı lmayadahiliri. Veya Türk Hukuk Kurultay ın ı n as ı l
kurucusu takipçisi, Barolar Birliği olduğuna cröe say ı n haşkanırnı zda
orada nezaket kural ıvla ben bunlar ı )ilgili saymıyorum,.Türkiye
rolar' Birli Ba şkanı olarak özel def tere o crfinün anı s ıni yazabi1mel
Mi.	 ..	 .

Avukatl ık Yönetmeliimiz var, bu yönetne İ iğimiz Adalet 1a-
kanlıınca onanmış resmi gazetede yay ı nlanmış , bu yönetmeli ğ imizde
Türkiye Barolar Birlii haskan ı nın veri, belirlenmi ş tir. Cumhuri1yet
Ba şsavc ı s ını n yanıd ır. Ne Faruk ERFJ beyi, ne de Atila SAV ü-tad ı-
mı z ı bu törenlerde Cumhuriyet Ba ş savc ı s ını n yanı nda göremediğ imi'n
üzüntüsü içindeyim. Feryan ı lıyorsambize bunu lütfen söylesiniler.

Yeni bir yönetmelik ç ıktı . Raporda i şaret ediliyor. Bu da
Sakarya Barosu '.nun Biriie yazd ığı bir yaz ı nın tekabülüyle ç ı kmış-
tır. Bir dava aç ı ldı DANISTAY'a Türkiye'de Protokoldaki yeri kanun-
la belirlenen hiç bir organ cösteremezsiniz, yaln ı z bu. Mahalli
rolar ı n ba şkanlar ı için verilmi ştir. Mahalli Baro Ba şkanlar ının tö-
tenlerde y ri Cumhuiyet Savc ı s ın ın ya ıudır diyor. Bunu bir yönetme-
likle 7.s ıraya aldı lar. Mesele protokol meselesi dC ğil ki ş isel de-
ildir. Bunun . ip. ' tp lï icin dava aç ı ld ı arkada ş lar. Ama bu dava 5 'ay-

d ır henüz neticelenmed.	 ..
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Gönül diyorki., acaba bir yürütmeyi-durdurma karar ı iste4
nemezmıydı veya kanun maddesinin uygulanmas ından ibaret olan bu
dava şimdiye kadar neden ç ıkmamı stır ımdi soz nrotokoldan ç ı 7

mışken bir rnti şahademi daha belirtmek istiyorum. Türk Hukuk Kuruf_
tayı için Barolara davetiye cönderildi. Sakarya Barosu'da bu dave-
te katldı . Bendenzde ki şiel olarak geldim, merkezde 0 'gün ak şam
Ankara'da bir kokteyl verildi.à 0 kokteyl vetiyesi Sakarya .Barosu

Ba şkanına vrilmcdi. PiınüsaÖece•.bir düzensizlik veya düzenlem
hatası olduğunu ileri sürmek mümkün de ğildir.

•	 Kendi Barolar ının törenlerde yerini saptàlnak için dava
luna giden Barolar Birliimiz, böyle bir toplant ıda kendi Baro ba ş-
kanına elbetteki bir davetiyeyi sunabilineli idi. Ben Yönetim Kuru
lundaki s ınıf arkada şımın dikkati çekmesi üzerine 0 davetiyeye nail
olarak kokteylde bulundum.

0 günkü toplant ıda s ıralara bak ıyoruz,, he sırada ayr ı Lyri
savc ı s ına hak ırnine kadar yerler ayr ı lmı , Baro 14skanlar ı için hı c

biryer yoktu.Yargıtay salonunda. J3arolar ın sayg ıiüığını biz evvela
akadaş. İat ımızn kendi aras ında dü^nleyelim 6 dr'ıdan sonra ba şka
yerlerde aray.a1 ım.

Efenim ben bu süre k ısatlamas ından da şikyetçiyim, ben
haz ırlanarak geldim, lütfen (enel Kurul'a benim söz hakk ımın uza-
tılmas ı için bir uyarıda bulunurmusuntız svın başkan.

BA ŞKAN: Say ın YAMAN,	 .

YAM1N: Ben teklif ettim efendim, buraya geldim. Bunu Y

tim Kurulu dinlemek ister mi, istemez mi, ?

BASKAN: Sayın YMAN elbetteki konu şacaks ınız, herhalde
bir dakikada toparlars ını z.	 .

Y1MAN: Tonarlayamam efendim. Ona göre bir şey söylemeder
ineceim.

BASKiN: Say ın YAMAN, kongre biraz evvel, bir karar aidi

• YAMAN: Alabilir efendim.

-55-



BAŞKAN: Bizimgöreviıniz. Genel Kurulur kararlar ını uygulamak.
YAMAN: Bir Genel Kurulun . karari, istirham ediyorum. Ben ha-

z ırlıklıyım, öyle ön seçime falan temas etmiyorum, mesleki sorunlara-
temasedeceğ im.

BAŞKAN: Bak ı nı z şu tartışmay ı , bir dakikaya s.ııdırahildik.
Lütf en. Sayın ÇOLAKOĞLU, ilave edeyimmi sizin isminizi yaz ı lmami ş .

YAMAN: 16 tane Baro paras ı nı ödememi ş , onun cerimesini ben.
çkkmeyeceğiın. Var burda kanun maddesini oküyaca ğım Nadi arkada şım
bizi icraya verin diyor, Hatay Barosunu icra ya vermeye hiç lUzum yok.
Bakın ne diyor, O c.yôzden kaçmış , görevi savsaklarna kötüye kullanTa
Madde 62: " Türk Ceza Kanununun 294 ,295. maddesinde yaz ı l ı haller-
den ba şka bu kanun ve diğer kanunlar gereince.avukat s ı fatı veya
Türkiye Barolar Bir1iinin yahut Barolar ın organlarında görevli ola-
rak kendisine verilmi ş bulunan görev ve ;yct]ciyi ihmal eden ve ya kö-
tüye kullanan avukat TÜrk-Ceza Kanununun 230. maddesine qöre ceza-
land ırı l ır. "mütemadiyen gelip aidiyoruz,.ödeme yen barölar, vallahi
ödeyin billahi öcleyin diyoruz.

230.madcle var, ödemeyen baro ba şkanı barosunu tatil etme,
İ stanbül Barosu, Ankara Barosu milyonlar, 6 milyon 3 milyon bir,
3 milyon biri, bu arkada ş lar ımı z ın cönderi1meyen paralar ı için bu-

rada mütemadiyen ağ lama duvar ı gibi yak ı nnaya lüzum yok. Bu maddeyi
i ş letiniz, bü maddeyi ipletmeyen, bu maddede baro kesenek1erini tah-
sil etmeyen Barolar Birli ğ i Ba şkanıda vazifesini ihmaletmi ş tir.Ba-
rolar Birliğ i Yönetim Kurulu'da vazifesini ihmal etmiştir. (alk. şlar)
İcraya lüzum yoktur sayı n Nadihey.

BAŞ KAN: Denizli Barosu Delegesi, s ıras ı nı size veriyor.
Devam ediyorsunuz.	 -

YAMAN: Devam ediyoruz. Kat ı l ır ım arkada şıma divan yanl ış
yapıyor, bir ba şka arkada şın hakk ı nı alanw.n, asl ında benim sürer
uzat ı lacaksa n 'nem1 ı Yoksa arkadas ım ın feraget sureti yle sozu ıu
bana vermesi olmaz.
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Sayın arkada şlar şu salona bak ınız; i şçiler kesenek1ernden
aidatlarından ayırdıklar ı , artırdıkları paralarla buray ı yapmış lar.
Bir avukat için 150 lira Baro aidat ı .hesabıyla yılda 1800 iirakese-
nek ödeniyor, hanği arkadaçimiz bu parayı veremez? şimdi kanunda
deği şti. Icra dairelerinde mahkeme kalemlerinde ne şekilde arkadaş-
larımı z ın muhtp•olduk1ar ını biliyoruz. Bu. para ödenıneyecek bir
para değildir. Baro aidatlerinin ilgili maddesinde enaz Parola için
bir avukat hesab ıyla ayda 100 lira, y ılda 1200 liraya ç ıkarı ldığı
takdirde 18 bin civar ındaki kay ıtlı avukatın Türkiye Barolar T3ır İi-
ğine yı ll ık kesintisi 20 Viliyon TL's ı edecektir.

Barolar Birliinin çal ışan personeli hugünkti ölçülere ibre
bir ücret verilememesi,k1dem tazminatlar ının ödenememesi ne kadar
fecidir. Bizim Baromuzun ilah tahtas ına bir yaz ı as ı 1dı ,Baro1a
Bir1ii qöndermi ş bu teli. Diyorki, falan falan bas ı l ı k ıt1a
gönderilemiyor, Ankara'ya arkada ş gönderin, yahut geldiğinde uğ-
ras ında bunlar ı als ın diyor.	 .

Çeşitli yerlerde i şçilerin fikrini savunuyoruz, haklar ıni
savunuyoruz, ama kendi Barolar B ırlıımızde F r b ız çalışanlara
istediği ücreti veremiyorsak, k ıdm tazrninatını ödeyemiyorsak,i-
i bir. başka adli merciden kimse ciddiye almaz.

1136 sayılI llO.maddesi Birli ğe bir çok görevler vermi ştir.
Aradan 13 yıl geçmi ş olmas ına rağmen, bunlardan baz ı lar ı hiç ykD ıl-

ıamış , veya yeterince yan ılmamıştır.. Sözü geçen maddenin 12.bendin-
de Baro mensuplar ının ilmi ve mesleki .seviyelerini yükseltmek için
kitapl ık açmak, deri ç ıkarmak diye tercüme eserler. Di ğer bir
bendde "Mesleğin cazip hale getirilmesi için bukonuda az ıİı amaç-
lara eri şebilmek için çare ve tedbirler bulmak" ondanö,a vazgeçiyor.'
9.Bend "avukatlar ın meslekte te şvikleriiçirı her türlü tedbiri al-
mak" bunlar ın hancTi birisinin yapı ldığı söylenebilir.

Bir diğer önemli konu i ş sahiplerinin avukat eliyle dava
açabilmeleri için bu al ışkanlığı uyandıracak şekilde,çe şitli fa
liyetler aöstermek, hiç birisi bunlar ın yapılmamıştı r.
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Sayın arkada şlarım, Türkiye Barolar Lrlii s ıhhatli b.r
doğum yapmıştır. S ıhhatli bir şekilde geli şmeye başlamışt ır, ama ne-
yazi.kki, bu geli şme sayın ıistad ım Faruk EBEM zaman ında durak1aııştır.
ve halada' o duraklarna devam etmektedir. Bunun çok önemli bir kts_

ınının akçalı sorunlar ,kendi deyimleriyle oldu ğu ileri sürUleblJ.r..
Ama, Onun yan ında bir ba şka konuda, Baroların günlük siyasetin içi-
ne çekilmesidir kanaatimce. Neyin siyasi clduunu neyin siyasi ol-

madığını ta.rif etmek elbette kolay değil. .ma biz hukukun üstü lü-
ğUnü savunan ki şiler eğer bu tefrikide yapamayacak kendi, genel kurul-
lar ırnı zcia bunu ay ırdedemiyecek isek, acaba bu Türkiye'de bunu
ler ayırabilir. Barolar Birliği.hatta' genel kurullar ı bir takım
1974den sonra o dereceye dü şmüştür ki, Genel Kurul sabah ı neşre-
dilen gazetelerdeki ba şl ıklara göre konu şmalar yapılmıştır.

Biz kendi çapımızda bulunduğumuz baroda harodan siyase in
girmemesi için olanca qücUmüzle göstermeye çal ı stık. 20 bine ila ş-
4- ı 	 -	 1 v	 , 4 e. 4 r __	 İ- 4- __ 1 4 Ç	 4	 4 ,- 14- 4 1 __ -k- -	 rt a r 4 r -.	 £LI££ CJ.	 1O	 JS S

sanlar var. Sağı var, solu var ortac ı s ı var hiç partisizi var. Han-
gi yönetim kurulu, hangi siyasi ak ımı yürütebilir, veya ben bunun
temsilcisiy.im bunlar tarafından seçildi ın.diEJlir.

12 Eylül'den sonra yeni bir dönem ba şlamış bulunuyor. önce-
ke uygulamalar ın Türkiye için ç ıkar yol olmad ığı anla ş11ınıştirLl3u
itibarla-meslek te şekküllerinde kanunda da yaz ı lı Olduğu şekilde
hiç bir türlü siyasetin yap ılmamas ı mesleki sorunlara ' ırl ık vri-
lerek onlar ın ç erçevesi dahilinde hareket edilmesinin en ç ık
yol olduğunü düşünüyoruz.

Türkiye Barolar Birliğinin Ilk doğuşta bir ağırlığı' vadır.
Ama bizde Tahibler Odasive Mühendisler Odas ına dönmek üzere
yörüngeye girdik, ve kendimizi alamadan 1 .2 Eylülü bulduk. Bilmi-

yorum. bundan sonraki' qenel kurullarda daha ne kadar bu v'örüngeden

kurtulacağız. Bi.z arzu ediyoruz ki, ki şisel olarak tfiı'n mesleki ka-
mu kurulu şlar ribi barolar Birli ğide artık politikanın dışında
kalmayı 'öğrenmeli ve meslek sorunlar ının üzerine faaliyetlerini,-
tekzif etmelidir.
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Sayın Arkadaslar ım, Danışma Jeclisine yaz ılan tasarıdal idam
cezalar ının aleyhinde bulunuluyor. 8iyasi suçlardaidam cezala+ı -
nın verilmesine bizde kar şıyı z. Ancak, hukuk literatürüne geçilecek
bir misal vermek suretiyle sözlerini hitirece ğim. Adapazarındabir
6 yıl evvel bierilmiç bir karardı , karar ı veren hakimlerle savc ı
ile infazda bulunan din görevlisi ile her biri ile c!örü ştüm. Olay
kısaca şöyle: "Almanya'da babas ı bulunan bir kı z ın köyde bulunan
komşusu bir ili şki, kuruyor, ve bu ili şkiden onunla evlenebilmek
için öz kar ı sını tabanca s ıkmak suretiyle öld!irüyor, ve nencerden
kaç ıyor.	 .

Daha sonra bu cinayeti bir komşusünun i ş ledğini ileri
inek suretiyle onu tefkif ettiriyor. Sonradan idam edilen bu ah. ı s
idam 'tezas ı tarafl ı s ı o davada iftira ettiği şahs ın idam ını talep
ediyor. Bu davada gerçek suçlu meydana ç ıkıyor, kendiside san3f
sandalyesine oturtuldu, idam ına karar verildi. Ama ondan önce Al-
manya'da bulunan kı zın babas ı döndü, k ı z ına 'yeterincce nezarete
bulunmadığı için bu durumu hazmedemeiinden dolayı karı s ını ve
baidiz ınıda o öldürdü. Şimdi bu tutuklu Zonguldak cezaevinde ne
gariptir ismini vereyim, Hendekli İbrahim'dr. Gdiniz görü şünüz.

Bu şahs ın eğer cezas ı gününde verilebilseydi bukadar feci
bir olay olmayadakt ı.. imdi sözü şuraya getirerek bağlamak ist İyo-
rum. Türkiye Barolar Birli ği, Barolar ın ortak crrü şlerini almak
suretiyle ilgili makamlara bildirecektir. Acaba. he ıi derimki T11r-
kiye'de kaç baro idam cezas ının aleylindedir, bu barolardangejLen
cevaplar toplarımıştır da Barolar Birli ği bu ortak crörüşe varmış-
tır. Bunu'da Birliğin aörü şü olarak bildiri ştir. Yok. Eğer T4ki-
ye Barolar Birliğinin ortak görü şü 'değilde ,kendilerinin ortak

 ise, Yönetim Kurulunun bir görü şü ise elbette buna bir di'e-
ceğimiz yok. (salondan itiraz) Genel kurul öyle bir karar verenez
beyefendi. Genel Kurulun nelerde yetkili oldu ğu bellidir.

BMKAN: Say ın KAZAN vakit kaybetmeyelirn, say ın YABAN
kını'z, ikinci konu şma sürenizde bitti. Bir dakikal ık süre veri
yorum lütfen toparlayın. ,	 .



Il

Danışma Neciisine bu . tasarıda Yüksek dakimler Kurulu 1 in
çok güzel b ır seç ım sistemi qetııılmı s, buna crore oluc acak Yükek
Hakimler Kurulu , buna tamamen katl ıyoruz. Ama bak ınız ne diyor,
Yüksek Hakimler kurulunun idari kararlar ıda Danıştay denetiminden
azade kı lınmamal ıdır. Her birimiz ayr ı 'barolarda hakimler hakkknda
ne derece şikyetlerjrnjz vard ır, geç kalan hakkında, ne derec4
zorlukla Yüksek Hakimler Kürulunun karar verdi ğini hilioruz.Yk-
sek hakimler kurulunun bölüm olarak (enel Kurul olarak verdijka-

rarlar, 3 tane idarecinin,mülkiyenin veya malinin yard ımc ı s ından
müteşekkil. olan Danıştaya gidecek orda duracak. Her şeyin sonu Da-
nıştayda. Yüksek Hakimler Kurulu kararlar ınınrla Dan ı tay°dan gE!ç-

mesine ne kadar sak ıncalar varatacağına i şaret etmek istiyorumiSab-
rınızi. suistimai etti ysenı özür diliyorum, te şekkür ederim efendim.
(alkış lar)

BAŞKAN: Te şekkür ederiz say ın YAMAN. Say ın Prof .Puammer
AKSOY', ANKARA.

Prof J'uammer AKSOY; ANKARA: Sayın ba şkan,değerli arkada ş-
larım. , Evvela ha şkandtn, 3 dakika kala ihtar :cmesini rica edeeim.
Arkada şlarım, önce yaz ı l ı deyin üzerinde, durmak istiyorum. BunU
muhakkak düzeltmemiz gerekiyor. Ctinkü, 'bazen o kadar crüzel.deyimler
vardır ki, bunlar ın anlamı kf i derecede çarpıc ı olmazsa, hiç bir
ilevj kalmaz.. Yıllarca önce kullanı lan bir ınülk deyimi bugünev-
let olarak, bir anlam ı devlet ki, kimse.hunun fark ında değildit.
Biz bunu Ankara Barosu olarak "Devletin ,Temeli Adalettir" o şekilde
yazdık.

Daha önce bir yaz ıda icerde geçiyor. 55.sayfada, tkülkerfin
temeli" diye hay ır değildir."Devletin" fllke bir yerdir, bir ara-
ziir, bunun muhakkak de ğ i ştirilmesini istirhm edi şorum. Çok önem
bir husus göriiyorum bunu. Her gören şahı s bilmeldir, devletin te-
meli adalettir. Yoksa mülkün dedi]-mi, şu bizim mülkiyet hakkının
temeliymi ş diye qeçip gidiyoruz. Ben bunu stajverlere sordum n
demek diye, bilemiyorlar,, bunun hilineb'ilmesi icin bir kere bu
istirhamda bulunaca ğım. .
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Sözlerime esas ş ununla baş lamak isterim (bu bir giri şti)
Barolar Birliğ i Yönetim Kurulu ve i3a şknı oİark görev yapabilmek
çok zor bir şeydir. Ima olaganüstü döne ırerdc bu görevi yerine ti-
rebilmek çok daha zordur. Bir taraftan atak, lüzumundan fazla.cyiircü
ç ıkararak bu cörev böyle bir zamanda ya pı ldıında hem kuruma herde
memlekete zararl ı olurdu. İkincisi susan, bir çok mesle ğin hatt
memleketin yararı bakımı ndan çok önemli olan savunma hakkına ilïs-
kin konularda Anayasal konularda susrnak ve kaypak cevaplar vermekk
bu da yine göreve ihanet etmek olurdu. Bunun ikisinr ı ortasin ı
labilmek büyük bir maharettir. İş te bütün samimiyetimle bütün içten-
liğimle ,gerek birlik ha şkanını gerek teker teker bu dönemin yö ıe-
tim kurulu üyelerini gönülden kutlar ım.. Bunu ba ş arı ile yerine çje-

'tirmi ş lerdir.	 .	 .

Gerek savunma hakk ıyla ilgili olarak yazd ıklrı yaz ı lar a,
üzerinde durduğu noktalar, gerek memleketin ana devas ıdır, hukuk
davas ında söylenmesi gerekenlerin söylenmesi hususunda hem cesaret-
le hern.ölçü ile hareket ederek unutulmayacak bir görev ver ıni ş lerdir.
Onu evvela sozler ımin ba şında dile getirmeyi odev biliyorum kendim

Bir iki noktaya değ inecej-m bunlar ternennjlerdir. Dilekler-
d .ir . Birisi gayet basit ama, insan bazen ki ş isel hareketlerde bulu-
nabiliyor, onunda ötesinde bir kurultay, III.kurultay, Hukuk kuu İ-
tayı oldu, buna baz ı arkadaş lar incelemeler verdiler, ve bende
tün yaz ımı bıraktım, üç -ay fas ı lasiz 2. tane yaz ı nın haz ı rlanmasLna
ayı rdım. Sonunda kitan halinde ç ıktı . Niçin yazar insan. , niçin
dinirde bunlar ı yazar? Görü ş lerini başkalar ı da meslekta ş ları' d
okuyabilsin yararlanabilsin veya o yeni bir ilham kaynağı olsun di-
ye. Ama Adalet Bakanlığı bunu belli miktarda bast ı gönderdi, bir-
çok avukt ımı zda dahi yoktur. . Barolar Birliği ne yapıp ne yapı p
bunu maliyet 'fiyat ı üzerinden yeniden hast ırın almak isteyen me-
lektaş larımı za ve vatnda ş lara' satabilme olanac ı nı bulınal ıdır, rok-
sa yaz ıktır hakikaten bizim erneklerimize.

' İkinci olarak üstünde duraca ğım nokta, Anayasa ile il<iiidir.
Arkada ş lar bu noktada da yine Yönetim Kurulu ve Ba şkanı kutlamak
isterim.
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15 Subatta verebiln ıek için taslağı büyük bir enerji
tediler, ben kar şı ç ıktım. Onlar hemen l5'inde dediler diye hemen
15'inde mi verilecektir. ÇUnkübüttjn barolardan aörti şler al ın ı ,
tüm harolardan q 5rü şlerj soruldu, onlar teker teker okundu, birde
ayrıca bir komisyon kurdular, o komisyonun içinde de bulunan bir
arkada ş olarak, nas ıl çalışıldığını biliyorum. Ama ben şahsen di-
yordum ki geç olsun, .daha temelli bir şey olsun, hay ır günü cUnüne
verdiler. Ama bu günü gününe vermek bugün eksik kalan huuslar ko-
nusunda ikinci bir ek rapor göndermeyi önlemez,B.uJan ıdayırn,çünkü•
Türk Hukuk kurumununda ba şkanı olarak bir rror gönderdik, ama ar-
kadan gönderpccj decik, gönderirı z.	 1

İşte bu gelecek raorda baz ı şeyler eklenebilir, o zaman
yapılamazdı , çok kısa zamanda ancak, bu kadar incelenebiljrclj,
Sayın BALTACIOtLU arkada şımın cörüşüne tamamen katı l ırım. Niterim
Türk Hukuk Kurumunun bu ikinci k ısmına koyınuştum, Parlementonun
kaderini Türkiye'de çizen seçim kanun].ar ıd ır. Bu secim kanunu
ğil anayasaya gireceği için önemli. Seçim kanunu burda konu şulpaz
denilemez. Anayasaya madde konulmal ıchr, ön scoimlerie ilgili ^1arak.

Çünkü ön seçimler bir , nevi seçimleri genel ve bir dereeli
seçim olmaktan ç ıkarmakta,. iki dereceli seçim haline getirmektedir.
Koca bir Istanbul'da mesela bir kaç bin kI şi baz ı yerlerde birkaç
yüz i şi, asl ında seçimi yarmaktad ır. ötekiler ancak dolayl ı s ınır-
l ı olan baz ı şahısların bu partiden mi ötekinden mi bunu tesbit
edebiliyor. On seçimle ilgili b ır genel prensip Anayasaya konml ı-
dır. Bu parlementonun kaderi bak ımından çok önemlidir..

Ondan sorra, 1-izim mesleimiz bak ımından çok önemli baz ı
kurallar vard ır, Bunlarıda koymamız gerekiyor yeni bir eke. Purtlar-
dan birincisi s ıkıyönetjrnmahkemelerjde dahil olmak üzere ceza ka-
rarı veren bütün mahkemelerde bütün hakimlerin hukuk mezunu olmas ı
gerekeceği, üyelerinin ve ba.şkaniarının bunu muhakkak belirten bir.
öneri yapmamız gerekir. Çünkü biz jüri esas ını kabuei ş bir mm-
leket değiliz, hukuk tahsili yapmayan vatandas ,crelir, adalet is-
teği ile karar verir. 0 zaman durum dei şir. Ama , bunu kabul
miyoruz, hukuku anck Hukuktan mezun olan şahıs verir adaleti,ceza
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• verir, am, en bnemli olan mahkemeler S ıkıyncim mahkemeleridi ,
olağanüstü zamanlarda siyasi davalara, hakrnaktad ır. Onun Uyelein-
•den bir tanesi hatta ba şkanı olan şahıs hukuk tahsili 'görmemi ştir.
Bu doğru değildir, bu sistem uygun d ğildir. Nitekim daha önce at ıl-
mış bir adım vardır, bunun devam ı olacaktır. 1961 y ı l ından önc
anayasas ından önce, belki arkada ş larımız unutmustur, Askei ya
tayin birçok üyesi, hukukçu öeğildi, başkanı dahi uhukukçu değ
Kurucu mecliste ,bunun büyük mücadelesini verdik, ve hatta zama
Askeri Yargıtay .,kar şı mücadeesjnj verdik. Simdi Askeri Yar
tayda yaln ız hukuk.çular bulunuyor, v çok ba şar ı lı kararlarda
tığını kimse inkar edemez,

ç ı-
idi.

ki

ık-

ir,

in

im

Aynı şeyler s ıkıyönetim mahkemeleri içinde öngörülmel
ama, disiplin mahkemeleri vard ır, diip1in mahkemeleri mhayl
davas ına bakar .0 ba şka, bu sivillerin davas ına bakıyor s ıkıy
mahkemeleri bunu bir kere öngörmektir.

İkincisi, S ıkıyönetim mahkemeierid dahil bütün mahke4ler_
deki hakimlerin cUvenceve sahip olmas ı esas ı anayasaya konmal ıdır.
Ve hatta ekieruneljdjr, olauantjstfl zaman1ardai, ola qantistü nitelik-
te olan mahkemeler atamanma yapı ldıktan son:a o dönem sona erince-
ye kadar, hakimlerde de ğ i şiklik ya ı lamamal ı ci ır. Atnrnadan daha önem-
ii o1an şey deği şikliktir, Bu her zaran gereği duyulacak bir husus-
tur, şu veya bu andaki duruma göre söylemiyorum, bunu 1 ıer zama sa-
vunahilmi ş bir inand ım, sim3i zaman ı cl ır, Anayasada bir de ği ş i1lik
yaparken, bunuda yine koymak gerekir. Bütün .hakim1erin madem Şakim_
ler hele ceza davas ında karar veriyor , onun nflvencesi olmak çre-
kir.

-	 Çok önemli noktalardan hiriside, tutukluluk halinin Türki-

yede bir tedbir olmaktan c ıkmas ıdr, Ttfrkiye ! de istenilen şahı s
tevfik edilir. Bak ıyorsunuz bir şahıs idam mahkümüdür, özür dile-
rim. Idam talebi verilmi ş , şahıslar bir süre sonra tahliyesine ka-
rar veriliyor: iteki taraftn bir sahs ın hakkında dava aç ı lmıştır
yukarı asli cezanın 6 ay, o bir sene tutuklu .olark kal ıyor.
anda böyle olaylar ne kadar var. flu durum hakim aörevini bir Itür

kötüye kulianmal-tad ır. I<endisi ceza veriyor sonradan beraat bile
olsa şu kadar müddet kal ı :or.



Hakimlerin bu gibi hallerde, aç ıkca tkilerjni anayasada
çizilen tutuklama sehenlerinin d ışına ç ıkılarak karar vermeleri
halinde devletin sana ödediğitazmjnattan . dolay ı devlitin ona Édcil
hakkını öngören yanı hiç olmazsa o tazminat ı hükimin cebinden g ık-
masınj. öngören bir hüküm anayasaya yerle ştirilmelidir, ki hakimler
tutukluluğa karar verirken uzat ı lmas ına karar verirken biraz dtl şün-
sünler.

En önemlibir konuda 247.madclerıin Ceza Yaraılama Usulu ka-
nunu, deini1di biraz raporda, hü karakolda al ınan ifadelerle ki ş i-
.lerin mahkUm o1 ıras ıd1r. Arkada ş lar bu hususta askeri mahkemeleden
çok sivil rrahkemeierin kararlar ı deh şet vericidir. (bant dei ş i ııii)
...vuku bulmayan ikrarlar ın değer ta şımadığı noktas ında. Aina Bizim
yargıtayımı z ın deyimleri kullanmakta zorluk çekiyorum, asla kat ıla-
mıyacağı rnı z bir karar ı var. Neden böyle olabili yor, üstünde uzln
konuşma olanağına sahip değilim ama, bunun üstünde durmak Barolar
Birliğinin ödevidir,

Yani 20-24 sene ölünce.ye kadar ha pse mahkUm olan şahısların
savunmas ı söz konusu olunca, hemen hemen cielilsiz mahkUm olmalar
sz konusu. Niçin incelemeye hakm ıyoruzda ori.n için. Arkada şlar
biz barolar birliği olarak bir noktay ı muhakkak açiklamal ıyı z

bunu iktidardan, Adalet Bakan ından istemeliyiz. Birinci Ceza dai-
resinde yani idanlara karar verebilecek vevahutta 24 sene ft ıüeb9et
hapse karar verelilecek mahkemede benim girdiğim bir durumsa gtinün-
de 66 tane duruşma vardı .

Arkada şlar 66 duru şma nedir biliyormusunuz, savunma ha1-
kına hangi kelimeyi bulahiliyorsan ı z siz kullanın, saygı s ı zlık mı
diyeceksiniz,, başka birşeyıni söyleyecksiniz,savunma hakk ı tanıma-
mak gibi bir sey demektir. Nas ıl bir hakim, nas ıl bir hey'et 66i
davayı takip edebilir, 6 davay ı zorla takibedebilirziniz, bunların
her birisi ki öyle trafik davas ı falan değil. İdamına 24 hapsine
veya müebbet hapsine karar verilecek insanlar. Ohalde bir öneri

ne yafl ıp yapıp bunu teklif etmeliyizdir, ağır cezal ı davalarda.
daireler çoğalt ılmal ıdır, 5-6 tane ağır •l.öeza dairesi olmas ı c 1erek-

lidir. Günde en fazla lOtaneduru şma olabilir, 8tane azami 8saat.
diyelim, bir saat hak verebilmek şartiyle.	 1
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Brşahsi 24 sene veya müebbet hapsi ııahküm edceksiniz, ve
ağ z ı nı açtığı zaman dahi savunucuya, efenim lütfen yaz ı lı olan ki-
s ımlari değ il, yeni birsey ekleyecekseniz onlari söyleyin, dernek
onun ağı z ı nı dikrnek demektir. (alk ış lar) Bunu önlemerniz laz ımdi.r.
Savunmaya saygı ancak hiç değilse, Yargı tay .safhas ında avukat ııı ora-
da kendi müvekkilinin nas ı l suçsuz olduöunu ortaya koyaeak bütün
delilleri teker teker söyleyebilmesi laz ımdır. Heyette hakikaten
acınacak heyet diyelim şu bakımdan, 60. davayı dinlerni ş vaziyete
yarı uyuyarak bunu dinlememelidir. Ancak e tane dinlerse .0 halde
yap ı lacak şey çok ağır ve l.ceza dairesi aibjdairelerde Türkiye'de
8tane değ ilmi heyet, 5 tane daha ekleseniz, 40, 40 tane hukukç4 bu-
lunamıyormu Türkiyede. 40 tane hukukçu avukatlar ı n aras ından da ç ı-
kar, Yargı tay üyesi dayirı edilir veya ba şka birinci.s ını f haki9ıler-
den gelir ve bu uretie bu mevkide hiç olmazsa suçlu suçsuz, or-
taya ç ıkar. Daha baz ı noktalard vardır ki, anayasa ile ilgiliola-
rak bunlar ı çok 1: ğerli yönetim kurulurnuz bir ek ranor ile zaten
ba ş lanmaci ı bile incelenmeye do ğru dürüst, bir ek raporla bu huus-
larıda belirten röü lerini yans ı tabilirse çok iyi olmu ş olur,
tekrar size, korışrnaraa son verirken, içten,yönetim kuruluna ve
ba şkanına bu dnmdeki ola ğanüstü ha şar ı ları r.an dolay ı takdirle-
rirni ve kutiam ı bir kere daha dile getirmek isterim.Te ş ekkür ede-
rim. (alkış lar

BASIAT.a Te ş ekkür ederiz sayıı AKSOY. Say ın Lütfü KILINÇ
Izmir.

Lütfü <ILINÇ, İ ZMiF: Sayın başkan, sayın ciivan, Türkiy Ba-
roların ın se1 in delec'eleri. Sözlerime ba ş lamadan önce gerçekten
bize iyi imnkj ı lar haz ırı ay3n büyük zahmeilere katlanan sizleri ve

.b.izlerimif:. eden Zonauldak Barosuna say ın ba şkanına te şekkür-
lerimizi su ı -. :ı z,

Gera. :ten olağand ışı ko şullarda ve büyük mali s ı k ı ntı için.-
de faaliyet c.en ve gösteen birlik Yönetim Kurulumuzun çali ş1a-
larına ve oiu:.lu ha şarı lar ına teekkür etmek istiyorum. özelliJ1le
Anayasa hakk.rdaki 'c ı er .i ş çalışmalari yasalar hakk ındaki çal ışmaları
bunun yanind t Cumhu:.yet hukuku ve devlet ar ş ivi,ceza ya ı lama
usulu, kamurukatI ı sorunlar ı Ve hatta Türkiyemizi ilgilendiren
Ermeni so:unu1akk ır a olan tüm cal ı smalar ı na aynen kat ı l ıyor ve
te şekkür ciyc rus,
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Hen belirteyimki ele şkiri kolay ai ak creççekle ştir
zor. Zor fakat baz ı konularda da raporda de ğ inilmesine rağmen ok
noksanl ık olduğu görülnhjr husus, bunu belirtmek bizim asli
revımı z olsa qerek. Benden önce konu şan sayın arkada ş larımı z tmas
ettiler, tekrar ı nda yarar görüyorum. Gerçekten akçal sorun birli-
ğ in yaşam sorunu haline aelmi ş tir. Raporda belirtilen ctenelde aynen
şöyle deniliyor. "Birliğirnizin mali durumu öylesine hozuktur
Birliğin temel ve yasal ı slevler ı n ı yarnas ı olanakları-da yit ıril-
mek uzeredır." arkada ş larım gerçekten mali bak ımdan c'uclu olmayan
hiç bir kurulus veya ki ş i istediğ ini aerçeklestiremez, yapamazj bu
nedenle 5900 TL. c!ihi nakit kalan bir kurulu şun görevlerini ya.jma-

•s ı ,bitirmesi, veya yararl ı bir çal ışmada bulunulmas ı düşilnülemez.

Bu nedenle biz say ın konuşmac ı ları n değ indiği gibi mektup-
la rca ile bunun halledilemivece ğ ine inanıyor ve hiç olmazsa
rekiyorsa bir yasal de ĞisikliğingetiriJınsi sorlama yollar ınagi-
dilmesi ve birlik yanında Türkiye Barolar ı nın seçkin başkanlarını n
özellikle bukonuya eğ ilerek toplad ıkları kesenekleri tezelden cön-
dermesinibekliyoruz.

Raporda diğer bir nokta var, avukatlar ın sosyal cTüvenceye
kavu şmas ının yeterli olmadığı ve fakat bu konuda çal ışmalar ın çok
az olduğu qörü şündeyiz. Pir takım söylentiler ç ıktı , avukatlarin
sosyal âgortalar kurumundan ayr ı l ıp hağkura bağ lanmas ı gibi. Pu
konuda daha onceden bır çalışma yapı lmas ı kanımı zca bu g ır ı s ımlere
mali olucu hükümler getirilmesi ,hirliğ incrörevi olsa cterek. Bunun
yanında ölüm yard ım1rı nı n yeterince 1 verilemedii bir gerçek, iti-
raf ediliyor. Biz şunuda dü şünüyoruzkii ölüm sand ığının ayr ıca
ya ş lı l ık ve emeklilik hailerinde verilebilir şekle dönü şmesi kanı -
ın ızca daha iyi olur.	 ;

Sosyal güvence konusunda birde aramı zda inkar edilmeycek
kadar say ı ları gittikçe faziala şan ve gercekten memnuniyet uycu-
ğumuz sakat avukatlar sorununa liç temas Jilremi ş . Sakat avukat-
lar konusunda özellikle, vergi muafiyeti ve emeklilik hususulra

• var. Malumunuz 1981 y ı l ı nda yap ı lan vergi yasaları rıdaki deği ş iklik-
lerde diğer çal ışan hizmetlilerin ücretlerinden veri muafiyeti

• olabileceği belirtilmi ş , ama sakat avukatlar ın alclığı ları ücret
sayı lmadığı için. şerbest meslek geliri say ı ldığı için hariç tutul-,
mu ştur.

-66-



-67-

Ayr ıca gerek 560 say ı l ı yasada gerekse emekli sand ığı
s ı ndaki deği şiklikler ile qerek hizmet süreleri ve qerekse ya
bariyle öncelik ve ayr ı cal ık tanınan diğer kesimler d ıı nda saka
meslektaş larımz hariç tutulmu ştur. Bu, neenle öncelikle anaya.
daki 12,maddedekj e ş itlik ilkesine ayk ır ı olan bu durumun düze
lerek sakat meslekta ş larırnı z ında bu htikümlerden yararlanınas ınıı
lanrnas ı • yolunda çaba gösterilmesini istemekteyiz ve beklemekte
Bunun yanı nda mesleğe yeni ba ş lamış avukat arkadaelaÉlmiza sal
ç ıkı lmas ı , sürenin darl ığı nedeniyle bunun geni ş aç ıklamas ına ç
mek istemeden şadce satırbaşı olarak deinınek istiyorum.

asa-
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Say ın delecTeler, Ankara'daki i:slerimizin çokluğümalum
hepimiz, hurafalar için qidiyoruz. Birli ğ imiz konaklama sorun?na.
hiç değ inmemi ştir. Gerçekten zaten s ı nırl ı olan, süremizde gidi ş
duruşmaya giri ş , ve diğer i ş lerimizi hallediş bakımından hü.yUks ı -
k ıntı çektiğ miz knnaklama sorununda Birliğ imizin çal ışma- yapma-
s ını bekiemekteya ı k. örneğ in konuklama sorununda gerek kamu ge
özel kurulug;larla yaptığı gibi hiç olmazsa baz ı otellerle •tenz lat-
ii anla şma yama. ve yerlerinin belirtilmesi ynünde çal ışmal a
girmesi dUsünÜlti:- ve dil şünülmesiaerekir kan ı s ındayı z.

Birlij ıı birde ranörun 115.maddesjnöe deindiği, verive
bülten ç ıkararnıyoruz, çünkü paramı z yok, demesi ho ş değ il. Meslek-
ta ş ların hirbir:Lerinden ha!Derli olmalar ı , birliğ in faaliyetleri
tUm harolar ın 'aaliyetleri ve ili şkileri konusunda bültenin mutlak
surette çıkmas: devam ettirilmesi yararlı ve zorunlu bir durumur.
Gerek raporda cerekse tüm konu ş aP arkada ş larımı z ın ileri sürdüti.
şekilde yalnı z sanki ceza davalar ı varmı Tibi, ceza yarg ı lama ıısulu
kanunu ,s ık ıy9netim yasasj konular ı i ş lendi.

Halbuk.. ben san ıyorum ki,.%70 i ş ve %75 oranı ndaki nıneek
taşımı z, hukuk aavalar ıyl : ı ilgilenir. Fakatne raporda ne de di ğer
yaz ışmalarda veya yasa çal ışmalar ında hukuk yarg ı lamaları usulu
hakındaki anuıı yöünde vya diğer konularda çal ı sma adeta Yok ı j.
?jrfleği, heı5imzin derdi olan yurtd ışındaki taraflarla iç'Tili da-
valarda tercürn ve tebJ4-1erin uzun süreler büyük masraflar 	 ğı
ve bu yönde bir çal ışma	 imadığı <örülüyor..



Bunun yan ında süreler k ı saltalac ına zeltildi, cerek da-
nıştay yasas ında gerekse temyiz süresinde veya idarelerin ceva9
soresjnde. Bu süre sorununa deinilmesi ve' önemli bir nokta.Biz
süre drlığı nedeniyle hukuk usulunde deği ş ikliklere ağırl ık varil-
mesini èevap ve dli1 safhaları nı n örnein durusmas ı z olmas ı vé ha-
kim bunlar ı topladıktan sonra duruşma açmas ını bo şuna zaman kaybe-
dilmemesini Jeslektaş ların çok sayıda avukat arkada şa isim ve dava
numaras ı ±ikretmeclen vekletverebjlrnesjnjn temini ve bunun icin qe-
rekiyor saki gerekir kanı s ındayı z yasal deği ş ikliğe ritrnési, T İ P
vekletnaıne haz ı layara]ç bunlardan bir yerde gelir bile temin edile-
bilmesi yoluna başvurulmas ı

öze1likl daha ödeden de ğ indim ve ravaiar ın çok uzamas ı na
neden olduğunu sendieimiz yasal faiz oranlar ı n ın düşüklUğü konu'suna
eğni].erek bunun evkalede yükseltilmesi hiç olmazsa gti ııUmüz •r9ici-
ne göre ayarlan-ns ın ın temini yoluna gidilmesi ,s ık ve uzunca dava-
larda kars ımı ze ç ıkan adres arama savcı l ık,rnakeme,zab ı ta ve taraf la-
r ın uzun urjra ş,arı nı aerektiren adreslerinin belli olmamas ı yün-
de hiç o1masa..3on ve kesin tek adres olmas ı için ki ş ilerin kütük-
lerinde bir ye: aç ı lmas ı yolunda usulde birc1 ışma yasal bir cal ı .ş-
ma yoluna idj. nesi ve adli personel ve iç içe olmam ı z nedeniyiie
onlar ın soruir ı bürokratik i ş lemlerin.fevkalede azalmas ı bir Ired-
diyat icra mem:runun reddyat ı iş leminde :7 kéz harç nulu veya ceza
e pulları nı n : ş lemesi gibi bürokratik engellerin kald ırı lmas ı yö-

nünde çal.şrruir göremedik bunlar ı tencınmi ederizki yeni yönetim
gösterecektir ıepinize t ş ekkUk ederim. (alkış lar)

BP ŞKI	 Say ın KItINCA Te şekkür ederim. Say ın Nihat
KOSOVA, Bal ık sir,

Nihat ;OOVA,PAL:ESIP Say ın ba şkan, genel kurulun değer-
li Uyeleri. Trkiye flaro<r Birli ğinin say ın Ba şkanı sayın bu yjı lda
geçen yı l old ı ru gibi ge ı l kurula bir ayr ı ba şkanl ık ranoru sun-
mak İüzumuu 'issetmemi :ulunmaktadır. Bu husus kendilerinin tak-
dir haklar.n' tıevdu bir T.;eyfiyet diye bdÜ şünülehilir. Ancak sayı n
Birlik haşkanımı z ın ayr:. bir rapor haz ı rlamamas ı nın gerekçesine
katı lma inknın ı hulamıvrrum. Zira say ı n ba şkan ımı z ayrı bir ra-
por ahaz ı :'lamamas ına er?kçe olarak Tür.ikeye Barolar Birli ğ i Yöne-
tim Kurulunda tüm temel :n9.seleler hakk ı nda görü ş birliği olduuu
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ittifak ettiğini, bu nden1e baskanhığın ayrıca bir rapor haz ı la-
ifade etmektedirler. Oysa ki, bu konuya

• ilikkin yasa maddesinde Türkiye Barolar Birli ğ i Paşkanı Türkiye
Barolar Birliğ i ve Yönetim Kuruluyla hem fikir ise, ba şkanl ık rapor
sunmaz, ayr ı. fikirleresahip olduğu haldeo zaman ba şkanlık raporu
sunar diye böyle bir hüküm yoktur. Bence bir noksanh ıktı r bu.

Eğer böyle bir noksaniik ile huzurlan ırı za cıelinrnemi ş ol-
saydı , belkide yönetim kuruluiıu faaliyet raporunda yeralmayan za-
ten yeralmamas ıda cTereken baz ı konular, ba şkanl ık raporünc3a yeral-
mış olur ve hizlerde başkanl ık raporunun konusunda ayd ınlanmış olur-
dük. Ne oldu, nedir bunlar? Ranorun 22.sahifesinde Yönetim Kurilu
çalışmaları aras ında yurtdışından elen temsilci ve crözlemciierden
bahsedjlmektedjr.

Bunların Birlik temsilcileriyle cTörü ştükleri söylenınekte-
dir. önce izninjzle burada cözlemcj deyimine de ğinmek istiyorum.
Bu deyimin rapora yanl ış lıkla girmi ş olmas ını temenni ediyorumjDışa-
rıdan ğelen temsilci deyimine itiraz ım yok. Ama gözlemci muhte9em
delecTeler sizler veya delege olmayan eğer var bu salonda Zonq,ul-
ciak Parosuna kayıtli arkadalar ımı z gözlemci değillerdir bu salonda.
Ya nedirler? dinleyicidirler.	 .	 .	 .	 . . .•

Eğer bu salonda sinama seyrediyorlarsa gözlemci değillerdir.
Seyircidirler. Veya Zonguldak Stad ında Zonguldak -Fene?bahçe maç ı nı
eyrediyorİarsa yine rbzlemci değildirİe, seyircidirler. imdi'r

Zonguldak-Fenerbahçe maç ında gözlemci olan, Futbol federasyonunun
yetki ile gönderdiğ i ki ş idir.özlemcj deyiininin içinde bir yetki
mefhumuda yatar.	 . .•	 .

Ş imdi budış ardan gelen ki ş ilere ranordaki tabirle sbylil-
mrum, meslek veya hukuk kurulu ş larına gözlemci s ıfatını veren kim-

dir. Kendileri mi, kendilerine gözlemci glïyorlar yoksa say ı n ba şka-
nımı z ve yönetim kurulunun say ın üyeleri bu gelenlere gözlemci s ı -
fatın ı kendiliklerinden mi hahsediyorlar. Eğer bu ki ş i ve kurulLş'-
larkendilerjrıde gözlemci hüciyetini gört yorlarsa, ak ı llarını baş-
larınaalınaları nı temenni ederim.	 •	 •	 1
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Türkiye bağıms ız • ir devlettir ve bim iç i şlerimize
rışmak, cröz].emci s ı fatıyla gelmek hele hele, ne yapıyorsunuz deyip
ondan bir takım neticeler ç ıkarmak, hele onları yargı lamaya kalk-
mak haklar ı değil, hatta hadleribile değildir. (alk ıslar çok az)

Sayın ba şkanımız sunu ş raporunu ermis olsalrdı , bu r-
porda dışardan gelen butemsilcilerin meslek kurulu şları hukuk kuru-
luşları mensunJarjn ın sayın ha şkanımızla neleri görUştUk1erinjhan-
gi telkjnlerde bulunduklar ın ı neler olmu şsa, düşüncelerjnjn neler
olduğunu ,bunlara karşı say ı ba şkanımı z ın ve onlarla görü şen trn-
silcjlerjn ns ıl cevaplar verdi ğinide ğrenmek imkan ını bulur i.dik.

•	 Eğer sayın b şkanıraz ba şkanl ık ranoru ileyüksek huzurlar ını za
gelmiş olsayctı .	 oan1 ık olduğunu kabul etmelerini istiham

•	 ediyorum.

Muhterem dlec
Teler, eônetîm Kurulu çal ışma raporunun hakl ı

olarak çok önemli bir hölUnUnü yeni anayasa hakk ında Türkiye Ba-
rolar Birlinjn göi şü te şkil etmekteir. Elbette Türk devletinin
yenianay. s,.ını ka-nl olacağı ' ve Türk devletinin yeni anayasas ı-
nın nas ı l oLmas ının cerektjğj konusunda Türkiye arolaı Birliğ i
nin gör! ş :i becnede 'cn ederece'önernlidjr. lma oraya gelmeden 'bir
.ba şka şey sizin, Tür1ive Barolar Birli ği delegelerinin tüm avukat-
larının TU ı hukukçul irinin dikkatini çkmiyor mu?

Benim çekiyor, e itiraf etmek isterimki son derece üzUll-
yorum. Ac ı c'UyuVorum;zd ırap duyuyorum Anavasayi hazirlamakla
görevli komi syon CO- kuruu şa nas ıl yaz ı vazmışsa nas ıl onlar ın
görü şlerini lmak yo1 ına ctitmi şse onlardn zerrece fark ı olmaks ı-
z ın t.Um kamu kuruluslar ı gibi nas ıi mesela Ziraat odas ı çibi.
Mesela Türki' Ticaret ve Sanayi odas ı cr'ibimegela, Türkiye isçi
sendikalar ı 1: c'nfederaS rıu gibi • veya Türkiye esveren sendikalar ı .
konfederasyor, çihi.

A	 Acaba ycni haz ırl:nacak anayasada Türk hukukçular ının bizim
bugünkü strükf fr{mUze ri 're ha]çimlerimjzjn ve savc ı larımı z ın
lerini duyurrn.:k olanarç;. olmad ığı , organize hukukçular olarak ya-
sal tek kuru;liıj Türke Barolar 13irliği olduğuna cTöre TUrkiye
Barolar Birli.t:-ıjn t::irk. hukukçular ı ad ına bir ölçüde bir ölcüde
hakimler ve seo ılada dahil olmak üzere onlar ad ına konu ştuğ unuzu
da kabul edersck kebu1 etmek zorunda kal ırsak, bu Ti.irkhukukçla-
rının görüşü an aya.;a konusunda abrffisil acaba ziraat odalar ında)ı ,
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daha önemli dei1midjr. Bu anayasaya Türkiye Barolar Bir1.iinin Türk
hukukçuları nın katkı sının daha fazla olmas ı çıerevmezrni.? Neden Yö-

netim, isterseniz .12 FylUl yönetimi deyiniz, isterseniz Dan ısma Mec-
lisi deyiniz, isterseniz nayasa komisyonu deyiniz. Neden acaba
Türkiye Barolar Birli ğini diğer kurulu şlardan ayırmamıştır. Bunn
üzerinde uzun uzun durrnarnizs bunun huhasebesini yapmam ı z çrerekttl.
kanıs ındayım. Vaktimiz olmadıĞı için ba şka şeylere değinemiyeceğim
ama kendi ' kan-atimi ifade etmelçtende elbette eri durmayaca ırn.

(aliba,, bizi. TÜrkiye Barolar Birli ğinin bizim ve ülkenin
en hayati sorununda di ğer kurulu ş lardan ay ırt edilmemezin nedene-
rindenbiriside., olabilir ki, 12 Eylül'den. tam Uç ay sonra 12 Ara-
l ıkta bu günkü devlet ba şkanına qönöerdiğjmiz ismi görü ş yaz ıs ı oian
ama biraz muhtıra havas ıfla sezilen mektupta olabilir. Biz değilmiy-
dik o mektupta"size destekte olmayacas ı z, k5stekte"

Değerli arkadaşlarım, kendi içimizde kendi fikirlerimizde
tutarl ı olmak zorunday ız rSorunlàri i şimize celdiğ işekilde bir ba şka
zamanda böyle,; şimdi şöy1e değerlendiremeyiz, 1-unu yaparsak hata
etmiş oluruz. Nedir bu, şimdi diyoruzki, bir vaki var, bir vak ı
ile karşi. karşıyayjz, 1961 anayas ıs ı ve bu anayasadaki kurumlar
Türkiyeyi 12 eyitlle cetirmi ştir.' Ama, anayasa .hukukçular ına sorar-
sanı z 1961 anayass ı masuındur,. Türkiye'nin 12 Eyl ı le rlemesinde
Anayasa'nınzerrece gUnahı ve zerrece kabahati yoktur. Fatt ı ,bi CÖ

rüşe göre 12 Eylüle Türkiye'nin celmesinde 1961 anayasas ının tarrı
olarak uygulanrnamasi b,nemli faktör olmu ştur.

Eğer anayasan ın kendisi kusurlu değilse o zaman ister is-
temez döneceiz Z\r ıayasadakj. kurumlara. Parlamentoya bakiyorsunu
siyasi partilere bakıyorsunuz zerrece kenaierini kusurlu cörmüyor-
lar, anayasal kurulu ş olarak üniversiteye dönüorsunuz hayret T?r_
kiyenin 12 EylUle g 1msipde üniversitelerimizin, nrofesr1erimi

zin &jrenci leËimizin zerree günahlar ı yok. YarcT ı oraniarırnızjon-
lara dokunulma7, zaten onlar ın kusurlar ı yok. peki ama, akla şu su-
al gelmezmi, 1961 anayasas ı kusurlu değil., anavasada yazIl ı kurum-
lar kusurlu de Ğil, kimler kusurlu. Belki bir tek cevap verilebilir
ki5i1er kusurlur.	 .	 .
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0 zaman meseleyi i<i ş iler düzeyine Inc'trip onun tartı smrs ını
yapmak gerekir.. Say ın ba şkaniinı z, Türkiye Barolar Pirli r inin yeni
anayasada yeralmasi. 'erektj ğjnj söylüyor. Fihette ct!ze1 bir temnni
bende, yeni anayasaa Türkiye Barolar Birli ğ inin yeralmas ını dilerim.
Ama ben bunu bu kadar önemsemiyorum. Neden önemsemiyorum, çnüküb.ir
kurulu ş sayTın1 ı • ını anayasada ismi var diy veya yasanın şuras ı nda
ismi çTeçiyor diye almaz. Say qınlık haska türlü kazan ı l ır, kazanı l-
dıınn tersine hareketlerde de kaybedilir. Anayasada yeral ıyordu
Millet Meclisi, Ahavasacla yeral ıyordu Senato, nerede, yerlerinde
yeller esiyor. Ama a.nayasada yeralmamas ına ralmen hatalar ına rağmen
sevaplar ıy].a birlikte tabii Türkiye Barolar Birli ği ayakta.

o itibarla, Türkiye Barolar Birliğ inin Anayasada yeralir
almamas ı nın o kadar 7nemli olmadığıkaflı s ınday ım. Ttiriye Barolar
Birliğ i Yönetim Kurulu haz ırlamı s bulunduğu anayasa ait kcörü şünde
kanımca çeliskilidir.. tutars ı zd ır kendi karlarn ı n ın kendi ynetm
kurulù karar1ar ın.n eaha önce aksine düşünceler ileriye sürmektedir.
Bunlarda Lir tanei AnayasaMahkemesi ile ilrtilidir.

Yönetim 1.urulumuzun anayasa mahka ıesivie ilqili.dü şüncsi
aynen şudur. Diyo: ki, yönetim kurulumZ, Anayasa mahkemesi yasala-
r ın esas ve biçi.r yönUndn anayasaya uyqunlu ğ 'unu denetler. Ama
bırakrnıyor ilave ediyor.. Ayr ıca anayasa de ğisikliklerini de ana'a-
safin sisteminin. .htitflnflnün bütün ı iyle çeli ş ivorr.ıu, eli şmiyor mu onu
denetler. Bunun .k hüvfjk hatal ı olduğu kanı s ı ndayı z..

EvvelE Anayasa Mahkemesi, anayasa dei ş ikliklerini, anya-
sada yapılan di ş i-ljk.lerj anayas ı nınbütünüün sistemini uyup iV-
mad ığı bakmınan denetlemekle yetkili k ı lar isek., şöyle bir durum-
la karşı laşırı , muhterem deleqeler. DiyelimParlementoda 4/3 ckseri-
yetlé anayaşa mhke ı enf.nin kaldırı lms ına karar verildi. Ola ki
Mesela ikinci muclis öicörülrnedi. birinci meclisin yanaaa ı hata-
ları düzeltmek üzere ıepinizin bldi, 'anayasa mahkemesir ıi ö4rdU.
Ama bundan 10	 ne so.a parlemento 4/5 ekresiyetle, veyahut 9/10
ekseriyetle .nr ı Tasa mkemesiniri kaldırı lmms ına ve ikinci bir mec-
lis kurulma$ ıfl.. karar "erdi. Ne olacak anayasa mahkemesi, siz, ş imdi..
sistemi boz ı yorsunuz, anayasa mahkemesini kald ıran anayasa maddesi-
deği ş ikliğinide iptal diyorum diyebilcekm.dir.?
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Sundan diye ınez, eğer anayasa mahkemesine muhderem delee-
ler, anayasa d&ğ .eikliklerinide denetleme hakk ını verrisek, o zaman
hukuk devletiyie, EeCil kx hakimler clevletiyle kar ı karşıyakai ırı z.
Oysaki, bizim özlemimiz hakimler devleti de ğil, hukuk devletidir.ve
bizim (salondan müdahale) i.Usade buyurun beyefnedi. e ğer fikir1ri-
niz varsa, lütfen müdahale etmeyelim.

Eğer böyfteine bir yetkiyi anayasa mahkemesine tanırsak,tek-
rar ediyorum, hukuk devletini a ş mış , hakimler devletine varmış olu-
ruz. EÎzimö z 1emjmj hakimler devleticieğii, hukuk devletidir. 4uh-
terem hocam muanm ıer•Ksoy, "dalet Mülkün-Ternelidir "yaz ı s ı , de9i ş-
tirlernidjr dedj, Ister deği ştirilsin, ister rl oligtirilmesin böyle
kals ın, bana ka. ırs•'r o yaz ı n ında üzerine bir az ı yazmak gerekiiyorsa
o yazıda mutlak sue "eemenljk kayı ts ı z ve şarts ı z ulusundur" ol-
mal ıd ır. Hepinizi sa-' ıyla' selaml ıyoruın,(alklar)

BAŞfAN: T ş .kkür ederim sayın KASW, Sayı n Ilhami <VEN
ANKARA, buyun efenjm. Bak ı nı z dererlj arkadaslarimP demin Tekin
YAMAN arkadas ımıza pl sade croster ı 1dıı ı çin hı zde musamaha tan ıyo-
ruz. Ama lütfedilsi ye bu 2 ıududu aşmayal ım.

Ilhami GttV.N, ?NKJRA : Say ı n başkanlar, sayın divan, say n
Yönetim Kurlu, yücc kurulun çok say ın üyeleri. Bize- i ş ten bir yl -
l ık ayr ı l ığın ıerdij it ı sevTiler ve say ı la•sunar kabUlünü rjcaederim,

Sayın rkat ş lr, burrjjn bir <ıarjp cörünUmle ba ş ladı tonlan-
tj.mız. Al ışt ık sosy1 k ıutarda demokrasi rejimini tart ışmaya alış-
tık. Ama cörUlüyr d cfrdn güne sanki Parlementodaymi ş iz gibi
nuııuz yasalar ı yapm.k,salr ı tartışmakmış gibi, bir örünUm içe-
risindeyiz.	 bahtar beridi anayasa üzerin: pki elestjrjler. Dini,
liyoruz, hakikaten görevini yapmıştır., bu
göreide bizim geçcn sen' verdi ğ imiz nenel kurul toplant ı s ı oima ı -
ğı zaman, sen gene ! . kuru7 yerine kaim olacaks ın görevini yapacaks ı n
şeklindeki talimat: ı üzerie genel kurulun say ın yönetim kurulumuda
anayaş ahakk ındah.j •5rüş le'inij1etmistjr. Yok efendim, tekrar to-
lantı olsun, bizjr. rnuvafatimjz al ıns ın, buna cf. crek yoktur. Bina-
naleyh, bitti. Ya- - ı lirıış tıı- ,s ı nulmu ştur, az zaman verilmi ş tir 15
Subata kadarda btzi temsil(n bu çTörevlerini yerine aetirmi ş lerdir,
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öncelikle ben, say ın y6netiffi kuruluna ba ş ta sayın ba şkan-lar ı olmak üzere, gerk bu bir y ı ll ık d5nerı içerisinde, sosyal
olaylar yöhünden. kamuoyunu etkileyen, hukuku etkileyen konularda
hassasiyetle ç ı kış lar yaptıkları için bildiriler yayı nladıkları için
kendj1erjne Ankara delecTesi olarak . şükranlarımı arzederirn.

Ş imdi as ı l konu şudur arkadaslarım: llO.maddenin bir hrn_
dinde sosyal konularda bize yetki verilmi ştir yapıyoruz. Ama bize
ba şka bir yetki' vermi ş lerki, avukatlar ın menfaatleri ile ilçTilensin
genel kurul. Arkadaş lar ben yine 29 sene evvel nas ı l bu sandalYe
bir kal minköş esj	 staja ba ş lamışsam, nas ı l hor görUmii ş seıp
günkü stajyer arkada şımda ayynj. ş kildechr. Yalanmı arkacla ş larim.

Yeni avukatlarla ilgilenmiyoruz, kendi kaclerlerjne b ırkı-yoruz. Eğer biz bu hale celmi şs, büyük milcadelelerden sonra 1-
'mi ş bulunuyoruz, Hakime kar şı davranışımı z ayr ı , kalerndekj ktibe
karşı ayrı , müvekkile kar şı ayr ı , hayatımız-tam bir aktörlük içe-
risinde geçiyor arkadaelarim. Şu andaki toplantı 13 senedir Pro-
lar Birliği Genel-Kurulunun tonlant ı s ı ,henc iın tivazl ı bir s ınıın
toplantı s .ıd ır	 jz hen 15 senelik avukat ı z, nerde içi ınizö.ekj 5-sene-
lik, 3 senelik .vukatlar, nerde onlar? Yok. 15 senelik avukatı n
görü şü başkad.ır, bir senelik p ırı l pırı l arkadas ııın cörüşfl ba şka-
d ır, (alkış lar).	 .	 .

. Arkadaar yasalarımı z avukat olan bir arkad.a şımı za aĞır
ceza davas ına çiirme, idamlj,k mahkUmU savunma, milyonluk davayı hak-
k ı nı veriyor aabeysi <'ibi, secilmeye gelincede 15 seneyi doldurina -
din sen l3aroi.ar flkrli ğ iüyesi niamazs ın diyor. Bu hak antidemokratik-
tIr arada ş lar, sonuna kadar bunun mücadelesini verece ğim (aikı 1ar)

Içim dolu, ayn ı şİ 1er gibi içim dolu, stajyer arkada şın
sorunu var. ' Hukuku bitirmi ş zavall ı , harab olmu ş.', daha yapacak bir
şeyi yok, bir senede stajyer o yeti şmi ş hanımefendiye veya heyfendi-
ye harı çlık yetit1reek no o, oğ u staj yapacak. Arkada ş lar, hem
kamu görevi diyoruz, amu görevi yanan. haki ıninstajverine maa ş ve-
riliyor, ama avukat scajyeri kamu cörevi yaptıĞı halde bundan yok8un,
0 halde buno, bir çare aramal ıcl ır. Syle öneripoyurum bendeniz sene-
lerden beridir..-'	 . .
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Avukat stajyeri, hakim stajyeri gibi,, hiç olmazsa yasaa
yapı lacak bir deği ş iklikle maa ş almal ıd ır. Pu olmazsa, avukat staj-
yeri çalışamaz, sadece ve sadece. öğretrnenlikte aslanın ağ z ı ndadn..r.
0 halde avukat çal ışamaz. Avukat başka ir yerde çalışıp hayatını
kazanamaz, bu anti-demokratik hükmü di yorum kald ırmak avukat ın a-
lışmas ını saĞ lamak hükUmlerjnjetjrmek laz ımd ır kanı s ındayım.

Arkadaş lar zannediyorum ki, dakikalar doluyor.. Heyecanh-
yı lım. Çok konu şmak ve içimi dökmek istiycru. Çok te şekkür ederim.
Arkada şlar, bir konu vard ı o konu hakikaten istemiyorum, çünkü bunun
tartışı lacak yeri buras ı değ il. Ama konuırnizun 110.maddeye qiriyor
bu konu, anayasa konusu, yanihütün yasalar ın haz ırlanmas ı teklifle-
ri bu konuya giriyor, izninizle.o konuya biraz temas etmek istehm.

Buyurdular ki, çok isabetli olarak benden evvel konu şan bir
çok arkada ş larımı z. Anayasa teklifini sunarken, as ı l önemli oiah
anayasay ı uygulayacak olan ki ş ileri,narlementerler i seçecek oi4
seçim kanunudur. Deciilerki, büttnkalhimle kendilerine kat ı lirım.
Arkadaş lar,bizde seçim kanunu maalesef, ön seçim dtıilen o bir faha
dnmemesini temenni ettiinı , bir daha cTörülmemesini temenni ett ğ irn
ön seçim denilen sistem Türkiye'yi 12 eylüle getirmi ş tir bilesiniz.

Arkada ş lar koskoca Ankara'da. 3.5 milyon nüfus vard ır, An-
karan'nın 20 millitvekilini 3.600 tane deleae seçer. Evet kesin
söylüyorum. Delege ider, önseçimini. yapar, say ın ıniletvekilide kö-
şesine kurulur, birinci . ikinci s ıraya korulmu ş sa tamam kesindir,
haz ırdır, seçidim der, garanti. Vatanda ş ta siyasi semnatisineLTö_
re rohot gil$i g ic'.er,ön seçim kurulunun verdi ğ i listeyi destekler.
Durum budur. flinanaleyhJut1aka bu iki dereceli sistemi kald ı rmak
gereklidir, bu memleketin istjkbali yönünden. 	 .

Eğer bir daha 12 EylUl'ierecV5nmemek istiyorsak mutlak
ve mutlaka seçim kanunuda bu ön seçim sistemini deri ş tirip, vatan-
das ı , doğruya adayla kar şı kar şıya bırakacak bir sistem bulmak

- rekmekted.ir, Hepinize gönül dolusu sevgiler ve say<- ı lar sunar,te-
şekkür ederim say ın arkada ş larım. '(alkış lar)
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BAŞKAN: Sayı n (tJVEN'e te şekkür ederiz. Say ı n Zeki ÖZTURANLI
AYDIN, buyurun efendim,

Zeki ÖZTUIANLI,PYDIN: Efenjm sayr ıdeer başkan beyefendk-
den, özürlerjmle nisab ın varolup olnadıının uyc 'ularnas ırıı istiyorum,
tüm Yönetim Kurulu arkadaelarimin bunia olmas ı nı arzu ediyorum, ön-
celikle bunu vurqulamak. istiyorum.

BA Ş KAN: Say ın ÖZTUPANLI, Nisap var,

ZEKI ÖZTUPANLI, : Te şekkürler efendim var. Efenim benim çok
ayr ı bir konurn vard ı . Deği ş ik konularadeğ jnecekjm, Ama, maalesef
bu kürsüyü ba ştan beri bir ağ lama duvar ı, haline qeldiği için öntce-
likle, batı l ı ların bizi pleetirdini, hocama bak ıyorum, bize1e ş ir-
diğ i, bizi 'çok ele ş tirdiğ i bir konuya rüney yörtimden bir öyküyl'e
airmek istiyorum. Deineceğ jm konular yine 10 dakika içinde olacaktır.

Diyorlarki bizim için, sizler çok çok ciddi konular ı , daha
ciddi hale getiriyorsunuz, ve romantik hale getiriyorsunuz, hirbjr-
lerinizi dinlemiyorsunuz bir espri yapmıyorsunu2.. Gülmttvorsünuz,oy-
saki, en ciddi konular c7Ulerek esniri halinde ctindene c'.etirilir.'Evet
efendim. J3üytik ve sayc ı 'duyduğum ba şkanımdan izin olarak, hicazetini
alarak bu konu şmay ı yapıyorum.	 -

Herkesin söy1edii ve fakat anlad ığı anlam ayk ırı Siirt'in
Pervari,kasabas ında, Piru k ı rk ı'ndan sonra müslüman olmak istemi ş JCel-
mi ş efendim, salonu açm ış hoca.nın vaaz ını dinliyor, Fakat Piruimi
şu, Hasan, ismail uha ı med. ismi varda, PrÉL yok. K ı zm ı s efendim Pru
neden benim ismim yok. Peki demi ş qelecek cuma hahsederim. Aynen
arapça şudur efendim ertesi cuma, "Piru,Priu, Kepçençj-iru, mekn ı
uffu,cehhnnem hissat nasuru. (arapça okunduğu' için yaz ı larnad ı ) ...
Amin.

Ş imdi efendim, bütün konu şan arkac3a ş 1.rımı z aynı könulara
değiniyor, aynı ı zd ıraplar ırıı z ı söylüyor. yr ı konulardan, ayn ı kay-
naklardan celiyoruz, fakat dilimiz ayr ı , konurnuz ayrı . Cen konuyu
size nakledeyim, (hocam san ıyorum anlad ı lar) Piru,diyorkiefeddjm
eğer benden bahsetmezsen, seni yakar ım, eder benden ahsedersen
30 tane boynuzlu keçi vadediyorum.
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Hocanın laf ı şu, Senin yerin cehennei hatta daha ötesi.
Gayya kuyusu ama ne yapay ım, deyince, Müezzin haykırıyor- Aman Lf en-
dim bugüne kadar hutbete Pirunun isminden bahsdilmiyordu, ne
Susunuz, susunuz d iyor hoca. Bu laf lar ım çok konu şan arkada ş lar ımı
.ele ştirmek için de ğil, ama bir yerde yn ı şeyi söylüyoruz, ayn ı
yerde toplanam ıyoruz, topar1ayaca ım bir sat ırla. Hoca diyor- 9ana
30 tane boynuzlü k Ğçi vadedilmi ş tir 1i, 10 tanesi senindir, (müez-
zine diydr) ve yirmitanesi benim.

Geçmiş imizde camilerde miiezzinle hoca, keçileri nayia şıyor-
lard ı , aynı dilde anlaamıyorlar. Ve ben çok çok öziirler dileyerek bu
kürsüde, söz alan arkada ş larım, yNöterni kurulunu ele ştiren arkdas-
larım, aynı dili konuşuyorlar. isna o aynı dili konuşan arkada ş i'arı-
mın evhazlarında hata ettikleri kan ı s ı ndayım. Bir satırın a]tııı
çiziyorum. En ileri, en öz gür, en bağıms ı z, düzeyde Barolar Birli ği-
nin nüvesi at ı lmıştır. Ben yalnı z bugünkü idare heyetini deil, tüm
geçmi ş idare heyetlerinin bugüne gelen hü saya ı n1 ıını sağ layan ida-
re heyetlerinin ve ba şkanlar ı nı n Türk toplumunda lütfen bu satiir-
ların altı n ı çiiniz ve yargı lay ı nı z, daha.aç ık konu ş am ıyorum,J1969-
dan bu yana gelen sokak kavgas ı , mahalle kavc;.Meydan ka'vgas.

Ve daha daha cühbelerini rriyip Ankara asfaltlar ı nda yt{rU-
yenlerii, kavgas ı . Ve daha daha federasyonlar ı n kavgas ı , ve daha
daha silahl ı çatışmalar vş .renin kaas ı içinde ve bütün bunun so-
nunda Türkiye Barolar Pirlii say ı n1 ığı nı kazanahilmi ştir, he ı1de-
niz bu günküyönetime say gınl ığım ı sunuyorum Ama gelmi ş geçmi ş yö-
netimlere de ve ba şkanlarına da sayg ı larımı sunuyorur. Ve bir tek
satırın, alt ın ı tekrar.çiziyorum, Anayasal kurulu ş lar diyoruz, hepi-
miz. Yüksek hakimler kurulu diyoruz ve de henimiz kat ı lıyoruz.<e İ-
mi ş ve bu güne kadar gelecek genel kurullar ıda say ınl ıkla kutlu-
yorum. Çünkü kendisini temsil edecek, yöneticiyi seçmesini bilmi ş
efendim.

Eğer lütfen sat ır altlar ı nı çiziniz, ayrıntı lar ı nın mtna-
kaşas ı nı ve tartışmas ını bana blrak ı n ı z, hu<Tün Yüksek Hakimler kuru-
lu yok ise, bizatihi hukuksal varl ığı türünden yok değ il, seçmesi-
ni hilememi ş lerdir. Seçmesinde, kim kimi temsil eder olduunu iile-
medikleriiçin bu i ş i yapamamşı lard ır.
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Ne mutlu bizeclemiyorum, ama benden ö zeki bütün kurultay-
ları kutluyorum. Kutluyorum ki, •en kritik dönemde, Muammer Hoca
\vurguladığ i gibi, o son döneme değ indi. Ben son dönemdn daha ö
dönemide . vurcTuluyorum.Ne mutlu bu günlere ki, Barolar Birli ğinin
büyük bir mümeyyiz vasf ı , ile varsak eğer, öncelikle genel kurul
sayesinde seçmesini h'ilmi ş izdir.sonra, eçmi ş bütün yönetimler bi-
zi sokağa düşürmerni ş lerdir. Bizi siyasete dü şürebilir, bizi sok
kavgas ına düşürebilirler, bizi ne bileyim, siyasetin her türlü, ffl
gas ı önüne <Te€irebjljrler. ve ben rreçmi ş bütün kurultaylar ın te:
silcisi olarak çok sevdiğ im sayg ı duyduğun,iti1a Beyefendinin
lerinden öperek sözl-erime son veriyorum. (alk ış lar)

BAŞ KAN: Te şekkür ederiz sayın ÖZTURANLI. Sayın Nejla
/	 FERTAN, Istanbul.

Necla FERTAN, ISTANBUL BAROSU: Di yen Ba şkanlığını , Bar<lar
Birliğ i Başkanı nı , Yönetim Kurulunu, ve siz say ın deleceleri, v
beldemizin mensup olduğu haroyu mensupolduğum barom ve kendim ad ı-
ma saygıyla selaml ıyorum efendim.

Avukatl ık, insanl ık kadar eski, adalet kadar ulvi, adalet
•mülkün temelidir. Adaletin tevdi edildi ğ i yerde üç suje h1ilunurl

Iddia, savunma, ve hük.m. I ş te öğretiye bu farkl ı tariflerle ve
bu farkl ı sözlerle girdik. Mesleğede bütün bu hicivdümlelerle Ia ş-
ladık. Ve ilk gittiğ irniz mahkemede otur dedj İer, kalk dediler, yar-
gıtaya gittik,daha az ımı z ı açmadan o nas ı l anlatımd ır bilernedeik biz
çahucac ık anlatıver merarnin ı vkti..iz yok bizim dediler, Yı llargeç-
ti, durumu biraz an1d ık durumların farkı na varım, çareler araken
Barolar ve isabetli bir kararla Türkiye }3arolar ı , Barolar Birliğini
kurdu.

Barolar Birliöi huqün, 15.(enel Kurul toplant ı s ı nı yanıyor.
Bugün Türkiye Baroları n ı n hepsi hala vesayet altında9 ırlar. 15 y ı l-
d ır, burada savunma mesleöini temsil eden seçkin delegeler mesleğ in
dertlerini ve sorunlar ı nı dile oetirmeye çalışırlar ve barolar Bir-
liğ ide can ve ba ş ile bu sorunlara bir çözüın bulmaya çal ışır.
itiraf etmek isterim ki, buqün katı ldığım genel kurul toplant ı s ında
bana verilen çal ışma raporu gerçekten ciddi ,cerçeten iyi de ğerlen
dirilmi ş bir çalışma yı ijnın simgesiir.	 1

-78-



Kendilerine huzuriar ı nı zda te şekkür etibeyi bir borç hiili-
yorum. Biliyorum ki, Vinetlir I<urü].0 ve Barolar flirlii Ba şkanı son
deree.ç ko şullarda, kendilerinin deyimi ile narasal tabiri kul-
landı lar onu biiniiyorum bai İas ın1ar, o narasal destekten de yoksul,
zor bir çalışmaönemjnj geçirdiler. Her türlü te ş kkürfi üzerinde

• bir devrenin sonUnda kendilerinin karşı s ınciay ı z. Bizi teselli eden bu
noktada bir tekşey var. Yı llard ır Yönetim Kurulunda, aynı fedekr
üyeleri görüyoruz, bu zorluğu bile bile kendileri bu göreve talip
oluyorlar, buda bizim kendi.erjne olan vicdan borcumuzu biraz ha-
fifletiyor dorusu çizrneden ecemiyece ğ im •	. .	 .

Efendim, biz avukatlar,: yani ellerine iDa şkaları nın sereti
şeref 1, hürriyeti ve hayat ı tevdi edilen üyeler.. Bizim iş imizi ba ş-
kaları nın şerefini, b? ş kalar'ın ın hürriyetini, ba şkalarının hayaLn ı
savunmaktır. Biz hakk3. yenen ki ş inin yan ırdyı z. Biz hürriyeti eh-
dit edilen kisinin yar ı ndayı z, biz hayat ı söz konusu olan ki ş inin
yOnunday ı z, onun çoiu;unun çocuunun, onun anas ı n ı n yanındayı z.Aına
biz o fiili i ş leyen L ş idei1iz, veya ö fiili i ş lediğinden dolyı
san ık olan ki şi dei1jz, am görün bak ı n ki, biz hukukun üstünlüil
prensibini hakub 'ett:rdjk, sabahle'yin sayı n ba c kanımın yerinde şart
ettiğ i gibi yeminler ın dahi içine dahil ettirdikde,ke pdimjzi sa1runrna
yapal ım, ufac ık bir cümlenin tashihine mahkeme hakiininden rica etti-
ğ imiz zaman kendimj duruşma salonunun dışında bulur olduk..

Hanai davayı aldıksa, hani davay ı takip 'ediyorsak, ona
göre yerimi? tayir.ediljr. 	 oldu, ona <Töre adland ırı lir- olduk. Öz-
de ş leştirildjk di» r. rapor. Hakl ı , biz savunma vanal ıTn dedik, ken-
dimizi savunma. du: ımuna sokuluyoruz nerdeyse. Ne garir bir tece ıli
10 yı l evvel Burs.! to plantı sında n cfin katilmış olan arkada ş larım
hatırlayacaklar, )en yine bu kürsüden ben avukat ım, mesleğ im savtun-
mad ır, onuruınla, iaysietm1e, ben bir avukat ım demi ştim, 10 y ı l
sonra, 1982 yı 1 ı 5a, aynış kjlde aynı sözleri söylemek durumunda-
y ım burada Diz Favunma - :Tapahiliyormuyuz, hiz inand ığım ı z ş ekilde
istediğ imiz sek de, hakikaten inandığımı z lir savunmay ı rerçekle ş-
tirebiliyorrnuyu Delere arkada ş lar ımi konu şmaya ba ş ladıkları da,n
beri dnliyorum. Rimisj.	 rqi ç ıkarilmamış tır diyor, kimisi ç ıkacak
seçim kanunlarjan hah9ediyor, kimisi anayasa böyle olmal ı dır, ş y-
le olmal ıdır cUDr,
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Bende bir çileği yurdun dörthir taraf ından taşımaya al ış-
mış siz deleqelere hep aynı konuda sesleniyorum Diyorumki., yönetim
kurulu, mes1ein sorunlar ı diye bir takım sorunlar ı tesbit etmi ş ve
bu sorunların halli için ba şvurduğu yollar ıda raporuna koymu ş v,

• getirmi ş . Ama bize hiç bir zaman ben bu sorurlar ı , hallettim bunla-
• .rı yaptım, i şte halledeeğim demiyor ve dürüst bir davran ışla ben
bu sorunlar ı tesbit ettim ve hunlarıda yantım. Sorunlar tesbitedil-
diği tarihten bu yana geçen k ısa süre içinde şimdi huzurİar ını z
vaktin k ısalığı nedeniyle i şlal edemiyeceğim, tker teker saya9ııya-
cağım, ç ığ gibi büyümü ş .	 •

Ben genel Kurulumuza seslniyorum ve diyorum ki, deriç ık-
tı , ç ıkmadı , para geldi, nelmedi,hö1n bunlar ı ricaederim, daha
sonrada hallede ı iz. Eğer biz hakikaten savunma mesleğinin cörevlerini
yapıyorsak, bizim i şimiz savunma ise ,biz evvela onurlu olarak na-
sil savunma yapacağız, öyle bir arkada şımin demin söylediği gibi ce-
za mahkemesinde, s ıkıy8netim mahkemesinin, falan mahkemesininmse-
lesi değil. Bütün mahkemelerde, biz nas ıl savunma yapacağız, ama
arkada şıma ben bi şeyi hatırlatmak istiyorum. Eğer savunma şu mahke-
mede veya bu mahkemede qünün ko şullar ı itibari1e daha çok savunmay ı

•	 gerektiren olaylar varsa, ve savunma oralarda da yarulamaz hale çTel-
mi şse, artik onun konu şulmas ına, ona da ınflsade ediniz. Normal hi?r

,şeydir, hanqiolay, günün ko şuluna rTöre entht kademeye ç ıkmış sa, el-
bette o olay, daha 5nce konu şulacakve o olaya bir çare bulunacakt ır.

Bakınız efendim çaresi bulunmu ş şeyler hile geri dönüyck.
Hatırlayını z 1970'li yılları . Hat ırla.yını z Anayasa mahkemesinin ver-
diği bir kararı .Kendisinin kötülük yapam ı aağı , o iininanı lar
kimseler, demire vürulaınaz diye bir karar verilmi şti. Anayasa mahke-
mesinden bu şonucu almak ne kadar büyük çabalar sonucuydu, bu 9rar ı
almak, . l3akınız hucrün eli kalem tutan, (dikkat edin hak ınız eli
silah tutan demiyörum hiç bir zaman) şiir yazmış , roman yazmış ,

avukat ve Baro Ba şkanlar ı , keiepceleniyor, öyle ise, o arkada şım
niye yaln ız onlardan bahsediliyor diyen arkada şıma şu cevab ı ve4mek
isterim. Cüntin konusudur da ondan. Art ık lafı daha fazla uzatma an
Genel Kurulumuza söylemek isteci ğim . tekhir şey var
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im

Senede bir defa tonlanıyoruz, önemli meselelere biz bf ırada
bir çre yolu bulmak ve bunu görev yapacak olan yönetim kuruluna yol
göstererek aç ıklamak zorunday ı z. Yönetim Kurulunaherseyi. bırak ı nak,
bir daha sene buraya çeli p bunuda yapmadı , bunuda yapmad ı demek son
derece kolayd ır '. Yönetim Kurulu büyük bir aç ık kainlilikle i şte so-
runlar ı nı z, i şte benim onlar için yapt ıklarım diyor. Netice aldım
demiyor. Ama netice al ınacak açil bir durum var. Avukat olarak eğer
siz savunmaya inanıyorsanı z ki, inand ığını z % 100, öyle ise savunma
yapabilmenin çarelerini ,yasal yollar ı nı burada hep birlikte g5rü ş-
mek ve bunu Yönetim Kuruluna aç ıklamak ve Yönetim Kurulun'dan fa
bir dahaki yı l bunları yaPmas ı nı istemek. Veya ba şka çareler dü şü-
nüyorsanı z o çareleri aç ıklamak.

Onun ötesinde falan Baro para vermi ş , falan baro naraver-
memi ş . Bir arkadaşım dedi ki, 100 bilmem kaç lira biz avukatlar için
nedir ki, yok öyle değil meslektaşım. Biz hurdaki avukatlar için
belki nedir ki, 30 y ıl ını doldurmu ş bir avukat ım ben belki size
bedden daha eski bir avukats ını z, bizim için nedirki, ama siz 1?ili_
yormusunuz ki, binlerce avukat, 18 bin avukat belki 16 bini 0 si-
zin söylediğ iniz rakamı veremez durumdad ır.

Eğer Barolar Barolar Birİ iinin aidatını ödeyemiyorsa Bao-
lar kendileri o aidat ı .alamad ığı için, efeniın Barolar T.ir]iği aiada-
tı nı alamıyorsa, Barolar Birliğ i hakk ında takihat yans ın, Barolar
Paralarını alamıyorlarsa üyelerihakk ında takihat yans ın. Bu ne kadar
kolay, Barolar şak ır şakır paras ı nı vermedi diye, üyelerini ç ıkart-
s ın. Biraz evvel Stajyerler için konu şuyordu Ilhami hey, binle1ce
genç meslekta şım, yaz ıhane kiraları nı ödeyemez durumda bugün. Yani
meslek ne maddeten ne manen bize istedi ğ imizi vermi ş durumda d ğil.

Peki 30 yı l ı nı doldurmu şsun, sana n ne istiyorsun dijor
sunuz, hayır, ben savunma yanarak ölmek istiyorum, Allah k ı sme9
ederse ve de hür savunma yap ı ldığını cörerek ölmek istiyorum.Hür-
metler. (alkış lar)

BAŞKAN: Te şekkür ederiz say ın FE.TAN, Say ın Ertan 13	 :tcI,
ANTALYA, buyurun efendim.
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Ertan BtLEYtCI, ANTALYA: Sayın başkan, Yüce Kuru1umuz ı n çok
kıymetli üyeleri. Hepinizi, say< ı 1ar.ımıa selaml ıyorum. 17 Ocak 1981.
tarihinde say ın Birlik Ba.şkanımı z ın daveti üzerine Ankara'da Paro-
lar Başkanları bir toplantıya carı 1mış1ardı ..Benae o ton1antıya
kadıldıın fakat kat ı lınadan önce bjr ranor tanzjm ettik. Çünkü g9ndem
de vergi kanunlar ının mesleğe ve meslekta şlara getirdikleri sorunlar
ve Baroların akçal ı durumu tartışılacaktı .

Biz vergi kanunlar ının daha doğruu bu kanunlar daki dei-
şikljklerjn meslee ve meslekta ş lara getirdikleri; sorunlar ı dile
getirdik. Ayr ıca, Barolarjn akçal ı sorunlarının düzene kavu şmastı
düzelmesi için, neler yap ı lmas ı cerektiğjnj yine bir raporla hildir-
dik. Memnuniyetle görüyoruz ki, vergi kanunu dei şik1ik1erinjn res_
lektaşlara ve mesleğe cetirdij sorunlar yönünden Barolar I3ir1ii-
nin, sayın ba şkanı ve Yönetim Kurulunun çok olumlu giri şimleri
nucu bu deği şiklikler meslektaşlarımıza büyUk ölçüde zarar vermekten
çıkmi ş bulunmaktadır. .

Keza ayni toplant ıda kamu avukatlar ının baz ı sorunlar ını
dile getirmi ş tiin, ve o konuda da giriik çal ış niar ı sebebiyle ve et-
kisiyle, kamu avukatlarının rnaddi.durumları , ek gösterge, ve tazmi-
nat verilmesi sı'.retiyle bir miktar düzelmi ş durumdad ır. Fakat anı
toplant ıda birde ekonomik bunal ımın mesleğirnizi ve meslekta şlariLmı zı
tehdit eder bov ıtlara ulaşmakta olduğunu buedenle avukatın ekonomik
özgürlüğünün bc-zulmakta olduğu, bunun için baz ı kanun deği şiklikleri
yanılması çerekiğini önerrnitik. Bu değ i şiklikleri si1ere arztde_ -
ceğim.Ancak şöyle bir tereddüt has ıl olmutu ve halen bugünde 0
tereddüt var. Bu isteklerimiz kabül edilemez deniyor.

Çünkü, avukat ın zaten çok kazand ığı , daha çok kazanmakis
tediği için bu deği şiklikleri önerdiöi dü şünülebilir. Fakat 1136 sa-
yıl ı kanun ç ıkmadan önce kat ılan arkadaşlarımı z hatırlayacak1rdır
1963-64 yıllarında Ankara Barosu bir tonlanti. düzelemi şti kanunun
haz ırlık çalışmalar ıyla ilgili olarak. 0 to plant ıda avukat ın naras ı
olmad ıkça dava arzuha'lının mahkemece kabul edilmemesiyolunda hr
ilke karar ı al ınmıştı .- Bilahare kanun tasar ı s ı haz ırlandı , ve ka
laştı , biz ' o deği şikliğin aerçekle şmediğini gördük. Yani herkes
kemede kendi açabilecek ve takir edebilecekti.

1 mah-

-82-



Fkat bunun yan ında 35 madde ile isLedi ğimiden fazls ının -
35.maddede adli islemlerde ve resnidairei?rdeki

çek şme1i ve çeki şmesiz i şleri takip 	 yaln ı z naroda Yaz ı
.
 1 avu-

katlara aittir deniliyordu. Bu bize verilmi ş büyük bir hakt ı irlü-
tuftu, fakat çok k ısa bir zaman soflra, 262.970 y1linda ve 1236 sa-
yı l ı kanunla Resmi dairelerdejçj çeki şmeli ve çeki şmesiz i şleri takip
hakkımız elimizden al ındı ve hiç bir tepki gösterraedik, ve hel1ide
unuttuk bu meseleyi.

•	 Şimdi onun içih diynrum ki, yeniden hz. ı şeyler isteylim.
Mesela, bizim önerilerj ınjz Antalya barosu lrak şunlard ı .Bunlrın

• hepsi değil, birisi veya bir kaç ı elde edilebjljrse kanun dei ş ikliĞ
ile büyük ihtimalle mslejmjz ve meslokta şiarırnız ekonomik hual ım-
dan ç ıkacaklard ır,

öyİe diyoruz teklif" erimizde; yaz ı l ı usüle tabi dv9ar
ile asliye ceza ve a ğır ceza davalar ınCa taraflara avukatla te9sil
zorunluluğu qetiriimeijd.j:r. Belli miktar ı a şa ı sözle şmeler ve ta şın-
maz mallara muteall ı k qozleme1er ile sekle r ıayets ı zlıın intale

•	 müncr olduğu ınuameleleı-de Ve res eri tanzi e lniesi gereken noter

	

•	 muarnelelerinde avukat bulundurulmas ı mechur± oimalıd ır. Verqi uz-
laşma komisyonlar ı ve vergi mahkern2lerinde mükelIefler avukatla tem-
sil edi1melid.ir. Tapuda ya pılacak belli miktar ı ta şan muame1e1r
de avukat bulunmas ı zorunlu olmal ıdır.. Avukat ın haz ırl ık soruştur-

	

•	 mas ında bulunraas ını mümkün k ı lan kanun deisikliklerj yan ı lmaliid ı r.

Avukatl ık kanunun 164,maddesinde yap ılacak bir değ işiklikle
karşı tarafa yüklenecek avukatl ık ücretinin avukat ad ına hükmedilme-
si temin edilmelidir. Ver gidavalar ı rıda da. takdir ohinacak vekalet
Ureti nishi esaslara göre tayin edilmelidir. Keza gününko şullarına,

	

•	 göre avukatl ık ücreti belirli bir miktadan a olmamal ıdır. Diğer
• bir anlatımla avukatlık tcretine bir taban cTetirilmelidir ş ekJiJnde

önerilerimiz olmustù, fakat maalesef hu-rüne kadar bu .öneriieri ı jiz
hakkında Birlikçe ne hi bir giri şimde bulunulduğunu hilemiyoruz,
eğer bir giri ş imde bulunulmamış se , onun üzerine parmak hasmaya
zaman gelmi ştir ve rreçmek .tedir, mesleğirnizde elden gitmektedir bunu

•	 kabul etmek zorunday ı z,
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Ikinci bir konu, yine ayn ı toland ıc- Barolar Birliğ jnin
akçall durumu aörti şülürken, demi ş timki, kanun encTelliyor ancak
biz Antalya barosu olarak U yelerijzden yı lda 1200 liray ı geçmemek
üzere teberrU alal ım diye dü şünfirfiz ve bunu tat bik etmeye çalıişaca ı
demi ştim, bu fikrim tasvip görmedi ve hatta biz bunu yuycrulad ıktan
sonra bir nakil talebi vaki.oldu, cTirj şt	 bir teberrU vermek is-
teyen Uyemizden, o barolar Birliğ ine intikal ettirildhrw Barola
Birliği itiraz ı kabul ederek, Barolar teberru alamaz, şeklinde bir
karar verdi bu Içonuda. Fakat bilahare hak ı ldıkj' hiç bir baro para
göndermıyor, ve hakikaten büyük bir bunal ıma dü ş tü maddi yönden
Barolar Birliği bunun üzerine hatırları nı zdadır, bu sefer Barolar
Birliği' Berolara bir genelge göndererek üyeleriniz aras ında qà15
biçimde teberru kamtanyas ı aç ı larak ne yapın yapın bizim paramı z ı
gönderjnjz

Bu arada, hiz cTerek teberrU ile gerek tabii Barolar B İr-
l iğininakçal ı duru.rruun düzelmesini teminen bÜtün borÇ İarımı zöde_
diimiz gibi, h ı gtir için hiç bir bor ' umuz yck. Bu arada ranorda mali
raporda, hiç para ö. emeyen barolar say ı lrnış , ve hatta deniyor ki,
ir1iğ jmjz ad ına tahakkuk etmi ş olduklar ı kesc'ekten tek turu Ş 5n_

dermemj ş 1erj l9Fl -1982 dönemi icinde deniyor ve hakikaten bu
hiç tasvip edilecek bir davran ış değil.Ahte vef aya ayk ırıd ır her
şeyden önce bizeE..

Fakat hmjn yanı nda isterdik ki,' hiç borçlu olmayan Baro-
larda heljrtilsjj Ben Onu belirledjm, hiç göndermeyenlerin veya
eksik	 söyleıniyorumda, tam gönderenlerin isimlerini
bildirip, kendilerine hem baromuz, hem de Barolar Birliği adına şük-
ranlar ı mı sunm-k istiyorum.

A,fyon,Antalya, Artvin, Burdur', Çanakkale, Corum, 'Edirne,
Elaz ığ , Erzururt,Gjresun r Hatay, K ı rşehir, Manisa, Nev şehir Rize,
ve Sinop Baj-o1ar ı , yani 61 Barodan 17 P;Aro borçsuz, Denizlide varsa
onuda kutlar ı .z. Borç1arn ı tam olarak ödemi ş görünüyor listede, bu
keseneklerin ruhakkak surettq ödenmesini rı prekli örmekteyiz.Ayrıca
yine o tonlantakj bir karna qöre üçüncü Türk Hukuk kurultay ına
Baroların akçai iard ımda b ı lunmas ı ve Baro1r ın ayrıca kendilerinin
kutlama törenleri tertip etrnemesjni dair bir karar al ı nmış tı . 

1
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Bu karar üzerine biz bir ba ı ş ka ı anyas ı açtık, eksik
olması n üyelerimizden, ve bu La ış kampanyas ından top ladığımı z pa-
rayıdanprolar Birliğ ine gönderdik. Fakat yaz ı larda bu ba ış kmnan-
yas ı na gidilmedi ği ve para cyönderilmediği belirtiliyor ranordalHatj-
r ımda değ il ama tahmin ediyorum 30 bin lira civar ı nda bir katktda
bulunmu ştuk biz.

•	 Anayasa haz ırl ıkları için Türkiye Barolar Birli ğinin bütün
Barolardarı görüş istediğide hat ırlarınzda olsa gerek, fakat çk
kısa bir zaman verildi ğ i için biz üyelerimizin ribrüeUnU alamad ık,
zaman yeti şmedi, onun için eski baro ba şkanlar ı arkada ş larımı zla
kısa bir çal ışma yant ık fakat tam manas ıyla bir çal ışma yanamadı k
gbriletimUzd hildirdik. Tabii bu konuda görü ş vermek yetkisi avukatl ık
kanununun 121/15 maddeirıe cöre m1nhas ıran Birliöin takdirindebulun-
duğuna göre büUk bir nezaketle Birlik bütün haroları n bu konudaki
görüşünü sormuş bilunduuna göre, bu konuda birli ğ i tenkit etmemek
gerekir kanaatindeyim ve bu olumlu davran ışı ve bütün harolar ıı
görü şünü sormu ş olmas ı nedeniyle-de ayr ıca tebrik etmek cTerekirJ
Maruzatım bundan :.harettir, heyetinizi sayr ı larimla seiamiar ımJ
(alkış lar)

BAŞKAN Te şekkür ederim sa yı n B İ IJEY İC İ S yı n Orhan C hit
ILHAN, SAKARYA .

Orhan Cahit tLHl- ı BAKARYA: Eenirn muhterem riyaset di-
yanı nı ve muherern heyetiniz: sag ıyla selamla ı- ım. Barolar Birlii
ilk kurulduğu yaman kanununu: çok cenie gayeier tan ımış olduğu
Barolar Birliğ inin memleketimizin farcsin3e birçok faydal ı har1ket-
leri ve öyle olaae ı ümüdine kapı 1m ı idikFaka€ ben belki biraz
kötümser tabiatl ı bir Ihsan olahilirm, ctörü ş lerim belki yanl ı 91a-
bilir, ben Barolar Birliğinin k' ırulduğundafl bu yana k'endi örevinin
d ışındaki ş eylerle daima me ş gul olduğunu ve fakat crtirevi ile hiç
bir zaman J,lilenmedi ğini gördüm. Sözlerim bunlara matuf olacakt ır.
Hatta sözUm bu(-ün görev bas ı nda olanlar ın dıındakileri de içine
almaktad ır,,	 •	 /
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Efenim, bildiriler, kongrelerden sonraki bi1dirileriouduk
bürokrasi ile çok iyi bir şikyet1eri yok.,-Adli müesseselerle rTayet
iyiler, 1'nayasa mahkemesi ile gayet iyiler, yok efendim Dan ı tYla
iyiler, hiç bir şikyet1erjyok. Fakat biz bak ıyoruz, bu' mesleğin
çilesini çeken insanlar olarak Temyiz Mahkemesinden beim 26 seelik
mesliğjm içerisinde 26 bin tane şikyetim•var. Pirisine beyaz demi ş
öbtlrüne siyah demi ş . Tab1ihj karar sebebi yap ı lmi ş , emsal göst ril
mi ş , ben böyle yapar ım dercesine Bektasinin namaz ı gibi andest iz
namaz kı lınınaz demi şler, ben kilar ım ol'ur demi ş . öyle kararlar gör-
müştiz, Benim Barolar Birliğim bunlar ı ortaya koymal ı , ciddi ciddi
Temyiz Mahkemesjnj, bir memlekette Adalet Mtilkün Temeli ise say ın
Muammer ?..KSOY'un ikaz etmi ş olduğu gibi doğrusuda budur, o adalet..
dönüp dolaşıyor, Temyiz mahkemesine <diyior. Temyiz Mahkemesinde
Adalet yoksa, art ık mahkeme hükümdaram ı gidecek.	 t

Hal Böyle olduktan sonra benim Barolar Pirli ğimin bu husus-
taki şikyetlerj sikünetle geçistirmi ş olmas ını ninni aihi uyuakta.
bulunan bir memlekette ninni söylemeye benzetiyorum. Dan ı tay, bir
zamanın iktidar ı İ ;haşında bulunuyor, devlet şuras ı dünyada emsali
görülmedik, adeta emisyon fabrikas ın uğramış ir memlekettekihak-
not fabrikas ı gibi ınütemadiyen yürütmeyi durdurma kararlar ı
tıyor ondan sonra, bakıyorsunuz, yöky yok, şu bu yok. Ben biliyorumki
6 sene öncelerine ı1aşmış , dünyanın en zehgin devlet cjelene Une şa
hip bir milletin evladı olarak bu derece kelimenin bütün mana4nı
iddia ederek söyltor ı.m; bütün mehanetine şimdiden katlanmay ı kabul
ederek söylüyorum. bu kadar cidietsiz bir tutum görmek isteme ı!n.

?5ylè bir 1evletin, koca bir tarihin bu<ftin ya şayan bir i men
-subu olarak, bund;-ı elemduyarırn. Ve benim Barolar Birili artkk bu

çileği hergün ena: 10 sefer çekmi ş olan Barolar Birli ğihunu hLç
değilse nezaketle 3öyleyebilmelidir. (Salondan itirazlar) Ben bir
hükmi şahsiyeti to: ısil ediyorum. 0 adabin s ınırını ben bilirim hiç.
kimsenin haddi değ:..ldir bana bunu demek.	 .

BAŞKN Sy ın ILHAN, bu ana kadar gayet c ıüzel getird
bundan sonrada l'Ut:en aynı hava devam etsin.
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ILHAN: Efenim•biz hiFederasyönüz, hanunun tesbit et ı iş
olduğu hirfederasyonuz. Ben herhanq.i bir insan değilim. Sakr a
T3arosunun deleqesjyj, bir hükmi şahsiyeti temsil ederim. Onun i için
sayın ba şkandan rica ederim, olumsuz bir şekilde sözümü kesenlere
mani olunsun. Bugüne kadar Barolar Birli ğide vazifesini doğru yanmış
olsayd ı , Anayasa mahkemesi vazifesini do ğru yanmışolsayd ı , bütün
anayasal kuruluslar vazifelerini doğru yapmı 'olsayd ılar, ürkiye
buhale gemezdi.Bak ıyoruz memlekette bir karasa olmu ş ortal ık yıkı l-
mış , hepimizin dilinde ne var, siyasiler bunu yapmış . Dur haka ım
siyasiler, onlar gitmisler ; onlar kendilerini müdafaa imkanlartna
sahip ;dcğiller . burada. Ama Anayasa mahkemesi ne yapmış , banı j,tay
ne yapmış , Yargıtay ne yann ış , hız ne an. ık b ır narc'a unahıııı z ı
itiraf edersek , şu neticede bir parçada bizim rolümti.zür ı olduğunu
kabul edersek, bu i şler çözflür,	 .

Beyler soruyorum,	 Fshas hakk ında kanu,,
hala yürürlükte- bulunuyor. Hangibiriniz bunu şimdiye kadar ' dili ge-
tirdiniz. Da şka bir şey zöyieyia mahkemelerin ururunasahsyetine
haysiyetine, büyük sayu duyuyoruz, vatanda ş l ık cTrevirniide budur.
Peki Orman Kanununun tuvakka birinci. maddes. , öyle bir 

rnadd? yok-
tur. Orman İdaresjnin kendi davas ını delili haline cietirdi. Bir
yerde orman olup ol ı adığ:nı orman yasas ında, ... qeçmerni şze, buras ı
Tarım Bakanl ığına, daha sonra Orman Bakanıığına sorulur.- Ondan son-
ra anayasaya co1 merakl ı olan benim anayaa rcahkemem tutmu ştur, bu
anayasaya aykırı değildir, ancak oraya Bakanl ığa sorulduu. zaman
Bakanlıın verdiği cevaba hakim bağl ı değildir, isterse hakim 4ah-
kikat yapar ve neticeye bu şekilde ulasır.

Efendim Hotantoların ülkesinde yamyamlar ın ülkesinde ir
davac ıyı , sen hakl ımı zın değilmisin diye ona sorup onun ağ zındn
ç ıkaca cevaba göre hakimi ichar eden bir kanun yok iken benim Bar
lar Birliğim bu rTtinekadar niye bu maddeyi görememi ştir. Evet, en
feveran ediyorum, ama niçin f-everan ediyor ıim. Senelerden beri ir
bekliyorum, bekliyrurn,2 senelik Avukat olmu şum, yine benim a-
yin MESLEKTAŞLARIM Belki benden daha fazla bu mesle ğin içerisinde
senelerini çreçirıni ş olan, insanlar şu feveranıma hak vermeipte hana
adabı muaseret dersi vermeye kalkariatsa çok daha fazla feveran ede-
rim.
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Anayasanın dei ştiri1mesj meselesi bahis konusu o1uyr,
kabul edelim, 1961 Anayasas ı çok qüzel, bir hadise olmu ş , bir dünya
yıkılmış hiç dec j1se oturup elimizi başımı za koyal ım, kabahat biz-
demi, şu anayasada bir kusur varm ı yokmu, dü şünelim, bir otok±itik
yapal ım, yok efendim, 1961 anayasas ı çok ii, neden? çok iyi Olduğu
için mi böyle olduk. 1961 Anayasas ının ne olduğunu ğörmek için' on-
dan evvelki anayasay ı görmek laz ım. Ondan evvelki anayasa bir rto_
mobjldi, direkslyonu vardı , ctaz 'pedalı vardı , freni yoktu, 1961
anayasas ında bir direksiyon var, 20 tane fren var, bir tane car e-
dalı yok. Bütün hükümetlerin s ıntına vurup duruyoruz, nartilerjdi-
yoruz, siyasi te şekküller diyoruz, ama-.bunlara en ufak bir ad ım at-
manın fırsatını vermedik.	 ..

Sayın Muammer AKSOY heyefeniye sa ygılarımla arzederimki
herhalde kendileride o hadisenin içerisinde .0 neticelerin o fikir-
lerin bu neticeleri vereceğini ümit etmiyorlardı . Ama şu husus vard ı
terazi salamd ır, ben Anayasaya bir kusur.cörmem, terazi sa1arJd ır
ama hiç değilse bunda tartanar yanl ış tart ı yanıyorlard ı , bunu de-
me hakk ına sahi r1al ırn. Ben şahsen benim 'paro1ar•Birlijm hunuher-
kesten evvel söylerse, ben burda feveran etmek mecburiyetinde kal-
rnam,

Yalnız sunu ifade etmek i-tiyorumki, baz ı arkadalar konu-
şurken, gerine gerine konu şuyorlar, unutmas ınlar sözlerime ba şlama-
dan evvel ben dedim ki, bir federsyonun htikmi sahsiyetine şahip
bir mensuburıun temsilcisjyjrp dedim. Büyük Darolar ın, o dayoky,
İstanbul Barosunda şu kadar ki şi varmış , Ankara barosunda şukadar
bin ki şi varmış , onların .kalahal ıklığına s ığınıpta burada rahat ra-
hat konuşmaya kalkarsan ız bende yarın haşvururum, yapacağımda odur
aten, asl ında Lüksemburg'da büyük bir devlet de ğildir,' Birlemi ş

Devletlerde bulunur, bir oyu vard ır, Amerika Birle şik Devletleri de
bir oy verir. Yarın Ankara4nın delecyesjde iki ki ş i rrelecektir, 1İ s-
tanbul'un da iki ki şi, bunun'a beraber hurda meslek için ,memleket

• için urasacakt ır. Görüyorsunuz, ta antalya u s ı fldan, malatyas ındkn
hakkrjsjnden<ıelen karde şlerim var benim. Bütün bu çileyi onlar
çekiyor. Ama Bakıyoruz bizim Barolar Pirlii yazd ığı bildirilerde
hukukun üstünlüğü, manas ı , meftumu, s ınırı nreye varacağı belli
olmayan, sade kanun değil, ama bu üstün hukukuku vazedecek olan
kimsedenbahsedilmiyor. 	 .
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Bu üstün hukukun münaka şas ını yapacak şeylerden de bahse-,
dilmiyor, zannediyorumki o üstün hukukun tatbikatç ı lari Barolr Bir-
liği Yönetim Kurulu olacakt ır. Şunu ifade etmek isterimki avu1a.tl ık
mesleğinin te şekkülü olan Barolar ve o Barolar ın Birliğ i bu mEsleğ in
çilesini çeke çeke, ayaklar ına batan dikenleri ç ıkarta ç ıkarta gel-.
mi ş olan İnsanlardır. Taban ın dertlerini 'i1.e getirin, yoksa fenim
manas ı münakaşa edilen bir tak ım kelimeler üzerinde f ırtınalar k ıya-
metler koparman ında zaman ı değil. Allah kısmet ederse Bar6larBir-
lİğ i mahiyetine uygun bir bünyeye kavu ş turulduğu zaman her Baro e şit
sayıda.delege İ le temsil edilmi ş olduğu zaman o zaman anlas ıltr.
0 zaman herkes diyecektir ki, evet biz bu meseleyi daha ciddiyetle
ele alal ım.saygı larımı sunarım.

BAŞKAN: Teşekkür ederim. -Sayın Muzaffer TERL İKS İ Z, ADANA.

Muzaffer TEPL İ KS İZ, ADANA: Sayg ıdeğer divan; .saygıd ğer
başkanım ve yönetim kurulu üyeleri, ve çok say gıdeğer delege arka-
da ş larım. Hepinizi en içten say ğı ve sevciyle selaınlarım. Efenim
Türkiye BArolar Birliği gerçektenDevletin temeliolan adaltin
büyük temel ta ş larından bir tanesi olagelmi ştir olmaktadır. Grek
bugünkü yönetimi, ve gerekse Barolar Birli ğinin kuruluşundan bu
yana bu kurulu şta Türk adaletine Türk savunma hakk ına büyük katkı la-
rı bulunan fedai ki ş ileri saygıyla selamlamay ı bir vefa borcu sayı -.
yorum.

Bu raporu bir emek mahsülü olarak gördük ve bu çal ışmala-
•	 rı yapan arkada ş larımı takdirle kar şı lıyor ve tebrik ediyoru ınJEfe- -

nim çok büyük laflar etmek mümkün, hukuk kurallar ı nın en güzelini
•	 dile getirmek mümkün, Adalet devletin temeli dedi say ı n HocamJDev-

letin temeli adalet isprisinedayal ıd ır. Bu temel üzerine bir bina
yapıyoruz, çat ı sı nı is-keletini kuruyoruz, çat ı s ı nı yap ıyoruz. Bu
iskelet yasama organları ç ıkartıvor.Çatzs ı nı örtüyorsunuz, Bd
çatının bu temel üzerinde tek ir espiriye aayanmasina qayret gös-
teriyorsunuz. Bu adalet esprisinin içerisinde halk ın tek dayana ı
savunma görevi ifa eden avukatlard ır. Bunun böyle bilinmesi her se-

/ • viyede vatanda ş taraf ından bilinmesi gerekir, bunu vurgulamak isti-
yorum.
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Anayasada hak arama özgürlüğünü tab.i bir hak olarak tanı-
mıştır. Bu özgürlüğün anayasa mahkemesinin maddeleri aras ında tanı-
mak, acaba; halka gereğ ince yans ırnaktam ıdır, .yans ımamaktam ıd ır, bunu
görmek gerekir. Ş imdi biz bu meselenin çilesini çekiyoruz, halkla
her gün ha şirne ş iriz, adaleti icra eden mahkemelerde hakimle9le

• karşı karşıyayı z. Ben inan ıyorumki, biz büyük bir sava ş içindeyiz.
Adaletin •tecellisi için, devletin temelinin y ıkı lmamas ı için. Ama
bunun idare mahkemelerinde uycrulanmadı.ğını esefle görüyoruz. 8ida-
yet mahkemelerjnde bu uyqulanınayışın nedeni, hakimlermidir, hkimle-
rimizinde büyük fedakarl ıklar içersinde maddi, manevi ağır ko şullar
içerisinde görev yapt ıklar ı nı da kabul ediyorum.

Bugün Bidayet mahkemelerinde 30y ı ldır süren davalar a kar-
şı karşıyayı z. Vatanda ş 30 vol bir kar ış toprarının hazine malizm ıd ır
kendi mal ımıdır yahut karşı tarafı n ma1 ımııır müzakeresinin içerisin-
de çabalayıp durmakta ve ömrü davas ını sürdürmeye yetme ınektediir. 0
denli acı gerçekler ortada iken biz burada kendi dertlerimiz]ie uğ
raşırken ben şahsen vatanda şıın ad ına da ac ı duyuyorum. Bir dav1ay
giriyorsunuz, dava 15 denelik, bir 15 senede siz takip ediyorsunuz
s ı fıra sı fır elde var s ıfir..

Bu neden böyle oluyor? Bir defa. Anayasaya en güzel hükümle-
nde koysan ı z, en cüzel kurumlar ıda yasalla şt ırsanı z, eğer okurum-
lar anayasanın adaletin öngördüü temel ilkeler hududu içerisinde
o müesseeler bir gün catırdıyorlar, görev ifa edemiyorlar. Mahke-
meler buaün maalesef heryönü. ile, görev yapamaz hale gelmi ş lerdir,
adalet dağı tamaz hale gelmi ş lerdir ve bövlecede devletin temeli
her geçen gün biraz daha sars ı lmakta ve bu temel çatırdamaktad. ır.

Bugüne Türkjyee 2 bine ula şan hakim ve savc ı açığı ile
karşı kar şıyay ı z, neden bu sorunu bu denli vurgulayarak soruyorum.
Malatya'da bir davaya <tiriyoruz, 5 y ı ldır gidiyorum, her yerde kar-

ımda ayrı bir savcı , ayr ı bir hakim. Bir . fas ında rapor veriil-
memi ş , rica ediyorum efenim lütfetseniz, ö ğ leden sonra tetkik etsek
benim i ş im çok yapamam dedi, halen davam ı z sürüyor. Yine bir dava
ile kar şı 'karşıya geliyoruz,. efenim bu tesbitleri zapta geçmesi
için söylüyorum.
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-	 verdi
-	 1

Efenimdavayi. savcı -açtı , takip ett l .m, hakim ne
diye, günü denkmicjr değilmidir diye bana, gördüm ki, hakim	 ay
sonraya gin vermi ş . Bunu s ıneye çektik, duruşmaya gittik ba şka bır
hakimle kar şılatık, bu olay Tarsus t ta oldu, 4 ay sonraya crnnlverd ı
hakim bey. Sözüm şu oldu-, hakim bey istirham edece ğim, .4 ay sonraya
qün verilmez. Adaletin	 nri i 1c1mI,aclalet-	 -	 -	 - - - _...__.__,	 -	 *fll. . Ş t £_ğJb .J.Ltt •tJş J%LiL

Şımın cevab ı üzülerek söyleyim şöyle oldu	 Devlet bana fazla mesai
yaptığım zaman para vermiyor. 	 --	 -1

Şimdi muhterem arkadaşlarım, Adelet mülkün temelidi
letin temelidir. Bu temelde görev alan temel ta şı olan hakim
daşım, zamanlamas ını ayarlayamadığını içinde bulunduğu maddi
nevi halini -kürsüden dile getirecek kadar feveran içerisinde

bana fazla para vermiyor dedi. 0 halde Adalet esprisini Türki

yitirmek üzeredir.

dev-

rka-

e ma-

dev le €

e 4de

Efenim, Anayasal bir tak ım öneriler getirebilirsini,
örneğin Toprak-Reformu. Masa başında bürokratlar çok- güzel ahJ$m -
kesiyorlar, belki Istanbul ve Ankara-da hu- ahkm kesilebilir, ama
Anadol.uVa döndüğiinüz zaman toorakreformunun bir tak ım ko şullarının
olduğunu aç ıkl ıkla görmek zorundas ını z.	 - -	 -

Bir tapulama knunü ç ıkarmış s ınız vatanda şa ucuz adalet
getireceksiniz, hakk ını ucuz yolidan, seri yoldan çabukla5t. ır1rak
vereceksiniz.A ıa yıllardan beri uygulamas ı yapılan bir tapulama
kanunun 35 y ıldır ihtilaf lar ı çözemediğini- ve yasanın amaçladığı
gayenin tamamen dışına ç ıktığını göreceksiniz. Böyle- bir ortam var
iken dönüyorsunuz , To prak Reformu ya pacağız, toprak reformun na-
s ıl yapars ınız. Bunu Barolar Birli ğinin uygulaman ın- içerisinde bulu-
nan ınsanlar olarak Ac3aletle savunma gbrevi yapan ınsanlar ın Bırliği

olarak dile getirmesi laz ım, devleti yönetenleri yanl ış yoldan u.zak-
laştırınas ıl-azim. -	 -	 -	 -:

Devlet herhangi bir yat ırımda yahut hehangi bir düzenle- -
mede önce bir en-vanteriniz olur elinizde, neyi nas ıl yapacaks ı!nı z
nas ıl değerendirecesiniz. Toprak reformunda da bukural geçerli-
dir. Toprak reformunda da devletin envanterini hildi ğinisarıını1orum.
siyasi çal ısmalar s ıras ında bakanl ık sevİy-sine gelmiş ar-kada-lar ım-
la görü ştüğUm zaman toprak reformunun sadece esprisini biliyorlar
ama uygularr3s ını bilmiyorlar.
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Efendim, uygulayıc ı olarak bilirsiniz, bugün cukuro\Fada,
Adana'da Ceyhan'da Tarsus 1 ta 35 yı ldır hazine ve deği şik şahıslar
aras ında süregelen toprak ihtilaf ı dururken, Ç.ukürovadaki ara2iinin
ne miktar ının hazinenin mal ı olduğu belirsiz iken şahıslar ar1s ın-
da dahi bu konu ihtilaf]j. iken devletin mal varl ığı hakk ındabir
envanterj yok iken böyle bir temel sorunuortaya atman ın ne denli
sakıncal ı olduğunuda takdirlerinize.s ıjnrnak isterim.

Efenim bunlar gerçeklerdir, ac ı gerçeklerdir, Adalet dev-,,
letirı temeli, ise bu temele derhal el atmam ız ,hakim ve savc ı oru-
nu'nu çözmemz, hakim vesa gci aç ğıni .kanatmanın süratle yollr ını
aramamız hakimlik mesleğini qerçekten sayg ı duyduğumuz bir şekilde
saygınlıını euyurmamiz ' şarttır. Bugün Adalet Bakani. olan ki ş i!yeae
buradan seslenmek istiyorum. Kendisi uzun y ıllar bu mesleğin, hakim-
lik mesleğinin içinden süzülmü ş gelmi ş ve Yargıtay l.Ba şkanlığı yap-
mış bir ki ş idir.

Yargıtay'daki davalar ın sonuçlar ına bakınız efendim. Bir
dairenin karar ını y ıl sonunda ele ştiriniz, enaz 10 bin karar veril-
mi ştir. Efenim hukuk dairelerinde böyle ceza C.•'.irelerinde höyl:e bu.'
Bu sayın bakan ımız bu teskilat ı , Bu teşkilatın icerisinde bu yaray ı
yaşamış tır. Bu yara kendi bünyesinde i şlemi ştir yıllarca, bunun
ı zdırabını daire ba şkanı olarak, yarg ıtay üyesi olarak, Yargıtay
Başkanı olarak hissetmi ş duymu ş bir arkadaşımızdır. Bugün Adalet
Bakanıdır. 0 gün yargıda adalet da ı tıyordu, bucün adaletin yacT ı -
s ını saracak mevkidedir. Ben şunu söylemek istiyorum, Barolar
Birliğinden istediğim şu, bu say ında1et Bakanına bu gerçekleri
unutmuşsa hatırlatınas ını , Adalet kadrosundaki noksanlar ın süratle
doldurulmas ını vatanda şın adalet duygusunu sars ılmas ına sürat.e e ğil-
ınesirıi istiyorum. Aksi halde adalet devletin temeli olmaktan ç.kmak
üzeredir, hepinizi sayg ıyla selarniar ım efendim. (alk ış lar)' .

BAK1N: TESEKKÜR Ederim. Say ın Ahmed Hamdi SAYAN, iSTANBUL.

Ahmet Hamdi SAYAN, ISTANBUL g Konusmam şahs ım ad ınadk.
Konu şmadan evvel, Barolar Birli Ği yöneticilerini, sayın ba şkan.nı
dinleyici ve sayın misafirleri çok değerli arkada şlarımı sevgi ve
saygı ile selamlar ırn.
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Hukuk şahıslar ın htikmi, ve hakiki şahısların e şya Ile
ve birbirleriyle ili şkilerjnj düzenleyen kajdeler manzumesidlr.
Avukatl ık, el at ılmadığı takdirde kaybölmas ı muhtemel bulunan bir
hakkın helirtilmesi sanat ının tarifidir. ve biz avukatlar vs ı -
tasıyla aracı lığıyla, yapılan bu mukaddes savu ı rna mesleininjmen_
suplarını bir araya getiren Barolar ın dağınıkl ıktan ç ıkarak daha
tek sesli, tek görü ş lü ve daha isabetli görüsler bildirmesin sa ğ-
lamak, ve toplumda hukukun üsttinlii ğti nrensibini halka indirecek
öğretjcjljk vazifesini bihakk ın yapabilmek için Türkiye Barolar
Birlijnin kurulmas ını öngörmü şüzdtir•ve bunda da bütün arkadalar ı-
mı z ın çabasıyla ve katk ılarıyla başarı l ı olmuş zdur.

Bugün 15.Genei Kurul to plant ı sında gene hala ayn ı ca ıl ı-
lığın ve ayni idealin mevcudiyetjnjcrmekbenjm için bir bahtiyar-
lık ölmuştur. Çoğulcu demokratik düzende çok partili düzende, ana-
yasal sistejnjçinde mtlesseselerjn birbirler.v1e bar ış 	 diçine ya-
şamas ı ,anek hul-ukun üstUnlUü orensibinin sabi ııiyetle bütün fert-.
ler taraf ııdan henimserunesiyle mümkündür, inan ılmas ıyla.mflmkfindür.
Yükşa qeçistirrnek için bizde de bu . var diyerek baz ı kaideleri ve
muesseseleri koymus olmak hı cbır zaman o problemin ıçerıını re
arzu edilen istikamette vatanda şın mutluluğunu sağlamaya yeterli
olduğunu göstermez.	 .

Bugüh içinde bulunduğumuz konu ve meselenin cülkembt
noktas ı savunma hizmetinin savunma'  hakkının ehil ellerle tam ola-
,rakkulland ır ı 1 ır, kullandırı lrnac1ıı meselesine gelmi ştir. B4
toplumda anayasal düzenin demi ş ettiği kanunlar ın derhis ett ğ i
esas mesele ferdin ve ki şilerin birbirleriyle ayn ı safta devletle
davalarını inand ırıc ı adalet ölçüleri içinde hallinin imkan dhi-
• linde olup olmamas ına ha.l ıdır. Bir tonl ınnda fertler haklar ını
devletten dava ederek rahatl ıkla alabiliyor ve savunaliyor±Lra
orada adaletin daha ' iyi i ş lediği rahatl ıkla söylenebilir. Bu konu-

.da esas mesele benden evvel konu şan arkada*larim karafindan parça
parça mozayikler halinde ortaya e etiri1mjtjr. Bu hoslanılmayn
uygulmalar ve adletir, Ve dolayı s ıyla hukuhırı üstUnlüğ inü sa!Uamak-
ta geciktirici ve hatta sapt ırıcı neticeler douran uygunsuzluk-
lar tümüyle de ğerlefld.irj1dij zaman bir portre ortaya ç ıkmaktad ı r..

•	 .
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Türkiyede savunma hakk ı nın hala istenilen düzeyde kul-
lanı lmas ı nı salayamıyoruz ve. bunu salanmas ı gerektiğ i hususunda
öğretici vazjfemizi qereken düzeyde -halka indiremiyoruz, ve anlata-
mıyoruz. Bu duruncayız dmektjr. Barolar birli ğ inin esas görevi
bu teehislerirtesbitleri yapmakla beraber, bunlar ın anlaşı l ır ve
uygulanır bir düzeyde topluma kabul ettirilmesi ve Yaptırıımar ı me-
selesinde ne gibi çareler dü şündüğünün ortaya konulmas ı gerekir.
Bu tabii sanı ldığı, kadar kolay b ır mesele değ ildir ve sanı lmas ın ki
Tanzimattan beri aray ış içinde olan toplümumuz bir tak ım mevzuat
maddelerini gerek tercüme ederek,, gerek mevcut olduğu halde ke şfet-
tiğini zannederek metin halirecTetjrjr knunla ş tırırsa, yanibu
konüda bir mevzuat eksikli ğ i var onu tamamlarsak bu çare bulunur
inancından artık kendimizi biraz baska alana çekmek zorunday ı z.

Bucrune kadar yapı lan bu çalipmalar demekki sorunlara çare
etirmektir. Hala bu arayış devam etmektedir. 0 halde yeni bir n-

layış la, müesseselere kabahat bularak de(il, müesseselerin karşılı k-
l ı bir birleriyle dengeli bar ış icinde detant içinde va şayahilmesi-
ni sağ layacak bir inanc ın bir anlayışın bir asaari mtiş terekin tes-
bitinde zorunluluk vard ır. tstE Barolar Mrli?i (enel Kurulu ôlarak
bizim bu konuda, dü şündüğümüz çarelej ve 'özümleri s ıralamamz bun-
ları Türk toplumuna hildirmemiz laz ımd ır.

Mesleimizin bir te şekkül halinde kurulrnas ı ,avukatların
barolar ve Barolar Birli ğ i halinde ıevcudi;etlerisair te şekkiIler-
den farklı olarak daha önde ve esasl ı olar : ık topldameslein dü-
zenini ,disiplinini ve baĞıpıs ı zlıın ı sağlarak topluma hizmet et-
meye matuf tur. Yksa zannedildi ği aibi avuk?:tlar Barolar bir aray
gelecekler, menfaatlerini daha nas ı l elde elebilirler, nas ı l daha
çok para kazanabiljrler, nas ı l daha çok is ?virebi1irler, bunun
için bir birlik haline gelmi ş lerdir, inanc ı :. (varsa ki var sanı-
yorum) bunuda kald ırmak lafla olmaz, fiilit ımı zla kaldırmakzorun-
dayı z.

Mesela demin-baz ı arkada ş larımı z :uştular, dediler ki,,
yeni bir öneri qetirelim, avukatlar ın para. ı <lmayınca noter 1i1mem
neyi yapmas ın,. adam iki tane avukatı kira.'. <::',,noterler ter
gibi paraf ettiriyor.
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Bu avukatlara ne get ırır, h ıc bır sy getırmez, ama sunu
getirir, avukatlar kendilerine is alan ı ayırmak için vatandaşın
demokratik-alanda hak arama öz qürlüğünü bir tak ım tal:ıditler qeti-
riyörlar ne için? akça temin etmek için. Asl ında uygulamada föyle,
bir akça temini de olmayacakt ır. Binanaleyh ç ıkışlarımı z ı yaparken
ve mevzuat deği şikliği talep ederken meselaleleri crenielemesine Ve
derinlemesine, eski tabiriyle söylemek gerekiyor ihatal ı bir şekil-
de düşünmek jazimdir.

Barolar Pirliinin her baro taraf ından e şit miktarda de-
lege.ile genel kurul toplanmas ı konusunda da . çok evvelce söylermi ş
ve halledilmi5 olan bir konuya o zaman komisyon sözcüsü olarak ver-
diğim cevab ı bi1 ıeyen arkada şlara yinelemek için söylüyorum. Evet
Birleşmi ş Milleierden de misal aetirmi şlerdir, derni şlerdir ki, her
devlet orada es-it say ıda dele<-je ıle temsil ediliyor ama, guvenl ık
konseyinde veto lakkı 5 devlete tan ınıyor. Bunun herhalde neye da-.
yandığı malumdur.'	 .

Şimdi a geçrn ıs meseleleri gorustukten sonra ben ıstıyo-
rumki, barolar Ffrliği bundan böyle, mensupia:.Lmı z•ı rı savunma hakk ı-
nı ,iyi hakk ını hilanabilmesi bak ımından uygulamada sanıyorum büyük
tesiri olabilecJ: bir karara varabilsin. Biz meslek mensular ımı z ı
bir düzen ve ni; m içinde ,.disipline etmek vazifesi .içindeyiz.Bunu
yaparken savunma hakk ını korumak, ve savunucular ı koumak, bunlar ı
ıyi yapmayan,	 k tukte olsa savunucular ı disipline çekmek vaz ı fe-
mizdir. Bu koru,n' görevini èler savunma yapıl ı yor' görüntüsü içinde
kalmak istemiyo: ak avukat arkada ş lar ımı z ın, meslek mensuplar ımı z ın
savunma g8revlLnj,ödev1e7inj bihakk ın yapabilmelerini s ğlaak
bakımından bnla.n bu g3revi yapamaz hale gelme halini mü şahade et-
tiğimiz takdirde savunna hakk ını istimal etmek, yapma görevinden
çekilebilecekie: i ihtf ıalinin dikkatle dü şünülmesi laz ım geldiğini
hatırlamamız

Neti :e şudu ki, savunma hakk ını bihakk ın kullanabilmek
imkanının devar. ii şek: de aç ık ve inand ırıc ı bir şekilde tutuma-
s ıni. sağlamak, Baro1a Birli ğinin ödevdir,hunlrı sağlamak için
gereken tedbirleri de a..mak ödevidir Bu hiç bir zaman avukatjlara.
bir tak ım i ş kaynakla	 sağlamak maksad ına matuf değildir.Baro1ar
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Birliğinin ,bu1ua gayesi, hukukun ama, düny"via kabul edilejr ı demok-
ratik düzen içinde değerlendirilmi ş olan hukukun üstUnMğünu tam
manas ıyla inand ırıc ı bir şekilde uygulama alan ında denetiemk ve
kaybolmas ı muhtemel bulunan hakların . savunulrnas ıni. sağlamak jstj-
kametjnde kulland ırmayı temin etmektj, Baro1ar ı irljğjnifl esas
gayesi budur. Barolar Birli'j. buc ıüne kadar çal ışmalarında benim gö-
rüşüıne göre daima çal ışmalar ypmıştır.. Kendilerini bu başarıla-/ .	 rından dolayı kutlarım,hepjnjz hürmetlerimi sunarım..(aik şİar)

BAŞKAN: Te şekkürler, sayın SAYAN, Say.n Turgut KAZAN,
•	 ISTANBUL.

Turcùt KAZAN, ISTANBUL: Sayın meslekta şiarım önce siz-
lere. sünmak üzere Ustlendi ğim bir görevi Yerine getirmek istiyo-
rum. Bu genel kurulumuza kat ılamıyan ikirkadaşımı 1, deleqe iki
arkadaşımı z ın, alp SELFi<ve Ba şkanımız Orhan APAYDIN arkadaşımızin
genel kurulnmaza selamlar ını , sayc'ılarını ,basari dileklerini' sun-
mayı b ır gorev olarak us tlenmı c tın, bu gorevı tutuklanmalar ından

. duyd urn . üzuntqden daha yo ğun ve daha derin birüzüntüy1e yekf ne
getirmek istiyorum saygıyla (alkışlar)	 .

Sayın Başkanın şahs ında, Birlik Yöntim Kuruluha bu dö-
nemdeki duar1ı ,tjtiz, ölçülü galismalarindan dolayı şükranlarımı-

•	 z ı , en ço şkulu kutlamalar ırn ı zı sunmak isti 7orum sayctı la, idam ce-
zaları konusundaki görU,şlerj dahil, Anayasa konusundaki görü şleri
dahil, anayasa mahkemesinin yetkileri konusundaki goru şler ı dahil
9osterd ıkıe1 duyarl ık, olçu ve titizlik için hukuk devletinin sa-
vunulmas ı yolundaki çabalar ı için şükra j sunmak istiyoruz, bunu
konu şmanın başına almak uygundur diye düşündük.

'Çünkü, bugün buradaki cene1 kurul al ışmalarg hep, şu
•	 özleyi şin üzerinde toplandı , adalet mülkfin temeli, sayın hocamın

daha doğru daha anla.s ı l ır şekilde önerdij gibi devletin temeli•	
ise elbettekj biz hukukçular ın o adaletin,, yani devletin teme.lnde
yatan adaletin gerçeklesebilmesi için tek yol olan hukukun üs
lüğünü savunmamız birinci görevjmjzdjr. Ba şkan ve başkanın şa
Birlik Yönetim Kurulu bu dönemde hukukun il' tün1flü yolunda du
Olduğu için onlar ı kutlamayı Vazgeçi ım bir görev sayıyoruz.

s ınc1a
,ar ii
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Çünkü devlet insan içindir, insan ı mutlu k ı lmak içindiir
köruınak içindir. İnsan ı n mutlu kı lmanın koruyilmenin yoluda hukuk
çerçevesindedir. Bu nedenle hukuk devletinin hukukun üstün1fl ğünü
savunmak devleti savunmanın ta kendisidir. Ve onun haska cjeler gö-
revidir, görevi olmas ı aerekir. Bu yüzdendir ki, Barolar Birlii ği
çalışma raporunun ayrıntı larına girmeden anayasa dei ş ik1ik1ei ko-
nusunda, özellikle yargı ba ıms ı zlığı konusunda, özellikle yagı
güvencesi konusunda gösterilen titizii ğ i kutlamak gerekir, destekle-
mek gerekir, sürdürtilmesini istemek gerekir.

özellikle Türkiye gibi ülkelerde yarg ı n ın bağıms ı z ve gU
venceli olmas ı n ı n ba şka ülkelerden daha önemli oldu ğu için ayrıca
savunmak gerekir, ardı na düsmek, ard ı nı kovalamak gerekir. Çünkü
demokrasiyi ya şatan ba şka fllkelrde demokrasiyi koruyan ba şka kurum-
lar vard ır. Onlar demokrasiyi ayakta tutabilir, bu dedenle yargı
bağıms ı zlıına ve güvencesine ili şkin onlar ın duyduğu gereksinim
bizimki kadar önemli değildir. Bizde yargı bağıms ı zlığı ve güvencesi
demokrasiyi ve özgürlükler düzenini ayakta tutabilmenin önemlï bir
halkas ıdır, hukukçular ın o halkayı savunmas ı aerekir. Bu nedenle de
bizim bunu savunduu için ve bu yolda da tbal; harcad ığı için Tür-
kiye Barolar Birliğ i Yönetim Kurulunu kutlamamı z gerekir diye dfi ş ü-
nürüz.

0 arada yine ? . nayasa mahkemesinin tbii i ptale ili şkin
görü ş lerine de kat ı lmamak mürnk İ n değ il, yine hukuk devletini
kukun üstünlü ğünti peki ştirici olacağı için ve özellikle anaYaTan ı n
tutüklamaya ili şkin bölümünde zor günlerdeki uygulamalar ı n örnekle
rinide gördüğümüz için say ın BirliĞ in gibi benzer nedenler gibi
soyut,.her yerde herkese koruma önlemi d ışında uygulanabilecek ,bir
hükmü qetirtmemek, getirilmesine kar şı ç ıkmak bir hukukçunun örevi-
dir,ve buna kar şı ç ı kmış olduğu için, kutlamam ı z gerekir.

Yalnız ' bir eksiklik var, onunla.datamamlamak gerekic tu-
tuklanan sanıın davas ı ne zaman aç ı lacak hinmeektedir.BUg1ifl üç
y ı l ı bulan tutuklunun davas ı yoktur, hakkında soru ş turma da yoktur
ve savc ı ları rı key fine göre keyfi yetti ğ i kadar cezaevinde kalmak-
tad ır.

-96-



Hem Avrupa Insan hakları sözle şıneRinin 5.maddesinin bie
ayattığı makul süre içinde dava açmak gereği, bende savc ı larıri key-

fine insanlarj.n özqürlüğünün bırak ı lamıyacağı gereği dikkate alınır-
sa anayasada buna ili şkin bir düzenlemeyide istemek gerekir, yani
Fransa'da ,Italya'da ve Almanya'da baz ı ülkelerdeki ğüzenlemeler
gibi makul süreyi belirlemek belli ilkeler getirmek gerekir,Tü ı ki-
ye Barolar 'Birl.iininbunU da savunınası ve istemesi gerekir. Aka
daşlar tabii anayasaya savunmak şimdi q" pimizmdir, deilmidir ,tar»
tışmas ınada oi ı ilt1i ben bunları atlıyorum, çnükU bir hukukçunu ı Tür-
kiye Barolar Birlii gibi bir kurumun adaletin devletin temeli ol
duğu karşıs ında ne görevi olur, ne onuru olur nede yagami pay ı
olur, bu nedenle onu sevunması. kendi onuru kendi yaşama payı içinde
gereklidir.

Simdi burada izninizle yine Barolar Birlii çal ışma raporun-
da yeralan savunma mesleinin yani bizim en önemli sorunumuz k ısaca

il
belki çoğunuzun bildi ğ i.sorununıuza k ı saca parmak basmak ve çözim yol-
ları konüsunda Barolar Birliği çalışma raporunda önerilen yol ze-
renindeYahutta hiç değilse düşünülen yol üzerinde durmak ve bat ı
oneri yakla ımlar ını sunmaya çl ı smak ıstıyoru'. Türkiye Barolar
Birliğ ini y6 ıetim kurulunun savumaya .li şkin saptanıalarınifl hsi
doğrudur. Yaln ız eksikt'ir. 0 eksik1ii ele ştirmek içine söylemiyorum.

üçlükler güngfi.ne yüklenmektedir, kendileri eaporu yaz1liktan
bu yana bir ay aeçmi şse bin tane daha güçlük gelmi ştir. Yani ben'

değerli yönetim kurulunu le ş tirrnek için '7ni giolükleride bilgile-
rinize ve bilcilerine sunmak cverekti ğ i cözim yollar ı nı söylerkn

bunu belirtmeye çal ışıyorum. 0 yüzden savunma görevnifl durduru.ma-
s ını bile düşünmek gerekirmi gerekmezmi sorusuna cevap verebilmek
için bunlarıda şöyle bir gözden geçirmek gerekir.

Hep biliyorsunuz deerli meslektaş larım, sayı n hocamı z

ERE!''de çok söylerdi. Napolyon sayın bakan ımın sunuşundaki al ı ntı-

dan da çok sonra, avukatlar ın dilinin kesilmesini istemi şti.Bu ger-

çekleş emedi, sonradan baronun kurulmas ına falan iin verdi onları
geçiyorum, ş imdi kesilmi ştir. Bunu ortadan kaldırmak için E iilten
arat ı lmış bu . erçei düzeltmek için ne yapmak, gerekir.

-97-



Askeri' Yargı tay ı ayırıyor ı m, sayın hocam AKSOY'da k ısica
işaet ettiler, onun özellikle ikrar konusundaki hukuka uy qunyak-
laşımı nı ta 1980 ba şından beri süre gelen yakla şımını ayıriyoruTfl.
Ama savunman ın dili cT kesilmiş tir. tdarede öyle bir raporda vr.Ha-
z ırlık sorgusu denilen dönemi biliyoruz, tekrara gerek yoktur JCeza
evleri raporda var, tekrara görek yok. Raporda olmayanlar; ye ileri
arkadaş lar sanığı göremezsiniz, vekletnaxne almanız mUmktin detril.,
3 aynu. 5 aynı 7 aymı .bulamazs ını z. Noterde gidemez sizde gidernezsi-
niz.

Duruşma aç ı l ır hiç görmediğinz sanık için duru şmaya qirer-
siniz, sanık sizi ta ımıvordur, siz onu tan ımıyorsunuz, 0 sizî. aile-
si taraf.ndan vekil tayin edildi ğinizi bilmiyordur, sözlü mü4f ilik
ilkesini yürtitemezsiniz. Sanıı göremezsiniz, vekaietnameyi alamaz-
s ını z. Dosya vermek, dösvadan belge örne 1 i vermek, bunlar ın hiç biri
mtimktin değil. Sonra not alamazs ı n ı z, dosyadan . vazgeçtim, dosynın
örneğ inden vazgeçtim, görti şebilirseniz, eğer bir başka cezaevinde
bilgi alış veri ş inde bul-unamazs ını z.

Hangisi, falanca tan ık senin hakkında oyle diyor dıyemez-
siniz. Not almak yasakt ır. Sizin ona söylediPizi onun yazmasLonun
size söylediğ ini sizin ya.zmanı z yakaktır. Puna peki ne yapacar ı z
sorusu sorulduunda, al ınan cevap k ı sa ve aç ıktır. Nas ı 1s ıniz, iyi-
misiniz diyeceksiniz. örnek vermiyoriim ama bu tUr davalar ın iinde
olan arkada şlarım bunlara tanık olmuş lardır gerisini bir yana bira
k ıyorum.

Savcı lık var, raporda yeralmış , 153 say ıs ı yasanın 931rnad-
desini söylersiniz savc ıya, efenim o bu olaylat için de ğ ildirdei
Bu yasay ı der aynen firar için izin tecavüzü için yapmış lar. $'izndi
biz 141-146 uyguluyoruz ama 90.. maddeyi uycrulamay ı z. Yaz ın yazmıyo-
rum, buyurun nereye ba şvurüan.z vurun., Ffenim ceza mahkemelri
usulu yasas ında da bu hüktiin vard ır dersifliz, e burda da ceza mahke-
melei usul yasas ı uygulanmıyor der ', ve biter. Akada ş 1arıminbazı
ları bugün bir ' kaç örnek siraladilar. Gerçekten arkada şım ın söyle-
diği gibi bize öyle örettiler, kitaplara haktıım zaman halen öyle
öretildiini görü'oruın,i şte üçlü diyor, saçava ğı , diyoryargi1ama
iddia,savunma diyor, bu Uc İilden karar ıkaoak sözü nas ı l alacaks ınız.?



Arkada şlar bunun yolunu bulamıyorsanız,njçip ınüdaf ilk ya-
pıyorsunuz? sorusunu vicdan ını za sormayacaksiniz4 S8U nas ı alacak-
s ını z. Elinjzj kald ırdığı z zaman eğer insaf ii ise atar ım	 değil-
se attım. İşte yargı yerindeki durum budur. Askeri yargıtay ayın-
yorum. Şeklen bile burada bulunman ı zın mümkün olmadıııı tuanaada
geçirtirse ve atar ım diye bağırır, oturun diye ihtar ederse oturt-'
ma göıevjnj daha siz söz almak istedi ğinizde önflnüze dikilen nöbet-
çiler oturtma görevini yerine qetirtmek üzere ya da ç ıkarma, onlar
atma diyorlar, cezas ını yer.negötirrek için adaml ı oiarakha şınız-
da dururlara elinjze bile' kaidıramazs ını z.

Değerli arkada şlarım, elimizi bile kald ıranıyacaksak tuta-
nağın şurasına şöyle bir yanl ış l ık qeçfni ştir hile diyemiyeceksek bu
görevi yapmanın sayın yönetim kurulu raporuna söylendi ği gibi yap

-mamaktan daha iyi olduğunu nas ıl düşünürsünüz. Yani biz şeklen mü-
daf ii Ölacağız, savunma yerini dolduraca ız ve tabii rnaalese 1f ücre-
timizi alacağız, Biz şeklen o yargıya destek olacağız, ama görev
yapmayaca ız, yapamıyaca ı z. 'Yapmaya kaikt ığımız zaan atılaağı z
sustuu1acağı z.

Sayın Yönetim Kurulunun rapo* tuhdà yeralan durdurm4 dahil dü-
ştli ıek zorundayız. Bunlar ı yanan avukt hakk ındaki soruturm qözai-
tına altıak, t ıtukiamalar; 1402. say ı lı yasa'iın 22.maddesindek isti-
na gereğince g3rev s ıras ındaki bu soru şturma durumları hiç bir çtü-
venceye tabi olmayacak ve bu koşullar altında bu cöreviL yanmya ça-
lışacaks ınız, yaptım sanacaks ını'z, çok özür dileyerek söylüybrum,
ben kendi adıma söylüyorum enaz ından kendi kendinizi kand ıraLks ını z

Tabii söyledim arkada şlarım, de rerIimeslekta şlarım .alama
duvarı değil buras ı , bunları nicin anlat ıyorum, inan.yorumki bir
çouınuz biliyoruz, bir çoğunuz biliyorsunuz, ama ne yapal ım.buras ı
bizim evimiz. 'Bu 'evde buna çözim bulunmas ı ' mümkUn mü değil mI,görüş-
mek zorundayızda onun için anlatıyorum, dü şünelim ta şınal ım diye
antatıyorum. Yani ne yapacağımı z ı konu şal ıın diye anlat ıyorumerekir-
se gerçekten sayın Yönetim Kurulunun ra poründa 'söylendi ği gibi dur-
duraca ırnı z ı aç ıklayal ım diye ' anlat.ıyorurn. u aç ıklamanın fomu-
lasyonunu bulal ım diye anlat ıyorum. Çünkü bende sayın YönetiT Kuru-
lunun raporunda gayet iyi iaret edildi ği aibi. durduruiduu zaman
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Yani savnm şeklen. ayakta duran stitrüktürün içinde ç ıkar.ı ldı 	 za-
man yarar ınınnekadar önemli olduğu ortaya ç ıkacakt ır, enaz ındn

yargı nın sayg ınlık kazanmas ı için ne kadar yararl ı olduğu ortaya ç ı-

kacaktır, o halde bu yarar ı kullanal ım mı , kullanmayalimmı , hü?u
gerçekten dü şünmek zorunday ı z.O halde ne yapal ım diyorum çok ksa
olarak: Ve birazdayumu şak, Yönetim Kurulu yeni qUçlUklerdend ha-
reketle ve hucr enel kurulun savunma mesle ğ ine getirilen engellere
ilişkin gortı slerini saptyarak yeni bir tak ım g ıri ımlerde bul}ınsufl

diyorum. Ancak bu qenel kuru öyle birkarar versinki, bu iri ş ifflle-.

•rin çindesöşle bir parantezolşua.

Düeeltilmezse, Türkiye Barolar Birli ğinin savunma mesle ği-

ninin yürütülmesine engeller ç ıkartı lan yerlerde savunma görevinin,
yapı lmamas ına.ili ş
•kinçağrıda bulunacağınıda ve bu çağr ıvı karara bağlamak için ere-

kirse olağanütü genel kurul topiayacağı nıda belirtip parante2jt
kapatsın ve düzeltilmesini istesin diye, bu üçitiyü dile getiriyorum.

	

•	 ve sayın yönetim kuruluna, sayın baskan ıma bu<ıüne kadarki göster-
dikleri d iıyarlı l ık için qercekten şükranlar ımı sunuypr.um, bu duyar-
lığın devamını istiyorum, sayn genel kuruldan da genel ba şkanın

sayın haskanın ve say ın yönetim kurilüf ıun duy'arl ı lığına dsteJ olma-

s ını , savurana hakkınin savunmas ını istirham ediyorum . Saygıyl,

(alkış lar)

	

•	 BASKAN: Te şekkürler sayın KAZAN. Sayın Nuran YULU, tZMtR.

Nuran YULU, 124İR: Arkada ş lar ımı z çoğunlukla bir takLin

sorumlujuklar üzerinde durdular. Frans ız ihtilali s ıras ında bir

felsefe oğretmeni, b ır taş 	 eın uzr ıne ç ıkmı asmal ı .Kesrfleli diye ba-

ğırıyor. Çevresine 
1 

merakli kitle toplanmış . Kimi asalı , kimi kes-
meli, kimi öldürmeli derler..-Hepimizi, hepinizi diye yanitlar.
8-1 yaşında kü1k bir erkek bir k ı z frans ı z k1s ın belki onları n
soyundan gelen rvutlu 'olur der. Sorumluluk di yoruz, bir toplumsal
süreç içerisindeyiz, sorumlular ın bir bölümünü say ıyoruz, hirbö-
lümünü yamultuyoruz vya. kastensaym ıyoruz. elerin önlendi ğ fli

söylüyoruz, doğurudur.: Ama birde birtak ım yetkililerin halen
mekte olduklar ı qörmezlikten geliyoruz. Arkada ş lar 25 metre 1

nanın tepesinden bir askeri mahkemenin en üst .at ı katından
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.25 yaşında bir kjzcw^iz kendini nencereden dışarı fırlatır. Bu bir
intihar giri şimidir. Bu intihar <riri şiminin başında poliste, g9zle-
ri bağlı olarak ifadeye zorlanmas ı falakaya yatır ılması yata r.utlu
bir tesadüf deyin, pencernirı altında bir.yarg ıca arabanın üst9ne
çarpar ve mutlak bir ölümden kurtulur. Ama her tarafı hurdahaştir'
aylarca hastahanede tedavi görür. Bu kurbanlardan biri.

Bunun yanı s ıra gazetelerde okuruz, Emniyette zorla ifadesi-
ni al ıp, imzalatırlar. Askeri Yarc ıtay genel kurulunun bu karar ı
gerçeten büyük bir a şama. Ama bu karar ın derinliğinde de resmi Hrev_
lilerin terörünün temsili yatar. Terörü tüm olarak önlemek is9riz
resmi görü şte budur. Adalete kayurnak istiyorsak, gerçek bir a1alet
istiyorsak, öncelikle zorla ifade alman ın önlenmesi gerektir. Iapor-
da buna değinen bölümler var, bir bölüm çok il<inç ki gerçekten böyle
bir söylentiyı kesinlikle ortadan kald ırabilecek bir önlem ve Ceza
esprisine, ceza yargılamas ı esprine de uygun dü şer..

Suçlunun san ık olarak yakalandıı an savunmac ı yanında bu-
lunur. Hepimiz Amerikan filmlerinden televizyonda seri olarak

terileri fimlerder ı bilirjz.Poljsjn ilk sözü,avukat ına telefcn et ya-
rın için ifaden senin ale yhine olabilir der. Peki neden böyle bir
sistem bizde uygulanmaz. Akrkada şlar, ceza'argılama usulümüz
yüzyı lın, sonlarında otoriter bir devlet anlay ışının . ürünü olarak
bu sulandır ılmış bir otorit eaem.enhiğinin ve eski kilise hukukunu
meczeden bir eeza yaraılama usuludiir. Bunun jüri dışında tüm madde-
.lerini aynen kabul etmi şiz.

selin görünki, aynı memlkette bugün deokratik bir yarq ı-
lama usulü kabul edilmi ş , peki bu neden böyledir, suçlunun cezalan-
masını isteriz, gerçek suçlu ise ı ama zorla ikrarettirilip hujik_
rara dayani'lir verilen ceza ile gerçekten suçlanan bir kimse suçlu

olmadığı halde ceza al ıyorsa, bundan adalet yara al ır. Barolar ir
liğiriin bu önemli dönemdeki çal ışmas ı 1gerçekten kutlanmaya de1er.
Bir takım arkada ş ların yaklaşımınıda adeta ödün verir biçimde av-1.
ranınası istenen yaklaşımında bir gerçeklik pay ı yoktur. B ız Jaz
evvel Adaletin Üç temel öci olarak belirtilen öcelerden birir4i.

temsil ediyoru.

-101-



Bu temsiliiniz elbette vakar iÇine owacak,bana Romen

Roland' ın Bethoowen hakk ındaki kitab ındai şu örnek bir al ıntı ola-
rak düşündürür derim. Bethoowen , goothe ile beraber çağdaşır,bir

yerde bulu şurlar, o ara kraliçe gelmekte ,00the derki kraiiçe
geliyor, hatta sağırda defterine yazd ırır, stirüklercesine daddenin
kenarına çeker. Ne olacak der Kraliçe gelirse Bet1oowen, ? Kral-,
lar kraliçeler her zaman geiir ama Bethoowen bir defa gelecektir.

Şapkas ını kas ığının üzerine doğru tutar, Bethoowen dimdik ayakta
durur. Kraliçe Bethoowehi tan ır ve iltifat eder, sonradan bu bir
alay konusu olur Bethoowen ile Goothe aras ında.

Arkada şlar, bir temsil kurulu vad ır, biz savunmayı temsil
ediyoruz. YE-, - bunu benden önceki konu şan arkadaşımın belirttiği gi-
bi bihakk ın yapar ı z, veyahuLtabu kuruma bir kilit vururuz, hatta
bu kilidi biz kendimiz vururuz. Her şeyin onuru varda, savunnan ın
onuru yokmu, biz Demokratik bir anayasa, demokratik ilkeler 1 içirı e

bir savunma istiyorsak, bu bizim imzas ını attığımı z birle şm'i ş mil-
letler hakları demecie, Avrupa insan haklar ı sözle şmesineHel-
sinki sonuç belgesine varan bir sistemrni<R ir, Bu kazanı lmış ıdernokra-
tIk haklar, kazanı lmıs demokratik.. hakiardan tdUn vermemek bizim
mesleğimizin gereğidir.

Baz ı arkada şlar, bizim mesleğimizin özü nedir,bunu ü şün-
memi şlerdir.Arkada ş lar biz eğer pastac ı olsayd ık, şekeri Ir iği

düşünecektik. Birde fiyat ekanizmas ı bakımından istemierimkz ola-
caktı . Bizim istemimiz sonuna kadar demokrasi, demokrasi 15zt1rltikçü
yollardan, daha ozgur oiabıl'enın duzcnıdır. OzqurlukçU yolu sonu-
na dek savunacağı z, ve daha Özgür olabilmenin yolla ını ara,cağLz.
Bu yollar ın aranmas ı bizim savunma rnesleimzin içeriğinde ıardır.
Esprisinde vard ır. Savunma mesleğim izin öztinde vard ık. Bunu biz
savunmak zorunday ız sonuna dek savunmak zorunday ız-

Say ınde1egeler, büyük sözlerin alt ını çizcek sözlerin
zamanı geçti sanır ım. Ara şu bir gorçekki, bugün icin 18 ya şında
bir delikanl ıyı sanık olarak yarg ı iıyo:cunuz,. idam ediyorsunuz.
18 ya ş , bizim şu anda hayal bile edemiyece rimiz bir yas. Bu lar

öylesine fraksiyoniar içerisine girmi ş , ve öylesine osuçlar ı i ş ler-
kenden etki-terk.i iliskileri bak ı m ı ndan ne yaptıklar ını . bilmez du-
rumlara gelmi ş lerdir ki, hatta baz ı larının itiraf ı dahi ilginçtir
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Hata yaptık, hata yapt ık diye vurgula. Öltim cezas ı veririz, ama
seçme hakk ı tanırnayı z, ölüm cezas ı verebileceğjfl bir kimse evle-
nip baba olduğu, aile reisi o1duurıu kabul ettiğ i bir. kimseye seç-ıne hakkini - cok qörtirüz. Toplumsal olayları tek yönden deer1lendj
mem mümkün dej1. To plumsal olaylar etki-tepki ili şkileri +risin_de çok yönitidür. Bugün itham edenler, biraz düşünmü ş olsalar kendi
sorumlu1u]1arinıda kabul edeb ı lırler Ger?ek budur, bu nedenle olum
cezası Ozerindc birliğ imiz raporunu aynen kabul ediyörum, katılıyo-rum. Saygı lar sunarım sağoğlun. (alkış lar)	 1

BASKANg Te ş ekkür ederim sayın YULU: Sayın Emin.
ISTANBUL.

Emin VAOL, İ STANBUL: Sayın baska ı , saygıdeğer mslekta ş la-rım. ülkemizin inde bUlUfldUğU kou1larda avukatlara dü şen görevolağanUs büytı:ur. Iu bazen böyle olur. Her zaman avukatlara
böyle o1ağanüs görevler dü şmez. Ama ne varki, toplumlar ın çoksaygı lı olduk1 ı donemlerde aukatlar bazen,' hatta yuklerı emıyecek-
leri kadar a1: görevle ı l0 kendilerini kar şı karşıya bulurlar.

Bu mesle1ere benden.evvel könu şan baz ı arkada ş larınğanüstü titiz, ciddi ve dikkatli olrak deindiler. Bu nitel
Yönetim Klurulit raporura da kendjsjnj	 Gerçekt
netim Kurulu poru c ı c3d ı titiz, ve syqıdeer b ır biçimde h
lanmış birç <k htikümZerjne ktı1maya imkan olmayan hirraordu
Onun1içn ş imdi de inecejrn . nokta, belki say ın delegelere, b
olaanüstfl koşullar iÇerisinekj bu ciddi meseleler karşı s ı n
önemsiz gelEbiijr.

ola-
.kler
n Yö-

z ır-

tfin. bu
a

Ama ne var - L, avukatlara bazen topluı unyükledii bu çok
ağır görevıer,-.. iLn bir tarih şuuruna bir gemise dayanmalar ı-
na da ihtiyaç göst :irler. Say ın ba şkan SAV Ankara'da üçtincüg hu-
kuk - Kurultay ını aç: ..ken şöyle söyledi : "Savunma mesle ri de Türk
Hukuk. devrimjnden ı ;.yını almıştır Biliniği üzere gelismi ş batı
ülkelerindeki örne. erine uygun olarak savunma mesle Ğ inin oluşma-
s ı ve yasalaşmas i 1 24 tarihli mahamat kanunu iledir.Daha sonra
6.Ocak 1926 günlu 708 say ı l ı yasa ile tiahami terimi avukat, mahamat
ise avukatl ık olar: dei ştjtjlmijr
t
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Dvaml şu yargı lara vardI, savunma ji üyelerinin
meslek kurulu şu olan barolarda gerçek anlamda ayn ı yasaylakurul-
muş tur. Yani mahamat kanununa atfen. Daha önceki dönemde dava ve-
kil1ii ve avukatl ık.gene ı vekalet kurallarına göre yaplimaktayd ı .
Meslek topluluklar ı ise daha çok dernk konumunda idi. Sayın bir-
likbaşkanı , rnesleğin tarihi geli ş imi içerisinde, bu şekilde Uç
yargıya vard ı . Barolar ın gerçek anlamıı1a 1924 tarihli Mahamat ka-
nunu ile kurulduğunu söyledi. Daha evvel dava vekilli ği veavukat-
llğlfl birer vekalet kurallar ına göre yapı ldığını söyledi, meslek
toplulukları olanı Baroları nda daha ziyade dernek konumunda loldu ğunu
söyledi.

öyle san ıyorum kl k bu yargı tartışmaya aç ık bir yag ıd ır.
Ve kanaatimce pekde kabul edilecek nitelikte de ğildir. Btitn bun-
lati arzetmemin nedeni, özellikle üzerinde tekrar durarak söylü-
yorum. Toplumlar ın sanc ı Lı dönemlerinde avukatlar ın bir tarih bi-
lincine sahip olmalarına gerektiğ ine inandıırndand ır. Bendnizin -
kanaatine göre sayın SAy avukatl ığı 1924 ile, barolar ı 1924 mahat
ile baş latmakta, biraz ac ı lı bir yarg ıya vard ı .

Gerçekten Türkiye'de avukatl ık mesleğinin tarihi gdli ş imi
üçe ayr ı labilinir. Yani 1876 de dava kekilleri cemiyeti nia-namesi
ile ba ş layan birinci bölüm, ikinci mesrutiye kadar devam eder..
Ikinci me şrutiyettensonrada, ikinci bölüm olarak mahata kadar ge-
lir ve ordanda belki üçüncü bölüm olarakta mahamat ve Cum.h ı riyet
dönemi denebilir. Ama herhalde ilk iki dönemi hiç olmam ış 1arsay-
makveyahut baz ı itiraz ı kayı tlarla pek ciddiye almamak, bana dor-
dei1mi ş gibi gelmektedir.

Istanbul dava vekilleri cemiyeti nizamnamesi, bir nizamna-
medir. Yani şu söylenemez. Denemezki, efenim mahamatta biri kanun
aı cak ben kanun ile barolar ın kuruiduunu söyledim. Bu pek do ğru.
bir yargı olmasa gerek. Zira Tanzimattan sonra Nizamnameler 1de el-
betteki yasa fonksiyonunu görmi ş lerdjr. Onun için yalnı z mahaına-
tın yaşa olduğunu söyleyip, teki1erin nizamname olduunu söyle-
yerek l3aroların kurulu şunu daha .1876 kurulu şunu Nizamna ınedir diye
ortadan kald ırmak pek doğru değ ilmi ş gibi relivor. Her ne kadar
bu ilk dönemde yani 1876 ile ikinci me şrutiyet aras ı ndaki dnemde
avukatlar genemliikle bü yük şehirlerde Istanbul, Izmir Mersin
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Trabzon ibj daha ziyàde r Liman kentlerinde kümelenmi ş ler e oradaemPerya ı izminajfl ğ1fl1 yüklenmi ş lerd ır. Yani orada büyük kurnpan-yalar ı rı vekilliğ ini yapmış lar e bunların enebi niteliklerj ağır• basm ıştır, 0 bak ımdan bu dönemdekj 'aVukat1arı milli karakteri hak-k ında şüphe. uyanabilir ve doğruda olabilir. 0 kadar ki, dava ?e-killeri cemiyeti nizamnaınsinin keçici maddesinde imtia hususu or-
taya konmu ş . ve türkçe kitahetj. yoksa diğer bir lisanda kamini
almaya muktedir olmas ı yeterli g 5rülmü şt. Zira ejnebi avukatlar ınavukatl ık fonksiyo ı1ari 1 yapmaları , ancak nizamnamenin bu madde-
siyle mümkün k ı lı nmış tır.

Fakat, İkinci mesrutiyetin ilan ı ndan sonragerçektn İs-
tanbul'da özellikle to planan, İ zmir'de İzmir dava vekillerjJ cemiye-ti , İstanb ı 1 ı da Toplanan Avukatlar hakikaten milli karakterj 1nj or-taya koyacak fonksiyonlar icad etmi ş ler, muhamat dergisini ç ıkarmış lar. y j şu da söylenemez, denemez3j efendim Baro lafz ı a,muhamatla girıni ş tjr. Muhamat kanunu ile girmi ş tir, ondan evve baro
yoktu da denemez, çünkü muhamat dergisinjm . başına, Versaad t ba-rosu taraf ı ndan ayda bir ne şredilen bu dergi diye ibare diy var-d ı r. Yanu ugUn nuhamat dergisi Türkiyede bir çok illerimize
II.Meerutîyetin ilarjındn sonra da gerçekten avukatlar Barolara
teşekkül etmi ş ler, milli niteljklerjni kasanm ış lar e bu muha ı atı ndevamınakadar aitmi ş

Şu da söylenemez ki, say ın SA-Vi iddasnı n aksine 7 ürkiyeOsmanh ıda vekalet münasebti un ıumj meceliiye tarihi olarak i ş lerlikkazanıyordu bizden evvel. Cünkü mahkemeler ancak nizami ve seri
mahkeme gözönüne al ı ndığı zaman bu hüküm mana ifade eder. Nizami
mahkemelerde ruus almadan avukatlar ın davalara girmesine imkan
yoktu.

Toparlarsa, avukatl ık rnes1eğj ı jfl tarihini oradan alaai_mı z birinci, 1924 mahamat kanunundan daha öncesine kadar ve bunu
daha derin ince, ara ştırmalar konu yapmak ve bu şekilde kendi mes-
lek karihini ve bilincini kazanmak için bir tak ım bilimsel cel ış-
malara girmek bence. acele hükümlerden daha yerinde olur kanaatin-
deyim,saygljar sunar ım,
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BAŞKN Te şekkür ederim ..Sayın Süle7 ıan AYDIN,

Süleyman AYDIN,Gt!MUŞHANE: Say ın başkan sayın delegeler,
Gümüşhaneden arkadaslarimdan meslekta şlarımdan hepinize saygılar
ve hürrnetlersunarjm Arkada ş larım çe şitli konulara dein9ler
ben bölgesel ,meslekj bazi meselelerin aktar ı lmasn.ı arzu ediyorum.

/ Bu nedenle de konu şma istedim. Genellikle Türkiyenin her tarafinda
•	 küçük ilkelerirniz serpilmi ş durumda. Bu ilkelerin hakim soıFuniarı•	 vardır. Bu hakim sorunlar ı sayı itibariyle önem arzetmektedir.

•	 Aylar olur, hakimsiz avuaktl ık yapmak mecburiyetinde kal ır1 ını z.
Sadece yazihafle s jndekal ırsınız duruşma yapamazs ınız ve hizmeti
Uretemezsiniz.

Birgün adalet müfetti şi geldjjnde kenilerjne hakjrnimjz
olmadığını söyledim, bana sa ınimi'olduuna inandığım bir ifadeyle
siz evet hakim istiyorsunuz ama, 6 aydan beri hakim olmayan ilçe-
nin size olmad ığını söylersem, inan ın dediler ve bende bir şe'i sö--
leyemedım. Su halde gerçekten küçük, ilçelerimizin hakim sornlar ı
vard ır. Tabii bu arkada şların yeni. -olu şu bilgi ve tercrUbei
ayr ı sorun., onlar kendi sorun onlar kendi içerisinde halledj1ecek
konular, b ız barolar Birli ğinin şöyle bir uygulamay ı k eli şt.rmesini
arzu etmekteyiz.

Bangi adalet Bakan1 ı btinyesindeyrnjsqjbi Yüksek Hakimler
Kurulu bünyesindeymi ş gibi Uylerinin yay ı lmış Olduğu yarg ılama çev-
resinde hakim kadrolar ını kendilerinin takip etmesini yani irrolar
BirliibtİnyeSinde falan ilçede hakimimiz vard ır; falan ilde haki-
mimiz yoktur, 6 aydan beri ra porludur bii bil'rlerse uzak ta şra-
daki arkadaşlardan, onlar ın yaz ı l ı müracatlar ından daha etkili ted-
birleri Ankarada alabilecekleri inancı içerisindeyim ' Bununda uygu-
lamada fayda getirece ği kanaatindeyim. Hiç lolmazsa Barolar Birligi
Başkanı . Barolar Birliği yönetim kurülu Türkiye'de kaç tane avukat

• arkadaşının Olduğunu bildii gibi kaç mahkemeninj ş1er1joldunu
rapor halinde kanaat, halinde bilebil ınek imkan ına kavuşur.

Ikinci konu ise, genellikle büyük kentlerdeki durum ı bile-
miyorum. Yalnız küçük yerlerde rneslektaslat aras ında sürtü şn lere
sebebiyet veren ve arkada şlar aras ında: gerçekte karde ş gibi n
gibi ba ı hasta hale getiren aziznarne müessesesi vardı r.
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Bu müessesenin Barolar Birliğinin zaman zaman uyuy
insanları uyandırmas ı gibi. hazı .hastal ığa vaklanan uygula
kadaşlara, zaman zaman uygularnaiar ıaa aöstererek uyarmas ın
yararlı görüyorum. Yani bu mçvzu her ne kadar bizim meslek
larımız içerisinde tesat edilmi şse de uyquiarnada çe şitli'ba
tahmin ediyorum disiplin dosyalar ıda vard ır, fakat bunlar k
bile balanamamış durumdadırlar, arkada şlar aras ında bunlar sevgiyi
saygıyı azaltmaktadır, uygulamada mes1ej törpülemektedir, IcUçtilit-
mektedjr.	 .,

Zonguldak Barosunun fedakrljk1ara düzenlemi ş old.0 bu
kongrede gösterj1n yak ın ilgive a1akayakt ı1an delegeler ad,ına
teşekkür ederim, toolantımı z ın hayırlı olmas ını dilerim, sayg ılar
sunarım. (alkış lar)	 -

BAŞKAN: Teşekkür ederim sayın AYDIN, Sayın Halil AZER İ
İstanbul.

Halil AZERİ , İSTANBUL: Sayın ba şkanlar, sayın delegeler,
önce hepinizi yürekten, içten segvyle sayg ıyi . selamlar ıın. Ksa
konu şaca ım • Sabrı nı z ın azaldığını biliyorum, ancak kısacak
iki değineceğim nokta var. Bugün Türkiye Barolar Birli ğinin
Kuruluna ilk defa kat ı lma' enuruna eti ştiimde 'her şeyi gÜzel.
salonu güzel buldum, ortam ı güzel bulduriı , ama baz ı eksikliki
buldum. Bunu biraz'da kendi d ışımı zda gördüm. Ve akl ıma geçmi
bir olay geldi.

1977 yı l ında İstanbul Barosu adına 3 arkada ş , Hollanda
Barolar Bir İijnjn 25.YıldönUmü M törenlerine kat ılmak üzere Ams-
terdam'a tolantıya ve törene gitmi ş , ve kat ı lmış idik,Ve orada
gördüğıyıüz şu idi, ya da bi-.*yle bir salon, yine böyle bir ortam fakat
bu , aradA devletin gösterdiği ilgi devletin semboltinfin ve gösterdi ği
ilgi deği şikti .. ' öy1kj .,Hollan'da da kraliçe Jilhiana ile Adiiet
Bkan1ar ı severek isteyerek . o toplantıya onur vermi şler okunuşmuşlar
ve bundan gördüğüm kadar ıyla da memnunnluk duymnu şlardı .

Buaün bu toplant ıya geldiğjrnde devletimjn en üst dUzeyinde
ki ba şkan ını dei1, ama benim içimden olan bir kisinin, hatta  be-
r4im ülkemden olan birki şinin Adalet Bakan ı olan bir ki şinin bu-
raya kdar gelmek zahmetine yo ğun i şlerinden dolay ı katlanamadıını
üzülerek qördüm,:
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Bu sitem gibi geliyorama devletin devlette bu i şe bakan
kişinin veyahutta makamın bizlere deil, hukuka ,hukukçuluğa olan
zanned.tycrum saygısın ı ve ilgisini de gösteriyor. (erçekten Tür-
kiye Barolar Bir1ij Sayı n ba Şkan ve say ın Yönetim Kurulu Üyeleri
ni bende arkadaşları gibi kutluyorum, duyarl ı ve ölçülü ve de
hatta bende Turgut KAZAN gibi ölçUü diyor, bence yeteri kadar
sesurclavranjejaxindan ve tavırları ndan dolayı kutluyorum.

Gerçekten bir hukukçu olarak bizler ad ına anayasa krnusun-
da ve avun!na hakk ı konusünda yeterli duyarl ıİııı ilgiyi götermi ş -
lerdir. Bundan anoak mutluluk ve gurur duyabilirjz. Burada
de katmak istediğiı veyahut kendimce bir hukukçu olarak gör
eklemek Istediğim bir iki husus var. Bir hukukçu olarak ani
dığım noktalardan bir tanesi bir kanun ç ıkarı lmas ı vebuka
toplumun sosyal yahut hukuksal hayat ı ndaki önemi yahut ekon
hayatındaki yeri zamlar gibi gözetilıneden bugün ç ıkarı lan k
geçmi şe takaddtjme şamil bir şekilde üygulanınaya konınas ıd ır.
ukçu olarak bunu anlayamad ım, bana öğretilenlerle bada ştı :

d ım.

Bizim bildiğimiz bir yasa alehte olan bir yasa tak
şamil bir, şekilde tatbik edilemez. Yani geçmi ş kapsama al ın
bu noktan2.n bei ir jime$jnde yarar görüyorum, daha doğrusu bu
hep dU şÜndtitjn, kafarn ın takı ldığı ve UzUldtWüın bir noktayd ı ,
benimsiyorum,

Diğer bir nokta devir hangi devir olursa olsun,
neyi gerektirirse gerelctirsjn, kosullar ın getirdiği gerçekle-i
kabul etmek ba şka şeydjr, ama hukuka .uygunluu ya da ayk ırı lığı nı
konuabjlmek bamba şka bir şeydir. Bizim gördüğümüz kadarı la geçmi ş
ve geçmi ş teki yasal kurulu ş ları n yöneticileri bugün yarg ı lanrnakta-
d ır. 0 zaman devletin organlar ı yasamas ı yürütmesi yargı s ı Y?kmuY_du, veyahut o zaman devletin mevzuatı yasalar dediğimiz,manzumeler
sinsilesi yokmuyau, bunu anlamak zor oluyor, tabii bunun da izahi
var, geçmi şte organlar görev ı.ejnj ypmad ı lar, o zaman görevlerini
yapmayan kisj].erj savc ıları , hakimleri, ' zelljkle yargı erkinide%
yargı lamak gerektr.	 .

/
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Tabii bu konuda stylemek istedjcjrn bir diğer nokdtaa yük-
sek yargı 	 kurul].arıyıa gerekli biçimde
açıklamada bu1unna1aı. ı veya,hutta suskun1u girmeleri, hatta onun
ötesinde hukuka uygun olan davranışları bile hukuk k ı lıfı içinde

Bir hareketin gerekli olmas ı ba şka şeydir,
yapılmas ının gerekliliği başka şeydir, ama ona övgü dttzrnek ve onu
hukuk].a baZidaedirmak onu dmokrasiyle badaştrmaya kalkmak ambaş-
ka ve yanlış birşeydir. CrbrdUe ÜmUz kadarıyla zaman geçince h ıkukçu
olanlar., yüksek yargı organları ne zaman ki, kendi kurullar ı hak.k ında bir tak ım uygulamalar ortaya konulmu ş Olduğunu gbrdUklerinde
bu defa konu şmaya ba şladıiar.	

1

Hatta, bu arada biz avukat olarak adliye oridorlar ında
kendileriyle yakın ili şkide olduğumuz ki şiler olarak sitemle ı ede
maruz kald ık. Bizim Yüksek Hakimler Kurulu kaldırı lıyor, siz hir şey
söylemiyorsunuz demeye ba şladılar. Fakat sunü da dü şünmek gerekir-
di ki, i ş onlara geldi ğinde değil, ondan evvel gerektiği söziLri
Soylemektedır. Bır ınsan b ır donemjn gere ı gorev ınj vapamıyorsa
daha doğrusu konu şmama ı gerekiyorsa susar, veyahutta konu şmak
cesaretini gösterjyorsa bunun gerekli Olduunu ve ama hukuka uygun-
luğuunun söyler, ama biz bunuda g rmedik, asl ında susmad ılar, ve-'
yahutta bunun hukuka uygun].uğuflu va aykırı lığı.n ı tartışmala,
hatta birçok yerde hiç gereksiz şekilde hukukla demokrasiyle
daşı l ırl ığıfl1 savunmaya ve bunu izaha çal ıştjlar,. hi ç gereği yoktu.
Bir hareketi yapan izah ını kendisi yapar, ve
kendisine yön verenlerin, güven verenlerin güvenini vedesteij
görür.

Bu noktada biz hukukçuara dü şen aydın ki şilere düşen sa-
dece görevimizi yapmaktı . Ya memleket gerçeklerjnj veyahut men ıle-
ketin yararlarj.nı orada görüp susmakt ı , veyahttu sÖrulduğundau-
ka uygunmu aykırımı o1dutunu mertçe hukukçu gozuylp d ı l ıyle soy-
lemekti. Ben tekrar sözleri-mi bitirirken Türkiye Barolar Birliğinin
sayın ba şkanını ve sayın yönetim kurulu üyelerininin görevleri'ni
yaptıklar ından ötürü ve bundan sonrada inan ıyorumki ,anayas ave
savunma hakk ının kı s ıtlanmamas ıkonusundaki çabalarını sürdürecek-
lerinden ötürü kutluyorum, te şekkürler sayq ılar sunuyorum. (alk ş-
lar)
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BAŞKAN: Te-gekktir ederim say ın AZERI,öy1ece raporlar bianç ı
gelir, gider bütçe mukayese tablolar ının görüsülmesj, taman ılannii ş
oldu. Birlik Yönetim Kurulunun sayın Ba şkanı ile yaptığım qörüşme-
de ele ştirilere haz ırlanmak için mehil istediklerini bildirdiler.
Esas ında saatte 18.15'j geçiyor, yeti şmesidemkün . d ğj1 yarın
sabahki oturumda kendileri elestjr1ere cevap vereceklerdirlOndan
sonra diğer maddelere geçeceğiz.

Efenim bir önerge var onu arzetrnek istiyorum, yar ından
zaman kazanmak icin.

Genel Kurul Ba şkanlığına,
Genel Kurula katılan delegelerin görü şleri belirtilmj ş j1

Toplantı sonunda bir bildiri , yayınlanacak ise 7 ki şilik bir komis-
yonun olusturulmasini arz ve teklif ederiz. HatayDeleges ı Nabi
INAL, Uşak Delegesj Selahattin YÜKSEL, Kütahya Delegesi Must'afa
PEÇEN.	 -

Bu Önergenin aleyhinde olan var m ı efendim. Yok. Önergeyi
Oyunuza arzediyorum, kabul edenler? Buyurun say ın Ba şkan.

Atilla SAV: Geçen Genel Kurulda bulunan arkada şlarım anım-
s ıyacaklard ır, S ıkıyönetim yasaklar ı aras ında bildiri yayınlama
ile ilgili bir kural vard ır.Bu nedenle geçen Genel Kurulda da bir
bildiri yayınlanmas ıyoluna gidilmeini ştı , yalnız Genel Kurulun
bir görü ş aç ıklamasa, bir karar ı diye düşünü1 ın' şti, bu bak ımdan

' bu önergeyi bu biçimde düzelterek oylaman ı z ı öneriyorum efendim.
Herhangi bir yanl ış anlama olmas ın.

BASRAN: Toplantı sonunda yavnlanacak de-ilde, ortaya ç ı-
kacak Genel Kurul kararını saptamak üzere, 'Genel kurulun görü ş-
lerini saptamak diye, şu halde "Genel Kurulun görüslerini Sar1tamak
üzere 7 ki şilik bir komisyon olu şturulmasını kabul edenler i şaret
buyursunlar,? Kabul etmeyenler? 1 muhalif oya kar şı ekseriyetle
kabul edilmj ştjr. Bu görü ş tesbit komisyonuna su üyeleri teklif
ederler aynı arkada şlarımı z. Aydın sayın Hilmi BECERIK, Ankara
Sayın Muammer AKSOY,. Ankara say ın Önder SAy, Zonguldak Sayın
Kamil POPILA, Izmir say ın Nuray YtJLUÖ, İstanbul. sayın Turgut KAZAN
Istanbul, sayın Ahmet Hamdi SAYAN.
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Baskano 8 ki şiyitensip edermisiniz, 7 yi oylad ık. Su hal-
de adetj.e ilgili olarak, 7 ki şilik olduğu için. 0 zaman t1k tek
oylamak zorunda kalaca ız. Sayın AKSOY 4uammer't kabul ednler,
47, Sayın BECERİK Hilmi, Kabul Edenler, 47, Say ın Orhan Cahit
İlhan, Kabul edenler, 11, Say ın KAZAN Turgu, İStanbul, Kabul eden-
ler, P44, Sayın PAP İLA Kamil Zongüldak, Kabul edenler, 57 Syın
SAV Önder, ANKı , kabul edenler, 58, Sayın Nuran YULÜĞ , tmir
Kabul edenler, 56, Sayın Ahmet Hamdi SAYAN, Istanbul,, kab4 eden-
ler? 49, efenim, cenel Kurulun cÖrfl şUnn saptamak üzere oluşturulan
komisyona, say ın Önder SAy, 58, Sayın Kamil PAP İLA 57, safn
Nuran YULU 56, say3nAhınet Hamdi SAYAN, 49, say ın Hilmi BCER İK
ve sayın Muammer AI<SOY 47'ser oyla
davet ediyoruz.

•

	

	 Değerli arki ^daslarim müsade ederseniz, yar ından kaanmak
üzere t1elgraflar v->.r onlar ın sadece isimlerini okuyca ğım, alnı z
bir arkadaşırnı 	 <i, hariç o arkada şımı z ın metnini okuyac ım

•	 d'ier1erinjn isim:.. .rinj okuyca ım,

Türkiye PF rolar Birli ği ene.l Kurul P şkanlığına, 12
Yüce Gen( Fvrulunuzda 7 y ı ldır kesintisiz sürdUrdü

revimi bu toplan da yerine qetirernedi ğjrn; için üzgünüm. Tür
Barolar Birliğijn en yüksek	 Kurulu ı
san haklarının 'j ivunulmas ında, ve demokratik hukuk ilkelerin
y şaına geçmesir! D üzerine dü şen tarihsel görevi Zonguldak tp
tı s ında da eksi j siz yapacağına, ve top1umumza ışık tutacağ .
inanıyorum. BU- :n meslekta şlarıma saygı ve sevgi vehasretl
lamlar, sunar v yüce genel kurula ba şarılar dilerim. (alk ış la:

ongu idak

tim gö-

iye

In-

in

plan-

Istanbul Barosu Baska ııı
Orhan APJYDIN

Tflrkiye Mimar Mühendis Odalar ı Birliği Ba şkanı , Bülnt
TANIK, Erzuru- y Barosu Ba şknı Abdülkadir ERYURT, Türk DenizUla ş
İş Federasyor	 enel Ba şkanı , Belediye Hizmetleri tsçi Sendikalar ı
Federasyonu < . tnel Baskanı ,Ayhn İLGtNBaro Ba şkanı Sivas,
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C-rolar Bırj. Bkd l ı ? ıra
Barolar Biriii r-enel Kurulunun Zonguldakta 14-15 tarih-

lerinde yapaça ı toplantıya r'bumezjeilmi ş afedersiniz.

Barolar	 Cenci Kuruluna /ZONGULDAK	 1.

Erzurum barosu men,u pları Genel KUrulun meslek ve ü1kenin
yararına yararlı karar aimasinı dil ler ba şar ılar dileriz.

Abdülkadir ERYURT

Erzurum Barosu Baskanı

Afyon	 r7urhan İMREN, Türkiye Noterler Birliği

Başkanı Beyoğlu 8Noteri	 ..BILGIN, 'Türkiye Barolar Birli ği Di-
siplin Kurulu Bakar . vut SELCUK İ ,

Türkiye Ba,rolar Birliği O"aan Genel Kurulu
Divan 2asniıına /ZONGtJLDAL:

•	 Rahatsı zl ığım nedeniyle genel kurul toplantılarına atı la-
mıyaca ırnar. üzgünUrn. T.iriye . Barolar Birliğ ..:• ıin 15Olaan.renel
Kurul top:L ıt ının miflerimize ve meslek mensuplarına hay ırlı ol-
olmas ı ve ha şarı dileği ile sahs ınızda s .ay ıdeğer delegeler say-
gılar sunar ım.	 -

Burdur Barosu Ba şkanı
Avukat Necmettin ASLAN,

Avukat Ahm2t GönU Gidu arosu Ba şkanı ,

Baromuz D4en. lar7 n ın 75 Genel Kurulun çal ışmalar	 a
başarı dileğir.i	 z,unarim.

Sal ık' İş Sendikas ı Genel Bakanı Mustafa Ba şoğlu, raden
İşçi Sendika1a::. Fe5eraynu	 şkanı jay ıa Kemal ÖZER, TCrkye

Odalar Kurulu :3an ı ry.ı rı Mehmet Yazar, Tksif-Sendikas penel
Bakanı ay ın v•;ct. YLNJZ, İstanbul Avku±at ından İbrahim Sine-
mitlioğlu, Meh.. •.i i ı c Int, Mat'jt Svyat Nasip Kaptan, Bedri
Belen, Halil E::ocan iizam Özk5se, Öznur Gündo Ğdu, Bekir Doğanay
Yusuf Demir, Tur gan Armer, Cengiz Ball ıkaya, İnci Örnek, Beqül
Ahlak., Osman Sultan Hek, Zi ya Nuri,.
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İstanbul Delegesi Avukat Ekrem ÖZKUN Avukat İsma Özer-
sin, Avukat Rahrnit Makat,

Sayın Ba şkan, Barolar Birliği Türk Hukukun ve hukuki kuru-
luşlarını'n yeniden düzenlendiği ve çok büyük boyutlarda kbkten
deği şiklikler yapı ldığı bır donemde koncrres ınj. vapmaktadır • dı er
yandan anayasa ile kurul çal ışmalarının sürdürUldUü ve hatta ka-
leme alıncağı bu günlerde yap ılan kongreniz dahada önem kazncaktır.
Barolar Birliğinin bu kongresinde TÜrk Ilul-f-uku.yaraisi ve savunma
mesleği konusunda alcakları kararlar .b şt.a devletimizin sayiLn yet-
kililerine ve kamuoyunca ilgi ile . izlenece]çtir Bal ıkesir Brosu
olarak Barolar Birliğinin çalışmalarının yurdumuz ve ulusumuzu
olduğu kadar savunma hakk ı ve savunma mesli ği mensuplar ı meslektaş-
laşkımız icin ha ır1ı olmasin ıdj 1iyorum.önflzdekj yil Barlar
Birliği kongresinin Balikesjrde yap ılmas ını kongrenin sayın baş-
kanl ığına önenirjrjz. Şahs ım ve temsil etmekte oldu ğum Bal ıkesir
Barosundaki meslekta ş larım ad ına kongrenin değerli konuklarına ve
meslekta şlarıma saygılarımı .sal ık veesenhikdjleklerjmj sunar
ba şarılar dilerim. Avukat

Turgut İ LJAN

Bal ıkesir Barosu Ba şkanı '

Orhan Erçelik, Ahmet Kurt,Likat İşsendikas ı Ba şkanı , Vaukat•
Behiç Tombay, avukat şinasi Develi, Emekli avukat Tacettin 9 ırmalı ,
Demiryolu Federasyonu Genel Ba şkanı Mehmet Ac ıdereli, Avukat. ; G.han
Kutay, ..B unlar'ida  böylece tutanaklara qeilıni ş bulunuyoruz, yar ın
saat 09.00da toplanmak uzere oturu ınu kaatıyorum.

BASKAN 2.gtin Birinci oturumu aç ıyorum, sayın Birlik Ba ş -.
kanının ele ştirilere cevap vermesi gerekiyor, say ın baskan ı •eles-
tirilece cevap vermek üzere davet ediyoruz.

Atilla SAy : Sayın ba şkan, sevgili delege arkada şlar ı Dün
sözalan sayin delege arkada şlarımı z Birliin Yönetim Kurulun r ı bir
yıll ık çalışma dönemi içinde yaptığı çalışmalar ı erlendir iler,
eleştirdiler, bir kı s ım sayın arkada şlarımı z hakl ı ele ştiril rde . bu-
lundular, önemli bir kı sım önemli sayıda erkadaslar ımızda bie
layık olmadığımı z derecede övüdü sözlerle bizi vüreklendirenfctiç.
koşullar altında yapt ığımız çalışmalarda bize idül olan sözlr
söylediler.
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Bu deerlendjrmej önce genel olara bir iki başlk al-
tında tooladıktan sonra diğer konularda, her arkadaşımız ın teker
teker sözleri aras ında bulunan ve tzerinde durulmas ı gerekE
aydınlatılmas ı gereken noktalarada dejnmek istiyorum. ÖflCE
olarak raporu ve çal ışmaları olumlu bulan geçti ğimiz bir y ı
dönem . içerjsjn koşulların elverdiği oranda çal ıştıımız b
sayın arkada şlar Nabi İNAL'a, Zeki BLTACIOğLU'na Muammer
AKSOY'a Ilhami GÜVEN'e Zeki Özturanh ı 'ya . ,Necla ?EFTAN'a Er
BILEY İCI'ye Muzaffer. TERLIKSIZ'e Ahmet Hamdi SI\YAR'a, Ümit
Nuran Yulu'a Halil lZER İ 'ye topluca Yönetim Kurulu'nun teş
lerini sunmak isterim.

Bu arada akcal sorunlar tabii çokcna crörü şüldü, ko ıuşuldu.
ya da akçal soru.nlà s ıkı s ıkıya olduğu 1<-in baz ı noktalar eleştiri
konusu yapıldı . Bu konuları gündemin ayn ı maddesi içerisinde bulu-
nanmalj rapor yahut akçali. raporla ilg.il.i görü şmeler s ıras ııÇda ve- '
nidentart ışacağj1 ku şkusuzdur. Bu konularda Yönetim Kurulunun
sayman üyesi arkada şım sayın Nejat Oğuz, gerekli aç ıklamalazL yö-
netim kurulu ad ına yapıcaktır. yalnı z ben bir noktaya de ğinmk is- -
tiyorum.

Bu genel kurul akçal ı soruna mutlaka bir çözüm bulmal ıd ır.
Çünkü Türkiye'nin genel ortamının yara.tıı bir tak ım: gii.clflkller ice-
risinde Türkiey Barolar Birli ği zaten çok ağır ko şullar altında ça-
l ışmaktad ır, bunu bütün arkada şlarımın değerlendjrdj ğiflefl eninim.
Yalnız bunun icinde birde para s ıkı ntı sı paras ızl ık, inan ın !zaman
zaman soiuumuz esti, yani gösümüzun üstüne ağır bir yük klnmus
gibi, baz ı i şlerin yapılmas ı gerekt.ğinj biliyoruz, istediğiniz
ölçüde yapmak olanağıni. bulamıyoruz. Yani creçen yılki çal ışma ra-
porumuzda da buna deindik, bu y ılda roporumuzda yer yer hatta biz
sayın delege arkada ş larımızdan daha çok eletirdik kendimizi bili-
yoruz, baz ı şeyleri yaramadık.

Ben delege olsayd ım., ben aranızda bulunsayd ım, bunlara
mutlaka deinirdjm, fakat paras ı zl ık, para s ıkıntı s ı bizi birçok
i şi yapmakta al ıkoydu. Insanlar kendileri para s ıkıntı s ına katla-
nabiliyor ıar, kendileri ve yak ınlar ı için. Ama sorumluluğunu taşı-
dıkları bir kurulu ş için para s ıkıntı s ı çekmek kadar korkunç bir
şesan ıyorumki. tasavvur edilemez.

ve

Genel

l ık
lirten

an

KAZAN 'a

kkür-
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B ır çok arkada şlarımı z Baro vönctici . i olarakta bu s ıkıntı-
yı biliyorupı çeJriyorlar ama emini olunuz ki Barolar Bini inin çek-
tiği s ıkıntı çok daha büyük. Buna kısaca d ğindikten sonra şimdi
izin venirseniz, önce konu şmac ı ların büyük bir coğunluunu üzerin-
de durduklar ı akayasa deği şik1i7j ile ilgili Barolar Birii görü-
şünün nas ı l OluştuğUflU, nas ıl haz ınlandıını belirtmek istiyorum,
burada baz ı ele ştirilerin hakl ı obalieceğjnj,ba eleştirilerin ise
gerçekleri yeterince bilmen ıekten kaynak1andıınıda vurgula ak is-
tiyorum..	 -

15 Subat i982 tarihine kadar da bu çal ı smanın anayasa
komisyonu ba şkanlığına i±etjlmesj gerekiyordu, süre böyle öngörül-
müştü. İsteğjmjze 20 Ocak1982 tarihine kadar yanıt geldi yanıl-
mıyorsam ( şimdi tam kestirmak ümnkUn değil 1 11 baro yan ıtladı .Bun-
ların bir kısmı sürenin darl ığindan sözederek baz ı önemli noktalara
deiniyorau, baz ı bazolar daha geni ş bir, ca1ı ma yanmak olnağını
bulmu şlardı .

Biz bir önkurul, bir yar kurul olisturduk sa yın avukat
Faruk EPEr, sayın Avukat Muammer AKSOY, sayın Avukat Yayha ZABINOLU,
sayın Avukat Erden Kurdal,.Say ın Pvukat Eraip ÖZGEN, ile benim ka-
tıldığım bu yar kurul b ır onçü ı ma y.ptj. Baco'ardan gelen gorus-
leri değerlenjrjJ Yönetim kuruluna biraz daha islenmiş bir mal-
zeme şeklinde sunuldu. Yönetim Kurulu'da 28 Odak tarihindeki top-
lantı s ında bugün raporumuzda yeralan ve dele ge àrkadaç,,lar ım ı z ın ko-
nusan delege arkada şlarımı z ın çOUfliUflUfl destekledikleri be ğen-
dikleri bir metin halinde ortaya ç ıkt ı . Bu metnin tam bir rrror ol-
dunu ileri ürmekte kolay deil. Gayet tabi-, 	 1\nayasa gib. SOfl;

derece önemli hele Türkiye Barolar gibi bir hukuk kurulu şu için
yapılmas erekençal ışmanın tam eksiksiz olduu söylenemez!, Ancak
o koullar içrjsjnde bu kadarın ı yapabildik. bunu yaparken de hiç
kuşkusuz kendimiz herseyi paratmaclık , Türkiye Barolar Bir.ii bilin-
diği gibi 14 yı ldır yaşamını sürdürüyor, Türkiye Barolar Bi iii 15
tane olağan genel kurul yantı , 3 tane olanttstü genel kurul yapt ı .
Bu genel kurullarda al ınmış ilke kararlar,. var genel kurul kararla-
r ı var, bu genel kurul kararlar ı bize büyük ölçüde ışık kaynağı
oldu hatta bir k ısmını olduru crihi rapormu!: yahut qbrüşüüze
aktardık.
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geli şi bir arkadaşının deindjğj idaı dea1arı la il-
aslında yönetim kurulu görüşü.dejl Yüce Genel.uru1un

goruşudur, Bunu biz kendimiz dü şünmüş yaratmısta değiliz, bunu n
onurun ya da sorumluluğu cTenei kurulun takdir! içindedir, Say ın
BALTAC İOĞLÜ ve sonra sayın GüVEN arkada şımda bu görüşe katıldılar,
dedjlerkj Anayasanın Türkiyyi 12 EylUl 1980 tarihihe getiren or-
tamın sorumlusu tutu1anıyacağı jrj (örU şfinü yahuYönet.jm Ku-
rulu görüşü yerindedir. Ancak bu ebrüe eksik b ırakılnıştır.çUnkü
bu ortama gelirmesjnjn sorumlusu anayasa değildir ama sorumauluk
derededir, yahut kusur, nerededir, hangi i şleme bozukluklar ı bu
ortamın ge]4 şmesine sebep	 dokunulmal ıydı dedi .er ve
daha doğrusu seçim kanununu gösterdiler,

Söz

gui görü ş

Biz Birlik olarak daha çok anayasan ın bir hukuki ç
mesini, bir hukuki tahlilini yapmaya çal ıştık. Daha çok huk
seseleri aç ı sıdan ve dikkat buyurulursa meseleyi ele al ı s ı
ağırl ık iki ana bölümdedir,

1- Temel hak ve öz qflrlflkler bölümündedir,
2- Yargı bölümündedir.

Çünkü hukuk kurulu şu olarak bizim birinci dercede ilgimiz
nuktadadır. Yasama ve yürütme organ ının hangi modele uygun
yolunda genel çizgileriyle ilgili bir görü şüpıüz vard ır ama

Üm1e-

mües-

Lzda

bu

imasi

ayrıntılarına girmek bizim için ikincil kal ır, tali mesele cjlur
diye dü şündük.

Seçim kanununun kuşkusuz siyasal iktidarlar ın olu şmas ına
büyük etkisi vardır. Secimkanunu daha colz bir kusur kanunud:ur.
Fakat esas ı özü, etkileyen bir kusur kanurıudur. Siyasal ikt!dar-
ların olusmas ında, kompozisyonunda seçim i şlemlerinjn büyük etkisi
Olduğu bilinmektedir, Ancak, bu kadar siyasal yakla şımla yan].lacak
bir tahlilin Türkiye Barolar irljğiiçin gerekli olmad ığı bi
bir görü ş ağır bstı . 7

Zaten Türkiye Barolar Birliinjn siyasetle ilgisi ol
Yolundaki bir takım görü şlerde bu nedenlekar5 ı1anrn oldu.
Nabi INAL arkadaşım, buiene1 çizai içerisinde Türkiye Barol
Birliğinin Anayasa' ile ilgili görü şü hakkındaki söyleyecekle
bu kadar. Yaln ız baz ı konusmac ı arkada şlarımın konuşma1r ınd
yer baz ı özel noktalara deöjr ıdjler, onlara da veri gelikçe
neceim,

ayın

im

yer

efli-
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mdi s ıras ıyla söz alan arkada ş lar ı jz ıfl dokundukj.ar ı fok-
haata dokunmak istiyorum, Sayın Nabi INAL arkad şımı n üzerinde
durdu ğu i şyeri açma izni harc ı , raporumuzun1O7.maddesjndeyera1_
mıştır. Bu gerçekten baz ı bölgelerden, baz ı barolardan ciddi bir
yakınma halinde geldi. Ordu barosünda da ayn ı s ık ı ntı var, baz ı
belediye başkanları Belediye Ba şkanlar ı yasas ındakj deği ş ikliği
yanlış değ r1endirjyor1ar. Aynı üygulama Hatay'da ve Adana'da da
olmuş .

Bununla ilgili bir giri ş imde bulunduk, Içi ş leri ba anlıın-
da sını f arkadaşımı n biri Vilksek düzeyde bir g$revli arkada şı la
konu ştum, di ki, Içi ş leri akanlığı sizin bu nudak görUUnUzü
biliyor benin3ior, bizde y1e dü şünflyoru. 8ir genelge haz ırlanı-
yor yak ın zrn<4a bütUn :helediyelere ı 'duyuru ıacakdendi, fakato
görüşü aç ıkla ran arkadaşım1z bir görevle yerinden ayrı ldı , biz
bir süre dahi bekledik ohda sonra bakt ık ki bir olumlu sonuç ç ık-
mıyor, iki y ı yazdık arka arkaya, birisi 12 Fubat 1982,. likin-
cisjde 17 T4ar • : 1982 cfiniü yaz ı lar oldu.

BU yr .: ı larımı zda Farolar Birliğ inin	 lediye qelirleri ka-
nuniıle ilgi	 q3ru ş1erj	 ı çjyladı Dahasona yine yan ıt a ı nma-
y ınca kiise.. olarak iri ş i ı lre bulundum, içisleri hakanl ı ma-
hallj ,jdar.ele : cenei ufidü-- ı üü ile gelirler cenel rüĞ ürluğufle konu
ilgili görev3 :lerle' temaslar yapt ım buraya gelmeden k ı sa bir süre
önce, her iki tarafta da belli birniay ış .yak ın1ıı görtirU'or,
umar ımki gene 1. kuruldan bir üre sonra, bu olay bizim istedihimiz
bizim gbrUslc-e imiz doru1tu5inda sonuçlans ın.

Eger xyle bir sor uca ula şamazsak, o zaman yap ı lcak
bu sorunu ya.: ı yoluyla rzmektedir. Onun içinde biz bütün
ra bir genelq yayı niay: rak arkacia51ar ımıın tek tek dava a
r ı halinde bi :c1mazsa ir uyau İara ve savunma ' bjrljğj olsü-.-.	 -

ey

m	

-
arola-
ala-
diye

ielli noxta- r ı ' içeren t r dilekçe 5rnei göndermeyidü şünüoruz
çiinkil iyi	 n-3ını hi: dava bazenbirrnek karar oi ı stur4br bi-
liyorsunuz, 31e bu 6m k karar üst yarg ı organlar ınca da benimse-
nirse yan1 ı k uzun sie gidiyor, bu bak ımdan bunu -önlemek için
gereken duya ı rl ığı göst.reeceğjz.
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Sayın Nabi INAL arkad-aşım Başkanl ık raporu veriimesige
reğine dokündu, hiç ku şkusuz ki, gelecek genel kurullardaki
kada*larimiz . 'bu yoldaki ele ştirileri c9eerlendirjr1er Akçal ı du-
rumla ilgili bir önerisi var say ın İNAL' ın para icraya verme' ko-
nusunda, buna sayın Necat OĞuz arkada şımı z değinecekl•

fenim Sakarya Delegesj Say ın Tekin YAAN Genel Kurul
giderlerine dokundu, şunu yeri gelmiken belirteyim, bu gene1 ku-
rulun bütUn giderlerini Zonguldak Barosu yapmaktad ır, kendilerine
teşekkür ediyoruz. Eğer bizim olanaklar ımızla bu genel kurulu top-,
lamamız gerekseyd ı , bu kadar iyi bir genel kurul organize eaemez-
dik, belli sebeplerden,. ötürü. Onun için bu f ırsattan yararlanarak
Zonguldak Barosu yöneticilerine ba şta sayın Ba şkan PAPtLA olmak ü-
zere teşekkürlerimjzj sunmak istiyorum. (alk ış lar)

Efenim sayın Tekin YAMAN,, raporda bir dil karca şas ı ldu-
ğundan söz ettiler. Olabilir do ğrudur. Herhalde hukuki bir 4Porda
dile daha 6zen göstermek gerekir. Ki şisel olarak ben yazarke ı de
konuşurkende ar ı duru bir türkçe kullanmaya özenösteriyoru ıp.ctinkü
ben Atatürk ku şağının çocuğ ınuyu ., ATATÜRK'ün sterdi ği devrirhe-
rin en önemlilerinden birisinjnde dil devrimi olduru inanc ındayım,
Ne yaz ıkki, hukuk kurallar ı , mev•zuat ımı z eski ad ıyla, Türk dil dev-
riminin ba ş lamas ından önce olusmu ş.tur, yani 1926 larda olmu ştur.
bilindiği gibi, dil devrimi 1932 de ba ş1amı tır. BÜ nedenle 9srnan-
ii dili ve hukuku terimi bir çok cümleler yasalar ımı zda yerairnıştır.
Bu nedenle zaman zaman ikili, hatta üç lü, yani osmanl ıca ,arapça
ve Farsça, Türkçe,hatta bat ı dillerimden dilimize s ı zmış baz ı terim-
ler birlikte kullanılmaktadır.

Bunlara olabildi ğince özen qbsterilmi qtir. Sonra çal ışma
raporu bir ortak ci alisma ürüntidfir. Nitekim,, Türkiye Büyük P! 1
Meciisinden de yasalar böyle ç ıkmaktad ır. BAkıyorsunuz Bir koi-
yon, bir yasada Türkçe d terim buluyor, kullan ıyor, onun yan ındaki
bir komisyon, ayn ı günlerde yaptıF ı bir. başka yasada oterimi ı
osmanlıcas ını kullanıyor. Aynı yasanın icerisinde çe ş itli zam anlar-
da yap ılmış deği şiklikler nedeniyle birbirinden çok farkl ı te,rirn-
leri,n kullan ıldığı ' da aç ık. Hukuk yargılama usu1u,ysas ında srrı
yapı lan deği şiklikle ehli ibre'de kalmadı , sahit I te kalmadi,bjli-
yorsunuz.
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Öte yandan ceza mahkemeleri uulü kanununda Ehli vulçuf ta
demez, ehliihre der, şimdi bunun en iyisi hiç ku şküsuz ki, kendi

	

•	 bizim öz dilimiz, Türkçeden türetti ğjnhiz s.özcüktür. Bilirki şi".
Sokaktan vatanda şa da sorsan ız anlar, benim k ı z ım hukuk fakülte-
sini.yeni bitirdi o da anh ıyor,.burdakj arkada ş larırnızda y şımı z •,kuşağımı z ne olursa olsun anl ıyor. Bu' itibarla bu tür ikili fiçlU,
terim olan yerlerde biz öz türkçelerjni kullanmaya çal ışıyorkız.

	•	 •• Yargıç-Hakim sözcWUne dokundu. Bana sorarsan ız, iyisi varg ıçtır,
güzelj,doğ.ru5U yargıçtır, bence osmanh ıcadaki hakim sözcüöü iki

	

•	 anlamdadır, birisi egemen anlam ında, öbürisUde hüküm veren yarg ıç
anlamını karşılar. Biz bu ikisine öztflrkçede iki ayr ı terim Uret-

	

•	 tik, çokta iyi oldu san ıyorum. •Bu'itibarla say ın Tekin YNflANÇ ın
bukonudal<j ele ştirisjnj ilke de hakl ı hulmakla, birlikte uygulamada
bir konu var. Birde bir noktaya dokunaca ım, bir teknik yanlk ş l ık
Olduğu kanı s ındayım, savunucu herhalde müdafi kar şı l ığı bunu an-
laamak mümkün dejl.CUnkü savunma dedj ğjmjze, savunma meslei de-
iğimjze göre savunucunun mtidafj kar .şı hıında türetilmi ş old ıı und

•	 kuşku yok. Yaln.z müdafi ile avukat zaten ayn ı sey , yani niye bir
yerde savunucu bir yerde avukat deniliyor, ele ştiriside hakl ı bireleş

tiri deil, ikisi bir birinden	 eğşik
•	 kapsaml ı ter'irnierdjr, 	 .

Efenim, Adalet Bakanhıının cevap vermedii vaz ılaradejn-
diler, bu yaz ılar raporumuzun, 62,64, ve 65. sayfalar ında ye4ai ıyor.
Bunu bilerek yapt ık. özellikleIpaptik bunu, bu asl ında bir e]eşti-
ridir. Yani resmi i şlerde sitem, àlmaz ama eI ştiri oldu.Biz
Adalet Bakanl ığının hakl ı 'olarak sorduğumuz bir soruya cevapIra_'
mediğini belirtmek istedik. Yaz ıvoruz ıynruz diyoruzki ' avukalara
şöyle bir uygulama yap ı l ıyor ceza ve tutukevlerinde, bu uygu1ama
yanlış tır. Bize deniyorki gizli emir nedei yleyapılmaktad ırbu gizli
,emiri bildiriniz diyoruz, bizde arkada ş iarj.pu.za ' duyural ım, arkada ş-
larımız bunun gereğini yaps ınlar. Cünkü yürürlüktekj hukuk kuralla-
rına göre böyle bir uygulama yaplmamas ı gereğine inanmaktad ır ar-
kada ş larım. Ve bunun yasaya a . ykir ı bir uygulama olduğunu dü şünmek-
tedirler, hakl ı olarak böyle düşünmektedirler, kendilerini bul tür
bir uygulama incit ınektedir, tedirgin etmektedir, ve isyana sevket-
mektedir, bu itibarla bu emri bildiriniz. .
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D ı.yorlarkı cıı zl ı olduğu icin size bi :lir ılemez. Bizim
ınancımız odur ki, hukukta hele yargının bir ocres ı olan savunmaya
karşı , adalet görevlilerinin hiç bir , gizli ku±all. olmamak greekir.

Çunkü bız kendimizi adaletin bır parças ı sayıyoruz. Yanı bır 1orga-

nın,bir parças ının öbüründen cyizli i şi olmal ı mı? olabilir mi;? biz
aç ıkl ığı bu suretle sağlayamadığımı z ı eleştirmek için özellikle,.
bu yaz ıları koyduk, ve halada o inanc ı koruyoruz ki, Adalet Bakan-
lığı bu yazıya cevap veremiyor. Veremedi.

Yoksa Adalet Bakanl ı ?' ının bizi haf1fiiflediini dü şünmejmize
olanak yok, eğer oyle b ır ızlenım alırsak onun gereMt ını hıc kuş-
kusuz sizide tatmin edecek şekilde yapar ız efendim. (alkışla9

Çok ayr ıntıya ili şkin bir noktaya değinmek zorunda kal ım

	

•	 sayın Tekin YAMAN' ın ele ştirisi üzerine. 3. Mukuk Kurultay ının
çalışında iki kurulu ş bu toplantıyı birlikte düzenledi ğimiz için

	

•	 sayın Bakan'la birer aç ış konuşmas ı yaptıktan sonra say ın Bakan
Inıtkabır'e gıd ı l ırken b ır metin yaziirnas ı uygun olacağını duşundu
tabii bizde ayn ı gereği düşündük, ben bir metirhaz ırlamıştım,Tür-

	

•	 kiye Barolar Birliğinin ilkeleri dorultusunc bizim Atatürk'e söy-
leyebleceğimiz huzurunuda bulunduurnuz zarnankendisine iletilme-
sinidüşündüğümüz çok ufak bir demecimiz vard ı .	 .•

Sayın Bakan dediki lütfen bir metin kaleme al ırmı s ı n1ı z,
kendi görüşlerimiz dorultusundabir metin kaleme ald ım, arkadaş-
larımdan da bir k ısmı hatırlarlarsa gösterdim, uygun da buldular,-
götürdüm say ın Bakana verdim, say ın bakan okudu, çok te şekktiede-
rim çok uygun olmu ş elinize sağl ık dedi, müsade ederseniz ben 1 bunu

alayım ben yazayım dedi. Bunda-bir sakınca görmedim. Birlikte imza-
lanan mehni aslinda biz yazd ık efendim. (alkış lar.)

Efe ıiim protokol konusuna değindiler sayın Tekin YAMAN,pro
tokol konusu Türkiye Barolar Birli ğinin kurulduğu günden beri üze
rincie duyarl ıkla durduğu bir konudur. Türkiye Barolar irli ğinin
ilk yönetim kurulunda genel sekreter olarak görev.ald ığım dönemden
anımsar ırn, avukatl ık yasas ında Baro Ba şkanlarnın protoköldeki yeri
belirlendiĞi halde Barolar Birliği Ba şkanının yahut Barolar ir-
liğinin yerinin belirlenmesi unutulmu ştur.
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Aslında çok basit bir yorum i şlemiyle bulunabiljrdi,jler_
de s.avcıların yan ında Baro Ba şkanlar ı buiunacağ fla göre, yeralaca-
ğına göre, merkezde de Ba şkentte de Cumhuriyet Ba şsavc ıs ınjı ya-
nında Barolar Birliğinin yeralmas ı gerekir, çünkü sav,savunma yargı
i şlemi içerisinde e şit düzeyde. say ıyoruz kendimiz, fakat burn d ış
işleri Bakanl ığının protokol l ilgililerine bir türlü anlatama ık.

ilÇünkü yrimizin bulamıyorlar, bizi genellikle mülki erkan ar ında
yer veriyorlar. Bu güçlüğü yıllar içerisinde ve son iki yı l içeri-
sinde yargı ile ilgili törenlerde a şmak olana ını bulduk. Çürkü
yargı organları yargı kuruluşları bizim bagsavcilikla aynı yerde
yeralmaniiz gerekti ğini kabul ettiler,

Bun edenle sayın Tekin YAMAN' ın gözünden kaçmış , ken Cum-
huriyet Başsavcss ı ile birlikte oturuyorum, Firuz CtL İN<tROLu' ile.
Bu itibarla yanl ış bir görüş bir gözleme dayanan bu élegtiri doğru
değildir. Ki şi olarak alçak gönüllU olmaya özen gösteririm, ama
türkiye BarolarBirliği Ba şkanı olarak Kurulüşumuzu temsilen bulun-
duğum yerlerde alçak gönüllü olmaya hiç yanamam. Onunun için eğer
Barolar Birliğine' layık olduu ver verilmiyora,.o tanl ıntayı git-
miyoruz veyakı lmıyoruz, bu bakımdan büyük bir duyarl ık gösteriime
inaninanı z ı isterim.	 1

Hukuk kurultay ındaki kokteyle kat ı lmada bir yanlışlık ol-
muş sayın Tekin Yaman'a davetiyesi verilmesi unutulmu ş , çok özür
dilerim, böyle bir şeyi bilerek yapmış olmas ı arkaciaslarımı z ın i söz
konusudejldj • Baro ba şkaflı 'arkadaşımızda olmu ş olabilir, öfür
diliyorum efendim yani. Baz ı yanh ı sl ıklar olabiliyor biliyorsnuz.

Türkiye Barolar Birliğinin <eli şmesi iyi başlamış sonra
yava şlamış ve durmuştur ,bunda akçal durumunda pay ı vard ır yolunda
bir görü ş belirttiler say ın Tekin YAMAN, tabii Sarolar Birli ğinin
geni şlemesinin yava şlamış olduğu yolundaki görüş ki şisel bir qörU-
tür, buna kat ı l ıp katılmamak büyük bir şeyi deği ştirmez, yalnı
akçal durumun ne kadar çal ışmalarımı z ı güçleştirdiğini bir nebze
konu şmama ba şlarken bilcTilrenjze sunmu ştum. Türkiye Barolar Bir-
liği siyasetin irind girmi ştir yolundaki örU şv ve kan ıya ise
katı lmıyorum,	 .	 .	 .
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Türkiye Barolar Birli ği siyasetin iç-ne girmemiptir,,ftur_
kiye Barolarjr1i ğj yasalarla kendisine verilmi ş görevleri yapma
çabas ı içerisindejr, Bunu en vi biçimde yapabiliyormu , YaP?m ıYor_
mubu mı tartışabiliriz, ama her dönemde Türkiye Barolar BirlL ği
hukukun üstünlü ğürı yolunda çabalar ını ve yasamı z ınhlO.maddesinin
bize yüklediği görevleri en iyi biçimde ypina çabas ındad ır,ysa-
ların ülke ihtiyaçlar ına uyguniuunu ele ştirmek siyasettir, ama
hukuk, siyasetidir biliyorsunuz, Yani bir medeni kanun yap ı lm' ştır
yani bu medeni kanun Türk toplumunun gereksinmelerine uyçunrnudur

değilrnjdjr, dedi ğiniz anda, hukük politikas ı ile ilgili bir,
ğerlenirme yapıyorsuPuz bu Barolar Birl ğipin aörevidir, burun
dışında günlük siyasete katı lmas ı , belli siyasal partilerin yanın-
da:yani, ülkeyi yönetmek için si yaset yapan, politika yapan jarti-
lerin yapında günlük politikaya kat ılmas ı yolundaki görüşe katil-
mıyorum, bunun ne geçmi ş dönem içerisinde nede benim sorumluluki 

ve görev aldığım dönem içerisinde yap ıldığı ' inanc ınıda payla şmı-
yorum bunu böylece belirtmek :isterim

ölüm cezas ına karşı ç ıkma konusuda anayasa raporunda yera-
lan görüş hakkında dü şüncemizi belirttim, bu 'enel kurulun hir ka-
raradı , Yiksek Hakimler ve Savc ı lar kuru-mu kararlar ının danii ştay
denetimi dışına ç ıkart ı lmas ı yolundaki •kur İa karşı ç ı.kışıma. ında
hukuk ilkelerine uygun bir görü ş olduğu innc ıridayı z ' ki, zaten

Yönetim Kurulumz ve ön tasar ıyı haz ıriayn 7 nayasan1n .114.meddesi
aç ıktır. Idarenin hic. bir i şlem-l e eyJemi varcıı denetimi dışında
bırakı lamaz.

Bu ilkeye biz inanç' 	 Türkiye Barbiar Birli ği olarak
cünkü biz Türkiye Barolar Birli %i olarak 1961 Anayasas ının öngör-
düğü çoğulcu demokratik düzene 'bağl ıyız, b ınun nedenleri yin

' rporumuzde ve ç ş itli görü şlerimizle aç ıklad ık, çünkü savunn1a
mesleği ancak boyle b:r düzen ıce: ısnde cTercek ı slGc ını yapa-
bilir, onurlu bir yere.ula şahilir. Onun dışında bask ıc ı ve to'nlam-
c ı birdüzende savunma reseği sadece güdümle. ve gösteriden ibaret
bir çaba içine dönü şebilir. Bu bak ımdan 11.4maddede yera İa ı itike-
nin doğr'uluğuna inaniyoruz ir İik Yönetim Kurulu olarak ve genel'

Sa
v-

kurulumuzunda hukonuda ilke görü şü vardır, yüksek Hakimler ve
cılar yüksek kurulunun kararlar ının idari olduğuda ku şkusuzdu,
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Bir kararı verenlerin çoğun1uunun yar<.ıç ölmas ı o k rarı
yargısal karar haline getirmez. Yarc ıçlarına idari kararlar , var-
dır, yarqısal kararlar ı vardır. Yargısal kararlarına karşı yiksek.
yargı yollarına baş vurulur, yani Yargıtaya gidilir, idari krrar_

1 larına karşı ba şvurma yollarıdaidaridir. Pu itirbala buradaki
görflşümtızün ilkelere Uygun 01dUU inanc ındayız.

Sayın AKSOY, Adalet mülkün temelidirdeyimine deindi,cok
katı lıyorum, bende y ıllardır, bunu söylerim. Gerçekten MüIk ttonar-
şi dönemlerinden kalma bir anlay ıştır. Yani padi şah . yahut; M4ar
Tantının yer yüzündeki temsilcisidir, ülke nnun mülküdür, onit ın top-
rağıdır, insanlar onun tehas ıdır, buyruğuz1 ı ır, bu anlay ıs bırakı lmış-
tır. Nas ıl vatanda ş yerine uyrük dernek 'kabul edilemez bir vanl. ş lık
ise hukuk aç ı sından yanl ız sfyaset aç ı s ından değil, hukuk aç ı sın-
dan da kabul edilemez bir yanl ış l ık ise, Adalet mülkün temeldir.
sözUndeki rnülk'ü de devlet yerine yahut ülke yerine kabul etmek
yanlış tır, çok hakl ıdır 0 özür dilerim bizim öyle bir afi şim±de
baz ı arkadaşlarımız gelirken yanlış l ıkla bunu 'getirmi şler bir daha
böyle yanlışlık olmamas ına cal ışacağım. Cok önemli hocam çün1ü
düşünceyi belirliyor.

Biz artık Türkiye Cumhuriyet,njn bir monar şi olmadığ nı
1920 den beri egemenliğin kayıts ız ko şulsuz ulus'ta olduğunu bil-
diimiz bir topluluk halindeyiz, bir toplum halindeyiz, bir devlet
halindeyiz, bu itÇbarla osmanl ı artığı düşüncelerin dilimizeb ıra-
kılmış sözcüklerini,deyjmlerjni terketmek zorunday ız. Nas ıl Ji
biraz önce osmanl ıca ve türkçe sözcükler hakk ında biz görüş illeri
sürmüşsem, bu görüş yanl ış 'sözcükler hakk ında deil eyimle'r hak-
kinda d'a geçerlidir.

Efenim Türk Hukuk Kurultay ının kitabı' konusunda say ın
•	 ' AKSOY hocam ız çok hakl ı , bu'da yine bir i şbirliinde çektiğ-imiz

s ıkıntındn oldu. Bu Jhtap3 bin tane Adalet Bakanl ıınca bast ı-
rıldı , 'bizim ödeneğimjz yeterli o-mad ığı için, bize bu kitaptn
daha çok sayıda b'ize. verileceği vadedildiği halde dağıt ım sıras ın-
da elimize az say ıda kitap geçti, maalesef bizde isteğidjirnj'z

•	 ' kadar dağıtamadık. İlk fırsatta çok değrli bildirileri içeren' bunun
ikinci bir bask ıs ını yaparak bütün meslekta şlarımıza i1etmeyeça-
l ışacağı z.
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Bizim AKSOY anavasa hakk ındaki il gili süre ile örü ş ü
özenösterdj.jrnjzi belirttiler süreye , bize. verilen süreyi' cid-
diye aldık her i ş te olduğu gibi her i ş te yapı ldığı cibi. ma bak-tık ki, baz ı kuruluş lar kendilerinden istenen ctörtiş lerj bu sürenind ı j.nda da ta 's ırarak verdiler. Bu bakımdan bunun kusurubizde[dei1bu üy ulamaya yapanlardad ır, ama bir ek'.

görü ş verilmesi Yolupdaki

	

öneriyi önümüzdeki Yönetim kurulu dfl şt5nebiljr.	
1

•	 Efeniın sayın AKSOY hakimlerin hukuk fakültesi mezunuol-
ınas ı görü şünü ilrj sürdtUer,sayı n Hocamın gözünden kaçm ış galibabiz raporun 18 .syfas ı da önerdik, hakimler mutlaka hukuk mezunu
olmalıdır yolun(tıkj bir kural anayasaya konulmal ıd ır dedik v bu-
nun tersine olan bir uy gulamayı yani bölcre idare., idare mahkeme-ler.i ve vergi mahkemeleri yasas ında biliyorsunuz bir yal ış uygu-lama yapı ldı , b: yanlış hüküm yrald ı ,hukuk fakültesi mezunu ol-
mayıpta 6#retirr.-.programlarinda hukuk dersi bulunan baz ı fakül!te-.
lerden mezun k;j1er kaınu görevi yanmakta iseler bu mahkemelerde
yargıç olabj leCekler. Bunu ı da yanlış oldüğu örü şündeyjz bu görü-şümüzt5 Adalet £akanlıına yaz ı ile bildirdik duyurduk, ayrıca bti-
tün etkili ve 'etkili makamlar nezdinde de ikili cTörfl şme1ed söyleşilerde n malarımızda Israrla isliyoruz ve sunuda belirteyim
mevapta .vermyoruz.

Efenm sayı n Lütfü KILIN arkada şımı z ve Ertan B İLEYIC İ
baz ı dileklerde bulunurken bir nktada

eirle5tiler. Baz ı istekleri avukatl ık yasas ı nın deti ştirj1rnjj
• erektirjyor. Avukatl ık yasas ı nın dejstiri1mesjni gerektiren Baro-

lar B İrlijnin birçok görlisü var biliyorsunuz. Birlik Genel ul-
larında al. ı.nmış kararlardır bunlar. Hatta söyle bir ilkemiz va rd ırİ lk 9en1 curullardan birisinde al ı nmıştj	.

7.vukatlar aünü hancj tarihte kutlans ı n Baz ı Barolar 5
sanda k.uttuyorlar, baz ı Barolaihaska günlerde kutluvor, bu it '-
bana han<-iaün kutlans ıntarti şmas ı aç ı ldıı zaman say ın ba ş k -
nıin ı z Faruk ERE İ ediki arkadaş lar Barolar Birliinin henüz bir
avuktlar. Bayramı kutlamaa hakk ı yoktur. Cünkü Türkiye Barolar
Biri t;i VEZ Barolar ha 1ns ı zlı k1an1na tam .ba ıms ı z1 ık1ar ına kav?5_madı kça ba'rapı yapamazlar. Veo tarihten beride Ttirkiye Barolar

	

Birliğ i Bar<1arın ve Birlj-in hağıms ı z1ıı . yo ıu	 çlışmaktadr.
Bu Çl ı .şrnadnı vazgeçerneyjz
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Bunun gibi avukatl ık yasasında uygulamada aksakl ıklari ö-
rtilmü ş bir çok kurallarda var. Bunlar ında dei ştirilmesi gerkti ği-
nibiliyrruz. Ama biz bunun böyle bir Ölaanüstüönemdea pılma-
şında baz ı sakıncalar ve çekinceler oldüğu görtisündeyiz ayn ı zaman-
da. öyle bır de ışik1jğjn arkadaslar ımlan mutabıkız bu konuda boy-
le bir deği şikliğin ancak en iyi düzen 61duğuna inandığımız coğul-
cu-demokratik düzende ve aç ık tarta. şmas ortamındayapı i.mas ı hatta
izin verirsenjz bir olayı anlatayım.

Kesenek sorunu Baroların ve Bir1iin boaz ına çökmüş bir
ağız sorun haline cTeldi. 12 Eylül 1980 tarihinden önce Türkiye Bü-
yük Millet Meclisinde bu konu ile il gili bir tasarı vard ı . Bir
teklif vardı . Ve bu teklif komı syonlardan r eçmis belli noktaya
kadar alaşmıştı ve gündeme girmi şti. 12 Eylül olunca tabii bu ta-
sarı kaldı , bu teklif kald ı . Onun üzerine yeni dönemde Adalet Bakan-
lığı ile ili şki kurduk, Adalet BakanliJI ı bu crörü şü bu değ i şiJli
benimsedi, hükümete sundu, hükümet tasar ıs ı olarak Milli güvnlik
konseyine gitti. Milli Güvenlik konseyinde uzun süre beklediJ on-
dan sonra danışma meclisi kurulunca dan ışma mecilsinden yine arka-
daşlarımın ÇOğU anıms ıyacaklardır, ilk tasar ı olarak görü şüldü ve
ç ıktı .

Ciinkü tek-maddelik konuydu. Biz tekrar Milli Güvenli
Konseyi gündemine giren bu tasar ının ç ıkmas ı icin beklerken, bak-
•tık ki, zaman geciyor, s ıkıntılar büyüyor, harolarda bÜ yük aJççal ı
sıkıntı içinde birlikte, sonunda Milli Güvenlik Konseyi cienell Sek-
reteri gayin orgeneral tt tJ'dan bir randevu aldık cTittik. Sayman
üye akadaşım Nejat OUZ'1a sorunun çok kuçük olduunu Milli
venlik Konseyi için, ama çok uzun süreden beri bekledi ğini bunun'
yalnizca Barolar ı ve Avukatları ilailendiren bir konu o1duunkı an-
latarak bu icönuya öncelik verilmesini diledik.

Bunun üzerine sayın RUĞ dediki bizim çal ışma •yintemiımiz
bakımındanbiz.biryasayı ele•aldıımız zamano yasa ile diğer
deği şiklik önejierini ve 8nere1eri,veya düsüncelerini de bir-
lestiriyoruz ,daha <eni ş kapsaml ı bir çal ısma yapıyoruz. Deyince
Ben dedimki efenim eer öyle bir sey varsa biz bu tasar ıdan da
az geçiyoruz.
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Çünkü bu dönemde hangi dei şikljk1erj tasarlandığı r1 .ı ble-bilmerniz ve denetleyebiimemiz 61anağı nı cTöremedjk. Onun için 0' günduyduğum kaygıyi. sayı n ,'Genel Kurula ve özellikle say ın KILI1C ve
B

sayın B İLEYIC İ arkadaş larıma da burada iletmek isterim, u ' konudakideği ş iklik ihtiyaçlar ın ı crereksjnmelerin.i biz biraz daha sab ırlakarşı laya ı1m izin verirseniz, ve ola ğan çoğulcu demokratik djüzene
geçildjkte ıj sonra daha eni ş bir forum içerisinde bizim gerçek ih-
tiyaçlar. 1miza uyquh bir yasa deiikl.j< ini saUamaya çali şalım vebunun savaşırnj verelim.

Efenim sayı n Kı lı nç arkaciasjm avukatların sosyal güvencesi
üzerinde durdu, sosyal Sic'ortalar kurumunn c ı k ıp bakura blan-
mas ı gibi bir kaygıdan söz etti, bizim bildiğ imiz kadarıyla	 lebir dü şünce ve böyle bir tasarı söz konusu değildir. Çünkü her iki
kurumun sosyal cidvenlik normlar ı tek örnek deildjr. tJniforrn
hale qetirilememiptir. Zaten yapı lma bilindiği üzere as ı l uzaktaki
amaç erek bütün sosyal crüvenlik kurulu ş ları nı n tek kurulu ş altı ndabirleştjrjj yanı Emekli Sandığı , Sosyal Sigortalar kurur ıu.ba-
kur ve diğer küçük sosyal güvenlik kurulu ş ları nın hepsi birl
lecek o zaman sorun kalrnayaaakt ı r. Ama hucrün için böyle hird
söz konusu değildir, hukukada uygun olmaz, çünkü kazanı lrnışvardır arkada ş larımı z ın bunlar ın bozulmas ı sözkonusu deflildi
bakımdan böyle bir düşüncenin 'söz konus oldu ğunu sanmıyorum

Bunu ndışında vercd bağış 1k1 ı 1 konusunda bir dileğ j'!oldu
arkadaşımın, serbest avukatlar konusunda. Pilindii üzere sak.at-
lardan kesilen vergi ücretlerden kesilmemekteydi, crerçi oda ş imdi
yeniden kald ırı ldı ama bunların hepsi ş imdi belli zamanlar içLri-
binde deği ş ileck, yasalarla dzeltilecek konulard ır.. Zaten ipin
verirseniz bir kiçük henzetme yapmak istiyorum. Den Türkiye Baro-
lar Birliği yönticileninj süreklj qüçlUklerle ura şan hir,şeyTibi
görüyorum. Yani heykel yapmak zor bir i ş i, çok zor bir sanat.Der-
ler ki, heykelcj, ta şı yontmaz uzayı yontar, ta şı yontmaz, uzay ı
yoiıtar, taşı uzayın icne yerleştirir Fakt he frkelcinjn bir şans ı
var,. ş cans ı z bir crereçle yap'ar heykelini, p iz canl ı bir rTercle
heykel yapan biz bir heyke1ta şa benziyoruz. Tam hicim veriyoruz
oldu, formunu buldu,art ık bu iyidir güzeldir diyoruz,
canl ı gereç bir yerde hemen biçim dei ştiriyor.

ştiri-
unce
klan

bu

hakıyorunu
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I3u'televiz'yora çocuk dizi 'var, bkv'orsunuz h±ç beklen-
medik yerde, beklenmedik bir biçim al ıyor. Sosyal güvenlik oru-
nunu çözdük, 1136 say ı l ı yasa ile avukatlar ssyal siortalr ku-
rumuna bağ landı lar, yı llarca uğraştık, toplum sözlesrnesi, t i p si-
gortas ı yapı ldı , uyqulamada beklenmedik değisiklikler oldu,hunla-
rı tekrar düzelttjk,eçen Genel Kurulda huzurunuzae1di ğ inizde
dedikki, çok şükür arkada ş larımı z ın sosyal cflven1ik sorunu. cözül-
müştür, ş imdi ba şka bir sorun ç ıktı enflasyon nedeniyle sosyal
siğortaları n baladığı yaş lı l ık yardımı yetmiyor.	 -

Yani bu sorunlar hep 'oiaeak, zaten ya ş amın oereğ i h ı ,
yani bitmiyor, yeni yeni gereksinrneler, birseyi al ıyorsunuz bir
noktaya geliyorsunuz, bir tepenin doruğuna ç ık ıyorsunuz, bakıyor-
sunuz arkada yeni tepeler, yeni da-lar var, onlar ıda aşmak ç1fere_

.kiyor. Bu bir bayrak yarışıdır, bu varış ta arkada ş larımı z elden
ele bayrağl taşıyarak avukatl ık mesleğini, avukatları hep ileriye

'götürecek ıerjr.	 .

Eferim F ıkuk yarg ı lama usulu yasas ı hakkında ve de' diğer.
hukük davalar ı hnusunda raporda yeterli ağJ-l ık olmad ığına de-
ğindi sayın i::'c arkadaşım. Gerçekte raporu ınuzda a ırlıı daha
çok S ık ıyönetim ayulama1a ıı a ilgili olarak meslekta ş ları izin
savunma mes1ei:iyapmada çktik1eri güçlüklere yer verilmistir.
Çünkü bu bugün <Unce1dir, 'sayınNeola FERTMİ arkadaşımında blirt-

gibi, bugih daha çok daba ğı r sorunlarla kar şı karşıy olan
ceza deva1ar ı rı j ve daha doğruu s ık ıyönetrn mahkeme1erjnde görfi İ-
me]çte olan cez davalar ında savunrıa görevi yapan arkada ş lari ını zdır.
Bizim hukuk nv:'.kemelerjnde çekti ğ imiz s ı k ıntı lar yapıs1 s9 ıntı-

•	 lar değildir • rani kurumuri yapı s ı ndan doğan s ık ınt ı lar değ il uygu-
lamadan 	 ı k ıntı laı d ır daha çok.

FIalb ı.-1 i bir arka-5a şımı z söyledi ki, savunmanın artı l1 ağ z ı
kapatı lmış t ır Belki b ı nz aşırı ahartmal ı hirdeğerlendirme say ı-
labilir, arkE.a ş larımız çi ıı ama bir arkada şımı z bunu söylüvorsa
ve bir çok aradaş larm: da benzer yak ınmalarda bulunuyorsa 0 za-
man Türkiye :3.arolar Bir	 irin bi:inci derecede üzerine eri İmesi
gereken önep; li sorun bu • acakt ır. Pu neden1 daha 'çok ağır1 ıı
bu noktaya verri ş bulun't şoruz.
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T'Urkiye.Noter1erbjr1jj ile şartname konusunda bir çal ışmayapılmıştı , fakat umulan Su maalesef vermedi. Cünkü noterler
Noterler Birliğinin kendilerine yaptığı bu yoldaki uyarııda ken-dilerini bağlayıcj saymıyorla, büyük bir k ısmı kullanıyor tek tipvek1etnyj ama hepsi kul!anyor. Onunda birtk ım eksiklikleriolabilir, ama YeZIÏden dflzenlenebjljr.

Adli er ı sorunu belli, arkadaşımız hakl ı yıllardı ,,Türkiye Barolar Bi İ i Genel Turullar ında biz adlinersonelden
sorun1ar3ndan hep yakınmışı zdır, bu hiricjderecede Adalet BJçnLığı fl1fl 'Hükümetin, yUrütme erkinjn görevidir,

biz i şin öbür tarnda olan savunma mesleği mensupları olarak bukonuları düŞünüycr, düşünmek zorunday ız, dü şflnme
elimizden

	

	
durumundayı z,

geleni 'irnava çal ışıyoruz Bizim yapabi1ecejmjz daha
çok uyarı lar,' istek).er,dilek ıer tarz ında olmaktadır.

Efenjm sayın Bal ıksjr delegesi Nihat KOSOVA arkada şım,,eleetirilerindettp1m olarak Coşkun bir ulsflbu seçti, ben ayn ıCOşkun1uk cevap ıg rınek durumunda de ğilim. Akl ın soğuk ışiğındayapmış Qlduu ele tjrj1ern baz ılarının haks ı o1duğUflU s6ylemk1yetinecej, daha ğğır bite değerlendj	 ve bir ağır ifadku11an
mak istemiyorum Yalnı z mftsade edersenjz g?izlemciler raporumuzd41.__.icjj bit y rtutrnaktadr Yani Mahanc ı tilekelerden creienF
temsilciler ve çrözlemcj1ej yaplan gbrU,5meier konusunda gözleı rc i terimi Uzer duara çok önemli bir sonuç C ıkartt ı una ka-tı m.yorum, ayr3!a bu det relendjrmede doğru değji zaten.

Çünkü eenler gözlmcjj, Türkiye Cumluriyeti çe şitliuluslararas ı 	
Bu ulus1araas ı ili şkilerinbir kı smı delipr1e bir Jusmi uluslararas ı kuru1u ş1arlad ırET -

gibi ki, AET'Ye ortakl ık, ,ha şvururnu var. NATO cribi, Avrupa Kon-!
seyi gibi Avruma Parlementosu ili bazı kuru1ular1a ili şkilericeri sindeyiz Bu kurulu şlar üyesi olan, ya da üyelik isteğinde
bulunan devletrj kendi. *ulararas ı kuruluşlara uygun bir dav-
ranış içerjsjnd olup olad ını zaman zaman dejerlehdirmek 

istiFyormuş , yani h böyle. Bunun • için bazen qbZlemciler <Tönderiyor Tür
kiye ' ye , gidinil bakıı z TUrkiyede durum ne<ir, bize bir ' kı s ım
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bilgiler geliyor, bunlar ın bir k ısmı yanli ştr, bir k ısmı doğrudur,.
Do (^,rulamak gerek bunıarı diyorlar.. Bu rözlemcjler geliyorlar Ve

raporlar veriyorlar, bas ın bu raporların bir kı s-mını bölüm bölüm, bır kısmını bütünüyle açıkl ıyor.

Bu gözlemciler verdikleri raporlarda devletimizin daha
doğrusu hükümetin ve yönetimin son durumu hakk ında deerlendirme1er
yapıyorlar ve önerilerde bulunuyorlar veyahut kararlara yolaç.yor-
lar s Bu kararlar:, kabul veya etmemek gayet tabiikiTürkiye Cumhuri-
yetinin hakkıdır. Beğenmiyorsa, uluslararas ı kurulutan çekilebilir
bu bizim dl,-,imizda olan bir şey, yaln ı z bu gözlemciler Ttirkiyeye
geldiklerinde bir k ı sr ı çeşitli sorumluluk makamında bulunan
lerle temas yaptıktan ;onra baz ı kurulu şl9rla ki, hemen hepsi daha
gelmeden ülkelerinden rrkiye Barolar Birli ği ile de rTörümekjs
tiyoruz, Onun ba şkanı ile de konuşmak istiyoruz diye bize haber gön
deriyorlar ve rand'ev ıı .ar ta.lp ediyorlar.	 1

Bu YaPtl illm:t.i aç ıklama bir- , gerçek bilgiyi aktarmakt ır, ir
' değerlendjrp bir y ı i İış izlenimszkonusudeildjr.  Bu vesile ileşunuda belirtmek 1s: :im, baz ı arkada ş1arıj17 ,Türkiye barolar
birliğinin saygın1 ı . nı yitirmekte olduğu, rörüsUnUde ileri sürdü
i şte efenim baz ı yejerde biz kabul edilmiyor, bizim <TörP şlerjj
dikkat edilmiyor,	

• buna katı lmıyörum Geçen y ılki genel kurul-
da da bu konudaki q<.:Uş1erjmj aç ıklac1m, Türkiye Barolar Birli ği-
nin saygın1ıı ile ı tk•lnljğini bir birinden ay ırdetmek gerekir.
Türkiye Barolar Bi: .ijğj doğrudan döğrüya yürütmeye ve bizim (Tö-

rUplerimiz yöneti ere ileti1ir, bununla isterlerse arnel ederler
istemezlerse al ıp 'ir yere koyarlar.

Bizim hi .f ıcj derecede sorunumuz deil, àma Türkiye Baro-
lar Birliğjnjfl, s c7ı nl.ı 1 şu olàylarla de bellidir, gectiğirniz dö-
nem içerisinde 	 ok önemli yar ı önernlikurulu1ardan gelenler
oldu, ama Avrup	 arlernentosu üyeleri geldi, avrupa konseyi siasal
komisyonu, ve h. 1 k komisyonu üyelerinden ,kurulu 22 ki şilik bir
kurul qeldj.. Zvr ı.pa Ekonomik toplulu Ğu creçici dönem ha şkanı ve
Belçika D ş i şie .bakrn., Tindemans geldi, en sonunda Nato par-1
lementerleri geldi, bunlar rsmi temaslar yaptılar, devlet ba şkanı
başbakan, danışn'a meclisi bakan ı , dış i şleri bak ını ve kademe
kaderne ki şilerl E Törii ş tÜ1
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Bunlar ın dışındağ bağıms ı z kuruluş .oirak yalnı z Türkiye
Barolar Birli;i ile ve baz ı ler ı sanıyoru ı 'ki TüRFZ-t te ınsiicii4iy_
le gôrU.5tUler 1-unun d ışında ba şka bir kurulu ş la görü şmediler, bu
bir değerlendirmeyi gösteriyor demekki Türkiye'de saygınlığın ı ko-
ruyabilen tekmesie kurulu şu Türkiye Barolar Birliidir.(alk ış Lar)

Bunun övüncti bizim de ğildirtabiiki, yüce kurulundur, kuru-
luşumuzundur. Biz bir cr3revi bir noktada devrld ık bir noktaya
kadar getirdik bundan sonra bu görevi yapacak arkada ş ları mızaev-

Türkiye Barolar Birliğinin bu bir kimi
bu ula ş tığı nokta bundan sonraki dönemlerde < ıörev. alacaimı z arka
daş larımı zc	 rıa korunsu. Bir meslek kurulu ş u için bundan büyük oPur
olduğunuda düşünemiyorum.

Efenim Türkiye Barolar Birli ğ inden Dan ışma meclisi Anayasa
komisyonu görü ş istemi ştir,, bunun d ışınan baz ı kuruluş lardan da is-
temi ştir ş dendi, say ın kosova söyledi. Ve bu arada i şte şu, şu1
kurulu şlardan istenınedi, yargı kuruluş ları ndan istenmedi ama o ı a
mukabil Odalar Birli ğ inden Ziraat Odalar ı BirliĞ inden şu şukuuluş-
larc1n deĞerlendirme istenmedi ctihi bir ğe'ndirme yapilarak bizim
önemsenmedi ğiı iz gibi bir sonuca ula ştı . Budeğeriendirı eye deka-
tı lrnakolanağı yok, san ıyorumki arkadaşım yalnız bilgi ile bugrüü
ile sürdü, çünkü yarg ı organlar ıda danışma mecl.isine görü ş bildir-
diler, Anayasa Mahkemesi., DanıŞ tay, Yarcr ı tay, hepsi ayr ı ayr ı çörüs
verdi, hatta bir eleş tiri konusu oldu,an ımsars ı nı z, Anayasa Mahkemesi
verilen süre içerisinde Anayasa ile iirtili örii şünü verernedi diye
baz ı gazeteler ele ştirici hir 'Uslupla bu davran ışıda ele ş tirdiler,
çünkü 'Anayasa Mahkemesi bilindiği gibi anayasanı n korucusu ve asa-
lar ın anayasaya uygunldu ğunu deheticisj olan Yüksek Yargı kurulu şu
idi.

Bu itibarla böyle bir de erlendirme doğru deĞ ildir, kald ı ki
Danışma Meclisi han<ri kurulu ş larda anayasa ile ilcili görü ş ister-
bubizim bilecĞ irniz i ş değildir. Biz Danışma Meciisinin Anaya ş ko-
misyonunun bu konudaki iste ğ ne cevap vermelimiyiz, verınemelimiyiz.
Konusu sözkonusu olabilir. Bunuda dü şündük, arkada ş larımı zla t tış-
tık, yani böyle bir meclisce yap ı lacak bir anayasan ı n kuşkusuz i
tartışı l ırl ıö ı vardır.	 .
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Yani Bir danışma Meclisi bir kurucu meclis, bir Anyas.
yapacak. meclisin seçinii bu yöntemle ya ı lmalımıyd ı , tart ı 5ı1ahlir,
Bu yöntemle yap ılmış bir meclis acaba'cah gerçekte bu niteliği taŞ a
l ımıdır. Bu da tartışılabilir, ama mademki yapılması gereken çl ış-
ma anayasa ile ilgilidir, ve anayasa bütün Türk Yurtta şlarınınfbi-
rinci). sorunudur, Türkiye Barolar Birli ğinin , en önemli sorunla ın-
dan birisi olmal ıdır, bu bak ımdan böyl bir. ortamda da olsa Ana-
yasa ile.il.gjlj Türkiye BArolar Birliği görüşünü vermemek gibi bir
tarihsel sorumluluğu yüklenmekten 'kaç ı ndık ve daha doğrusu öyle
bir tarihsel sorumlulu ğu ytIk ıenmek inanc ıyla öcrörü şü haz ırladık.

Efenim Yönetime kar şı tutuınumuzdan kaynaklandıı idi, yani
Barolar Birliğinin uğradığı bu islemlerjn Yönetime karşı takın ıı-
mız tavırdan dolayı bir qörü ş var, bu geçen. y ıl çal ışma Raporuittuz-
da yeralan say ın Devlet Ba şkanına sunduğumuz bir cörü ş vardı , d geçen
yı l ın çalışma dbnemi icinde yüce kurulca değerlendirildi, Bu b1k ırn-
dan bunu tekrar huzurunuza getirmek cTerektijne inanmmyorurn. Ana
şunu söyleyin, ben buün de ayn ı ko şullar içerisinde olsa yine böyle
bir . yaz ıyı. yazarak altına imza at.ak isterim.

Sayın arkada şım, Türkiye Barolar Birli ğine r nayasada 7z

istiyoruz dedi. Biz Anayasada ver istemiyoruz efendim, bizim buc
kü anayasada yerimiz var. Ama dolayl ı bir ver. nayasan ın 122.rra =
desinde yeralan kamu kurumu niteli ğinde meslek kurulu şlarından oz
etmeKtea ır, avukatlık 1136 say ı lı avukatl ık yasasinın gerekçesinde
de helirtjlrnj ştir barolar ve birlik, ku tCr kurulu şlar nitel iğinde-
dir diye.	 .

Biz Anayasa örü şümtizde diyoruzki, biz savunma meslei
rak yargının bir ögesiyiz, övleys.e bizim yerimiz,yarq ının içinde
olmalıdır.. Yani nas ıl hakimler ve savc ılar yÜksek kurulu şimdiki'
adıyla Yüksek Hakimler Kurulu, Yüksek savc ılar Kurulu, yarr ıtay
Danıştay, Anayasa Mahkemesi, hatta yüksek seçim kurulu yar gı bölü-
münde yeral ıyorsa, Türkiye Barolar Bir1ij ve narolar l da Anayasa'da
yargı bölümünde yeralmal ıd ır, Efenjm Anayasa Mahkernesinin görev s ı -
nırları ile ilgili ele ştiriye de kat.lmıyoruz. Cünkü Anayasanın
Anayasa mahkemesi hiç ku şkusuz, yasalar ın biçim ve esas yönündei' ı
Anayasaya uygunluğunu denetiemeljdjr,
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Bunun yan ı s ıra Anayasa deği ş ikliklerinin de anayas ı nır is-
ternine ve bütünlüğüne uygun olup olınadığınıda denetlemelidir.Grü-
şündedir, Türkiye Barolar Birli ği. Çünkü sebbi şu, Anayasan ı r
deği ş tiriimez bir maddesi var, Birinci maddesi, Türki ye Cumhuriye-
tinin Yönetim şeklinin bir Cumhuriyet olduğu yolunda. Bu Maddenin
niteliklerini Cumhuriyetin nitelikleri ilk üç maddede say ı lmış ,t hun-
lar aras ında çe şitli nitelikler var. Sosyal hukuk devleti olmak,
laik olmak, filan.

Ş imdi, Türkiye Büyük Millet Meclisi topland ı , Anayas ın ı n
öngördüğü usul kurallar ı içerisende 423ü a şan bir çoğunlukla ]1aik
lik ilkesini ortadan kald ıran bir anayasa değ i ş ikliği yaptı , y1ni
Türkiye Cu ınhuiyeti vatandaş ları nın hepsi müslüman olmal ıci ır,y1ht
Türk devleti teokraik bir devlet olmal ıd ıra qeiecek. Simdi An yasa
mahkemesi bunu denetlememelim.idir, Anayasa Mahkemeside Türk ul ı.SU'
adına yasaların anayasaya uygunluunu denetlemek durumunda ve zo-
rundadır.

Efeninr sayın Zeki ÖZTURANLI'n ı n konuşmas ına Törü ş lerind
katı lıyorum. erçekten biraz öncede belirttii ın gibi Türkiye
lar birliğ bir kurumdur. oğulcu demokratik düzen içerisinde ye-
rini almış , ve çoğulcu demokratik düzene omuz veren kurulu ş lardan
bir tanesidjr biliyorsunuz demokrasi kurumlar rejimidir. Evet hiç
k ıhşkusukj >i ı kurumlar aras ında en say ınlarından biidir, bu sy-
g ınl ık bi 1irikimin tiriinUdür, o da ku şkusuz, bu birikim 1969' İan
bu yana Tükive Barolar Birli ğ inin kurulu şundan bu yana Genel ku-
rullarinda, Yönetim Kurllar ı nda ve diğer orcranlar ında cörev yapan
arkada ş larıyn ın katkı lar ıyla ve çabalar ıyla olmu ştu, bizdehepsi-
ni saygıyla anmak isteriz, Bana bu f ırsat ı verdiğin içinde te ş kkür
ederim say ın ÖZTURANLI,	 -

Nejla FERTAN çok ince-bir anlat ım ve biçemle buolaan9stü
geçici dönemde Türkiye Jrclar Birliöi cTibi bir kurulu ş ta ctöre1 al-
manı n ve görev yanman ı n nekte akı ll ıca birsey olmadığını belirtti.
Gözlemleri doğrudur, ya ıyöruz, cerçekten zor bir obrev. İŞ te buna-
a bayin Yüce kurulun dsteği ile, itieiyle davan ıyoruz. Arnac ı1ı z-

da zaten Sayın PERTAN'il istedi ği aibi zaten onurlu sazunrnay ı sağ-
layabilmekh ı yoldaki micadelemize devan edece ğ iz ediyoruz.
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Bir ufak henzetme yapmaiç istiyorum, demin dedim hani canl ı
gereçle heykel yapan bir heykeltra ş gibiyiz. Kimi zamanda fis9os
efsanesini anımsarım. Biliyorsunuz Tanr ılar r isifos l u cezalandi ı.r-
mış lar. Bir c'5rev vermi ş ler, çok büyük bir tas ı , çok ağır bir a şı
tepeBin üstüne kadar ç ıkartacak, Tepeye kadar büyük bir çaba ilre
ç ıkartır Fisifos, fakat ta ş orda durmaz a ş ağıya düş er. Mütemadiyen
ömrünün sonuna kadar bu görevi yapacakt ır. Bizde bu görevi Türki-
ye Barolar Birli ğ inde Yönetim sorumluluğu yüklenen arkada ş larınfı z
birer fisifos gibi,n ortamda bu düzen içerisinde bu görevi yapn{ak
zorundadırlar, avukat arkada ş lar ımı zd a ş ağı yukar ı aynı aüçlük-
lerle kar şı karşıyadırlar.

Zaten, meslekta ş larımı z ın güçlüklerinden farklI değil baro-
ların ve birliğin güçlükleri.

Sayın Ertan BILEY İCI'njn cörü şü ile ilgili olarak sayı n:
KILINÇ' ınkj ile birlikte kaygı larımı z ı sundum. Ayr ıca bir aç ıkl1aına
yapmak' istemiyorum, yaln ı z bir noktaya değ inmek istiyorum, say ın
B İLEY İCI'njn üzerinde durduğu nokta ba şvuruda, yani barova yaz ı ]-
maş başvurusunda bulunan kimseden bağış al ınm ı na kar şı ç ıkmad ık
zorunlu bağış almayın dedik. Cünkü kesenek yasa ile helirlen ıni?ir,ama gelen	 olarak Barova bir bağışta bulunursa
tabiiki bu ba ışı kabul ederiz. Yani ikisinin aras ındaki ayırım zo-
runlu olmas ıyla isteğ i bağl ı olmas ı aras ı ndaki ayır ımd ır.

Genelgemizde biz avukat arkada ş lar ım ı z ı bağış yapmaya zor-
layında demedik, durum budur. Bunun içinden ç ıkmak için şimdilik
gözüken çözüm arkada ş larımı zdan bağış toplamakt ır yolunda oldu.j

Efenim sayı n Orhan CAH İ T ILHAN Türkiye Barolar Birli ği
kendi görevi dışındaki i ş lerle ilgilenmi ş ,kerdi görevleriyle d
ilgilenmemi ş tir, Dediler; Bu qörü şe katı lmak olanağı yoktur.Yan
daha ayn ı . usltipla cevap vermek cerekmez.Yaln ı z bu bir ağır suçi
madır ve buna da kat ı lmıyoruz biz. Biz Birlik olarak c-örevlerim -zi
yapma çabas ı içindeyiz, -rörevlerim.izin d ışındaki hiç bir ş eyede
özenimiz yok.
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Sayın ILHAN hukukun flstünlflU szUnden çok söz edildi ğini
teriminden deyiminden çok söz edildi ğini söyledi. Ama bunun içeri ği
belli olmayan bir deyim oldu ğunu ileri sürdü. Buda kt ılmadıımı z
bir görü ş , yanlış bir görü ş , çünkü hukukun üstünlüğü ilkesinjnTür-
kiyede yaygınla şmas ı , onuru ya da 'sorumİuluu (sorumluluğu o1duna
inanmıyorum ama) onuru TUrkiye Barolar Dirli ğinindir. TUrkiyenin
hukuk ya şamı içerisinde . 1969 yı l ına kadar, hukukun USÜfllUÜ terimi
ancakbir kaç öğreti kitab ında ve bir kaç teorisyenin kuramc ını4 gö-
rüşleri aras ında yeralmıştır..

Oysa biliyorsunuz 1969 y ı lına kadar ikinci Dünya Sava şı ndan
sonra uluslararas ı hukuk kurulu şlarından bir k ısmı bu görüşü cj1i5-
tirdiler. 1969 yı lında Türkiye Barolar Birliği kurulduktan sonrad ır-
ki hukukun üstünlüğü ilkesi Türk Hukuk edebiyatina rrirdi ve bi kav-
ram olarak yerle şti. 0 kadar yerleşti ki, rapor umuzda belirtiy ruz,
Danışma Mecljsjnjn Z'nt metnine girdi. Yani hukukun üstünlüğüne uy-
gun davraflacağıma and içerim.

•	 Halka maloldu, hanci ki şiyle konu şursanız konuşun, hukukun-
Ustünlüğüflen söz etmektedir. Do ğrudur, baz ı hukukçular ve bazal kim-
seler yaiç.eriğini iyi bilmedikleri için ya da bile bile sapt ırma
yoluna gittikleri için hukukun Ustünlü ğünü yasalar ın egemenliği] ile
eş anlamlı olarak kullanmaktad ırlar bu yanl ış . Biz Türkiye Barc1lar
Birliği olarak 1969 1 dan beri bütün çal ışmalar ımı z ın hukukun üstün-
lüğünün içeriiflin ne olduöunu ,ne olras ı nerektiğini anlatmaya ça-
lıştık.

En son bir noktaya deineyim, gectiimiz ay içerisinde say ın
devlet başkanı iki varaı kuruluşunun törenine kat ıldı , her ekisin-
den de hukukun üstünlü ğünden söz etti uzun uzun. Yani Anayasa mah-
kemisinin kuruluşunun 20.yıl döneminde ve Danıştayın kurulu şunun
112.yıldöniimünde san ıyorum., hukukun üstün1üUnden söz etti.. Bu iti-
barla, say ın ILHAN arkada şımın <7 5rü şğne kat ı1mıyorıını, bunun ele şti-
rjlecek deil tersine övülrnesi çrerekecek bir noktaolduu inanc ın-
dayım.
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Birde baz ı kimselerin bilmediğini ya da bile bile sap	 1—
ğını söylflyorwn, bunun kusuruda kendilerindedir, çünkti biz on

mc i 1	 4 	 - -cııtierçe crÖrf iş aç ıklad ık. Türkiye baro-
lar birliği anlamında söylüyoruz.

Efenim sayın TERL İKSIZ'jn q8rüeUne kat ılmamak olana ı ok,
gerçekten Yarrgida çok büyük bir ç ık var, 2 bine yak ın olduğu öy-
leniyor. Buna kar şı lık yeni bir idari yargı modeli örgUtenmesi
kuruldu, orda da bine yak ın yeni yargıc kadrosu aç ı ldı , bütün bun-
lara tabiiki Türkiye BArolar Pirlii olarak katk ıda bulunmak iti-
yoruz. Yalnız bu Türkiye Barolar Birliğinin birinci derecede ç1ze-
bileceği sorun değil. Biz yürütme erkinin içinde de ğiliz, biz olsa
olsa önerilerde, dileklerde bulunuruz. 'Ki şisel olarak önerileriimiz
oluyor, avukatl ık yapan bir k ı s ım arkad ş1arımız yargıç ol,mak i1ste-
diklerj zaman öncelikle kendilerine aörev verilmesi bunun bir çözUnti
olabilir, hakl ıs ınız. 'Bu s ıkıntı sonuçta tabiiki savunma mesle ğini
yapan arkadaplarimiza yans ıyor.

Bildiğiniz gibi davalar uzüyor, zaman ında crörülemiyor, bütün
bu sikıntı lar ı da biliyoruz. Biz bunun cörünUrnfl çiziyoruz, çi gehi-
liriz. Ama bizim yapabilecejmjz daha etkin bir şey yok, olmad ığı
görüşündeyjm..

Sayın Hamdi S1YAR, üstacl ım, sanatı konuşmasiy].a bize haket-
tiğimizin iistünde baz ı övücü sözler söyledi ve bu arada da baz ı lar_
kadaşlarımı z ın görüşlerini yanı-ladıO 6 yan ıtlara katıliyorum. aten
yeri geldikçe bende nMrUslerimi tekrar et'tim.

Sayın Turgut KAZAN arkada şım, raporu genel olarak belen i-
ğini destekledi ğini söyledikten sonra, baz ı noktalar ı ele ştirdi ve

-. bunların raporda yeralmadığını , bunları n yeni sorunlar oldu<'tuna , de-
ğindi t doğru, hakl-aır. Biraz önce beli.rtTneye çal ıstığım gibi i şte
Sigisof efsanesi, bir noktaya geliyoruz, tekrar ta ş aşağıya dü şü-
yoruz, savc ılaı-ın keyfilii, savc ılar ın süresinde dava açmamasir-
dan doğan s ık ıntı lar. Buna kat ılmamak olana ı yok, onun içindir ki
Anayasa, ile ilgili görü ş yaz ımızda, biz savc ı çUvencesine yeniden
anayasada yer verilmesi c erektiğinii1eri sürdük. Cünkü anck cTü-

venceli olan savc ılar bu tür keyfi i şlemlerden kaç ınabilirler
ya bunlar o tür savc ılar ın elinde aza]..ahilir.
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Sayın Nebil arkada şımı z ın eleştirii benim Türikye BarO-
lar Birliğinin düzenledi ği Türk Hukuk kurultay ında yaptığım bir
açış konuşmasında yeralan bir dü şünce ile ilgili idi. Taiiki her
düşünce tartışmaya, her yargı tartışmaya aç ıktır. Bunun tartims ını
sayın B?\RU ile yapmak isterim, ba şka bir formda yapı l ır, oradaya-
pı lırsa daha uygun olur. Buras ı çalışma raporunun metni içerisinde
kalmak .gereğjnj duyuyorum, .

Yalnı z bir noktayı belirteyim, ben iki cfimleden sonra ça ğ-
daş anlamda, avukatl ık mesleğide tirk hukuk devriminin bir ürU4üdür
demiştim, Türkiye Barolar Birliğinin, Türkiyede savunma mesleğ inin
geli şimi diye bir çal ışmas ı var, 1970 y ıllarında ya ı ldi iki ciilt
halindedir, o iki cildin birincisi say ın PAPOY'un belirtti ği giihi
Cumhuriyet öncesi dönemle ilgilidir, orada yaz ı lmas ı zorunlu meslek
kuruluşu olarak Baroların ilk defa .1924 y ı l ında Iaha kanunu ile
kabul edilmi ş Olduğunu belli etmektedir.

Benim inanc ım meslek disiplini, ancak vaz ılmas ı zorunlu mes-
lek kurulu şu haline geldikten sonra daha etkin hale gelmi ştir yölün-,

•	 dadır.

Efenim sayın Gümü şhane Delegesi arkada şım Süleyman AYDIN-
TUrkive-Barolar Birliğinin sanki Ac1aietPakanh ığınıı vehakimler
ve Savc ılar Kurulunun bir parça ıymış gibi çalışmas ını önerdi,hu
öneri üzerinde durulmaya de ğer, tabii hunu.nda baz ı güçlükleri vkr..
önce yasal güçlükleri var. Yani Türkiye Barolar Birli ğinin görevi
bellidir. Bunun dışinda hakirnlerle ve savc ılarla ilci1i atamalar ı
yapacakbir kuru1uun içinde eavunmameslei temsilcilerinin bul rn_
masında baz ı yararlarda vard ır, sak ınc1ar da var. Bunlar ın tarrı _
şılmas ı. yerinde olur. Sak ıncalarıda vcard ır böyle bir şeyin. Yani
o görevi, yapan arkadaş larımı z savunma mesleğinden ayr ılacaklardır.
Eğer savunma mesle ğini yapmaya devam .edeceklere hakimlerin Yar ı
ların atanmalar ında etkili bir avukat ın durumunun ne kadar sak ınca-
l ı olahileceğide düstinülmeye değer.

.Azi1nare müessesinin hir.k ı s ım meslektasiar ımızca da k
kullandığı eleştiri yerindedir. bu konu çal ısma raporunda yera
tır Bu. konuya barolar ,avukatlar OÙvarliklaeilmelidirler.

öLye
lııı s
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Bir noktay ı yeri qelmi şken belirteyiM, Türkiye'de kendL
meslek kurallar ı nı belirleyen tek meslek kurulu şudur diyebiliriz
Barolar Birliği içinde. Kimlerin bir deontoloji kurallar ı vrdr,
ma bu geleneksel bir şeydir. Bizim meslek kurallar ımiz ı Birliğjn

önermesj, düzenlemesi yolundaki kural, bili yorsunuz 1136 say ı li ya-
sa ile kabul edilmi ştir. 12u kural koyma z,runluğu Birliğin Adariada
yapı lan 4.Genel Kurulunda yerine cretirilmj ş tjr. Kendi meslek disip-
linini i ş leten sayı l ı meslek kurülu ş larından biriyiz. Bununda aro-
ların ve Barolarda aörevli arkada ş larımı z ın özenle uygulamalar e-re-
rekir kanı s ındayım. Bu nedenle Barblara'da Birlie'de bu konuda
büyük görev, ve.sorumluluk yap ı dü şmektedir.

Efenim say ı n Halil Azeri arkada şım, Hollanda'da yan ı la ı1
bir törenden sözettiler. Gerçekten yargı kuruluslar ı n ın ya da Iukuk
kuruluşlarının törenlerine toplantı lar ına katı lmak ve kat ı lmaları
iyi bir gelenektir. özellikle ileri gitmi ş ülkelerde hukuka sayg ı l ı
ülkelerde devletin yüksek sorumluluk makamlar ında bulunanlar bna
özen gösterirler, biz ilk Barolar Birli ıi toplantı s ı na Ankara4da
yaptığımı z zaman bulunan arkada ş larım an ımsavacaklar (sayın INAL
başını sall ıyor) Adalet Bakanından telgrafta 'e1memi ş ti, kendiis'ide
bulunmarnıştı , Genel Kurul say ın Bakana bir üzüntü teli çekti.Sonra
Bakandan iş te hatta daha yüksek sorumluluk makam.sahipleri Genetl
kurullarıniiz ı onurlarıd ırdı lar. Yahut bizim rrenel kurüllar ı rn ı zdan
onur aldılar da diyebiliriz. Bu onlar ın bi1ecei bir istir.

Türkiye Barolar Birli ğinin görevi kendi genel kurullar ı nı
kendi yasal çiz gileri içerisinde yapmaktı r.: Bizim kurulu şuınuzun
toplantı s ına katı lanlar bize onur verirler ama bizden de onur
alırlar bizim inanc ımı z odur, isterlerse elir.ler,.istemez1erse
glemzler 'bu aniar ı n bileceği bir i ş ..(alkış lar)

•

	

	 Efenim sayı n arkadaşım, ko şullar ın getirdiği gerçekleri ka-
bul ettiğini yasalar ın gerçekiiine deinmemiz gerektiğini vur 1-

ladı , biz unu yaP ıyoruz, bu rapora cirnedi, yalnı z hakimler ve
savc ı laryüksek kurulu o1u ş tuu zaman baz ı ufak tefe le ştirile
oldu, san ıyorumki en ciddi ele ştiriyi, en tutarl ı eleştiriyi ve
hukuk kurulu şu olarak en derli toplu ele ştiriyi biz yaptık.
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Türkiye Barolar birli ği olarak biz yapt ık, yalnız o Ad
yılının kutlanmas ıyla igiili bir aç ış konusmas ıydı , yerine dei.
tl sanıyorum. Çünkü aç ış gününde sayın Ba şbakan ba şta olmak fİ ZE

let

la ş-
e

sayın bakanlar kurulunun bir çok üyeleri veadalet bakan ı vardd,
birçok yarg ıçlar ve savc ılardahize te şekkürlerini ilettiler,orçek-
ten bir çok konunu konu şalamıdığ ıbir dönemde, bu sorunun önemine
Türkiye Barolar Birli ği değinmi ştir, dediler. Keşke ranorumuza alsay-
dik sayın İlhan arkada şımı z ın elestirisine $imdilik biraz daha
hak veriyorum, Ihiç deilse. ba şkanl ık ranorupun kanışmas ında bu konu ş-
maya yer versevdim belki daha iyi olurdu, say ın Azeri arkadaşımında
ele ştirisine raporla bir ayd ınl ık katmış olürduk.

Efenim bir yıll ık çal ışınam ı z ın sonuçlar ı üzerinde yap ılmış
olan eleştirilere veedeğerlendjrmeerp Yönetim Kurulu - , adına e]Jimiz-
den geldii kadar karşı l ıkiar verdik. Bir genel noktay ı belirtmek
isterim.Gerçekten ülkemiz bir ola ğınüstU dönemya şamaktadır.Türkjye
Barolar Bir İni ve. Barolar ve avukatlar hiç ku şkusuzki, coğulcu Le-
mokratik düzene ba ğlıdırlar vebu düzenin gerektirdiği 1961 anaya-
sasnın baz ı kusurları o1sada, i şlemesinde ha ı aksakl ıklar ö4i_
müş olsa'da hiç olmazsa içerdi ği temel kurumlar bak ımından balıd ır-
lar ve o doneinın tekrar Qelmesini en k ısa zamanda gelmesini bek ı-

yoruz. Bugün Türkiyeyi öynetenlerde buna söz vermi şlerdir, bir tak-
vim uygulamas ı yapı lmaktad ır. Bu dönemde Türkiye BArolar Birli ğ nin
bilinçli davran ışı ve sorumluluk duygusu bu dönemi uzatacak bir ta-
kim yanlış mümkün olduğu kadar kısa sürede çou1cu demokratik di_

•zene dönülmesi için katk ılarda bulunmak yolunda olmal ıdır, genel
çizgi budur,

Biz geçtiğimiz bir yı ll ık çalışma dönemi içerisinde buna
elimizden geldiği kadar özen gösterdiğirnize ianıyoruz. Bu nedenle
eğer sayın <enel Kurulumuzun say ın üyeleride bu göril1erimizi ray-
laşıyorlarsa . b'izjm hakkımı zda aklama yolunda oy vermelerini dili yo-
ruz hepinizi saygıyla selamlar ım efen ım, (a1kı lar) (uzun surel ı
alkıslar) .	 . ..	 .

BASKAN: Birlik Ba şkan ı Say ın Atilla SAVa divan .dlarak e-
şekkür ediyoruz. Böylece gündemimizin 7.naddesi tamalanm ış o1uycr.
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bu arada sayman üye acaba, parasal ele ştiri lere cevap verecekmiiciir.
Lütfen sayın Ne-jat OğtJZ'a davet ediyorum,

Nejat OĞtJ Muhterem arkada ş larım burda say ın F3a şkanımı ta."
mamlamak gibi bir durumda de è",^ilim. Takdir edersiniz, sadece onu n

verdiği görev vè kongre ba şkanırnı z ın verdiği, görevle samanl ık ç ı-
s ından yapı lrnı olan bir iki ele ştiriye cevanland ırmak için huz!ıru-
nuzdayım.

Akçal ı durumumuzun ne kadar tabiri caizse kötü durumda hı-
duunu geçen y ıldan heribiliyoruz ve konuuyoruz. Bu cene1 kur4u-
muzda bu duruma çare olmk üzere yapılmas ı gereken baz ı Şeleri ı
yapı lmamı olduğuahlamını ifade eden sayın Nahi tNflve.say ın Tkin
YAMAN arkada şlarım, Türkiye Parola 'r Birliği Yönetim kurulunun tsi-
latyapabilmek için enaz ından Barolar ı icrya verehileceini ' ve Te-

, kin Yaman meslkta şımda hiç değilse Türk ceza kanununun 230.madesin-
den yararlanarak borçlar ını ödemeye- baro baskanlar ı. arkada şlartmiz ı
Cumhuriyet savc ı lığına şikyet edebileceimizi böyle bir şeyle
ça ımı z ı dandit edebilip feraha kavu şaca ımı z ı önerdiler.

Arkada şlar bu yollar ı Türkiye Barolar 3ir1i Yönetim i< ı.kru-
luda biliyor, ama ' Türkiye Barolar Birli ği Birliin sadece yasa
ninde kalmas ını istemiyor. Birli ğin bir manevi müessese olarak ayak-
ta durmas ını ve geli şmesini istiyor. Bu itiharlar herhangi bir 1a-
royu sembolik olarak dahi icraya versek biz herhangi bir ha şkani
arkadaşırnı z ı harp ba şkanı arkada şımı z ı örnek olsun diye savc ı ii4a
şikayet edersek, o Birlik afi sadece 1136'say ı l ı yasan ın sayfa]iar ı
içerisinde kal ır arkada şlarım.

Manen birlik olmaktan çikar,art ık Türkiye BZrolar Birli ği
değil, Türkiye Barolar daö ınıklı bahis konusu dür. Ve çok titiz-
likle üzerinde durduumuz ve bu' çok 'sevdi Ğimiz sayc ı nla.Ğımı z ın
eseri 'kalmaz. -Biz kendinizi sadece mizah dergilerinde crörürüz arka-

daşlar.Buhları yaoainavı z arkadaslar yapm.3vaca ızda ia bi7rta-t
.raftan 'da s ıkıntı icerisindeyiz, çare zamand ır arkacla şlarım.tnti-
baha ula şacaĞı z, eğer tabiri caizse. Yönetici arkada şlar ımız inti'
haha ulasacaklar borçlar ını öd yecekler, Biz yaygın fakat yanl ış
bir- kan ı var. Barolar sik ıntı içerisinde çünkü Barolar tahsilat
yapamıyorlar diye.	 .	 .
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Çünkü yasa elver ınişor,. kesenek miktarı düşük, öyle olunca-
-da kendi yaèey lariyla kavrulma durumundalar hatta bu da mümkün olmu-
yor, bu itibarla .TUki'ye Barolar Pirliinin oay ını 'Tönderemiyo ı lar.
Türkiye Barolar Birliide SOflUC <biarak bu itibarla bir àkçali ı-
kıntıya dflçr oluver. Pav ır arkadaslar bendeniz bir defa daha söy-
lemi ştim c eçen genel kurulda. Bunun tecrübesini yapm ış bir arkada-
şını z ım. Ben Ankara Barosu ba şkan ı olarak tahsilat yanmış horcinu
Birliğe kurusuna kadar ödemi ş kasas ında parayla crörevj devretmi ş
bir arkadaşını z • Bu itibarla b ı.i söylentinin bu kan ının doğru ol-
madıP ı j. rnücerret söyleyebileceim, cesaretle söyiiyoru ın.

Simdi Barolar ımj.z tahsilat yanmıyorlar, yapsalar yetecek
kesenekte tahsil ettikleri parada yetecek kendilerinede bizede,
Barolar yaptıkları tahsilat ıda bizim adımıza yaptıkları tahsilatıda
kendileri harc ıyorlar. Bunun bir örneğini herien size cöstereyim.

•Eksik olmas ın dün elimize çTecti, Bal ıkesir Barosu güzel bir deTi
.neşrediyor ve paras ız dağıtıyor. Bunu Türkiye Barolar Birliini ı
kesesinden yapıyor muhterem arkaciaslar ım. Buna hakk ı yok.Evet Ba-
l ıkesir Barosunun binlerce ve binlerce borcu var Türkiye BArolar,
Birliğine, ama. Bal ıkesir Barosu böyle hirese yayıniaman ın cruru-
runu. muhafaza etmek ve sürdürmek istiyor zevkini bizim alaca ğımz ı
ödememek nahas ına, punu örnek olarak vereli.m, kendi Paromuda teshr
etmek isterim, tahitici caizse mazur cörsünler.Te şhir laf ını kul-
lanıyorum,	 ,.	 . .	 .	 . 	 . 	 .	 .

Ankara Barosuda paras ı z ücretsiz, deroisini yayınlıyor
o yüzbinlere maloluyor tabii, onun müdürü kim, ama ne pahas ına
Türkiye Barolar Pirlirine borcunu ödememe pahas ına. Izmir Baros ıda
çok cuz1 bır semnozyum yanrn ı tı ondan dolayı kendilerini kutlar ım
ama oda bizim kesemizden di cünkü İzmir Barosuda yüzbinlerce liia
borcunu ödemiyor, onuda bizim kesemizdenyart ı .

- .	 . Size raporumuzun 25.sayfas ıncia }-'r nizele var,kesenekle-
rini önderen,önderrneyen, tahakkuk etmi ş kesenekhorçlar ı , borcu
olan barolar. }FiçI3orcu olmayan barolar. Kendilerine Yöneti ınKu
rulumuz ad ına burada ir.innetle, şükranla tesekkür ediyoruz.Afyon,
Antalya, ?'ntvin, Burdur, ('anakkale, Corum, Denizli, Fdirne,Elaz ığ ,
Frzurum,Ciresun ,Hatay, K ır şehir,Manisa,nevsehjr, pjze, Sinop Baro-
ları ..
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Avukat Hayati Ekşi, Elaz ığ Ledeqesi, Avukat, Sadun A1tun1
Istanbul av datlar ından, Diyarbakırdan Avuka.t Fethi GÜMÜS, : bu ar-
kada,qxmiz bir savc ı yardımcısının kendilerine kar şı davranıslarkn-
dan yakınıyorlar, bakanlıĞa .ikyet ettiklerini söylüyorlar, qehei
kurulada bilgi verdiklerini yaz ıyorlar, bu telctrafi gereği yerine
getirilmek üzere Birlik Yönetim Kuruluna aktaraca ğız. Tekirdar
Dele<ıesı Pvukat Erdoan KOKAL arkada ımız, gelecek toplant ın ın

•	 Ankara'da yapılmas ını istiy6rlar. Pirde Hukuk Usulü Muhakemeleri
kanununda deği şiklik oner ı s ı istiyorlar. Birinci maddeyi en ınderrıde

•	 arzedeceĞiz, ikinci maddeyide yerine getirilmek üzere Yönetim k:_
ruluna aktaraca ı z.

Çok ince bir jestle gönderilen bir mesaj var,

Türkiye Barolar Birliği 15,Genel Kurul Ba şkanl ığına/Zonguldak
Türkiye Parolar Birliğ nin lSGenl kurulunun ilimizde t-

•lanmas ından mutluluk duyınaktayı z. ' Ulusumuzün çağdaş uyaarlik düe-
•	 yine ulşşma, çabalar ında Barolar Birliğinin seckin bir yeri variir.

Türk hukukçula'r ının değ i Şik dönemlerde vermi ş olduklar ı çetin sk-
navlar her türlü övgünün ,flstündedir. Gelecek ku şaklar bizleri ta-
rihin genis aynas ı içerisinde ibretle seyrederken Turkiye Barolar
Birliğini sayg ıyla anacaklard ır. Genel Kurulunuzun seçkin Üveleki-
ni bu duygularla selamlar, ba şarı dileklerimle saycTılar sunarımL
• (alkıslar)

Zonguldak Aksam l İsesi Muduru
Mustafa INZ\N

Ayr ıca Genel Kurulumuza çiçek gönderen, Zonauldak Ticaret
vé Sanayi Odas ı Ba şkanl ı r ına :,Znnçruldak Belediye Ba şkanhıına,te-

şekkürlerimizi ve saygı larımizi arzederim. Ayd ın Delecresi sayın
Ali BAKLACI il Ğ ZoncTuldak Delegesi say ın Kamil PAPÜLA, bir öner?e

•	 veriyorlar, ve kamu avukatlrin ın sorunlar ıyla ilc'ili baz ı öner.-
lerde bulunuyorlar, bu önerilerde gereiniyerine getirmek üzere

Birlik Yönetim Kuruluna aktar ılacaktır.

Genel Kurulun görü şlerini saptamak üzere olu şturduğurnuz
komisyon, acaba topland ı mi? Komisyon Üyeleri, Say ın Hilmi PECE K,
Sayın Muammer AKSOY, Say ın önder S1V, Sayın Kamil PAPILA, Say ın
NuranYULU, Say ın. Turgut KAZAN, say ın Ahmet Hamdi SAYAN,lütfen
Genel Kurul görü şlerini saptamak Uzerekomisyon çal ışmalar ına ha
layını z.

/
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Cünclemjmjzjn 9.maddesine c ı elmi ş bulunuyoruz.Ankara dışın-
daki illerderı seçilen tyelere avukatl ık syasas ın.ın 112/2 maddesi
uyarınca denecek yolluk ikamet ve di ğer zorunlu qiderlerin te-
biti, acaba bu konuda sayon Yönetim Kurulunun bir önerisi yarma?
Buyurun. sayan Nejat OUz. 	 -

Nejat A1Z, kıymetli arkada ş1arım..ceçen qenel kurulda
hatırlars ını buyounluk bütçe durumuna ve ekonomik şartlara g5re
mütalaa edilip, 1000 lira net olarak tayin edilmi şti tarfını z1
dan. Bu sene çoeru arkada şlarımıza 8deyemmekle beraber, Yönetim
kurülu arkadaşlarımıza keselerinden yapt ıkları harcamalar, yani
yol paras ı ve ikamet . gideri olarak ödedikleri paralardan bizim[
Turkıye Barolar B ırliği olarak 657 bin lira borcumuz var bu arka-
daşlarımıza.

Yönetim Kurulu arkadaşlarimı z sene1erden berj, baz ıları
geliyorlar, qidior1ar yol paras ı ödüyorlar, ikamet paras ı ödü'or-,
lar ve butayin ettiiniz paray ı dahi kendilerineödevemiyoruz.
Bunların tutar ı 657 bin lirad ır. Bunu bilginjze arzettikten sonra
sembolikte olsa 1000 liran ın çok yetersiz o1duu kan ısindayım.Ben
bunu keseneklerin yeniden gözden geçirileceinide nazar itibaa
alarak 2.500 lira olarak olarak tayin ve tesbit etmen ı zc3e tayin
ve isabet olacağı kanı sındayım, Yönetim Kurulu ad ına arzediyor9m.

İ3ASKAN: Bu konuda ba şka bir öneri varmi efendim. Net 2500
lira olarak yonet ım kurulu oner ıyor, bu konuda ba şka bır oneri varmı ,
bulunı adığına aore bu oner ıyı oylar ınıza arzedıyorum, kabul eden-
ler i şaret buyursunlar, etmeyenler, 2 muhalif oya kar şı çounhk1a
kabul edilmi ştir.

Gündemin l0.maddesine geldik, bu konuda say ın Sakarya die;-
legesi Avukat Tekir YAMAN arkadaşımı z ın bir önergeleri vard ır önu
arzediyorüm.	 -.

Türkiye Barolar Bir.l ği 15.Genel Kurul•Başkanlıına,

Gündemin ll.maddesiTflrkiye Barolar Birli ği keseneği ile
ilcilidir. Bu gündem maddesi gündemin 10.maddesine eklidir. Bu
nedenle önce l İ .maddenin görü şüleek karara bağlanmas ınj, onun
sonucuna göre lO.maddenin daha sonra görüşülmesini arzederim,
saygılarımla.

-	 Sakarya flarou . Delegesi

Avukat Tekin YANAN
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Değerli arkadaşlarım, taiatıyla bu, k'nuda Yöhetim Kuru'lu
sayman tJyesi Say ın Nejat OĞUZ bir aç ıklama yapmak, istiyor, lütfen
buyurun eay Nejat OĞUZ...

•

	

	 Nejat OĞUZO Muhterem arkadaşlarım bu teklif bir yanl ış !an-
]aınaan d(5^jUyori Gündemim,izde burada bu sene tayin ve takdir etti-
ğiniz ..1983 y ı l ı mayıs ından so ı raki bütçe yılı içindir. Biz bu
yıl bütçemizi, aeçensenekiaenel kurulda takdir edtiğiniz 50 lira-
ya göre tanzim etmi ş blunuyoruz.O bütçe crörü şülecektir. Yasaya
gore bir ileri yıldan itibaren yapılacak bütçe ıçin keseneğı tak-
dir edeceksiniz arzederim.

BAŞKAN: tSnerqenizj cerial ıyorsunuz, teşekkür ederis say ın
Tekin YAMAN. Efenim gündemin i0.maddesini crörü şmeye ba şlayaca ı ,
celecek butçes ı ile butre yonetmelıının c'nru şulmes ı ve kabulu,aca-
ba bütçevi, tasar ıyı sayın Birlik sayman üyesi mi, takdim etmek is-
ter, bizim takdimimiz olurmu, evvela siz takdim edin i z, oylamas ını
biz .saĞ'larız.	 .	 .

Nejat OĞUZ : Muhterem arkada şlarım 1.5.1982 30.4.1982 trih-
leri aras ında ki bütçe yı l ı' için qelir btite çizelgesi, raoorumu-
zun 32.sayfas ında sizlere sunulmu ştu, bunları fas ıl basl ıklar ı la-
rak fazla zamanını z ı almamak dü şüncesiyle burda k ısaca arzedeyim.

BÖL İJM':I, Kesenek crelirleri, Tonlarn.10.962..00O.-Lira
demin arzettirim gibi.50 lira ayl ık .kesenek.üzerinden hesa p edi 1

mi ştir. 18.270 üye kayı s ı itibariyle,
BÖLÜMII, Yan Gelirler toplam ı : 10.000 lira
BÖLÜM:III: Ba şka Gelirler Toplamı 760.004.060 lira
Böylece bütçe gelirleri : 11.73.2.004 lira, olarak hesap

edilmiştir.
Gider çizelgesi yine fas ıl haş l ıkları içinde kalarak a ı

zedeceim.

BöLtJM I. Yonet ımG-ıderlerı Toplamı 	 2.650.004 lira,
BÖLW1 :II: Personel Giderleri Toplamı : 6.582.000 İ ra

BÖLUM:III: Büro Giderleri, Toplamı 	 : 2.220.000 lira
BÖLtJM: IV. Yat ır ım criderleri toplamı :	 110,.000.lira

BÖLUM:V : ' Yönetim Harçve kesenekler.

toplamı 	 . • 	 • 120.000 lira
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Il

BÖLUM:vı Mesleki Yardımlar Toplamı :	 50.000lira
Toplam	 11.732.004 lira

o1arak giderlemrde belirlenmi ştir.

Bütçe gerekçesi qtindemde e şasen yok arzetmeyecerTjm,sj]
sunulmuştur, gündem qerejnce yönetmeliği sunmak. dudımundayım.

Barolar Birliğinin 1.5.198230.41083 yı l ı Bütçe YönetınE

1. Turkıye flarolar Birlıın ı n 1982 y ı l ı butcesi 1 5.1982
gununc'e ba şlar, 30.4.1983 aksami sona erer, bu öoneme ait Pirlïk
gelir ve qiderlerj 11.732.004 lirao1arakönaörU3ü ştür Bu dönem-
de Barolar ıh ödeyeceği Birlik keseneği 14.Genel Kurul kararı uy-
rınca 31.Aral ık 1981 tari l-ıindeBarolara . kayıtl ı avukat say ı s ı Uze-
rinden ayda 50 T1.si. olarak hesapiarm ıı stır. Bütçe ile kabul edif
len ödeneklerjn v mm	 .-ibi 	 f'1-

ve 1UU.LL arasinda aKarfla
yapmaya Birlik Yönetim Kurulu vetkilidjr. Gelirlerin tahsil fi ş l
veya banka dekontu karşı 1ıı giderlerin harcama helge1eine dayan-
dırı lması gereklidir.

• Kasa i şlemleri istisnas ı z ödeme,, fi ş lerine daya nd'ırı lı r.,
Bütçe içinde harcama Ba şkan ve sayman üyenin oluru ile yap ı lır.
Yönetim Kurulu cTenei kadro ayl ıklarının toplam ı dei şmemek kayd ıy-
lakadrolar ı ve kadro ayl ıklarıni birle ş tirmeye, kullanı lmayan kdro
al ıklarından diğerlerine ekleme yapmaya yetkilidir. Bu yönetmelii ğin
uygulanmas ına Birlik Yönetim Kurulu yetkilidir arzederiın.

BAKAN: Teş ekkür ederiz. Değerli arkadaslar ım Birlik yöre- -
tim Kurulunun haz ırladığı bütçe tasar ıs ını , cıerekçesini ve bütçe

T3ütçenin tümü üzerinde söz a1
mak isteyen arkada şlarımı z varmı? yok. 0 halde maddelere müsade
ederseniz geçiyoruz,

GELIRLER : Bö İ f.jın :1- Kesenek Gelirleri
Barolar Birlij keseneği 18.270 x 12 x 50 :10.962.000 liira
Kesenek qelirlerjnj 10,962.000 lira olarak kabul edenlerL

etmeyenler, kabul edilmi ştir.
BÖLÜM :2: Yay ın Gelirleri: 10.000 lira,

kabul edenler, etmeyenler, kabul e4ilmitir,
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Bölijıın3, Baka-a Gelirler
Madde 1 Ruhsatname Gelirleri : 100000 lira,
Madde 2 Devlet bütçesi	 3 lira
Madde 3 ağı lar•	 1 lira
Madde 4 Banka faizerj	 50.000 lira
Madde 5 Diğer gelirler	 10.000 lira

Yekün	 760.004 lira
kabul edenler, etmeyenler, kabul edilmi ştir.

GELİ I,ERYEKUNtJ:	 11.732.OÖ4 lira kabul eden-
ler, etmeyenler, kabul edilmi ştir.

GIDR1JER BÜTCESI:

BÖLÜM : 1- Yönetim Giderleri

Mdde :1- Genel Kurul giderleri 	 : 700.000 lira
Madde :2- Ba şkanlık ödeneği	 1 lira
Madde.:3- Ba,şkanla.k divan üyeliği	 .1 lira
Madde :4- Ba şkanl ık dışındaki üye huzur

hakları 	 1 lira
%de :5- Disi-].in Denetleme

üyesi huzur haklar ı 	 1 lira
Mde :6- Yönetim,Denetim,Djsjpljn.

kurul üye yolluklar ı 	 1. 000.000 lira
Made :7- Temsilci görev, yolluu 	 100.000 lira
f4adde :8- Temsil iderleri 	 100.000 lira

•	
Madde %9- Tören ve a ğırlama gider.	 100.000 lira
Maddelfl- Dış il ı skıler rT ıderler ı 	 100.000 lira

..Maddell- Türk Hukuk kongresi fonu	 350.000 lira
• Maddel2- Konfrenas ve seminer gid.	 150.000 lira

•	 14adde-13 Ba şka giderler	 .	 50.000 lira
böylece, Yönetim Giderleri tutari 	 2.650004 lira
kabul edenler, etymeyenler, kabul edilmi ştir.

BÖLİIM:II- PERSONEL GIDERLERI

Madde 1-Memur ve Mtistandern cyiderleri 2.000.000 lira
Madde 2- İkramipe ve trimler	 800.000 lira
Madde 3- Fazla çalışma.	 .	 150.000 lira
Madde 4- SSK Primi. i ştiraki	 .	 500.000 lira
Madde 5- Personel yolluklar ı 	 • 	 30.000 lira.
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Madde 6-	 gide'lerj
Madde 7- Çocuk zamlar ı
Madde 8- Yakacak yardım]arı
Madde 9- Giyim yard ımları
MaddelO- İ zin Ucretleri

• Maddeil- Sef sorum1ulu
Maddel2- ölUrr,domu ve evlenme
Maddel3- K ıdem tazminatı
14adde14- Gelir tazmjnat ı

• Ma l5Sz1eşme. farklar ı

t'
402.000 lira

50.000 lira

200.000 lira

200.000 lira

50.000 lira

125.000 lira

25000 lira

500.000 lira

50.000 lira

1.500.000 lira

1



BÖLÜM İll a BÜRO CİDERLER İ

Madnak v onarj.jn gidezJ.j 200.1)00 lira
Madde 2- Büro araç ve aider,	 400.000 lira
Madde 3 PTT Ciderleri .	 500.000 lira

havagazi.	 700.000 lira
Madde-5 Demirba ş giderleri	 20.000 lira
Madde 6-Deraj4<zGte ve kitap

giderleri	 75.000 lira
Madde 7Yarc ı ve icra:'gider ıerj . 25.000 lira
Madde 3-Yayın Ciderleri	 175.000 lira
Madde 9-Dışardan satlanaz hizrn.	 50.000ljra
1,ladde1O_Ba8C giderler...	 75.000 lira

Büro giderleri Tutar ı 	 2.220.000 lira.

Kabul edenler, etmeyenler kabul edlmitr.

BÖLÜM IV- Yatırım Ciderleri
Madde 1- Yaz ı TTesap,büro makina
Madde 2-

Madde 3-Dier yat ırım giderleri
Yatırırnajdr1erj Tutar ı

kabul edenler, etmeyenler kabul ei1mi ştjr.

BÖLÜM RESfl. HARÇ VE KEBNEKLER

Madde 1- Belediye Resim ve Harç

Madde 2- Noter harç ve masraflar ı
Madde 3- Damga vercTisj

Jadde 4- Bina vergisi
• .	 Madde 5- Svil savunma fonu

Madde 6-U1u1araras ı Barolar Bir1ji

Resim Fiarç ve Keseneiçler Tutr ı
kabul edenler, etmeyenler kabul edilmistir.

BÖLÜM Vi- MESLEK İ YARDIpLp
•	 Madde 1- Meslekj.e ilcrjli sosyal

yardımlar
Medeki Yard ımlar Tutar ı

kabul edenler, etmeyenler, kabul edi1miftjr.
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50.Ö0O lira

10.000 lira

110.000 lira

10.000 lira,

20.000 lira

5.000 lira

50.000 lira

15.000 lira

20.000 lira

120.000 lira

50.000 lira

50.000 lira



	

GIDERLER TUTARI
	

11.732.004 lira
kabul edejer, etme1renler kabul edilmi ştir.

Bütçenin tümünU oyunuza arzediyorum, kbu1 edenler etm-
yenler, kabul edilmi ştir. Kabul buyuduğunuzbu bti.tenjn hayırl ı ,
diliyorum ve bu btitçenin 1.5.1 g 82 tarihiile 30..4.1983 tarihleri
arasında geeri 1aca ın1 aç ıklıyorum.

	

• BÜTÇE YöNETMEL İĞİ 	 .	 .

• Türkiye Barolar Birli ği 1.5.1982-30.4.1983 yı l ı Bütçe Yönrt_
ın1iği. Okundu, ayr ıca ayrıca okunmaya gerek gÖrrnüyo.rüm. Bu bütçe
Yönete1iğjni önce madde madde sonra bütün olarak. oyunuza arzed-
ceğim. Bütçe Yönet ıne1jinj bütün olarak kabul edenler i şaret buyur-
sunlar. Etmeyenler. Kabul edilmi ştir., hay ırl ı olmas ını dilerim.Herekçe Bütçeye bağl ı olduğu için ayrıca görü şmeye ve oylamaya gerek,
görmüyöruz. lO.madde tmam1anmıg oldu. 11. Madde Barolardan a4na_
cak Türkiye Barolar Birliği Keseneklerihin sa ptanmas ı ,Yönetim ku-
rulunun bukonuda bir önerisi varm ı acaba? Lütfen Say ın Necat OĞ JZ.

NejatO1z:Muhterem arkada şlarım geçen Genel.Kurul'da bu
miktarı 50 lira olarak tensip buyurmuştunuz. Biz bu sene Yönetim
Kurulu olarak ilk bak ışta çarpıcı belki biraz fazla görülmekle bera-
ber asl ında öğle olmayan bir rakamı huzurunuza getirdik, lOd lira
olmas ını istirham ediyorum.Bunun sebebi ş.udur% Kanunla ayl ık
ların tahsil edebileceğiisteyepj ı j kesenek500 . liraya ç ık ıl-
dı , bu 500 lira içerisinde 100 liran ın fazla önemsenmeyeceği
nıs ındayım. Barolar Birliğide. aktjf olma imkan ı verilmesini is
ediyoruz,

Bir noktaya dikkatinizi çekmek istiyorum, Barolar Birli ği
biraz evvel temas ettiğim gibi birlik olmaktan ç ıkma yoluna girm ıi ş-
tir deme cesaretini göstereceğjm• Bir tek misal arzederek, 3 Gefl!el
Kurula Kars Barosu kat ılmıyor muhterem arkada şlar ım. Bu Genel Ku-
rula bütün israrlar ımı za rainen delege isimlerini bile gönermedi-
ler. Türkiye Barolar Birlirinin Birliği manen kurma ve yaI.abffi
cümlesjnden olarak Yönetim Kurullar ını zaman zaman s ık s ık TürkiVe_
nin muhtelif illerinde muhtelif Barolara misafir olarak yapma gele-
neği vardı . Bunun yarar ını görmü ştür TürkiyeBArolar Birliği, bik-
leştirici olarak, bütünleştirici olarak, Birli ği Manen tesis , etmek
için.	 .	 .	 .	 .
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Bu bir harcaırıay. gerektiriyor, bu itibarla ilk bak ışta çok
gibi görülen 100 lira , bir-kat fazla asl ında mahalline mahsupola-
cak zaruri bir meblağdır. Lütfen Kabul buyurunuz Baiolar Brii ğ i
0 manevi yapıyı o manevi çatıyi yıkılmaktan korusun ya şatsın,teşek-
kUr derim.

BASKAN: Teşekkür ederiz sayın OĞU?. , ba şka öneri var ini? Bt ı-
yurun sayın;ÜNAL.	 -	 1

ÜNAL :Değerli arkada şlar,sayınoĞtjz yanlış bir yaklaşım çe-
risinde oyle zanned ıyorwn. ımdı son de ışıkl ıkle gerçi aıdat 500
lira para almamız mümkün ama avukatlardan bu, Ut s ınırdır.Zanne-
.diyorum,.birçok baro üst s ınırında ç ıkamıyacaktır, . $imdi geçen se-
ne 25 liradan 50 1irayaç ıkarttik, bu sene 50 liradan 100 'e gele-
cek sene 100 den 200'e öbürsene 200'den 300'e şimdi, görüyoruz t
13.5 milyon Birliğin alacaĞı, var Barolar ın borcu, gelecek sene bu
borç 26 milyon olacak, öbür sene .52 milyon olacak,. yani e ğer biz
Birliğin alacaklı Barolar ın borçlu olmas ından zekvalacaksak,çıkrta-
l ım 100'e, b ırakın 50 lirada kals ın da hiç olmazsa Barolar bu para-
lar ı ödesinler. Bu itibarla 50 lirada kalmas ını ve artir ılmamas ını
öneriyorum sagılarımla.'	 .	 . .	 .	 .•

BASKAN: Teşekkür ederiz Say ın INAL,

Ertan BILEY İCI, ANTALYA: Değerli ıJyeler Barölar Birli ği sayın
sayınan ının 100 lira oner ısi hakikaten d 4'rli Hatay Baro Ba şkanının
belirttiği gibi ,çok yüksek. Bunun ödenemiy.ecei zaten ilk nazarda
bu kabul edilse bile anla şı l ıyor, çtinkü halen 50 liray ı ödeyemeyen
o kadar çok Baro varki, 100 liray ı ödemeleri zaten mümkün dCj İ .
Ikincisi hakikaten Barolar ın genel kuruliar ınca yı llık keseneğin
aylık 500 ve .yıllık 6 bin liraya kadar art ıran kanun yürürlüğe girdi

•	 ve buna göre Barolar olağanüstü Genel Kurullar'dhzenliyoriar, tavan
olan 1800 lirayı bir miktar artıracaklar ama hiç bir Baro tahmin
etıniyoruıiki bnıı 6 bin liraya ç ıkarabilsin. Birak ın 6 bin lirayı '

tahmin ediyorum 3 bin liraya bile ç ıkamayabilir bu mikta. Yani
ayda 250 lira olur, bunun 100 liras ının Barolar Birli ğine gönderil-
mesi mümktn olmayacak, aksi takdirde göndermekte ,taksitlerini t

•muntazaman gönder ınekteo1an Barolar ında gönderememe durumuyla 	 şı-
laşılması büyük ölçüde mii.mktin.
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Bu. itibarla, devitjn.. verdiği r6mj rakam1r ıda csözönünde tu-
tarsak ki, 1982 y ı lında fiyat art ışlarının %25'i aşmayaca ı bilpi-
rildiğjn göre, memur ve i şçi ücretlerjnede azami bu miktar zam ya-
pıldığına qöre bende %25 1 1jk bir art ış- azamj fakat yuvarlak hesap
olsun diye %20' İjk bir artışla 50 lira aylığın 60 lira olarak
bitini öneriyorum, Sayilar sunar ım.

BASKAN: Teşekkür ederiz sayın B.ILEY İC İ , sayın GVEN.buyur ı

Ilhami GÜVEN, ANKARA: Sayın arkadaşlar, önemli olan i ş in
prensibini vazetme]çtjr. Yani 50 lirayi Barolar bün yeleri itibar y1e
toplayamıyor, tahsil edemiyor, gönderemiyorsa bu yar ın 100 lira •o
duğu maman onuda gönderecek aöndermeyecek, o konuyu tartışmaına la,
zm burda. Gönderiyormuş gibi ki, o görev3.erjdjr Barolar ı n, c.rbndts,rj
yormuş gibi kabul edip Prensibi vazetmeklazj.m. Bir siaran ın 60
lira olduğun Türkiyemizde lütfedinde 100 liran ın hiç bir deeri
tur, her avukat ın bu 100 lira ai'dat ı vermesi gayet doeğaldır, ayu
katı sars ıcı 'bjr taraf ı yoktur.

Binanai7eyh prensip olarak yeni yasan ında verdiği in imkn lee.
•rjsjnde .100 lira teklifjnjn gayet normal oldu ğu kanıs ındayım kaLU-
lünü rica ederim, te şekkür ederim.

BAŞKAN: Te şekkür ederim, sayın GÜVEN, Say ın YAMAN buyurun.

Tekin YAMAN, Sakarya : De ğerli arkada1ar ım, Türkiye Barolar
Birlijnjfl keseneğjnj saptarken yaln ı z cari giderleri değiltopye-
kün yapılmas ı gereken i ş leri dü şünmek laz ımd ır.Bak ınız Zonguldak
ilinde böyle bir binada toplant ı yapıyoruz. Niçin Türkiye Barolar
Birliride bir mesleki te şekkül ve bu şekilde görkemli ve üyelerij

-nini, bir arkadaşımı z ın söylediği gibi Ankaraya geldiklerinde g'e-
çici olarakta olsa istirahat salonlar ı bulunan bir binaya neden Tür
kiye Barolar Birli ği kavuşmas ın. Onun için sadece cari giderleri
düşünerek, 50 lirada kalmak, kan ımca yeterli değildir. Türkiye B rc
lar Birliğinin keseneklerjnjn 50 lira yayükseltjlmesjnj zorünlu
50 liradan 100 liraya yükseltjlrnesj torunlu bulundu ğu kanıs ındayım.
Enaz düzeyde asgari ücret alan bir i şçi toplu sözle şmelerle Ucretle
rin arttığına göre mesleki teşekküllerine bir yevmiyesini veriyo.
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Toplu sözle şmelere tabi işçilerin gündelikleri bürüt o1aak
25.100 lira dÜzeyindedir Türkiye'de enaz. Top1u sözle şmeye tabi i ş-
yerlerindeki brüt miktar ın, bir i şçi meslekite şekü İ1erine bir yev-
miye 1000 lira verebiliyorsa bir avukat kazanc ı iibariyIe elbette-
ki yevmiyesjnjn yar ı s ını kendi barosuna ödeyece ğ±ne aöre BarodL
alacağı azami tavan olan 500 liradan 100 liral ık bir pay ı a ırıp
Türkiye Barolar Birli ğine gönderebilir, göndermelidir. Eğer 50li-
rayı gönderıneyen 100 lirayı nas ıl verir dersek, o zaman aksi tek-
lifi getirsinler 50 lirayı indiralim bari. Sakarya Barosunda100/100
tahsilati yapan bir baroyuz, elimizde]çanunj imkn1ar var biz yine.
tekrar ediyoruz, to ı,layamayan baro varsa, bunun kendi görevini ve
vazifesini tam yaPmad ığını ham1emek laz ım.

Bir ba şka çözüm yolu yok, bir Baro yapabiliyor, kom şu bao
yapamıyor. 16 Baro bir kuru ş para ödememi ş , o zaman s ı fıra indire-
lim ,Birlik keseneğini kaldıralım. Aynen desteklenmek suretiyle
100lIra olarak kabülünü bendenjzde kat ıldığımı beyan etmek isti-
yorum, saygılarımı sunarım.

•	 BAŞKAN: Te şekkür ederim say ın YAMAN. Bu konuda ba şka önerisi
olan var mı?.Yok. Simdi üç öneri oluyor, birisi Yönetim Kurulunun
Sayın Ilhami GPVEN'in, say ın TEKIN YAMAN' ın önerdikleri 100 lira,
birisi sayın B İLEYİC İ 'njn önerdiği 60 lira, biriside hali haz ıı
bütçedeki 50 lira. En z ıt' ı 100 lira o1'duuna göre evvela onu cpTu-
nuza sunacağim. Arkada şlar bir daha aç ıklama yapmak istyorum.Ba-
rolardana1 ınacak Türkiye Barolr Birli ği Keseneklerinin saptarma-
S ını çörüşüyoruz.BirljkYönetjm Kurulu bu kesene ğin 100 lira ol-
mas ını öneriyor, bu öneriyi sayın Ankara Deleqesi Avukat Ilhami
GÜVEN, ve say ın Sakarya Delegesi Avukat Tekin YANAr, destekliyor-
lar katı lıyorlar, sayın B İLEYİC İ arkadaşımız bu keseneğin 60 lira-
olmas ını öneriyor, birde ha1ihaz ırhütcedekJ. gibi 	 50 lirada kal-
mas ı şıkk ı , en z ıd olan 100 lira olmas ı şıkkından başlayarak oy-
lamaya arzedeceğim. Biraz evvelde arzettik bu. kesenekler ancak
1983-84 bütçesinde uygulamaya konulacakt ır, yani normal Aral ık
ayında Baroların Yapacakları Genel Kurul tplant ılar ırıda bütçe1ei-
ne dahil edilecektir bu keseneJçler. Barolar ın Birlik Keseneği tuta-
rının 100 lira olmas ını kabul edenler, 50 oy, 60 lira olmas ını ka-
buledenler, 12 oy, 50 lirada kalmas ını hbul edenler, evet 50
oy ile Barolardan Birlik Kesene ğinin 100 lira olmas ını kabul buyur-
dunuz.
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Sayın Nejat OĞUZ Genel Kurula, Yönetim Yurulunun te şekkUr1e-
rinj arzediyorlar.. ll.maddeyjde böylece bitirdik,. gündemin 12.mad-
desine geçmiş bulunuyoruz, seçimlermaddesi,. Öncelikle şu gÖrvi
yerine getjre1j, Genel Kurulumuza çiçek göndermek lütfunda bulu-
nan Uyanış Gazetesi Sahibi sayın Ali BAHADIR'a te şekkür ediyoruz.
Genel Kurulu'na çiçek gönderen Türki ye Odalar Birli ği Yönetim ku-rulu Ba şkanı sayın Mehmet YAZAR'a te şekktir ediyoruz, Genel Kurula
Çiçek gönderen sayın İstanbul Barosu Ba şkanı Avukat Orhan APAYDIN'
teşekkür ediyoruz.

Öncelikle ad çekmek suretiyleb'jr tasnif kurulu olu şturmamı.z
gerekiyor, ''asa ve yönetmelik gerej .. Değerli arkaaşlarm şimdi
kur'a ile seçilmesi. gerekiyor. YASA VE YÖNETMEL İK " VEYA ( Kl$,IILIK
TASN İF KURUlu olabilece ğ 	 la bu adet konusu-ini söylüyor, şimdi evv 
nuhalledelim, 3-5 olsun. 3'er diyorsunuz 5 diyen yok. Başkanl ık
seçimi için tasnif kuruluna 3 aday seçmemiz gerekiyor,kur'a ile.
Bu kur'a torbas ı haz ıranamış biz arkadaşlarımızdan bir rakam sö-'
lemelerjnj isteyeceğiz, 8- Mri delegesi maalesef yok, 17- Sayın

ilVedat KARADEREL İ , Ankara Delegesi, 30- Sayın Aydın Delegesi Alt
BAKLACI, bir rakam daha lütfen, 60-Ciresun Ahmet ERSÖZ Maalesef
Gelmemiş , Hayati TOPALLI, Giresun, bu tasnjf kurulu olu ştu, efen-
dim. araka- şımı z ın dedejğj doğrudur ve doğruya dönmek mecburiyetin-
deyiz bu durumda. Mademki arkadaşımız 5 olmas ını öneriyor, 5 ki ş i
olmas ını ' kabul 'edenler, etmeyenler, kabul di.imi ştir.,. 0 hald iki
isim daha rica edecejm. Sondan 5.cj, Van deleaesi Yok. Say ın
Kamil PAPILA, Zonguldak Delegesi. bir isim daha ricaedece ğ±m,
101- Saim KARAKOL, Korkiareli dele gesi, 100-Alpy AKTAN Kayseri
Deleesı ,adaymış , 99- Nehdı KESKIN, Saim KAR)'KOL, R ırklarel ı de-
legesi, böylece tasnif kuru].umuz kur'a ile olu şmuş oldu.

Adaylar ıda tesbit ed1jrn ve 15 dakika ara verelim, Başka
Adayı , Atilla SAy,

Divan Ba şkanl ığına,
Türkiye Barolar Birliği Başkanlığına. Avukat Atilla SAV' ı

Önder SAy , Turhan ASLAN, Naci tshak NOROVA, Nejat OĞUZ, Teoman
aday olarak önermekteyi, Ankara Barosu Delegeleri,Muam ıner AKS ,

EVREN, Vedat KARADEL İ , ba şka aday varmı efendim. Yok.
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Yönetim Kuruluna Adayiarınız efendim, Vedat mJRCUOĞLU,
Burhan KARAÇEL İK, ŞahaD DEMİREL, Melih SEZER, Zeki ÖZTURANLI,
Turgut BULUT, Gülçin ÇAYLIG İL, 5 as ı l 5 yedek seçeceğiz, yedeğin
çıkabilmesi için 10 isim yap ılmas ı gerek.ek, Disiplin Kurulu
için önergeler var s ırayla gidelim,

Izmir de].egesj Nuray YULUY ile, Izmir delegesi say ın Güney
DİNÇ'in önerisi, Lutfi KİLINÇ,

Av.yhan EROL, Özbey İMMOĞLU, Ilhami GüVEN, Metin KUMBASAR,
Mahfe]. ÖZTOP, Ekrem ÖZKUNT, 7 as ıl 7 yedek, Alpay AKTAN,

DENETLEME KURULU

Ankara Barosu Delegelerinin, Mahir CanILICAK, Izmir Dele-
'gesi sayın Nuray YULUY ve say ın Güney DINÇ'in, Emin AKYtJREKLI,
Burda ba şka öneri yok, 3 as ıl 3 yedek seçeceğiz değerli arkadaş-
larım, Tekin YAMAN, Halil AZER İ , Mustafa PECEN, istemiyorum diyor.
Emin ERGİN, bir isim daha rica ediyoruz, Nabi INAL, olmaz,
Arkada şlarımı z ı tanıyalım efendim izin verirsenjz. Say ın Vedat
BURCUOĞLU, buyurun sizi tan ıyalım.

Vedat BURCUOĞLU: Genel Kurulusayg ı ' le elamlıyorum, Sanıyo-
rumki, buraya yeni gelen delege arkada şlarımın dışinda eskilere
kendimi tanıtamamışsam bu s6zleri ın bo şuna olacaktı ama yeni gelen-
lere söyleyim 1925 do ğumluyum, bu mesleğe parlak bir çocuk yüzüyle
baş 1arık,ördgun2 gibi şakaklarımızda saçiarımız ağardı , 33yıİ .
doldurmuş bulunuyorum, evliyim 3 çocu ğum yar saygılar sunarım.Ba-
J. ıkejrj temsilen aeliyorum efendim.

Şahap DEMİREL: Sayın delegeler, Eski şehir Barosuria mensubum,
Eski şehir deleqesiyjm, saygılarsunarım. Eskisehjr Barosunda 10 yil-
baç.,anlik yapt ım, asağı yukarı 29 sene meslekteyim, Barolar Bini-
Cinin kurulu şundan itibaren devaml ı dffilege olarak geliyorum, hiz-
met vermeye talibim sayg ılar sunarım.

Zeki ÖZTURANLI :• Efenim sayg ılar, Ayd ın Barosu delegesiyim,
1926 dnğumluyu, diğer arkadaşları gibi 30 y ıldan beri bu mesleği
yürtikınekteyim, 2 dönem delege olarak qeldim, göreve talibim, sev-
diğim saydııın insanlarla birlikte çal ışmak istiyorum, bana bu onu-
ru vereceğinizj. umuyorum,sayg ılar.
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Melih SEZEN : Istanbul delegesjyjm, ark'da şlrın lütfuna
mazhar olduk galiba, ya şımız, söylemek durumu ortaya ç ıktı , 1919
dotumluyuın, (alkışlar) 34 yıldan beri avukatl ık yapmaktayım, bir
dönem yönetim kurulunda çalışma nut1uluuna kavu ştum, bir dönem
daha yapmayı talep etınekteyim, ancak bir dönem. daha, hepinize
saygılar sunarım,	 .	 .

Turgut BULUT: Türkiye BArolar Birliğinin çok sayg ıdeğer
üyeleri, 1926 Bursa doğumluyum, 4 dönm Bursa Baro Ba şkanlıın
görev yapt ım, Türk avukatlar ını bütün İçtenhiimle Barolar bir
lığinı- kurùlduCundanberi savunmak yuceltmek ıçin elimden gele
maddi manevi büttin gücümle çal ışmaktayım, göreve talibim, hepi: =
zi saygı larımla selamlarım.

1927 Bart ın Doğumluyum, İstanbul Ün'iveri-
tesi HukukFakjjltesj mezunuyum, Zonçuldak.'ta 13 yıl Baro Başkanlığı
yaptım. 1969 yı lından beri Barolar Birliğinin Genel Kurul'una
Zonguldakl ı değerli arkada şlarımın katkı1rıyla katılmak bahtiyar-
lığına eriştjın, 5. dönem Zonguldak Milletvekilliği yaptım, 'göreve

*	 talibim, secerşeniz şerefle yapmaya çal ışırım, saygılar-sunar ım.

GULÇ İN ÇAYLIGİL: Istanbul Barosu Dele gesi, 1925 Istanbul
Doğumluyum, 1952 y ı l ından beri serbest avukatlık yapıyorum,1976 -
da da İstanbul Barosunun Barolar Birliöj delege1iine seçildim
1980 yılından. bende Yönetim Kurulunda Ba şkan vekilliği' yapıyorum.

Yönetmeliğin' önerdiği propoganda i şlevide yerine' getirilmi ş
oldu. Diğer adaylara gerek yok, şunu hemen arzedelim, seçimlerde
gizli cy kullanı lacaktır,rnühürsüz oylar geçersizdir, oy pusulaiia-
anna yarı sından bir fazla yaz ılmak gerekiyor, yani Yönetim'Kur1u-
lunda enaz üç üye, Disiplin Kurulunda enaz 4 üye, Yönetim kuru-1
luna 5asıl 5 yedek seçilcek, yn ıdan bir fazla .2,5 -3 olarak ka-
bul edilir, Yönetim Kurulu listesine enaz 4 aday ı yazmak zorun-
luluğu vardır aksi d takdirde gecersizdjr, Disiplin Kurul o zaman
5 aday zorunluluğu vardır, Denetleme kurulunada enaz 2 -3 aday ı
enaz 3 aday ın adını yazmak zorundayız, ak c i takdirde oy pusulala-
r ı geçersizdir. Şimdi 15 dakikal ık bir ara veriyoruz, bu arada
tasnif kurulunun sand ıkları yerlerine yerle ştirmesi'ni rica edivo-
ruz.
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Oy pusulaları gelsin, görevleri.akad lar, Birlikenrv
ii	 için enaz3 isim, -Disi plin Kurulu
için -enaz .5 isim ,Yöneti ı Kurulu için enaz 4 isim oy pusulas ına ya-
zacaks ınız, Delece arkadaşlarımı z ı lütfen içeriye ça ğıral ım aenel
kurul çal ışmas ı devam etmektedir. Oy kulinmvan elege kaid ımk
efendim. Lütfen görevliiler ç ıkış kapılarını aç ık tutrmı s ınız, oy
kullanmayan delege kald ı mı? Dinlenme salonları rıdaki delegeier, oy
kullanmayan kald ı mı efendim. Oyunu kullanmayan say ın delege vrmı
efendim. Oyunu kullanmayan varm ı efendim? Oy verme i şlemi bitmi ştir.
Ara vermeden Genel Kurula devam edece ğiz.

Değerli arkada şlar eğer uygun görürseniz, tasnif devam eder-
ken gündemin di »er ınaddelerini görü şmeye devam edelirn. Bu önerimi-
zi kabul edenler, etmeyenler, kabul edilmi ştir. ' Simdi 12.maddeki
görü şme konusu saklı kalmak üzere 13.maddeye geçiyoruz, Yerli ve
Yabancı, kongrele.re gidecek delegelerin seçilmesi Veya bu konuda yö-
netim kuruluna yetki verilmesi ,Yönetim Kuruluna yetki verilmesi
öneriliyor. Aksi öneri varm ı? Kabul edenler, etmeyenler, kabuledil-
mi ştir. Yönetim Kur ı luna yetki verilmi ştir yabanc ı ülkelere gide-
cek delegeler için.

Madde 14- Celecek ola ğan genel kurul toplant ı s ının zaman
ve yerinin saptanmas ı . Efenjrnbu hususta 7neriler var, ancak T€kir-
dağ delegesi öneride bulunuyor,. ama kendileri delege olarak ka ıl-
•mamışlar ve telarafta bir öneride bulunuyorlar. Kat ılmadığı toplan-
tıda öneride bulunabilirmj? Ancak bu arkada şımı z ın teklifini zaten
salondan deleqe arkada şlar Ankara olarak söylediler. Zaten nkara'y ı
öneriyorrnu ş . Efenim birdé Bal ıkesir Barosu başkanı , telgrafLa
gelecek Genel Kurul toplant ıs ı nın Balıkesir'de yap ılmas ını önerir.
Bu , öneriyi ancak Bal ıkesir delegesi arkadasla- ımı z henimserlers.e
i şleme koyarız, 'Bal ıkesir Deleesi arkada şlar bu, neriyi benimsi-
yorlarmı? Say ın Balıkesir Delegesi Vedat BURCUOCLU bu öneriyi'b:e-
nimsiyor? Ba şka öneri varrn ı? Ankara ve Bal ıkesir, Antalyada öneri-
liyor. Sayın BILEYD İ Ankalya Deleqesi, Gelecek Genel Kurul tolanti-
s ınin Antalya'da yap ı lmas ını öneriyorlar.

-	 Değerli delege arkada şlar, 87 oy kullan ılm ı . ş 86 imza var.
Imza atmayan arkada ımı: armı? Delege listesine oy kullan ıpta imza-
sını atmayan varmı ?
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Bizim elimizdeki listede de 87 oy kullan ı lmış bulunuyor1
tasnif kurulunda da 87 oy, imza atmayan varmı arkadaş lar? Değerli
arkadaş lar ım gelecek Genel Kurul toplant ısının tarihi, evvela geri-
ni kararla ştıral ım. Simdi Ankara,Antalya, Bal ıkesir öneriliyor.,

ehdi KESK İN,KASTAMONU: Say ın başkan genel kurulun değerli
üyeleri. GUndemiri bu maddesinde Antalya sözcüğü gerçekten hepimize
cazip gelmektedir. Ancak birşeyi itiraf etmek laz ımdır ki, bir'gö-
rey yapmaya geliyoruz, bugün Zohgüldakta'y ı z Zonguldağın.deer1i
başkanı ve Yönetim kuruluna te şekkür borçluyuz, .lütfettiler, i]igi
gösterdiler, büyük misafirperverlik gösterdiler, ancak kabul emek
gerekirki, uzak yerlerden gelen arkada ş1rımı z bilhassa geli ş- idi ş
lerde fevkalee sorun haline gelmitir.

Antalya'ya gittiğ imiz zaman orada 'da bu görevi yerine geti-
receğ iz. Antalya sayın Ba şkanına, Bal ıkesir sayı nBaşkanına date-
şekkür borçluyuz, ama lütfetsinler, bu ınisafirperverliklerini gör-
mek için bizayr ıca kendilerine gideriz, ama şu görevin yap ı labil-
mesi, gelip gitme imkanlar ı için merkezi olan her zaman her saatte
gidi ş ve dönü ş imk.anları nı bulabilmek yer meselesini halledebil1mek
için Ankara'da yapı lmas ında büyük yararlar vard ır. Salon durumu
msaittir, masrafı gerektirmez, sembolik para al ırlar, resmi daire-
lerin salonlar ında, otel problemi bir mesele de ğildir, gidi ş-g1li ş
Türkiye'nin. her yerine-her vas ı ta ile direk cidi ş gelip imkanları
vard ır, Uçak vardır en uzak yere Vandan biner Ankara'da inersiniz.
Ama Antalya birçok Vilayet için endirekt vas ı talarla gidip gelneyi
icabettiren bir yerdir. Fem zannetmeyinki Antalya'ya gittiCiniz
zaman da ' Antalyan4n nirnetlerinden istifade edemeyiz. Bir görev için
buradayı z, sabahleyin oturaca ı z, ak şama kalkacağız,lütfediP bize
bir yemek vereceklerdir, izniniz olursa bunu deniz kenar ı yerine
Ankara'da da '.rivebiliriz, onun için Ankarda yap ı lmas ını saygı' ile
arzediyor ve öneriyorum.

BASKAN: S ıras ıyla oylavacağı z, Gelecek Genel Kurul topin-
tı sı nın Antalya'da yap ı lmas ın ı kabul edenler? 60 oy, Ankara0d1
yapı lmas ını kabul edenler?. 17 oy, Bll ıkesir'de yap ı lmas ı nı kabul
edenler lütfen ? 2 oy. SO Oyla gelecek. Genel Kurulun Antalya'da
ya ı lmas ı kabul edilmi ştir.	 .	 .	 .
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Tar.h1erini saptayacğız, takvirne göre ve tearnüll.ere göre
13-14-5 Mayı s Cuma Cumartesj, pazar günleri oluyor, bu tariblerf
kabul edenler lütfen? 1983 kabul edenler, etmeyen, kabul edilmistir..
Genel Kurulun 13-14-15 May ı s 1983 tarihinde Antalya'da yap ılak
Genel Kurul'un 13 May ıs Cuma günü saat lO.oö da ba ş lamas ı nı kabul
edenler, etmeyenler, kabul edilmistir. Hay ırlı olsun.

Gündemin dilek].er maddesine geçmi ş bulunuyoruz,, dilekle
maddesinde söz almak isteyenler lütfen buyursunlar.

Süleyman AYDIN : Saygideğer delegeler, samimi ciddi.bir go-
rey anlayışı iç,risinde tamamlmı s olduğumuz bu genel kuruldan do-
layı görev alan arkada ş lar ımın hensini tebrik eder, görev yapar
sayın, Ba şkanlar kurulunu tebrik eder, bu kongrenin u ğurlu ve h yırlı
olmas ı nı dilerim.

Arkada ş larım, buradan gidince ilk i9imjzBaron ıuza şuhuusu
hatırlatmak olacakt ır. Zonguldak l a Barolar Birliği Toplantı s ına
gıtt ık, Burada b ız ım ve dı er Baro arkadaş ları m ı z ın baz ı konular-
da noksanlar ı nın olduğunu ş ikayetler konusu oi<u ğunu borçları ol-
duğunu, bu nedenle Barolar' Birli ğ inin görevini vapmakta zörluk çek-
tiğini ifade edeceğiz.	 .	 .

Bu dü şüncemin borclu olandi ğer Baro temsilcisi arkada ş ları-
mında aynı vaziyette barolar ına ' iletmesjnj ve gerçekten bu soruna
ciddi manada samnamni şekilde yardımcı olmayı bir görev kabul et ı9emi-
zi arzu ediyorum. Sayın 'arkada ş larım gencinden ya ş l ı s ına bu cTörevi
yuruttuumuz muddetçe qenç kalmak hep ayn ı yata olmak durumunday ı z
daima yenileyen yeni 'hukuk kurallarına uyma durumunday ı z, böylesi
kongrelerin bütün delegelerin' itirakiyle ap ı lmas ı nın.Yr ı ,bir1
manvi tadı ve şerefi vard ır. Gelmeyen barolara ,Barolar Birli ğ inin
aç ıklay ıc ı zaman zaman mektu pla ığne1 ı c ı ş ekliyle de olsa bunun
bir hem görev, hem bir kaya şma, hem bir tan ı . şma anlayışı içinde
ifade edi1rinide zaruri görmekteyim. Böylece birlikte tanıŞmna
çalışmak, konu şmak, ve sorunlar ımı z ı bir öğrenci gibi bir öğretmen,
gibi ve görev yapan bir asker gibi ciddi manada anlamış görevimizi
yerine getirmi ş oluruz, hepinize saygı lar sunar ım.

BASKAN: Te şekkür ederiz say ın AYDIN. Say ı n Nihat KOSOVA.
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• 	 Nihat KOSOVA: Say ın Bakan genel kuru1u ı değerli üyeleri,
Yonetim Kurulumuzun F uhas ır uyes say ın Nejat oN	 uz gndemın bu1 ce

maddesinin gö.-rü ştumesi s ıras ında Barolar ın Türkiye Barolar Bir .i ği-
• ne olan borçlar ını ödernediklerinden hakl ı olarak yak ı nd ı lar bu be-

yanlarına bir diyecec-,simiz yok.. Ancak yakınınları . s ırasında ' Ba.ıke-
sir Barosu dergisini elinde sallayarak ve delegelere de göstererek

baz ı Barolar dediler ? Balıkesir Barosu Türkiye Barolar Birliğ i6
• olan borçlar ını öde ınezken, Türkiye Barolar Bir1iinin paras ıyla

dergi ç ıkrınaktad ıriar, belki ayn ı tabiri kullanmad ılar ama, Yani
Türkiye Barolar Bir1iinin paralarıyla bir nevi hovardalık ve rek-
lam yaptıklarını söylediler.

•

	

	 Ben bu noktaya kücük bir aç ıklama getirmek istiyorum, ve
dediler ki bu dergiyi paras ı z dağı tıyorlar. Efenim Bal ıkesir BrO-
sunun ç ıkarmaya uĞraStığı şekil bak ımından olsun, muhteva bak ımın-
dan olsun Bal ıkesir Barocunn dergisi bedava ağı tılmamaktadırL 50
lira ücret .mukabill.nde dağı t ı lmaktadır, ama Bal ıkesir Barosu dle-
gelerinden birisi kendi cebinden ufak bir külfeti üzerine alarak

• bedava olarak burda sayın Deegelere dağı trnışt ır. Bu dergi Türkiye
Barölar Birli ğinin paas ıy1a da bas ı ].mamaktad:.:, Bal ıkesir Barosu-.
nun paras ıyla da bas ı inumıaktadır, tam aksine bu dergiden elde rdi_
len gelirle Bal ıkesir Barosu. ödeyememeiçte bulundu ğu aidaTciar ı de-
meye gayret etmektedir, bu nok,tay aç ıklamak için hüzurunuzagldim,
Eğer Türkiye Barolar Birli ği Bal ıkesir Barosunun ne şretmekte oduğu
dergiden daha güzelini naç ı edes ookda memnun olacağımı zı bi1irmek
için geldim saygı lar sunuyorum..

BAŞKAN: Te şekkür ederiz say ın KOSOVA. Varmı başka dilk.er
maddesinde. konu şmak isteyen.	 (•

Orhan Cahit ILHAN, SAKARYA-.K ısa bir zaman içinde olsa 6era-
berliğimiz içeri- inde sokbetlerine arkada7l ık1r ına e sevgilerine
nail olmakla mü şerref o1c1urum arkada şlarıma ve say ın divana sayg ı -
larımı arzderim. . Fikirler de ğilde burda konu şmak istemi ş bulundu-.
Cum, bir kaç- konu var. Bi:,isi .pra dplama mecelesi. Bizim memleke-

timizde dernekler furyas ı vard ır. Cok say ıda dernek mevcuttur, ilk
defa büyük hves1erle bunlar kurulur, sonradan ekonomik bak ımdan

hiç kime görevini yerine etirmemi ş olduğu için her derneğin ko-
kalinde bir çayoc ğı aç ı l ırondan sonra efend oray ı kiralaa dar-
neğin kira 'e elektrik. masraf ia: ını krşı las ın ierken oras ı bir1 kumar-

heneye döner vedernek gay i.w3en uzakla şır gider.
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Şimdi bizim senelerce vermiş olduğumuz bir mücadelenin eseri
olarak ortaya ç ıkan vedeğerl ı var1ıımız Barolar Bırliği boyi, bir
alışkan1ığınbelkj s ıkıntılar ını çekmektedir. Yönetimde bulunan ar-
kadaşlarımı z ın bütün vatana yaygın üyelerimizin durumlar ıyla
li olarak gösterdikleri anyal ışı burad muhteren görevli arkaaşımı z
konu ştular, o anlay ışa şahit olduk buna te şekkür ederiz. Bu anla-
yaşın en ba şka gelen esprisi ve temelinin birlik ve beraberli ğin gö- -
nullerden aelen b ır esasa dayli olmas ı nıyet ınden gelmıs oldutğunu
anlarnakla dahada sev±ndjk.	 1

Yalnız, şu husus var ki, bir tarafta görev, bir tarafta kar-
deşlik. Ama biz görev ikardeş liğe feda edemiyece ğiz, 'bendeniz bir.
zamanlar Gandi'nin hat ıralırırı okumuştum, Gandy korre partisini
kurduğu zaman bir prensip vazetmi ş , her bir şahs ın verebilecei
para ne ise onu muhakkak almak istermi ş . Büyük varl ıkli kimselerin
de büyük paralar vermesini prensip itibariyle kabul: etrrezmi ş . andy
Diyordu ki b"bir insan ın bir tutam tuzu ve var ve 0 çörbaya ka ış -
mışsao çorba çok kıymetlidir " diyordu. Onun içindirki arkada!şla-
rımı zi. enbaşta görevlerinde kendilerinin ciddiyetle olmas ı konlusun-
da davet yap ıldıktan sonra buna riayet etmezlerse kanunun hükiiile-
rini uygulamakta isabet vard ır.

Sahsen ben Sakarba Barosu üyesiyim bu kabil göreverime iti-
raf edeyi ınki ihmalkr bir üyesiyim. Fakat 'dolay ı s ıyla benim he.ki aidat
borçiar ım şunlarım bunlarını uzar giderdi, yokluğumdan değildi,bir

• parça derbederli ğimden di. Yine burada bulunan Ustad ım, s'anelerce
Baro Başkanlığımı z ı yapmış olan.Tekin Yaman beyefendi bir prensip

• ittihaz e.iti, knunları da gayet ciddiyetle tatik edece ği husu-
sunda hepimiz zaten karakterini bilirdik, ve kanunlard'az ı l ı ih
tarlar falan yaz ı ldıktan sonra hakk ımızda kovu şturma yapılmıştiLr.
Ben kendilerine ştikran borçluyumki, beni hiç deilse bir Parçajdaha
disiplinli ve daha intizamlı yaşayan bir insan haline getirmi ştir.
Bütün arkadaşlarımı z ın sevgi ve sayg ıs ını kazanmıtır..'Burada d?le_
ge olarak bulunmas ı ve senelerce baro ba şkanlığı görevini yapmış ol-
mas ı ve son . şeysinde de arkadaş lara kar şı, çok yoruldurn beni hit de-
ilse görevden biraz uzak tutunuz böyle yaparsan ı z benim için iii

lik yaptnış olursunuz tarz ındaki ricas ının üzerine seçilmemi ştir.
1-
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Bunu bir örnek olarak vermek istiyorum, sayın Birliğimizin
Genel Yöneticilerinin bu kabil endi şelere dü şmemelerjnj her şeyden
evvel değerli bütün meslekta ş larımı z ı n bu duygular ı ve bu fikirle-
ri benimle paylaşmış olacaklar ı nı ülkenin her yerindeki bütün avukat
arkada ş larımın payla şmış olacakları hususunda ben kendilerine temi-
nat vermek isterim, ancak bu kabil tatbikat belki bir pir parçk daha
ilerletecektjr.Bunun yan ında hakikaten rntiskül şartlar içerisinde gö-
rev yapan Birliğ imiz hiç değ ilse maddi olanakyönünden s ık ı ntı çek-
meyecektir.

Bunun yan ına ilave etmek istediğ im bir husus var, Baro
etirni fahridir, yaln ı z Barolar Birliğ i, yönetiminde yönetimin 5zel-

liği na,zari itibara al ınarak olsa, gerek ki, kanun ücretli nlaa
ücret verilmesi hususunu derpi ş etmiş tir. Sunu ifade etmek istrimki
biz millet olarak her şeyden evvel bu kabil yüksek görevleri amatör-
ce yapmak isteriz. Bu fizel bir şeydir, Barolar Birliğ inin kuruluşun-
dan bu yana geçen zaman içerisinde ',belki ilk zamanlarda ırraddilola-
naks ı z,l ıklarla aç ı lmış olan bir yol, kurulu şmu ş olan bir gelenk
dyelim zamanımı z ın şartlarına' uygun değ ildir. SÜrekli olarak al ı' ş-

• .mayı gerektiren, sürekli olarak Türkiyenin her yerinden gelen soru-
lara cevap vermek, her zaman toplant ı halinde bulunmayan kurulları
toplantıya davet etmek gibi hele sürekli i ş görme durumu ve bi]hassa
hiç değilse Barolar Birliği Sekreteryas ı hatta özellikle sekreteri

•	 arkadaşımı zadiğerlerjnjflde en ba ş ta ba şkanl ık olmak üzere her bi-'
' rinin parafonu ıususları -dü şÜnülmelidir.	 .	 ••

Dolayıs ıyla Barolar Birliğ i Yönetiminde bulunma hususu bazen
Ankara'da olmayan, şurada' burada bulunan arkada ş larımı z ı n oraya gi-
dip gelmeleri mese.lesinde bir tak ım zorluklar c ıkaracaksa o r1ada ş -
ları'mı z ın mali olanakları o görevlerinden uzak kalmalar ı nı gerekti-
recektir. Bu mukaddes ve şerefli görevin ifas ı s ıras ında Arkada ş '

-ları mı z ın alacaklar ı paraya ben ücretdemiyece ğ irn şerefiy diyece-
ğ im. Bizim imknlar ırn ı z vardı r. Bu imknlarımı z.ı derleyip tot,arla-
ya'lımve onlara layık oldukları ş eref.iveleri verelim bizim yUkünüzti
ve şeref ii görevlerini o ş ekilde sürdürehilsinler,' biz karamr ım ı z ı '
verdik,' muayyen hesaplara Éa ğiadik demin arzettiğirn teklif belki
bundan sonraki kongre dönemlerinde nazar it±hara al ınabilecek bir
husustur. '	 .
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Söylemek istedi ğirn, ikinci hu ıs.	 Yönetim Kurulunun
li	 nkid	 bendenizde söz ald ım ve

nuştum Herşeyden evvel bizim yanl ış an1aşı lmaıııa hususun
mek isterim, Biz Avukatl ık mes1eğjhinb ; t : jn zorluklar ını bilen ve
yaşayayan biitiin o ızdırapları ve usu1süz1fk1erj ızdırapları çken
kimselerjz. Barolar Birliğinin mesi ğimjzjn sürdürUlrnesjndezsnan ın-
da uğ eıJmı z bir takım nai şkulatımı z ı bildiren ve sayın bask a'nımı-
zın imza ıı tapi ıa. 1J	 iı dekj bütün •Jçljınlrj nOkt.Lj%4 b-
dar beJjemjş olduğumuzu beyan ederiz.

Bir hususunda tavzjhj olarakta inayasa meselesiyle ilgi1li
olarak maruzatımız ve serzeni şlerimiz olmu şsa bunlarda yanlış
laşılmasın. Biz millet olarak tarihinde çok fetret devirlet qeçir
•rni ş bir milletiz. Fetret anarşjnj.n diiiterazifidir. söyle tari fdi-
ur " bir vasatta bir birinin z ıdddı olan iki fikir aynı güçtesav
unulmaya ba ş1adıı zaman fetret başlamıştır. Bizim memlektiide
fetrete delalet eden baz ı olaylar gelmiş geçmiştir. undan son.a
olmam. Yalnız şunu ifade etmek ısteriınlçı Binlerce yı ll ık devlet
mazisine sahip olan bir millet olarak Her yönden hür insanlarla en
şerefli ınsanlarından mütesekk ıl ve dunyan ın en deerl ı futuha ını
yaşayan bir millet olmas ını arzu ederiz. niltin fertleri hür olarak
yaşama arzusunun yan ında önce millet ola'-	 ünya tarihindeki ie
dünya corafvs ınakj yerimizi muhafaza etmek ondan so 1 ı Uirlti
haklara sahip olmak. Sundar endi şe ederizki, Iimyata 'irince gider-
ken evdeki bulaurdrr olmayal ım.

Bizim bütün endişeleriiniz bunlard ır, bunların dıındakiJher
hususta bunlarla beraber her hususta bütün arkada şlarla beraber ol-
duğumuzubildirmek isterim saygı larımla.

BASKAN: Te şekkür ederiz say ın ILHAN

Mehmet, Hayrettin ARACI, 1ALATYA BARO BAKANI ve Delegesi1:
Sayın ba şkanlar, sevgili arkada şlarına sayin konuklar. Ben ;br tek
konuyu say ın Birlik Ba şkanının ve Yönetim Kurulu üyelerinin dik-
katine sunmakla yetinece ğim.
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Yönetim	 çal ışma raporunda okuduk, Anasaya ile, il-
gili olarak belirtilen. görüslcrde Idam cezas ı verilemez kayd. ınkn.
Anayasaya konulamaz do ğrultusunda iyi bir şey, güzel bir şey, fakat
birde öte yandan yürüyen bir hayat var, yÜrüyen bir yar gısal ç1ış-
malar var ve bu mahkemelerce vrilen ve infaz edilen idam cezaları
var. Eğer idam cezas ı yerinde olmayan bir cezas ı ise bu idam. cza-

»	 larının karşı s ında da Barolar Birliğinin Anayasaya girmesini ite-
diği doğrultuda, bir varl ık göstermesi sesini ç ıkarmas ı şu veya bu
şekilde bu cezalar ın infaz edilmemesi yolunda bir giri şim de
bulunmas ı ve bunun bir ş ekilde yolununbülunmas ı gerekir diye düşünti-

oruz, Bunu dilek olarak sunmak itiyorum, sa ğolun te şekkür edJim.

BACKAN Te şekkür ederim. Say ın tihami GÜVEN, buyurun.

thhami GÜVEN. : Yüce kurulun sa yın üyeleri, ikinci defa bu-
zurunüzu isgal ediyorum ba ğış layın. İnsan mesleğine kendisini da-
mış bir arkadas ınız. bir ağaheyiniz olarak kendimi zorunlu hisettim
tekrar huzurunuza çJ:rv ı , Sayın arkadaslar, bütün dedi ğim gibi
bağıms ız 'kurul,ular ın. yahut bizim çi.bi ha ıms ız derneyelimde bin

•	 bağıms ı z kurulu şlar ın g'3ndemlerini irceleyiniz, bü gündemlerin hep-.
•	 sinde talihsiz bir madd vard ır, Nedir o maddc bili yormusunuz? As

linda bütün sorunlar ın bütün dertlerin dile getirilmesini ifde eden
ona olanak sağlaya dilekler maddezidir, dilekler! .Bu dilekler mad-
deei öyle talihsiz bir madde öyle yetim bir maddedir ki, gündemin

en sonuna gelir. Genel kurulun çok iyezi gider, gördüğünüz manzara
gibi seŞimin tasnifi » 'ap2..i ır, dilekler naddesinede s ıra gelir.

Yine malumunuzdur:d,, raporlar bütUn sosyal konuları kut al
mesleğimizin soru. ıarr!: içesi, olanak d ışıdıt. 0 halde dilek-
lekler maddesinde bunlir ı dile getirrek zorunluğu vrad ır. Gönüui site
işterki bu meslek sorunlar ını dile gt±ren maddede ço ğunluk o]isun
arzedilsin, tart ı Js ın, bunu b'3iece, kaydektintten sonra önerim şu-
dur ki, lütfedi artJ: h ı.ndan scnra ranorlar ın. tartışılmas ı ma1cle-

• sinde, dilekler, lütfen eklensin,. birlikte tart ışı ls ın ve apor-
lar tartışı l ırken ar	 'nda dilekler dile getrilsin, dertlr
dilegetiriisin, İ s »dLham ed....

•	 .	 Sayı n arkaeaş ar bıraz evvel Lolietim Kurulunun ıbrae ettik,
• . kendilerine sonsuz ba şarılar di1er i.m. Ama şu andan itibaren biraz

sonra çekilip gideceğiz illerimize Yönetim Kurulunu kendileriyle,
başbaşa bırake	 ı - »
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Bircok ele ştiriler yapt ık, .0 kadar yüki görevler verdik ki,
say ın yönetm kuruluna, bunlar ı yapacaks ın dedik. Yasayı inceleim
belirli görevler aras ı nda .yan kurulu ş ların kurulrnaınas ı için hiç bir
mani huküm yok. Bu nedenle o konuda da. şunu önriyorum, •evvei4 de
önermi ş timlama bugüne kadar bu yerine getiriirnedi, lütfedilsin,ten-
sip buyurulursa bu önümüzdeki dönem içerisinde her Baro merkezinde
üçer kiş ilik, be şer ki ş ilik yan kurulu ş lar şeklinde, Barolar Brli ği
Yönetim Kuruluyla devaml ı temas edebilecek kurullar te şekkil etsin
ve burda tartış tığımı z konularda fikir al ış veri ş i sağ lans ın.

/

Arkadaş lar raporun tart ışı lmas ı üzerine say ın başkanımı ,ce-
vaplarında delege arkada ş ların elestirilerine cevap verirken Barolar
Birliğ ine saygı nh ığının saygınlığınıda yitirmediini, etkinl4nide
yitirmediğini belirttiler. Evet etkinli ğ ini yitirmemi ştir, daha et-
kir' olmas ı görü şündeyim. Ama arkada ş lar saygınl ığı nı yitirip ytir-
mediği konusu tartışma konusu deilmelidir. Arkadaş lar kamuoyunda
çok kötü bir izlenim.var biçim için evvelce.de arzetmi ş tim. Sa ıki
sokaklara çil çil altınlar dağı tı lmış avukatlar onu topluyor avukat-
lar maalesef ve maalesfkarnuoyunda hakl ıyı hak ı z, haks ı zi hakl ı ç ı-
karan ttirlü. şaibehi i ş lere burnunu sokan, düşflnün çok ac ı dır ama
bunukabul edelim lütfen, bir kurulu ş gibi kabul ediliyoruz.

Arkada ş lar bu bizi bitirmek içindir, yeterli bir ş eydir.Kötü
bir propoganda va'r kamuoyunda. Zise çok yakın bir örnek verebilirim
bu konuda, o hani televizyonda ş imdi ayrı ldı Güne ş gazetesine geçti
hakikaten ropörtaj lar ı nı çok içtenlikle şeyrettiğ imiz OğurDüNDR
bey bile bir raportaj ında bir avukat ı oturttu yaz ıhanesine eli ıede
telefonu verdi, avukatın yan ında da birisi belirdi, ve avukat bey
onu müş teri zannetti, avukat bey telefonu açt ı , kadillak arabam ş u-
raya giesin, şu dava için şunu isterim, derken bu yan ı ndaki zatta
çok dikkat buyurun ac ı bir zattaefenim de telefonunuz kapal ıynıış
da ' onu açmaya geldim dedi. Haz ırladını z mı ? buağır bir darbe+
bizim için,bu nedenle saygınl ık tartışma konusudur, ntaalesef bu ko-
nuyu barolar olarak birey olarak mutlaka ve mutlaka savunmal ı Yjı z.
Sayqı nlığı mı z ı kamuoyuna kabul' ettirn ıeliyiz, arkada ş lar eskidn ilk
baş ladığım ı z zaman. bas ınla biraz irithet vard ı tam değil, diğer
kuruluş larla da vard ı biraz j, ama gitgide görülüyorki,toplant ı ]iarı-
mı za ne birbs ı n mensubu . şeref verir, nede bizim gibi anayasal.
1urulu5lar ın mensuplar ı davetlere rağmen gelmezler.	 .
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Bu nedenle bu bir eksikliktir . bjzjm için, bilhassa basjjn ile
istek yönünden de olsa bir temas kurmak zorunday ı z, mutlaka ku rulu-
şumuzun yarar ına olacaktır. Bu nedenle daha fazla vaktinizi airak
istemiyorum, ben say ın Ba şkanın saygınh ıĞıpu.zj. muhafaia etti ğUnize
dair olan görüşüne kat ı lmıyorüm, bunun Ü3rinde ciddi yetle dur ıl-
masını eski s ayc'ınhıı rnı z ın tekrar kalın olunmas ın ın temin edilresi
için gerekli tedbirlerin al ı nmas ını istjrharn ediyor, hepinjze say-
g ı lar sevcjı ler sunuyorum basanlar diliyorum, tesekkur eder ım.

BAŞ KAN: Teş ekkür ederim say ın GÜVEN, ba şka arkada şı mı z krarni
dilekler bblUmUndé konu şacak Buyurun sayın SAYAR.

Ahmet Hamdi SAYAR, İ STANBUL: Dilek 've temenniler bütünenel
kurul toplant ı ları nda her tUsükkülfjn gündemin son maddesine öi se-
çimlerden , sonraki döneme rastladığı için dinleyici toplama Yön?nden
sanıyorum talihsiz, bir madde halinde geçin gitmektedir. Bu talihsiz-
liğe rağmen mesle ğjmjzjn saygınlığını sağlama konüsunda benden evvel'

'konu§anarkadaelarimizin üzerinde durduklar ı yakı nma anektotlani.n ı n
beniden üzüntüye sevkedun bir konuyla ilgili oldu ğunu i şaret etmek.
ve bu saygı nlığını sağ lanmas ı bak ımından ötedcn beri önerdimlz
çözümleri bir kere daha tekrar etmek zorunluluunuduydum, bu hk ım-
dan huzurunuzu i şgal ediyorum. Bir kurulun sayg ınlığı 0 kurulu
meydana getiren ki ş ilerin tutum-vedvrani .i ve topluma yön verme yö-
nündeki çabalar ına ba ğl ı dır.

Barolar birliğ inin kurulu şunda tek tek barolar ın ayrı anı
yerlerde parça'parça yapt ıkları çabalar ı tek yönde toplamak ve
da&inilikliktan kurtararar Barolar Birli ğ ini topluma yön verecE
bir çaba içinde çalışma-düzeyine getirmek için bir idare olaral<
ortaya atın ış t ık ve bu fikrimizj bugünde m ıihafaza ediyoruz. Barc
Birliğ i Genel Kurullar ı nın her dönem ba şka bir yerde toplan ıp t
lanmamas ı konusunu gündem maddesi haline'getirmek içinde kanuna
bir madde koyduk, ve bununla şii gayeyi güttük. Avukatlar ın savu
ma mesleğinibir sant halinde benimsemi ş ölan evukatlar ın bu 'ne
leklerini icra etmede ve topluma yön vermede sayg ınl ıkkazanmas
salayı c ı öğretici bir tak ım hareketlerin zamanzaman yurdun dl ğ
bölelerinde de aktüel olarak ele al ı nmas ı n ı sağ lamakt ı .

t.	 ,..	 .,.



Bucrüne kadar görüyoruz ki, genellikle enel kürullar ını
sağ duyusu bu toplantların hery ı l başka bir hudut bölgesind
baronun misafirli ğ inde yapmamı z devam ediyor. Vaktiyle tini.ver
ler haftas ı yapı l ırdı . Bu üniversiteler haftas ı nın yapı lmas ın
bebiüniversjter çalışmanın ve bilimsel çal ışmalarıno yörele
halka indi-Èllmesini ' saClamak gayesi önde tutulurdu. I ş te Baro
Birliğide bu maksat ve qayeyi gözönünde tutınu ştur.

..z ı n
bir
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Toplantıları mı za bas ın ın veanayasal kurulu ş ların yöneici-
lerinin ve diğer çağda ş düşünceye sahip ki ş ilerinkatı lmamasa. ]tonu
mis yine onlar ın i ş tirak etmeme hususundaki ihmallerinden ziyade
bizim onların alakas ın ı. çekeçek bir çaba içinde olmamamızda ihı
daha kolay va ı lahilir Bir durumdur. B\ıbak ımdan mesleğimizin lü-
zumlu ve çok mukaddes ' bir savunma hakk ın ın tam manas ıyla uygu]lana-
bilmesi ve yerine getirilmesi adalet hissinin tatminkr bir şekilde.
toplumda yerle şmesinisağlamak olduğunu bütün yöneticilere ve vatan-
daşa iyi bir şekilde anlatabilmek bizim görevirirnz-idir. Bu görevi-
miz yaparken mesleğ in vekar ve havsiyetini onurunu koruyarak ay-
gınlığıni koruyarak her türlü sosyal ili şkimizde ,meslek.i faaliyet-
lerimizdebütün arkada ş larım ı z ın buna dikkatl' uyar olmalar ı nı sa-
lamak ve bu taydinliCi.meydana getirmede gösterilen çabalarda, ih-
milgörülenleri, uyarmak ve bunlar üzerinde titizlik kovu şturına
yapmak suretiyle biz saygın1 ıım ı z ı kendi kendimize sa ğ lamıŞ oluruz.

Barolar Birliğinin toplantı ları nın aktüel konu olarak bas ı nda
ve kamuoyunda iyi bir şekilde özendi ğimiz düzende yeralabilmesi -
burada konuşulan ve karara bağ lanan hususlar ın toplumun mutiul ığuna
ne derece katk ıda bulunduğunu vatana şın anlayabileceğ i bir. düzeyde
ifade etmemize hağl ıciir. K ğı t üzerinde yaz ı lmış ve-ciltlerle kü-
tüphanelerin raflar ı nı doldurmu ş probleı lar y ı llardan beri konii şul-,
mu ştur. Bu konuulanlaryaz ı lmıştı r; mühim olan bunlar ı hayata in-
dirmek ve bizzat . şıh ıslarımı z.ı auygulamak ve bunlar ı uygulama ala-
n ında örnekleriyle göstermektir,

I ş te o zaman avukatlık mesleğinin insanl ık hayat ını n
yışında vazgeçilmez İüzumn arzetti ği ıı.i bütün insanlara vatanda
'lara öğretmek, anlatmak inand ırmak mümkün olu. r iahkemelerde a ıu
katl ığın savunma mesleğini icra eden ki ş ilerin,adal,etin tecellisin-
deköstekleyici y ıpratı c ı bir unsur olduğu inanc ı n ı silmek bizim
ödevimizdjr,	 .	 .	 .
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Bununla mücadele temek bizim ödevinicidjr. Barolar Bizli-

Cinin kuruluşunun esas maksad ı da budur. t şte muhterem mesleka ş-
larım, avukat olarak mesleğimizi icra ederken müvekkilimizden al-
dığımıztaljmat ın dışında ve onunharjcjnde ve savunma mesle ğinin
icaplarıyla kendimizi.bağlı sayarsak, davan ın sadece subjektif
olarak bir davan ın Sonucunun lehimize olmas ını sağlamak için bir
takım lüzumsuz nezaketler, lüzumsuzmüracaatlar yaparak, 

boyuni kı-
rarak bel k ırarak hareketlerden kendimizi korursak, Mesle ğin onu-
runu veka ını ve haysiyetini her şeyin üstünde tutarsak, 0 zamain
emin olunüzkj avukatl ık mesl ği Barolar ve Barolar Biri ği istediği-
miz, özlediğimiz saygınlia kavuşacakt ı r.

Biz bu saygınlı a kauu şmahususundaki hassasiyetimizihiç
bir zaman mesle ğimizin parasal yönünü daha iyi birhale getirme
gayesiyle kullanmadığirflizi biz bu sayginl ığı sağlamayı savunma
mesleğınin bıhakkın yerine getirilmesi ıçin bir masun ıyet ıçin
bir dokunulmazl ık için savunma hakk ının mukaddes olduğunu anlatmak

• için ve bunu sağlamak için istediğinizi anlattiğımı z ,ölçüde say-
gı nhığin sağlandığı görülecektir, ve bu sav ginl ıktan sadece vesa-
dece savunma meslej ve adalet hissinin toplum üzerindeki tatmn-

• kr1ığın artmas ı ile sağlanacaktır ve bu.suretle toplumda adaltin
bihakkın yerine getirildi Ği kanaati yerleşmi ş olacaktır.

Burdaki çabm ı z •sayc ınlıktan istediğimiz şey, insanlar ı 1n.

mutlu olarak adalet hissine kavu şmalar ını sağlamaktır. tsedi ğimi.z
saygınlıkbuııadajrdjr0 Yoksa sahislarimizà dair de ğildir. İşt bu
ince noktayı anlaşılır bir ş. ekilde vatanda ş düzeyine indirmek ye

•	 binu öretici esalelarla davrani şlarımızla her türlü hareketimzle
ispat etmek ve uygulamak zoruna.y ı z. Ancak o zaman san ıyorum ve
inanıyorumki meslek önurunu tam manasiy1le elde edecektir, ve tbii

Barolar da Barolar Birli ği'de bu onurlu ki ş ilerin meyda ı a qetitdii.
topluluk olarak TÜrk toplumunda arzu edilen yerini daha iyi bit dü-

zeyde almış olacakt ır. Hepinizi sevgi ve hUrmetle selamlar ım.

BAŞKAN: Teşekkür ederim. Say ın SAYAN. Bahka dileklernadde-
sinde dileklerini bildirecek arkada şımı z .varmı , yoksa heyeti mfza-
kereye sunacağım. Bu maddenin görü şülmesiin yeterl.i ğini oylar ını-
za sunuyorum, kabul edenler iaret buyursunla, kabul ed'ilmi ştir
te şekkür ederim.	 .
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Tasrifi bekliyoruz ve genel kurul görfleinin saptarna o-
misyonunun haz ırlayacağı raporu bekliyoruz efendim. De ğerli arka-
daşlarımız birisi ara verelim dediler, yaln ı z Genel Kurul çal ışma-
s ı rıın içerisindedir tasnif kor.isyonunun çl ı $rnas ı , ara verdiĞitnizzaman tasnif komisyonununçali5masina da ı ecburi ara vermek gerekir.
Onun için hiç de ğilse tasnif.  komisyonunun sonuç almas ını •bekleye-
ceğim. Yalnız dışardaki arkada şlarımızdan lütfen tesri:fJ..erjnj bica
ediyoruz, dileklerde dikkate al ınmas ı gereken iki önerge var bnla-
rı okuyolum.ve oylayal.ım.

Değerli arkada şlar iki önerge var dilek flitli ğinde;

Genel Kurul Ba şkanhıına,
Aşağıdaki telgrafin başkanlığı flızca çekilmesini öneriri

•	 Avukat Orhan APAYDINa sayg ı lar,
Deleqemij Orhan APAYDIN V a .evgiier, Orhan APAYDINa sab ırlar.

En kısa zamanda aramızda görmek umuduyla
Nuray YULtJY, IZM İR, Melih SEZEN Istanbul.

Bu konuyla Y' akin ilgili bir b şk önerge var.
15. Genel Kurul Say ın Ba şkanlığına,
Halen Türkiyenin çe şitli illerinde ç5z alt ında ve tutuklu

bulunan meslektaslar ııpız vard ır. Bu meslektaslar ımı z birlik yön'etim'
kurulunca saptanarak kendj1rjne qeel kurul ad ına geçmi ş olsun'
teigrafı çekilmesi görevinin yeni seçileck Türkiye Barolar Birli ği
Yönetim Kuruluna verilmesini kararlastirilmasinin sayg ı larımı zi
öneririz.

Önder SAV, özbey IMAMOLU, Ayhan EROL, Turan ASLAN., Mahi
Can İLICAK,

önergelerden birisi. sadece say ın Orhan APAYDIN'a çekilmesi
yolunda, bir di ğeride say ın Orhan APAYD İN gibi halen tutuklu bulu-
nan ve Barolara kay ı tl ı diğer arkada şlarımı z ın Yönetim Kurulunck
saptanıp Genel Kurulumuz adına, kendilerine birer geçmi ş olsun telg-
rafı •ççilmesi istenmektedir. Bu iki önergeyi oylar ını za sunacaÇım.
Birle ştirelim diyorsunuz, Buyurun say ın Melih SEZEN.

Mejh SEZEN g Sayın arkada şlar, say ın Divan Ba şkanının sötin-
den yanl ış bir anlam ç ıkabilir. Orhan APAYDIN delege arkada şımı z
ve Istanbul Bosu Ba şkanının tutukianmas.yla ilgili öneriyi verirken
dir arkadaşlara da tutuklu olanlara da eki1:esin anlam ını taşıya,,.
bir anlam verilmemesi gerekir.,
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Ama Orhan APAYDIN'a ibaresinde' sapta ı ' ıırnız şekilde bir
telgraf çekilmesini yüksek heyetiriizin tasviplerine sunuyoruzltkin-
ciöneriyjde ayn ı şekilde benimsiyerek ona da gerekli teigrafin çe-
kilmesjnden yana olabilir. Birbirinden ayrı ve farkl ı olmadığI gibi
bir tanesi belir gin, ismi belirgin, içerisindeki içeri ğibeliigin
bir teigraftır, bunun da çekilmesinde bir mahzur olmasa gerekir.

BAŞKAN: Te şekkür ederim, bu önergeler hakk ında ba şka varmı
efendim. Buyurun efendim.

ustfa YJÇE,FtTApy'
Sayın Ba şkan değerli arkada şlar, efenijm

Türkiye Barolar Birliği tUm üyeleri için tüm mensu pları için I1er:
hususta ayrım yapmadan görev yapan bir kurulu ştur. Bu itibarl1 halen
tutuklu bulunan tüm avukatlar ın hat ırlanmas ı biz kadirşinasl ık ör-
neğidir. Ancakismen Orhan bey, ahmet bey şeklinde olursa bu aro-
.lar Birliğinin vakar ve ciddiyetine uygun dü5mezkan ı s ınday ımjr3u
itibarla sadece orhan;bey için bir telgraf çekilmesi arkad ından
ismi bilinmeyen].er için ayr ıca çkilmesi önerisine kat ılmı orujmtBa_
rolar Birliği bütün' mensuplar ı için yönetim kurulunu ara ştırır1 hep-
sine ayn ı tip, ve aynı şekilde bir (enel ,Kurulun duygular ını dile
getirebilir, bu itibarla . o ' şekilde oylanmas ıhı yüksek kurulunuzdan
istirham ediyorum sayq ılar ımla.

BAŞKAN: Te şekkür ederim, hüyuun efendim.

Mehdi KESK İN,. KASTAMONU: Say ın başkan genel kurulun de ğ rli
üy.leri. Değerli arkadaş lar ım, barolar B	 Cirliğinin enel Kurulunu
teşkil eden güzide avukatlar ın kendi meslek mensuplar ı  aras ındki
tesanüdün bir ifadesi ve göster gesi olmak üzere bu önergelerle or-
taya konulmak istenen hassaiyetj anlamamakve bu hassasiyetin
karşı s ına ç ıkmak mümkün değildir. henel Kurul üyeleri lçerisinde bu
hassasiyeti duymayan bir arkadaşımı z ın bulunduunu zannetmiyorum.
na bir noktayı altını çizerek ve büyük harflerle ifade etmek

tiyorum. Bu hassasiyet şu veya bu sebeple şuveya bu arkadas ımı z ın
tutuklanmas ının sebebiyle konusuyla il gili değildir. Sadece bir
avukat arkada şımı z ın şöyle veyaböyle başına bir i ş gelmesinden
dolayı duyduğumuz üzüntüdür. Konunun öte yan ı bizim genel kurulu-
muzun incelenmesi ne hakk ıdır ne .yetkisidir.

-168-



I<o ı .unun esas ıyla ilgili değildir,	 m ıunsonucuyla da ilg,ili
değildir'. Ama nasil ki, hasta o 'lanbir ı-kadaşımı za geçmi ş cisLın
demek bizim bir görvimiz ise, ba şına böyle bir i ş gelmi ş arkadaşı-
mı zada geçmi ş olsun demek elbet bizim insan ı ve mesleki görevimiz-
di.r.Bunu uygulayan hukukçular olarak genellemedenferdile şmeye gi-
dirsek, kendi savundu ğumuz fikriyatın içerisinde oluruz. Simdi ben
bir noktayı arzetmek ist'iyorum. Her iki önergede de halen yani

• kongrenin yap ı ldığı şu günde, tutuklu olan arkadaş larımızdan sze-'
dilmektedir. Peki 8 aydan beri tutuklu olupta tesadüfen dün tahliye

- edilmi ş olan gözaltı nda olupta.dün gözalt ından bı rakı lmış olana-
• kada ş larımı zj.n bu geçmi ş olsun temennis'indenmahrum kalmalar ı bùgün

tutuklu kalmamala ı- ı talihsizliğ ine mi bağ lanacakt ır. Düne kadar tu-
tuklu olan arkada ş larımı z vardı , o halde izniniz olursa eğer t?kdir
buyurursan ı z,teljf edici geçekci samimi olan önergeyi biz takim
ediyoruz.	 -

önergemizi ı- mahiyeti şudur: Herhangi bir sebeple gbzaltina
alınmış veya tutuklanmış olur halen bu durumu devam eden veyaser-
best bırakı lmış oln avukatlar için Genel T<urul'ün ba şkanl ık divanı
aracı lığıyla geçmi ş olsun mesaj ı yayı nlamas ın. sayg ıyla arz ve tek-
lif ediyoruz.: Böylece Barolar Birli ği üyesi olan hiçbir avukat hak-
k ında bir ayrım yapmadan, birisinin ötekinden daha yukar ıda daha
aş ağıda, daha üstün fkı gözetmeden bu hassasiyetimizi genel şekil-
de dile getirmi ş olaca ı mı z kanaatindeyim. Konunun esas ındaki rraru-
zatın budur.

Usül yönünden bir maruzat ım vard ır,, her iki önerge ş imdi!
benim takdim etmekte oldu'urn 3.önerge ayr ı ayr ı -usul yönünden oy-
lanamaz. Aynı ntelikte1h önergelerdir, zaten üçüniinde ifadeleri
ayrı ayr ı ayrı ayr ı önergelerdir denirse, ayn ı nitelikteki örerrJe
lerden aykır ı olanlar önce oylan ır, doğru olanlar sonra oylan ı r1
diye birkurala gerek kalmazdı , şu üç önerqenin mahiyeti ayn ıdı r1,
aykırı olan en ayk ı rı olanda bizim önergernizdir, say ın Ba şkandan
ş imdiye kadar gördüümüz ı iyakatıyla bu usülüde en güzel şekilde
uygulayacağı tiTnüdindeyirn, öner gemizin kah-ı lünü saygıyla arzediyorum
bendeniz; ve T'Zatamonu dolegesi arkadas ımı z ı n imzalar ı nı taşıyan
önerqeleri ' say ı n Ba şkanl ığ a sunuyorum. Te şekkür ederim,

l-



BA"KAN: Te şekkür ederim. Buyurun 1eLem. m.

Isim Al ınamadı : Sayı n arkadaşlar şüphesizki avukatl ık.
nınıkazanmış bit arkadaşı bir başka arkadaşa göre ayr ıma tabimak doğru olmaz. Ancak ileri gelen pir
ayrımlar şüphesizjçj vardır. Ş imdi Ortada Orhan JPAYDIN bey le
tutuklu arkada ş ları n durumları söz konusu olmaktad ı r. Burada
APAYDIN beye ayrı bir ayr ım, yapmak ş eklinde bir dü şünce mevcuğil.Ya1nı Orhan h74	- -	 - - -

nva-
tut-
takım
i'er
rhan
de-

-	 -- 	 uuu zaten oaş .Langı çta bir ayr ım gös1teri-yor. Oda ş u Orhan bey aynı Za ıanda Genel Kurulun Delegesi. Sayet
tutuklu olmasaydı - ş imdi aramı zda olacakt ı . Ş imdi böyle bir arkada ş
ile yani tutuklu olmasayd ı aramı zda bulunabilecek bir arkada ş ilebaşka bir avukat arkada ş aras ında zaten kenj1iğ indefl bir ayr ımmeydana geliyor, onun için delege oldu ğü halde tutuklu olduğu içinbugün aramı zda bulunmayan arkadaş lara çekeceğimiz telgraf ile ve
onlara telgraf çekmeye karşı gâsterece6imiz hassasiyet ile diğer
tutuklu avukat arkada ş lara çekeceği ıniz telgraf aras ında ister
mez bir fark olacakt ır. Onun için bendeniz delege oldu ğu halde tutuk-
lu Olduğu ıçin gelemeyen arkada şlara ayr ı b ır telcraf çekilmesini
diğer tutuklu avukat arkadaş lara da ayrı telraf lar 'çekilmesini Öner-
mek istiyorum. ;Sağolun

BAŞKA: Te şekkür ederim. Say ın B İLEYD İ te şekkür ediyoruz.
Sayın İLHAN şu ana kadar çok olgun bir genel, kurul yaptık. Lütfedİn
sayın KESK İN, şu ana kadar çok olgun bir toplantı yapt ık. Bunu buşekilde bitireljm lütfedersjn. . .

Halil A7ER İ , İ STANBUL DELEGES İ : Sayın meslekta ş larım ki 1 ac ık
sÖylemek . .jsjğj nokta şudur: Verilen önergeleri, lütfen ba şka
yönlere yorumlarnak ve. ekmek dileeinde olmayal ırn, önrgeler me'dan-
dadı-r, ve bu önergelerde özellikle birisi İ stanbul Barosu Ba şkanı
ve Barolar Birliği -dele g si say ın Orhan APAYDIN'a, geçni ş ölsun di-
leğ inin ifade edilmesi istenmektedir, bir dierjnde ise tamamlayıcı
nitelikte delege olsun olmas ın tutuklu bulunan avukat arkada şlrımza
yine geçmis olsun dilecfimiz in iletilmesi	 iurada çeli şen
veya suland ırı lacak olan bir nokta göremiyoruz. Fakat ş unuda belirt-
mekisteriz, bir ayr ım yapı l ıyor yapı lmamal ı görü şü yanlıştır.Mes-.
,1eÇim,izin kurallarında ve gereklerinae'() Pa şkanları na Baro ba ş-
kanlığını bırakt.ıktan sonra dahi say ı n başkan veya ba şkanoolarak
hitapediirnosi kural ı vard ır.
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Sayın avukat Orhan APAYDIN sadece bir avukat de ğil, hoca
ve bir y ı lı aşkın bir süedjr de Istanbul Barosunun ba şkanıdır.
Ve şunuda(lUtfen söz atmayal ım) qelirsjnizlütfedersjnjz konu şursü-
nuz ve djrılerjz. Bir Brüksel Barosu baskan ı , bir Paris Barösu ba ş-
kanı Istanbul Barosu Ba şkanı I.vukat Orhan APAYDIN'a geçmi ş mesaj ı
gönderebiliyor da, Türkiye Barolar Birli ği renel kurulu bunu

 veya bununda burada tart ışmas ı buşekilde mi yapı la-
cakt ır. undan ancak üzüntü duyar ı z. Kısacası gerek delege oisun
olmas ın avukat arkada şlarımı za, gerekse Ismiyle cismiyleyeriyle
belli Orhan PAYDLNa Istanbul Barosu Ba şkanı olarak Türkiye aro-
lar Birliğinden bir geçmi ş olsun dileğinin c'itmesini fazla değil
gerekli görüyoruz, sayg ılarımla.

BASKAN: Teşekkür ederim. Buyurun say ın FERTAN .

FERTAN : Bazı basit meseleler hakk ında arka arkaya sözl ın-
dıı zaman hep rahats ız olurum aslında vesözalmak hiç istemedim.
Ufak bir meseleyi kocamn1a ştırmak gibi. Ama arkada şım Halil İ ZERI
konu ştuktan sonra ,ve baz ı müdahaleleri gördükten sonra bir noktay ı
aç ıklamak istiyorum. Bur-Un Istanbul Barosunun Ba şkanının başına
gelen olay, allah göstermesin ama, Yar ın J7arolar Birliği bakanının
veya herhagi bir Baro Ba şkanının da ba şına qelehilir. Böyle biÉ me-
sele geldıı zaman oyle zanned ıyorumk ı bız hepimiz yekvucut ayni
talebi yapar ız. Bugün tesadüfen Istanbul 3arnsu Ba şkanını baş ina
gelmi ştir.Aydın BarosuB şkanının,j'4anisa BArosu Ba şkanını , başına
geldiği zaman, o delege arkada şlarım böyle bir öner ge, verdikleri
zaman bizhiç düsünürmüyüz, ? öyle zannediyorum ki, Istanbul }arosu
Başkanı Olduğu için bu itirazlarda bulunmadin ız, öyle yorurniamak söz
konusu olamaz herhalde. 	 .	 .	 .	 .

Nasıl Manisa Barosunun, Ayd ın Barosunun Izmir Barosunuri,
Ankara Barosunun ba şkanı benim ba şkanımsa, Istanbul Barosunun ba ş-
kanıda o yerde bulundukça hepi±izin ba şkanıd ır. Biz bir başka1na
bir telgraf çekilmesini getirirken, bir eksiklik yapm ışız, di9e-
cektikki, Istanbul Barosu Ba şkanı Orhan APAYDINa ve isimlerini
bilemedi imiz için tutuklu bütün meklekta ş larımı za isimleri tesbit
edilerek telgraf çekilsin diyecektik. Yazan arkada ş larımız Orhan
APAYDIN Beyi yazmı lar, şimdin sözden kica ediyorum, bunu böy]Je'
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mütalaa .einiz, çünkü aksi hanoi ,yani sanki ;aro1ar aras ınd bir
şey varmış gibi , saflkj İ stanbu1narosunasiz k ı zmışss ın ı zcrjjbj,

ediyorum, bütün Türkiye Barolar ın ın ba şkanı
hepimizin ba şkan ı , İstanbul Barounun ba şkanıda sizin ba şkan
öyle ise, lütfen bu meseleyi bitirdim, bir arkada şım önerge
Çok hakl ı ., Ç ıkanlara da geçmi ş olsun diyelim.; isim tesbit et
tesbit etmek çok zor, böyle seyler. cabuk olduğu zaman bir ön
bir anlamı var. Yani i şi buraya getirirsek, hasta olanlar, t
lere bilmem ölilsü olanlara ba ş sağl ı'ğı çekeljrn, bu i ş i uzatı
mamak olur.

'yer
var

le şen-
yap-,

0 bak ımdan, şunu hitiriverljrn, Istanbul' Barosu Ba şkank
Orhan APAYDIN a ve tutuklu bütün avukat arkacla ş larımı za cnel Kurul
ad ına bir telgraf çekelim ve lütfen bu eksik verdi ğimiz önergeyi
böylece tamamlay ın ve bu bitsin. Okadar uzun uzadıya üzerindeduru-
lacak birşey yok. Yani söylüyorum size eksik vapm ışı z, ben .öy3.e zan-
nediyoru ınki içinizde hiç birinjz Istanbul Barosu ha şkanını kendi baş-
kan ı gibi kabul etmesine bir itiraz ı yoktur. Böyle bir anlam ık-
mas ın diye yanl ış olmas ın diye , bir arkadaşım benim itiraz ım var
diyor, hangi barodan olduğunu bilmiyorum ama ".	 meslek kurallarına
uyan bir avukat ım ve uyan bir avukat ım ve ben avukhtım, o arkada şı -
mi barosunun bakan ı bcn!rn bakar.-'m .

BA ŞKAN: Te şekkür ederim. Varmnı efenim bask ı . ş imdi müsade
edersenjz, görü şreler ı dvzri olr':a biim ç ık.rabildiğ imiz onuç
şu oluyor.	 1

Değerli arkada ş lar ımı z ilke olarak ki, yaln ı z sayınO
APAYDIN'a çekilmesi yolunda önerce veren arkadaş larımızda il ola-
rak bütün bu durmda olan avukat arkada ş lra 15,Genel Kurül ına
bir telgraf Çekilmesi görü şündeler. Bu	 revi, verirseniz ıTemmi
hiyetle yaprd ık Ancak, t:kdir buVu:u,rsunuzki,bfltün bunlar ı n yer
lerini ve isimlo::i	 'etme olanaT ımı z yok. Bu itibarla eğer
tensip edersen-iz, divn oL-r: bi7in öne.miz şu oluyo::.Bu'üç öner-
geyi bir tek önr» go şekline gctiriyoruz ve diyoruzki divan olarak:
Bütün bu durumda olan arkarım ı 	 ntayım, 15. (enel Kuril
adına mesaj gönderme yetkisini görevin! Birlik Yönetim Kuruluna
verelim, ve metnleide böylece a'-'. olur.
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Divan olarak bizim bu teklifi ınizi uy<un görüyormusunuz?
Bizim divan olarak bu önerimizi kabul edenlerütfen i şaret buyur-
sular, etmeyenler. ,kabul.edilmi ştir. Teçtkkür ederim say ın arkada ş -
lar.	 ..	 .

Efenim tasnif kurulu tutana ğını haz ırlamıştır ve Di
Başkanlığına vermiştir, arzediyorum.

1

Türkiye -'Barolar Birli ği 15.Genel Kurul Divan Ba şkanlığına,

15.5.1982 günü yapılanenel Kurul Seçimleriiçin seçimku-
rulu tasnif heyeti olarak a şağıda izim ve imzalar ı bulunan bz1er
görev ald ık. Görevimiz gereği olarak 4 adetbo ş sandık tarafımı zdan.
kontrol edildi Tesbit sonucu sand ıklar kapat ılarak -oylamaya haz ır
edildi. Ad okunmak suretiyle oylamaya geçildi.

1- Başkanlık için 86 imzal ı oy kullar ıldıı ,zarf lar say ı ldı
B oy ç ıktı , tekrar say ım yapı lldı bir oyun Yönetim Kuruluna ai it ol-
duğu görüldü. 3 oy bo ş , 83 Oyla Atilla SAVv İn seçildiği kayda.ge-
çildi. (alk ışlar) Say ın SAV' İ kutlar.divan olarak ba şarılar dile-
riz.

2- Yönetim Kurulu için zarfiar say ı ldı . 86 olduğu. gö
sayıma geçildi.	 -

1- Burhan KAP1Ç.EL İK	 .	 79oy.
2- Vedat BUP.CUOĞLU .	 .	 68 oy,
3- Melih SEZEN	 67 oy.
4-Gülçin CAYLIC İL	 .	 55 OY,
5 Şahap DEJ'İREL	 .	 .	 .	 49 Oy,

ile asil üyeliklere

imek le

6- Turgut BULUT

7- Zeki ÖZTURANLI.

8- Alpay AKTAN

yedek Uyeliklere,	 seçildiler.

zarfı al ı ndı . Zapta al ındı ,

470y,
310y,

2 oy' la

Yönetimde bir oy bo ş ç ıkarak

3- DISIPLIN Kurulu için zarflar aç ıldı , 4 oy geçersiz 3
boş oy, 79 geçerli OY sayı ldı .

-173-



ile

1!

1- Ayhan EROL	 74 OY,
2-. Metin KUMBASAR	 65 oy,
3- Özbey IMAMOĞLU	 61 oy,
4- Mahfel ÖZTOP	 61 oy,
5- Hüsnü RILINÇ	 60 oy,
6- Ekrrn tZKUNT	 51 oy,
7- Alpay AKTAN	 46 oy ile

Disiplin Kurulu asil Uyeliklerine , Sayın İ lhami OtVEN 29 oy
Disiplin Kurulu yedek üyeliğ ine,

Denetleme Kurulu, 3 bo ş oy , 4 geçersiz oy, 78 geçerli oy,
1- Mahir Can İLICAK	 72 oy,.
2- Emin AKYÜREK	 69 oy,
3- Halil AZER İ 	 49 oy,

alarak asil üyeliklere,
4- Tekin YAMAN -	 33 oy,
5- Emin Ergin	 .	 24 oyla

yedek üyeliklere seçilmi ş lerdir, yap ı lan tasnif ile ilgili tu ıtanak
saygı ile arzolunur, 15.5.1982

Ali BAKLAC İ , Saim KARAKOL, Hayati TOPALLI, Kmi İ PAPULA,
Vedat KARADEL İ .

Seçilen arkada ş lara c3ivan, olarak !. a ş arı lar di1iyouz ve kut-
luyoruz. Genel Kurul görü ş lerini saptayan komisyonun çal ışmaları ne
safhada.	 .

Komisyon SÖZCÜSÜ: Sayı n Ba şkan deer1i deleqeler Yerdi?iniz
görev üzerine komisyonumuz çal ışmas ını tamamlamış , ş imdi raporu
bilgilerinize sunuyorum.	 t

Hukuk devletini savunmay ı görev sayan Türkiye Barolar
olaanüstü dönemin sona ernıek ve demokratik hukuk devleti dön
baş lamak üzere olduğu bu cün1erde Zonguldakta yapt ığı 15.Cen
rul Toplant ı s ında aş ağıdaki görüsleri r.

mİnin
l Ku-

•	 Haz ı rlanmakta ' olan yeni anayasa, rni ı li,dernokratjk,laj]ç sos-•
yal hukuk devleti ile,Atatürk ilkeleri temeline dayanmal ıdı r. Bu
Anayasada çoğulcu demokrasi anlayışı esasal ınmali milli-irad( Uze-
rinde herhangi bir güç ve organ anlay ışı ve arayışı yeralmama ı dır,
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Insan hak ve özgürlükleri güvenceye bağlanma İ dır. Hukuk devleti tam
bir. i şlerlik kazanmalıdır. Bunun içinde yargı ba ıms ız1ığı ve yar-
gıç güvencesi ilkeleri titizlikle korunmal ıdır. Ceza karar ı yeren
tüm ınahkeelerdekj ba şkan ve üyeler mutlaka hukukçu olmal ıdıriyar-
gıçları yürütmeye ba1ayn düzenlemelerden kesinlikle kaç ını lmal ı
dır. tç ınde bulunduğumuz geçi ş donemının beraberinde cretırdiği. uy-
gulmalar, anayasal kurumlar halinde getirtlmee1jdj .r, Türkiy Baro-,
lar Birliği savunma hak ve görevini yargının ayrılmaz bir ögesi ol-
duğu gerçeğini bir kez daha vurgular. Savunma hakk ının k ıt üstün-
de kaldıği ve tüm gerekleriyle tanınmadi.ğı »ir toplumda adalet ger-
çekte adaletsizlikten ba şka bir şey değildir. Bu nedenle savunma-hak-k

ını kı s ıtlayan çeşitli engellerjn ortadan kald ırma doğrultusundaj
çabalar Türkiye Bardiar Birljinjn bundan sonraki ba ş uğraşı' olarak
kalacakt ır.

Savunman ın gösterm1jk ve biçimsel bir düzeye getirilmesi ha
linde yargı tek tarafl ı eksik ve adaletsiz olur,. Bundan ötürü İ i şle-
virıl yerine getirmesi engellenen savunma görevinden vazgeçme tDlas ı_lığı uzerınde durmak bırl ığı rnız ıçin kaç ınılmaz hale geleb ı l ır.rT

Muammer AKSOY, Hilmi BECERİK, Ahmet Hamdi SAYAR, Turgut Kİ\ZAN,
KmilPAptL, Nuran YULUĞ , ender SAy, saygı larımla..

BAŞKAN: Te şekkür ederiz syın SlW. Deerlj arkada şlar 15.
Genel Kurul ana görü şlerini saptayan rapor hakkında söz isteyin
varrnı ?

Tekin YAMAN ,SAKARYA: tutaııak1arı tekrar etmek mümkün
buradaki- aç ık1 ı a kavuşturulmas ını istediğimiz son cümlenin bir ar-
kadaşımı z ın buradan yapt ı ? ı ve hatırımda kalan cümleye çok berkze-
diini mü şahade ediyorum. "savunma hakkin ı k ı s ıtlayan çeşitli engel-
leri ortadan kald ırma dorultusundakj çabalar Türkiye Barolar air-
liğjfljfl bundan sonra da ba ş uraşışı olarak kalacakt ır" Savunman ın
göstermelik ve biçimsel bir düzeye getirilmesi halinde yarg ı tek
tarafl ı eksik ve adaletsiz olur,bundan ötürü ( şuras ı önemli olan)
i şlevini yerine getirmesi engellenen savunma göevinden vazgeçTne.
olasliğıği uzenıde durmak nırlıımı z icin kac' ını lmaz hale gelebilir.
Bendenjz bu ctimlenjn anlamını kavrayamıyorum.?	 .
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Birlik olarak bir avukat olarak değil., yahutta savunucu ta-
biriyle söylUyoru, o dei1. İşlevini yerine getirmesi enge1Lenen
savunma gorv ının corevınden vazgeçme olas ı l ı j. uzende durmk,B ır-
liğimiz için kaç ınılmaz hale gelebilir. Birlik birverde savuhma gö-
revimi yapıyor Türkiye Barolar Birliği olarak? ondanrnı vazcçecek
kimden, hanqi yargı yerindeki savunmadan vazgeçecek. ?,Birlik buna
nas ı l karar verecektir. Hat ırlarsanız bu yönde avukatlar ın dvalara
girmemesi yolundaki bir karara uymayan a vukat hakk ındaki disiplin
kavu*turmasini çok de ğer verdjğinjz Danıştay iptal etti. Bir avukatın
duru şmaya girmemesi, savunma yapmamas ı ,belirli veya şu veya bugün-
lerde duru şmaya katılmamas ı yolunda Birlik bir karar alamaz. Karar
alamadığı gibi buna uymayan avukat hakk ın3a a bir kovuşturına yapa-
maz.

»	 Bir avukat için bu yap ılamaz iken Barolar Birli ği bu nkiphem
cümle üzerinden adeta bir ipotek konarak savunmadan vazgeçme olas ı -
lığı ihtimali üzerinde duracakt ır. Birlik duracak, kim acabà Yönetim
Kurulu mu? Ba şkan ini? Genel Kurul mu? Bananeleyh bu cümleyisay ın
Başkanımı z ın imzas ıda bulunduğuna göre aç ıklamaya kavu şturulmas ı' su-
retiyle evvela daha sonra oylamaya geçilmesir...» öneriyorum.Esasen

Türkiye Barolar Birli ğin Genel Kurulunun böyle bir karar vermeye
yetkisi var mı? bu balayıcı olur mu? Biz savunmay ı ortadan kaldi-
ran bir karar verebi1irmiyiz?Tear ediyorum, bu cümlenin ço ya-
kını bir arkada şımı z ın zannediyorum,yan ı lmıyorsam ikaz etsinler,.
Turgut KAZAN arkada şımı z ın tebliğinde geçen cümledir, hurdaki cümle.
Divana buyurun sözal ın ondan sonra konu şun.

BAŞKAN: Arkada ş lardan rica ediyorum konuşmacı sözünü bitir-
sin isteyen arkada ş söz als ın.

» Tekin YrAN Ben bu haz ırlanan görü şü yeterli bulmuyorum.
Kendjmde bir teklif haz ırladım, bunu 15.Genel Kurul'un görü şlerine
bu görü şlere ek olarak divana dakti ın edeceğim, oylanınas ını istir-
ham ediyorum. Bende şunu haz ırladım: .
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Türkiye BArolar Birlii 15.Gene1 Kurıı l' ı birçok avukatknda
hede f olduu ve öldflrüldüğü anar şi ve terör olaylar ının son er-
dirilmesinden dolayı duyduğu memnuniyeti belirtir. Tüm kamu tüzel
kişiliğe hazi olan mesleki kurulu şların ve üyesi bulunduğu Barola-
rın yasalarda gösterdiği i şler dışında ve siyasetle uraşmaycakla-
rına dair olan hükümlere özen gösterilmesi gerekti ğini belirtir."
Bende bildiriye bunlar ın eklenmesini görüş olarak bunlar ın saptan-
mas ı r ı , •Sakarya Barosu delegesi Tekin YAMAN olarak teklif ed İyorum
ve takdim ediyorum divana. 	 t

BAŞKAN Te şekkür ederim sayın YAMAN ..Bu ,konuda haşkasöz
-	 isteyen varmı? yoksa komisyon adına sayın önder SAVa aç ıklaıfıak

üzere söz veriyorum.	 /

önder SAV Say ın başkan değerli arkada şlarım, arkada ş Lmı z ın
kuşkusu bence yersiz, cümle bundan ötürü İşlevini yerine getirmesi
engellenen savunma görevinden vazgeçme olas ı lığı üzerinde durmak
Birliğirniz için kaç ınılmahaegelebilir" deyimi var. Bundan bir
emredici bir anlam ç ıkmıyor. Bu Türkiye Irolar Bil- ği Yöneim

• Kuruluna bu tür dururnlar ın'tesbjtj halinde ne sekilde davranEbile-
ceği konusunda bir ışık verme anlam ına geliyor. Geimelidir, fanma_
l ıdır etmelidir gibi emredicj bir tahir değil, "gelebilir" bunur ıda

•gelebilece ğjnjsaptamak birey olarak yurdun dörtbir taraf ında görev
yapan avukat arkada şların belki tesbitlerine dayanabilir.

1' ı a mademki en tıst kuruluşumuz Türkiye Barolar Birl ğiir,
yurdun dört bir taraf ından bu türde savunma hakk ını encrelleyiici i ş-
lemlerin, savunma hakkını yoketmeye yönelik i ş lemlerin teker teker
oradan en süt kurulu ş ları olan Birli ğe. hilidirilmesi halinde bir-
liğinde genel anlamda saVunma hakk ının özüne yönelen bu tür 9ngel-
lemelerle ilgili olarak alacağı bir tavsiye karar ı niteliindedir.
Gayet tabiiki birlik hiç bir mensubu hakk ında şu ya da bu şekilde
yapacak 5m, şu ya da bu şekilde davranmayacaks ın diye emre4i'ci bir
karar alamaz. Ancak yasa ve meslek kurallar ına ayk ırı . dvranı 'şlar-
daBirliğin ne şekilde karar alacığı 1136 say ı l ı yasada ve değ 1i ş ik-
liklerde bellidir. Biz sadece bukonuda Türkiye Barolar Birli ğinin
faaliyet raporunda da ver alm ış olan bir ! ıususu birazc ık daha' aç ık-
lığa kavu ştürmk için bildiride yer verdik. Te şekkür ederiz. t
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BASKAN: Te şekkür ederiz. Buyurun say ın OĞUZ.

Tekin YAMAN.'dan bir ş ey' sormak istiyorum. S ı yı n
YAMAN önerdiğiniz son cümlenin metinden c ıkar ı lmas ı nı mi istiyor-
SUflUZ. önce aÇ-11-clanmasini sonra ç ıkar ı lmas ı n ı istiyorsunuz peki.
Buyurun say ın OĞuz.

Nejat OĞUZ: Son cümlenirı pratiğe nas ı l geçiriledei y lunda
tereddütler has ı 1 edebilecek bir ifade olarak abrflyorum bu cü ıkieyi.
Bu itibarla bir tek kelime ilave ederek cüm İenjn dUzeltilmesi ııi öne-
riyorum, Şöyle: "Bundan ötürü i ş levini yerine getirilmesi eng1le-
nen savunma görevinden vazgeçme olas ı lığı üzeninde durmay ı ta İvzihetmeei birliğjmjz için kaç ın ı lmaz hale gelehilir."böylece ne yapa-
cağı burdaki düşüncenin aksiyona nas ı l döşüş eceğ ide aç ıkca belirtil-
ini ş Olur,sayg ı larımla.	 -

BAŞKAN: Say ı n YAMAN bak ı n ı z Siz demin konu ş urken müdaheie
eden arkada ş lara rica ettim. Lütfen ayn ı seri siz yapmay ın.Ba şka
vazmi efendim söz isteyen. Yok. Ş imdi say ın Tekin YAMAN arkad ş mı z
bu son cümlerı in "bundan ötürü" ile baş layıp "gelebilir" ile biten
son cümlenin metinden ç ıkarı lmas ını önerirl,er. Iu z ıd bir öneri ol-
duğu için bunu halletmemi7, gerekiyor,. Bu son ctimlenin metinden çı -
karı lmas ını kabul edenler. i şaretbuyursuflia,() 3 oy. C ıkarı lına-
sina gerek yok rneti.nde kals ın diye ıl	 i şaret huyürsunlar, hüytik
bir Çoğunlukla sayın Tekin YN'TAN beyin önerisi reddedilmistir.J
Sayın Nejat OĞuz 'durmak cümledeki durmak kelimesinden sonra,dur-
mayı tavsiye etmek şeklinde düzenleyerek metnin bu şekle getiril
mesini öneriyorlar, komisyon kat ı lıyor öylce, son cümle "bu ı1dn
ötürü i ş levini yerine cretirmesj engellenen savunma görevinden
vazgeçme olas ı lığı üzerinde durmay ı tavsiye etmek Birli ğimiz icin
kacı n ı lmz hale gelebilir" bu haliyle . bu görü ş leri 15.Genel Kurul
görü şü olarak kabul edenler i5aretbuyursun1ar, Te şekkür ediyoruz,
kabul etmeyenler? 2 muhalife kar şı büyük çoĞunlukla metin kabul edil-
mi ştir.

Ş imdi Tekin YAFIAN' ın bu mente ilave eilrnesini istediki
önerge ile istedikleri husus,

1- Birçok avukat ında hedef olduğu ve öldürüldüğü ve. teri
olayların ın sona erdirilmesinden dolay ı duyducumemnuniyeti bel
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2- Tüm kamu tüzel ki şiliğini haiz rneslekj kurulu şların' ve
üyesi bulunduğu Barolar ın yasalarda gösteri1e i şler dışında ve
siyasetle uğra.5am1yacaklar1na dair varolan hüktimlere özen gösteril-
mesi gerektiğini beljrtir Bu iki cümlenin görü ş olarak kabuledi-
len metne ilavesinj kabul edenler, 	 1

1- Tiirkive Barolar Birli'i 15.Genel Kurulu .bir çok avu
tında hedef olduğu ve öldüğü anar şi ve terr olaylar ının sona
dirilrnesjnden dolay ı duyduğu memnuniyeti belirtir.

Ahmet Hamdi SAYAR: ('örü şsün dediğine göre kural olarak l ko-misyon ad ına ya Ba şkan ya da sözcü görüstibelirtir. Arkada şlara
böyle teklif ettikleri için bir görev yapmak üzereburaya geldim.
Bu bir teklif daha pek çok şeyler eklenebilir bunun alt ına. Z1ten
yukrıda da uzan zaman konu ştuğumuz halde sadece bir kaç cün ılt
ile geli şimiz kısa ama öz birşeyler olsun ve burda da gerçeterbu•
sefer konuşulan hususlar olsun buna gayrt sarfettik..

Benim bildi ğime göre ki yukarda da öyleydi, 12 Eylül'dn ve
anarşik olaylar ın durmas ından terör ve şiddet hareketlerinin .urına-

• s ından sonra daha önce genel kurullar oldu ve hatta bir tanesini
• açma onuruda bana dü şme, uzunca birkonu şma ile bu terör ve şiiddet
hareketlerinin durmas ından dolayı rnemnüniyet derneyim,sevincjmjjzj

• çünkü.biraz fazla şey geliyor hala memnuniyet kelirnesinin kullianil-
ması , •...

Muammer AKSOY: Bunu her to plantının sonundaki bildiride
kaydetmeye o bakımdan fazla bulurum,lüzumsuz de ğil fazla bulurum.
Tabii takdir genel kurula aittir, biz kı sa bir örü ş olsun, bufla
katı lrnıyorz, fikre değil tekrar eklenmesine kat ı lmıyoruz. Yanil f 1k-
re katı lıyoruz, ama bildiri değ lde bu özetlerne diye kabul edilen
bir şey, bu genel kuruldakigörti şlerin özeti,ötetinin aras ına ar-
tık gerek görmüyoruz, te şekkür ederim.

1
BAKAN: Te şekkür ederiz say ın AKSOY. Bu ctimlenin genel 1kurulun demin kahulettiğimiz görü ş metnine ktı l ınas ını kabul ede

ler, 4, katı lrnsaına gerek aörmüyoruz diyenler, 3 büyük coğunluka
reddedilmi ştir.	 •

-179-

ça-

er-

rom



2- Tüm kamu tjzel k şiljğine haiz Tnesleki kuruliişlariin ve
yeaiublunduğubarolar ınyasalarda gösterilen i şler dışında ve
siyasetle uğraşaınıyacaklar ına dair olan hükümlere özen gösteil-
mesinin gerektiğini belirtir, , önder SAV Komisyon ad ına aç ıklama
yapmak istiyor herhalde, buyurun.

önder SAV: Say ın ba şkan değerli arkada şlarım, yine bi
yanlışma oluyor, Birlik Bakan ımız eleştirileri aç ıklarken, bu si-
yaset deyimine epeyce yer verdi, yanl ış rıımamıyorsam. Siyasetin
anladıımı z arılamd cUnlük politika yerine deilde, bir Birlik si-
yaseti, Birliğin görevleri konusunda bir siyaset anlam ında der
lendirildiğini çok iyi tesbit ettim. 'Burada arkadaşımı z ın ge1tirınek
istediği öneride, tamamen bir başka anlama çekilmeye müsait tabir-
lervar. Biz bunu Türkiye Barolar Birli ği Genel Kurul bildi ı
ekleyecek olursak çok yanlI ş anlamalara deden olabilir, 1961
yasas ı meslek kurulu şlarını özellikle baroları deyim olarak
mamış olmakla beraber toplumda kire± bask ı grubu olarak gö
Biz bask ı gruplar ı olarak görevirnizin gereği kendi meslek .kt
muzun siyasetini götürmekle görevliyiz.

• Barolar ve Barolarbirli olarak siyaseti bu anlamda a

arkadaşlarımız, Barolar ve Barolar Birlii siyasetin içir ıcled
siyaseti arkadaşımı z ın nitĞlemek istediği anlamda anl ıyorlar
lar ve Barolar Birli ği siyasetin dışındadır. Bu aç ıklamayı k
yon adına yapmak gere ğini duydum,te şekkür ederiz.. öneriyede
mıyoruz.

sine

ana-,

ullan-

ektedir.

uluşu-

lıyorsa
r. Ama

a Baro-

mis-

atı l-

IlBAKP: Te şekkt!r ederiz say ın SAy . Say ın Ibinç 'bu:

(üney.DtNÇg Efenim bu öner.genin oylanmas ında dahi bizbe sa-
kınca vard ır.Çünkt1gerek çal ışma raporunda gerekse say ın bakan ın
aç ıklamalarında Barolar Birliğinin siyaset il uraşmadığı a ık se-
çik ortaya konmuş bulunmaktad ır..'ncak yine say ın Komisyon szcüsü-
nün belirttikleri gibi ,Barolar ın hukukun üstüplüğü ilkesine ba11
1 ı nıdan kaynaklanan hukuk politikas ı , hukuk siyaseti söz konusudur.
Herhalde bu öneri partiler düzeyindeki bir yasaklamay ı ene1jLemei
önermektedir. Ancak içeri ği bu' şekilde olmadığı için bizim hukuksal
konularda görüş aç ıklamarn ızada engel olabilecek bir yaz ım biçimi
ifade etmektedir.
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Bu öneri kabul edilmemelidir, ancak bu önerinin reddedilme-
si siyasal giri ş imlerde bulunacak anlamına dahi yorumlanmamal ıdır.
Eğer bu önerinin reddelimesi biz politika yapacağız biçiminde dü-
şüntuecek se bu önerinin yaz ılış biçiminin ortaya koyduğu bir karga
görü ş olarak kendi içinden: gelmektüedir. rurada söz konusu olan
Türkiye Barolar BirIjjnjn bu genel kurulunda ortaya okunulmu 1 s bu-
lunan.eğjlj ınlerjn bitiriyle karr tasarııyla belgelenmi ş olma-
s ıdır. Bu belge içinde böyle bir ctimleye gerek ubulunrnkaktad ır.
Kaldıki bu konular dahi Türkiye Barolar Birli ğinde yıllarca tar-
tışılmış ve aç ıklığa kavuşmuş aşılmış konulardır.Burda sayın raruk
EREM'in bir cümlesini tekrarlamak gereiniduydum."Bir]:i ğin poitika
yapt ğı siyaset yaptığı yolundaki savlar asl ında politik odakardan
gelmektedir" denmi ştir. Yani bu öner± bir poliik içerik taşı nakta-
dır, bu nedenle reddedilmesi gerekti ği görüstndeyiz. Te şekkür ederim.

BA ŞKAN: Teşekkür ederiz. l3uyurun say ın ILHAN.
ek

ILHAN z Muhterem arakda şlar ım,• burada bendeniz Barolar Bir-
liğinin ilk defa kongresine kat ılmak nasibini aldim. Bir usul me-
selesi konu şuyoruz. Demokrasiden bahsederken mangallarda kül 'Jal-
madı , savunma hakk ından bir toz duman icerisinde yuvarlan ıp , gidi-
yoruz. Şu.muhtere ın heyetinizin hiçbir temayilü belli olmadan ade-
ta frans ı z ihtilal ınden sonra altonlar ın Robestiyanların yaptık-
ları gibi ç ıktı efendim bir 7e ki şilik-isim listesi, bunlar e'en-
dim Genel Kurulumuzun temayüllerini belirtsinler diye. Nerden j ç ıktı
bunlar. Her şeyden evvel. (Ben ne şekilde konuacğımı, biliyorur ı ,
lütfen susunuz) Evet lütfen. özür dilerim efendim.Say ın arkadaş-
larım , ben ' murahhas ırn, 150 ki ş ininsetçiğ± buraya ginderdi ğibr
daın.m ben. Say ın

BASKAN: Sayın ilhan deminde. rica ettim., sizlerin sayesinde
çok olgun bir toplant ı yartık, aynı olgunluk1a bitmesini deva et-
mesini rica ediyorum. sizde sözlerin'izde fazla şiddete kaçmay ını z
sayın delegeler sizde sata şmayınız. Buyurun efendim.

ILHAN Hiç bir temayül belirmi ş değil, dilek ve temen4iier
faslında dahi birkonu şına olmadı ondan sonra umumi. bir rapor okundu,
raporun arkas ından, raporun tenkidi fasl ına dahi geçilmeden ne oldu.
bizim temayühlerimizi belirtmek için 7 ki ş ilik bir heyet te şekkül
olundu, onlar oturdular tesbit ettiler. M . .



Muammer A1<SOY beyefendinin şu kadar y ı ll ık hukuk profesör-
•-üğU vardır, hukuka sayg ılı olma ınj. arzu .ederim herşeyden •evvel,,
insan bunun dışına....çkarsakendi varl ığını inkar eder. Kendi ken-
dini inkAr eder. Sizin yükselmi ş Olduğunuz ohasainakları bir ayak
darbesiyle teper giderseniz ne profesörlüflnüz kal ır, ne hukukunuz
kal ır ne kendiniz kal ır. .

BAŞKAN: Sayın ILHAN kanuşunuz ama, c1mlelerinizi kar şıdaki
arkadaşlarını zı kırmayacakbiçimde lütfen seçiniz.

ILHAN : Şimdi biz Kahveciler cemiyetinintoplant ıs ını yapmı-
yoruz. Türkiye'de şu kadar baronun birliğini teşkil eden Birlkğin
kongresini yap ıy6ruz. Burada icabederse uzun uzun tart ışır ız,j her-
kes bir temayül belirtir bir şeyler söyler, herkesin nam ı hese ına
bir heyet bunu kaleme al ır. Fakat öyle oluyorki bir tak ım kelimeler
baz ı şeyler yaznu. şlar ondan sonra onlar ın virgülünün kaldırılLasina
tahammülleri yok,noktas ına hiç tahammtilleri yok.

BASKAN: Sayın ILHAN bir şeyde yanı l ıyoruz. Siz say ın Tekin
YAMAN' ın önergesinin ikinci cümlesihakk ında sz ald ınız. Bu
misyonun haz ırladığı kararlar kabul edildi. Art ık tartışılmas. olmaz
onun. Lütfedin sadece say ın YArIAN' ın önerisinin ikinci maddesi
hakk ında görü şünüzü bildirin.

ILHAN: Onu arzediyoru ın. Kanunumuz bize her şeyden evvel şunu
söylüyorki, biz siyasetten uza ız, arkada şım ç ıkıyor diyorlarki
burda eğer şu ise, biz diyorlarsiyasetyapıyoruz., ne hakla bunu
söyleyebiliyoriar, kendileri barolar birlii ad ına söyleme Cüretini
kimden almışlar, kim onlara bu yapılan i şlerin tefsiri hususunda
kim onlara bu yetkiyi vermi ş . Bu cüreti nerden al ıyorlar.?

BAŞKAN: Say ın ILHAN tektar rica ediyorum. Siz ikinci
hakk ındaki görüşünüzü söyleyin.

ILHAN: Ikinci madde hakk ındaki görü ştirn, biz o görti şUn ek
olarak girmesine inaniyoruz, ve bunu burada bulunmayan binlerce

s ıyı s ı 18 binden fazla olan avukatların ad ına istiyoruz. Sayg ıla-
rımla efendim.	 -
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BAŞKAN: Te ş ek İir ederim. 'Say ın AKSOY .huyurunuz.. Komisyon
başkanı .oJar.akvherh1de ahsın	 vaki.. saaşrna nedeniyle.

• Muammer AKSOY : Efenim iki sı fatla huzürunuzda bulunuyorum.
Birisi komisyon başkan ı dlarak, birde .sata şma olduğu için bulunu-
yorum. Ş imdi arkadas ın qbruşler ı ces ıtl ı çeisk ı lerle doludur ve

•	 gerçeklere ayk ırıdır. Birtak ıınörüş ].er va'rdırki tamamen.subjektif
•	 kanaatt ır, bunlara mesele. yök, ama gerçekler tahrif edilmemelk.önce

nas ı l seç:iidiğ i bilinmeyen bir 7 ki ş ilik komisyon dikte edilmi ş diye
birşey yok. Haberim dahi olmadan teklif edilmi ş ve ö 7 ki ş i Ölduğü
gibide kabul edilmemi ş , arkadaşımın dah!1 oldüğu bir grbp taraf ından
bir 8. şahs ında edayliCi koyulmu ş , ondan sonra, da: teker teker 'oyla-
ma yapı larak 7 şah ıs tesbit edilmi ştir. Demekki birinci husus t.
men gerçeklere aykırı bir iddiad ır. Bunu bi kere tebit edelkm.

•	 Demekki 8 ki ş ilik heVet hemde liste 'halinde değil, teker teker tes-
bit edilmi ştir. Niçin tesbit edilmi ştir, başında önergeyi vernler
görüş leri bildirsin, temati.11eri bildirsin dediği halde birlipin
başkanı olan şah ıs bunu S ık ıyönetim yasalar ından . dolay ı böyle bir
bildiri yayınlamaya hakk ımı z bulunmadığından sadece genel kuriJ.lda
konuşulan hususlar ın bir özetini yapmak için bu komisyonun kurul-
duğunu belirtmistir.

Demekki o komisyon sizden ald ığı yetki ile yukar ıya ç ıkmış
tartışmış , bunlardan birçok konu ş ulan hususlar vr ama ne kadrr ı nı
als ın, nas ı l hangi formülle als ın diye, tartışmi ş , yalnı z burada
konuşulan husuş lar ı ve biraz önce bir. arkadaşımın dediği q ib j hatta
bir delegenin fikrinide alabilir ama, onu bile de ğil, bundan rvel
birinci maddede bizzat Yönetim Kurulunun veba şkanlığın vermi ş ol-
duğu raporda dahi ifade edilen bir görüç i de eklemi ş , onun dışında
yeni bir qör ş eklememi ş tir. Demekki bunlara kendine göre for ıntile
etmi ş tir sadece. Halbuki arkadaş lar bunun d ışına ç ıkmış lar, burada
konu şulmayn bir tak ım fikirlerinde eklenmesini istemi ş ler biz bun-
lara kar şı ' gazaba gelmedik, ar ır ağıı laf lar söylemedik, sadece
ç ıkt ık, birincisi için dedkki gerek yoktur çünkü daha evvel uzun
uzadıya belirtilmi ş tir dedik, ikincide mevzubahis olan husus
b ır nevi z ırnmen yaomad ığıır ı z seyı yanıyormu şuz cııb ı bı z s ı ast1e
uğraşı yorduk ama ş imdi art ık akl ımı z bas ımı za geldi bu andan iti-
baren doğru 'yola geldik, ı slah olduk, yapmayaca .ı z bir daha. ?u da
söz konusu denildi.
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Sadece Ciyasetten kastedilen günlük p. ikika deilde eğer
bir hukuk syaseti ise ,bir hukuk kurulu şu gayet tabiiki 'ohukuk
siyaset! içinde savunman ın kendii için kendisi için ta şıdıı an-
lamı anayasanın taşıdığı anlamın üzerinde durur ve bu .görü ş i.eride
belirtir'. Nitekim bir Dan ışma DRecljsjbu hususta göüşlerinj bil-
diriniz diyejsterntir. İş teu anlamda geni ş, bir anlam is hukuk
siyaseti bu görevidir diye belirttiler, ama öteki günlük siVaseti
yapmayacağız dediler,	 .	 .	 .	 .	 .

Bunlar bu kadar tabii, 'arkas ından arkada şımı z sataşma ile il-
gili bir söz söylecıj ki, rnüsadenjzle k ı rmadarı bir gerçeği blirte-
ceğim. Benim prof olduğum olmadıırn yolundaki arkada şın sözleri
ne beni üzer, ne de d-in gece otelin önUndegördüü zaman veya ara-'
badan inerken Osa-ı BuLuRBAI'n ı n mudafaas ında siz bakanked biz-
de yanı nı zda tam tabiri ht ırlamıyorun ama (çömeziniz gibi) bir
tabir kulland ını z o görevi yapmışt ıkta biyük mululük duymuş tuk
diye sözleride beni pohpohland.r ır onlarında önemi yoktur blununda
Önemi yoktur.benjrn için. Ortada önemli olan şey objektif olarak
burda hepimiz insan ve hkukçu olarak ayn:_ düzeyde insanlar ıtz, kim-
senin kimseyi imtihan etmeye ona pa'e vermeye hakk ı yoktur, fikir-
ler buraya gelir kiiler d ğ i.L Ortaya' getir.:	 fikir ben imsenirse
kabuledilir, kabul edilirse bundan dolayı övünme garip oldu gi-
bi kabul edi1med 4 j zamanda hiddete gelmek demokrasinin dsi
anlamamak demektir, -ie ş ekkür ederii ı .

BASKAI Say ın ASÜY, komisyon olarak bu 'ikinci maddeye kat ı-
l ıyormusunuz efendim.

AKSOY. : Kat ı lı n ıyoruz efesdjrn,

BAŞ KAN: Kat ı lmadıklar ını belirttiler, 0 .halde bu ikin< i öne-
riyide oyunuzaarzedjyoru ı , P. ikinci cümlenin birazevvel k bul
edilen görü ş ler metnine eklenmes-ini kabul edenleri.şaret buy ı1 rsun-
lar 4, eklen ıe ceek yokt ır diyen1e'. aksi görtiste olanl r? 4
oya karşı büyük çoğunlukla reddsdilmi ş tir. Deerii arkada şl rım
böylece gttndemimizjn dilekler maddeside sona ermi ş oluyor, gi
16.maddeine geliyor ı z, sayın Birlik Ba:kan ı nj:n kapanış konu	 su.
sayın Ba şkan Atilla SMT ı da:c-t: eLyori	 '



Atilla SAV Sayın başkan,sevg ı li. deleqe arkada q ları Iki
yı l önce Barolar Birliği başkanlığı görevini beni seVınek lUtunda
buluidüğuhuzda bi fisa konuşma ile baz ı sözler vermi ş tim.. Bunları
k ı saca y±nelemek istiyorum. Söyle demi ş tim, önümüzdeki dönemin dün-
ya içinde, Ülkemiz içinde s ıkıntı lar ve bunal ımlar vadetmektb oldu-ğu gozukmektedır, aşı lmas ı olanaks ı z buyLk g.ıçluklerle kar şı karşı-
ya olacağımz kuşkusuzdur nayasal bir kurulu ş olan Türiye Baro-
Lar Birliğinin çoğulcu demokratik düzende pay ına dü şen görevleri
yapacağına emin olman ı z ı dilerim. ?am bir inanala, ilerici te
bilinçli birtutumla ve enerjik bir çal ışma sürdÜrmeye özen göstere-
ceiz. Böyle bir dönemde özellikle Birlik içindeki I şbirliğ i jve da-
yanışmanın öemi aç ıktır, Barolarla Birlik aras ındaki ili şkilerin
canl ı ve sıcak tutulmas ı gerektjjne inanıyoruz, .bu nedenle birle ş -
tir.ci ve toplayı c ı bir tutumla çal ışmak istiyoruz. Her tUrlU öne
riye ve ele ştiriye	 Hükukun üstünlüğü doru1tusunda TÜrkiye
Barolar Birliğinin kuuıpla şma yolunda etkili bir Programla savunma
mesleğ ine yaraşır bir hizmet sunmaya al ışaca ımı zdan kuşkunuz ol-
mas ın.

•	 En uzak köşedekj. meslektaşırnı z ile birliğin varl ığını yanın-
da uyacakt ır. Sevgili delege arkada ş larım, iki y ı l önce huzuunuz-
da vermi ş olduğum sözü herhalde tuttu ğum kan ı s ın ı payl ştınız ki,
bugün aynı görevi ikinci kez yapmam iin bana örev verdiniz. Bu
benim için çok, büyük br onur, çokta aüç bir görev. Cünktihiljyo-
ruınk ı , sorumluluumuz daha da artm ış o1uyo- Bu nedenle onumuzdek ı
dönemde de güveninize layık olmaya
s ın hepinize teş ekkür eder,saygı lar sevgi ler sunar ım, mutlu günlear
hepinizin olsun, te şekkür ederim. (alk ı slar)

BASKAN: Teşekkür ederiz sayın Ba şkan. De:erli deleqe arka-
daş larım.' Türkiye BArolar Birli ği 15.Senel Kurulunu çok olumlu ya-
pı c ı bir şekilde sona erdirmi ş bulunmaktad ır. Avukatlar bir bak ıma
savunucu savunma' ustalar ı olma yan ında tartışma ustalar ıd ır. <erek
ten 2 gUn devam eden tart ışmalarda delecTe arkada ş larımı z tartışma
ustal ıklarını güzl örneklerle ortaya koydular. Elbetteki tart ış -
malar z ıt fikirlerin ortaya ç ı kmas ıyla-olur, bünlar gayet doal-.
dir i - ama sonunda bu Birlik (enel Kurulu gayet güzel hirle ş tirmeler
yapmıştır, sonuçlar ç ıkarmı s.tır, sizi kutluyorum.
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Bize yardımcı olduğunuz için bu genel kurulun süresince
olgunluk gösterdjğiniz için size te şekkür ediyorum. Ayrıca-. b ı gör-
kemlj-salonda . bjze 15.<enel Kurul toplantı s ını yapmayı sağlayan
Zonguldak ve Paval ısi 'aden İsç ıleri Sendikas ı icra kuruluna
kurulumuz adına te şekkürlerimizi arzediyorum. Yine ayr ıca sizin
adınıza bu genel kurulun Türkiye Barolar Biriiinin ve Türkiye
Barolar ı.nj.nvekar ına onuruna yakışır şekilde ba şlamas ı ve devam et-
mesi için elinden geleni yapan Zonguldak Barosünada te şekkür edi-
yoruz.

Keza iki gündür genel kurulumuzu dikkatle ve sab ırla izle-
yen Zonguldak Adliyesi mensuplar ına ve Zonguldak avukatlar ına da,
te şekkür ediyoruz-. Ayr ıca Cenel Kurulumuzun kamuya duyurulma ı için
iki gündür çaba harcayan v ın TRT ve 1s ın mensuplar ına genel ku-
rulumuzun te şekkürlerini arzediyoruz,hepinjze divan olarak sayg ı-
lar mutluluklar dili yoruz 1 say ılarla, en iyi dileklerimizi illeri-
nizdeki avukat arkada şlarımıza duyurman ı z ı rica ediyoruz. 151
Genel Kurulu kapat ıyorum.	 -
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